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V teh dneh je Osnov
na šola Venclja Perka 
Domžale praznovala 
dvajset let nove .stav
be. Ob tej priložnosti 
so pripravili DAN 
ODPRTIH VRAT ŠO
LE, ki so ga zaključi
li s slovesno akade
mijo. 
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110 L E T P G D D O B 
V teh dneh praznuje svoj 110. jubilej tudi 
Prostovoljno gasilsko društvo Dob. Prazno
vanja bodo pričeli H. 6. ob 20. uri z akade
mijo v OŠ Dob. v soboto ob IX. uri je sektor 
ska vaja z družabnim srečanjem, v nedeljo. 
11. junija ob 15. uri pa proslava pri gasil
skem domu, po njej pa veselica. Dohrodoš-
lilOb obletnici pa bodo polepšali tudi gasil
ski dom. 

Ustvarimo svet, kakršnega zaslužimo 

Odprtje prvega 
ekološkega otoka 

Trak je prerezan - ekološki otok številka 3 je uradno odprt, do 
konca leta naj bi jih bilo po vsej naši občini 105. 

19. maja 2000 smo v naši občini slo
vesno predali namenu ekološki otok 
štev. 3, ki stoji nedaleč od poslovne 
stavbe Termita. Projekt, ki naj bi sča
soma zaživel v eeli občini, saj naj bi po
stavili 105 ekoloških otokov, bo prine
sel velike spremembe na področju zbi
ranja odpadkov. Z majhnim trudom in 
dobro voljo, ki ju bomo vložili v ločeva
nje odpadkov, se aktivno vključujemo 
v varovanje narave in okolja. Surovine, 
ki jih bomo (ali jih že) ločeno zbirali -
prav je, da jih vedno znova ločeno na
vajamo: 

- papir 
- steklo 
- pločevinke in plastenke 

bomo vrnili v ponovno predelavo. S 
tem bomo razbremenili deponije, 
ohranjali naravna bogastva (les) in 
zmanjšali porabo energije. Biološki od
padki bodo s kompostiranjem prede
lani v kakovosten humus, ločeno zbra
ni posebni odpadki pa deponirani ta
ko, da ne bodo predstavljali nevarnosti 
za naravo in človeka. 

MMlnnrottol fpitivai kompna* rfrtfftr Praznujte z nami 

P r o s t o v o l j n o g a s i l s k o 

d r u š t v o D o m ž a l e o b 

1 2 0 - l e t n i c i u s p e š n e g a d e l a 

vabi na naslednje prireditve: 

15. junij oh 19. uri - slavnostna se
ja ob 120-letnici društva v Kulturnem 
domu Franca Kemika Domžale 

16. junij ob 16.30 - zaščitno - reše
valna vaja v okviru Štaba CZ Domža
le v centru Domžal 

17. junij ob 19. uri - veselica z an-
samablom Ptujskih pet na asfaltiranem 
parkirišču za Vele 

18. junij ob 7. uri 
bo Domžale 

budnica z God-

3 0 . s e z o n a 

k o n c e r t o v 

v G r o b l j a h 
(•roblje ostajajo med glasbeniki in 

ljubitelji glasbe- sinonim lepote, Lepote, 
ki jo je mogoče podoživeti v čudovi
tem ambientu baročne cerkvice v 
(ironijah pri Domžalah, kjer sc tlo ne
verjetne popolnosti /livata poduhov 
licni objekt izvrstnih poslikav freskan-
ti Franca Jelovika z ubranimi glaso
vi glasbenih poustvarjalcev. letos že 
tridesclič zapored. In letos / umetni
ki, slovenskimi in tujimi, ki so te v 
preteklosti vidno zaznamovali nas fes
tival (Heinrich Schiff, Irena Gralcna-
"cr, Aci Bertoncelj, Primož Novšak), s 
slalnim sooblikovalcem festivala (Sim
foničnim orkestrom Domžale Kamnik, 
tokrat s številnimi solisti), z lanskimi 
nagrajenci Prešernovega sklada Ko
mornim godalnim orkestrom Sloven
ske filharmonije, / mladimi in nadar
jenimi šludcnli ljubljanske Akademi
je za glasbo, nasi gostje bodo šc pi
anistki Tamura Keiko z Japonske in 
Slovenka, ki živi na Siciliji SonjaP» 
hor lorre, violom'-elisi iz Švice Tho-
nias (.rosscnbuchcr in oboist Božo 
Kngclja. Na testih koncertih od 9. ju
nija do 15. julija bo dovolj izbire ta
ko za glasbene sladokusce kol za vse. 
ki imajo radi glasbo, prijetno za uho 
in dušo. 

17. junij ob 13. uri 
tekmovanje za pokal 
Športnem parku Domžale 

- gasilsko 
Domžal v 

ob 10. uri - koncert Godbe iz Vuzeni-
ce pred VELE Domžale 

oh 14. uri - parada v centru mesta 

ob 15. uri - slovesnost ob 120-letni
ci društva s prevzemom novega gasil

skega vozila in praporov, nato veselica 
z ansamblom Tonija Verderherja na as
faltnem parkirnem prostoru za VELE. 

Dobrodošli! 

Šolska košarkarska liga 

Plesna skupina OŠ Domžale -
državne prvakinje stran 1 8 

Številnim športnim uspehom naših osnovnošolcev se je pridružil tudi naslov državnih prvakinj, ki ga je v okviru Šolske košarkarske lige osvojila 
PLESNA SKUPINA OSNOVNK SOLE DOMŽAl.K. Dekleta so tako dosegla i/.vrslen tekmovalni uspeh, po mnenju mag. Jožice Polanc, ravnatelji
ce OŠ Domžale, pa je pomemhnn tudi sodelovanje / drugimi plesnimi skupinami, redni trening, ki ga dekleta jemljejo /elo resno, in njihovo prepri
čanje, da s skupnimi močmi /.morejo več. 

Z a š č i t n o r e š e v a l n a v a j a 
D O M Ž A L E 2 0 0 0 

16. junij 2000, 
ob 16.30 v centru mesta Domžale 

Organizatorji: 
Š T A B C I V I L N E Z A Š Č I T E 

O B Č I N E D O M Ž A L E 

P G D D O M Ž A L E - M E S T O 

no - da bomo prii 
ko bo potrebno! 

Sodelujmo - da bomo pripravljeni, 

STRAN 
O B Č I N S K I S V E T 

Ker Občinski svet v času od prejšne številke ni 
zasedal, boste tokrat na drugi strani našli le 
predstavitev g. Marka Vreska, svetnika LDS. 

STRAN O B N A V L J A M O 
B A Z E N ! 

Halo. ho buren popravljen pravočasno ? te spni 
Šujejo dosti mladi kopah i. ko opazujejo obno 
vitvena dela na domažalskem bazenu. Projektna 
skupina, ki v okviru občine spremlja to področ
je zagotavlja: prvega julija bo bazen obnovljen. 

^ ^ ^ ^ ^ T O S A M A G R E 
N A P R E J 

V razgovoru z g. Jankom Velkuvrhom, predsed
nikom Uprave 1'OSAMl; smo se pogovarjali o 
leni velikem podjetju, ki ima fe vedno -.uposle 
nih blizu 700 ljudi. Zanimivo branje tudi a i te 
tiste, ki ste tej firmi zaupali certifikat. 

STRAN 
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^ N A G R A J U J E 

Tokrat bo bralce, ki bodo pravilno odgovorili na 
vprašanje, kje v Domžalah je Mladinska knjiga 
Domžale, nagradila našu največja knjigarna in 
papirnica. Vprašanje m težko, pel srečnežev pa 
čakajo knjige oz., kompleti pisal. Srečno! 

V P I S 
• • V M A L O Š O L O 

Vpis v malo šolo poteka v petek, 2. in v soboto, 
3. junija 2000, od H. do 12. ure v vseh dom/al 
skih osnovnih šolah. Starši bodočih malih šolar
jev, pohitite! 

D A N O D P R T I H V R A T 
K O L I C E V O K A R T O N 

Ob HO-letnici obstoja želi KOLICEVO KAR 
TON približati svojo dejavnost vsem, ki jih za
nima. V tu namen bo 17. junija 2000 DAN OD 
PRTIH VRAT. Dobrodošli! 

STRAN 
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Z A K A J T A K O 
IN 0 0 K D A J Š E ? 

Sta vprašanji, ki si ju je zastavila odgovorna 
urednica v zvezi Z vsakodnevnimi vandalizmi, ki 
povzročajo škodo in stroške vsem saj za veli
ko večino poškodovanih m uničenih stvari pla
čamo vsi davkoplačevalci, 

STRAN 
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K O Š A R K A Š K I K L U B 
D O M Ž A L E 

KK Helios ostaja v elitni ligi slovenskih košat 
karskih klubov. Preberite, kaj je o tem napisal 
član uredništva Urban Žnidatšir. 

To smo me - članice Plesne skupine Osnovne šole Domžale, ki smo v okviru Šolske košarkarske li
ge osvojile naslov državnih prvakinj med plesnimi skupinami. 
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F E S T I V A L 
fNJSKIH 

KOMEDUANTOV 
Iti NO GUDAUSCf DOB 

23. - 25. JUNIJ 7000 



O B Č I N S K I S V E T 

Bralci 
in 
bralke, 
dober 
dan! 

Prve dni junija smo. pa je 
že za nami prava poletna 
vročina, ki je marsikoga pre
senetila. Upam. da je v vas že 
vzbudila spomine na prijetno 
lansko poletje in vas razve
selila v pričakovanju letošnjih 
počitnic in dopustov. Ampak 
do tedaj je še kar nekaj dni, 
katere vam bo poskušal 
skrajšati tudi naš Slamnik. 

Pred vami je letošnja sed
ma številka in napolnili smo 
jo do vrha in čez. V njej 
boste našli številne prispevke, 
ki jih navadno napiše blizu 
(včasih tudi več) 40 naših so
delavcev, osma pa bo med 
vami že čez dobrih štirinajst 
dni. Zato jc kar primerno, da 
ob začetku današnjega J a vli a~ 
nja opozorimo naše redne 
dopisnike in vse, ki bi se nam 
radi pridružili, da bo tokrat 
potrebno s prispevki kar po
hiteti. 

Osma števila bo izšla 16. 
junija 2000, zato vse vase pri
spevke, ki naj bodo, če se le 
da. opremljeni s fotografija
mi, pričakujemo do 5. junija 
do 12. ure. Pošljete jih lahko 
po pošti, na voljo vam je tu
di e-mail: vera.vojska@dom-
zalejji. veseli pa bomo tudi 
vašega obiska V uredništvu, 
vendar vas prosimo, da se 
prej najavite. Po telefonu pa 
v uredništvo lahko še vedno 
pokličete vsak petek od 13. 
do 14. ure. 

Svetniki se predstavljajo 

Marko Vresk, LDS 

V uredništvu, kjer vsi de
lo opravljamo neprofesional
no, je vedno živahno. Največ 
dela ima seveda gospa Urna. 
ki sprejema različne oglase, 
daje informacije o posamez
ni številki in sploh odgovar
ja na številna vprašanja, ki jih 
naslavljate tudi na člane ured
ništva. Sprejema tudi podat
ke o novih naročnikih, zato 
bi vse izven občine Domža
le, ki bi radi postali naročni
ki, še enkrat opozorili, da je 
mogoče Slamnik tudi naročiti. 

Pohvaliti moram tudi šte
vilne reševalce nagradnih 
vprašanj. Ta sicer niso težka, 
zato so navadno poslani od
govori pravilni, najbolj sreč
ni pa nagrajeni, če se pri na
gradah kdaj zatakne, se opra
vičujemo in vas prosimo, da 
malo potrpite - vendar velja 
- če ste bili izžrebani, nagra
da zanesljivo pride. 

V uredništvo dobivamo tu
di kopico vabil, različnih iz
jav, prošenj za objavo obves
til, vabil na prireditve in po
dobno. Vabil na različne pri
reditve in slovesnosti, odprte 
dneve javnih zavodov, tiskov
ne konference smo vedno ve
seli. Čeprav zaradi službenih 
obveznosti težko, se jih ude
ležujemo v okviru možnosti 
ali organizatorje zaprosimo, 
da nam posredujejo gradiva, 
ki jih nato pripravimo za ob
javo Tudi v prihodnje bo ta
ko, zato dobrtKlošli na slra-
neh našega glasila. lX>brodošli 
pa so tudi vaši predlogi za 
obogatitev Slamnika. Še zlasti 
pogrešamo predloge za pred
stavitve zanimivih občanov in 
občank, zato ste še vedno po
vabljeni, da nam posredujete 
predloge le-teh. 

loliko za danes. Imejte se 
lepo do naslednje številke in 
pomislite, kolikokrat ie pri
šla sreča po povsem drugi 
poti, kot ste jo pričakovali. 

Odgovorna urednica 

V politiki vas srečujemo že dolgo časa. Kakšna je 
bila vaša pot? 

Za čas prave politike štejem zadnjih šest let. Tu
di pred tem sem bil član tedanje Skupščine občine 
Domžale, kamor sem prišel kot delegat podjetja kjer 
sem bil zaposlen. Več prejšnjih obdobij sem bil član 
Zbora združenega dela v obdobju županovanja 
Schvvarzbartla, pa tudi njegov predsednik. Zanimi
vo pa je bilo sodelovanje v Ustavni komisiji Repub
like Slovenije, ki je sicer pripravljala ustavne spre
membe pred letom 1990, ki pa so po mojem pre
pričanju le precej olajšale relativno miren prehod 
v sedanjo demokracijo. 

Bili ste zadnji predsednik Zbora združenega dela. 
Ali vam te izkušnje koristijo danes? 

V tem obdobju smo se vsi prvič srečevali z raz
ličnimi interesi, različnimi mnenji, ki smo jih vsi na
ravnost izražali in poskušali druge prepričati v svoj 
prav tako, da to obdobje štejem predvsem kot šolo 
za pridobivanje veščin dela v politiki, ki pa jo se
veda štejem bolj za »hobi« kot pa karkoli drugega. 

Katere funkcije v politiki opravljate? 
Sem vodja poslanske skupine LDS. Čeprav je to 

predvsem koordinacijska funkcija, ker smo vsi svet
niki precej samostojni, s pravico lastnega razmišljanja 
in odločitve. To pa seveda ne pomeni, da delujemo 
kot naključna skupina, ampak zadeve premislimo z 
vseh zornih kotov in se potem odločamo po svoji 
najboljši vesti. Poleg tega pa poskušam manjši pri
spevek dati še delu Statutarno pravne komisije. Od
boru za prostor in okolje ter Upravnemu odboru 
stanovanjskega sklada. 

Koliko časa ste predsednik Statutarno pravne ko
misije in kakšen pomen ima za delovanje sveta? 

Verjetno zaradi svojega poklica že drugi mandat 

sodelujem pri delu te komisije, ki se poskuša ukvar
jati le s pravnimi vprašanji posameznih odlokov, ali 
vprašanji, ki jih je komisija dolžna obravnavati. Pri
mernost posameznih zadev ali njihov politični vi
dik pa člani te komisije uveljavljamo na drugih od
borih ali na samem svetu. Tu bi želel posebej po
vedati, da je naša komisija zavezana odločitvam sve
ta, ko so te sprejete, ne glede na morebitno dru
gačno mnenje posameznih članov ali celo komisije 
same. 

Ste vodja poslanske skupine LDS, ki predstavlja 
večji del pozicije v občinskem svetu? 

V tem mandatu smo res prvič najštevilčnejša svet
niška skupina, ki nekako nastopa v vlogi pozicije. 
Seveda pa jc dejstvo, da je županja, ki razpolaga z 
največjo politično močjo in druge stranke tako, da 
je naša pozicijska moč temu sorazmerno omejena 
oziroma je potrebno usklajevanje v večih smereh, 
kadar poskušamo uveljaviti svoje stališča. Ne glede 
na to pa ocenjujem, da je naše sodelovanje z župa
njo in tudi z drugimi strankami, ki so, pogojno re
čeno, z nami v poziciji, dobro, lepo sodelujemo in 
sprejemamo odločitve, ki koristijo občini in obča
nom Domžal. 

In kakšna je razlika med opozicijo in pozicijo? 
Svoje sodelovanje v politiki poskušam utemeljiti 

tudi z mnenjem starih Grkov, ki so dejali, da se mož 
mora ukvarjati s politiko. Ze tam so poznali pozi
cijo in opozicijo, temeljna pravila igre, ki so v tem, 
da se vlogi pogosto menjata in da na koncu zmaga 
večina To po mojem globokem prepričanju velja še 
danes in ne smeš biti užaljen in prizadet, če si v opo
ziciji in tvoje stališče ne zmaga, prav tako pa ne 
smeš zapasti v evforijo ali samovšečnost, ko si na 
poziciji in brez težav preglasuješ manjšino. 

In kaj pogrešate v delovanju občinskega sveta? 
Samo delo občinskega sveta, županje in uprave, 

mislim, da poteka korektno, profesionalno in je lah
ko vzor tej državi. Kljub temu pa mislim, da bi v 
naši občini le mogli dati večji poudarek gospodar
stvu in podjetništvu, ker sta bili ti dve dejavosti že 
od nekdaj »zaščitni znak« naše občine in sta jo, ne 
glede na to, da je brez zgodovinske tradicije, pri
peljali v sam vrh, ki je bil viden tudi prek držav
nih meja. Ta trenutek to področje res ni domena 
občine, vendar pa je vpliv na življenje občanov od
ločilen in bo vedno večji. Hkrati pa tudi čutim ne
kak zaostanek pri nekaterih objektih in institucijah, 
ki bi bili potrebni v mestu, kot so Domžale oziro
ma kot bi Domžale radi videli. Tu predvsem mis
lim na reprezentativnejši center mesta, ustrezno 
športno dvorano, tržnico in gimnazijo. Mogoče pa 
bi si Domžale tudi zaslužile sedež katere od usta
nov državnega pomena, če si seveda želimo, da bi 
bile Domžale središče bližnje in bolj oddaljene oko
lice in celo bodoče pokrajine. 

SAŠA KOS 

V o z i l i b o m o 

p o l e p š i h 

c e s t a h 

Tudi tokrat vam predstavljamo 
nekaj investicij na komunalnem 
področju, ki so že dokončane, ali 
pa se dela šele začenjajo. 

Rekonstrukcija ceste 
Brezje-Gorjuša 
v dolžini 160 metrov 
skozi naselje se 
v teh dneh pričenja. 
Investicija je vredna 
5 mio sit, za ta denar 
pa bomo dobili 
160 metrov novo 
asfaltirane ceste. 

Ž u p a n j a o b č i n e 
D o m ž a l e -
p o d p r e d s e d n i c a 
S k u p n o s t i o b č i n 
S l o v e n i j e 

Na zasedanju Skupnosti 
občin Slovenije, v katero je 
včlanjenih 108 občin, so iz
volili novo vodstvo, in sicer 
je novi predsednik skupnosti 
župan Maribora Boris Sovič, 
podpredsedniki pa župan 
Nove Gorice Črtomir Špaca-
pan, županja Domžal Cveta 
Zalokar Oražem ter župan 
Trzina Tone Peršak. 

Izvoljen jc bil še nadzor
ni odbor in delegacije skup
nosti občin Slovenije v med
narodnih institucijah, sprejeli 
pa so tudi programske smer
nice ter finančni načrt za le
tošnje leto. 

URBAN ŽNIDARŠIČ 

Lepo urejena stojnica Občine Domža
le, v okviru katere so se predstavili 
tudi čebelarji. 

s t r a n mL. 

Tudi letos na cvetlični 
razstavi v Arboretumu 
Volčji Potok 

Komisija za turizem občine Domžale je bila tudi letos pobudnica 
skupne predstavitve občin na cvetlični razstavi v Arboretumu Volčji 
Potok. Občina Kamnik, ki je doslej vedno sodelovala v skupnem pro
jektu, se je letos odločila za samostojni nastop, občini Mengeš in Mo
ravče sta sprejeli odločitev, da letos ne sodelujeta, tako, da so se za 
skupno predstavitev poleg občine Domžale odločile še občine Komen
da, Lukovica in Trzin. 

Po dogovoru jc ime
la vsaka občina »SVOJ 
DAN«, medtem jc bila 
v preostalih dneh orga
nizirana le skupna po
nudba prospektov, raz
glednic in drugega pro
pagandnega materiala. 

Vsaka izmed sodelu
jočih občin si je izbra
la geslo, pod katerim 
se je predstavila. Prva 
se je 27. aprila predsta
vila Občina Trzin. »Kje 
si podajata roki tradi
cija in prihodnost« jc 
njihov slogan, pod ka
terim so predstavili 
KUD Ulični teater Ci-
zamo, harmonikarje, 
plesne skupine, igralec 
Silvo Božič, s svojo 
ponudbo pa so se 
predstavili tudi njiho
vi gostinci, trgovci in 
obrtniki. Po tradiciji je 
bil zelo prijeten na
stop Občine Lukovica. 
Pod sloganom »Ob ti
sočletni poti« so v Ar-
boretum pripeljali 
moški pevski zbor Li
pa Trojane, Godbo Lu
kovica, nastopili so čla
ni KUD Fran Maselj 
Podlimbarski i/ Krašnje in 
učenci iz OS J. Kersnik Brdo, 
tudi pri njih ni menjalo gostin
ske ponudbe. »Na polju cvet« so 
zapisali Komcndćani in se I. ma
ja predstavili s pestro dejavnost
jo Turističnega društva Komen
da ter druge turistične ponud
be te mlade občine. 

Občino Domžale so tokrat za
stopali domžalski godbeniki, šte
vilne obiskovalce pa je s svojim 
prisrčnim nastopom razveselila 
folkorna skupina Turističnega 
društva Ihan. Dobro obiskana je 
bila tudi ponudba Čebelarskega 
društva Domžale, nosilka letoš
nje gostinske ponudbe je bila 
K MI III \ ODPRTIH VRAT 
PRI SOLD iz Zagorice pri Ro
vah, ki je presenetila s kakovost
nimi konjskimi salamami in pro
pagandnim gradivom, tega pa so 
ponudila tudi gostišča Kcber, Ti-
lia, Adam Ravbar, Sponi in Ho
tel Krona. 

Kot jc povedal, g. Igor Kuzmič, 
predsednik Komisije za turizem 
občine Domžale, so bili obisko
valci, predvsem listi iz naše ob
čine, kar malce presenečeni nad 
velikim številom propagandno-tu-
risličncga gradiva. Dosedanjemu 
prospektu (tuji obiskovalci so po
grešali prevod v italijaščino) se je 
namreč pridružil tudi prospekt o 

Poleg domžalske godbe so Občino 
Domžale predstavljali tudi mladi fol
kloristi iz Turističnega društva Ihan. 

prenočiščih v naši občini, obis
kovalci pa so z zanimanjem brali 
tudi informacije o Domžalah ter 
slamnikarstvu, posebej muzeju 
na Gorjuši ter radovedno ogle
dovali prospekte Jamarskega 
društva Simon Robič Domžale. 
Le malo tujih obiskovalcev je 
namreč že slišalo za to lepo ja
mo. Na voljo so bili tudi pro
spekti Turističnega društva Ra
domlje, Območne obrtne zbor
nice Domžale o kulinariki, pro-
spekl Blate in Mlake pri Radom
ljah, s prospekti pa se je pred
stavila tudi Slovenska hiša iz Ra
domelj. 

»Vsi po vrsti pa so pogrešali 
prospekte o/, zemljevide, iz ka
terih bi bile razvidne kolesarske 
steze po naši občini,« je povedal 
g. Kuzmič, ki bo predlagal, da 
čimprej pristopimo k dejavnos
tim za izdelavo karte kolesarskih 
steza in poti po naši občini, v 
katerih bodo tudi informacije o 
naravni in kulturni dediščini ob 
teh poteh, pa tudi gostinska ter 
druga turistična in športna po
nudba. 

Čeprav jc bila skromnejša kol 
prejšnja leta, jc predstavitev ob
čin v Arboretumu Volčji Potok 
lepo uspela. 

V. Vojska, foto I. Kuzmič 

Sanacija oz. preplastitev 
pločnika ob Ulici Ivana 
Pengova je zahtevala 3 

mu) sit. 

Cesta Račni vrh-
Kaveljc je asfaltirana 
in čaka le še na 
slovesno otvoritev, 
ki ho v prvi polovici 
junija. 

TEKST: V. V., 
FOTO P. T. 

Ustvarimo svet, kakršnega zaslužimo 

Odprtje prvega ekološkega otoka 

Učenci Osnovne šole Venci jo Perica Grinija že poznajo in so bili prvi, ki so zabojnike na eko
loškem otoku številka 3 napolnili s papirjem, s steklom in pločevinkami oz. plastenkami. 



Izbrana idejna rešitev 
Osnovne šole Dragomelj 

Moja šola 
Posebna komisija, sestavljali so 

jo predstavniki občine Domžale in 
Mestne občine Ljubljana ter pred
stavnica Ministrstva za šolstvo in 
šport, na sejo pa so bili povabljeni 
tudi predstavniki KS Dragomelj in 
ravnateljica OŠ Venclja Perica 
Domžale, v katere šolski okoliš so
di zdajšnja Podružnična šola Dom
žale, je 17. maja 2000 izbrale idej
no rešitev bodoče Osnovne šole 
Dragomelj. Komisijo je imenoval 
(•radbeni odbor za gradnjo OŠ 
Dragomljc, ki ga sestavljajo pred
stavniki soinvestitorjev občin 
Domžale in Mestne občine Ljub
ljana. Vabljeni projektanti so po
slali dve idejni rešitvi, ki ju je celo
vito obdelal g. Rertoncelj, direktor 
ZIM-a, pooblaščenega instituta za 
vodenje inženiringa, in izdelal pri
merjalno analizo natečajnih elabo
ratov: MOJA ŠOLA in A2. Iz re
zultatov analize in na podlagi mne
nja posameznega člana komisije je 
bilo soglasno odločeno, da se izbe
re elaborat MOJA ŠOLA, katere
ga avtorji so: univ. dipl. inž. arhi
tekti: Gbrazd Ravnikar, Andrej 
Ravnikar in in Andrej VVcingerl. 

("'lani komisije in ostali prisotni 
so bili enotni, da jc projekt MO
JA ŠOLA z vidika usmeritve v 
prostor lep in pomeni svež ter ino
vativni pristop k gradnji Šolskega 
objekta, ki bo na izbrani lokaciji 
zaživel v vsej svoji polnosti. 

Objekti in dostopi Solc in vrtca 
so v prostoru smiselno razporeje
ni. V treh sicer ločenih, vendar 
med seboj fizično in funkcionalno 
povezanih objektih so: 

otroški vrtec - ima ločen dostop 
ža Otroke in slarSe s severne stra
ni, varno povezan s pešpotjo in 
manjšim parkiriščem za vozila 
Staršev, V vhodnem vetrniku je 

dovolj prostora za shranjevanje 
otroških vozičkov. V vrtcu so tri
je oddelki (en za prvo starostno 
skupino, dva oddelka druge sta
rostne skupine), garderobe, sanita
rije otrok, previjalni kotiček, ig
ralnice, prostori za strokovne de
lavce in vodjo enote, pomožni 
prostori, pralnica in kuhinja, ki je 
skupna za šolo in vrtec. Vrtec ima 
urejeno in ustrezno ograjeno zu
nanje igrišče v mirnem in varnem 
delu parcele. 

Skupni prostori šole in telovadni
ca: tu jc glavni vhod, ob katerem 
bo v notranjosti urejena vitrina s 
starim mozaikom, odkopanim v 
okolici. Garderobe so ločene po 
triadah, urejen bo večnamenski 
prostor, upravni prostori, central
na knjižnica z medioteko in mul
timedijsko učilnico. Večnamenski 
prostor jc povezan z jedilnico, 
predvidena je nekoliko bolj boga
to dimenzionirana telovadnica, urc-
jene pa so tudi sanitarije. Telovad
ne prostore tvorita velika in mala 
telovadnica, ki sta med seboj po
vezani v skupen prostor, kar bo 
omogočalo večje prireditve. 

Razredni del jc delno dvoelažen 
in se spušča do tal, kar predstav
lja dodaten prostor za gledalec ali 
celo za sankanje in smučanje v 
zimskem času. V pritličju so učil
nice razredne stopnje ter delno tis
te, ki se programsko prepletajo (je
zik), v nadstropju pa učilnice pred
metne stopnje. Urejene so sanita
rije, od katerih je ena sanitarna ka
bina prirejena za invalide (vozič
ka rje). 

Posebej je predvidena tudi ohra
nitev kozolca - loplarja. ki bo ure
jen v sklopu avtobusne postaje. 

Skupna površina Solc je po pro
jektu 4853 m'; ocena za gradbena 
in Obrtniška dela in instalacije je 
809 miO sil OZ. 166.000 sil/m2. 

Na osnovi izbrane idejne arhi
tekturne zasnove objekta in oko
lice bodo investitorji pristopili k 
javnemu razpisu za izdelavo pro
jekta. 

u. Z. 

Iz Urada županje 

Tiskovna 
konferenca 

Tokratna tiskovna konferenca, 
ki sta jo sklicala županja Cveta 
Zalnkar Oražem in podžupan Ro
man Kurmanšek, tudi vodja Pro
jektne skupine za projekt ločenega 
zbiranja odpadkov, je bila name
njena predstavitvi teh tem: 

- začetku projekta ločenega zbi
ranja odpadkov 

- izbrani idejni rešitvi Osnovne 
šole Dragomelj 

- predstavitvi obnove domžal
skega bazena. 

Največ časa je bilo namenjene
ga predstavitvi projekta ločene
ga /hiranja odpadkov. Po uvod
ni besedi županje, ki jc zlasti po
udarila pomembnost odgovorne
ga ravnanja in upoštevanja navo
dil vseh prebivalcev občine pri 
ločenem zbiranju odpadkov, je 
g. Roman Kurmanšek predstavil 
kratko zgodovino projekta, kate
rega začetek s poskusnim loče
nim zbiranjem odpadkov sega v 
leto 1994, v nadaljevanju pa pred
stavil koristi projekta in plan po
stavitve 105 ekoloških obtokov, 
ki naj bi bili postavljeni do konca 
letošnjega leta. Tako kot županja 

je tudi on opozoril na problema
tiko pridobivanja zemljišč za po
stavitev ekoloških otokov (cca 
30 m2 zemljišča za posamezni 
olok) ter zahtevne postopke pri
dobivanja vseh potrebnih dovo
ljenj. Ločeno zbiranje odpadkov 
bo dosedanji volumen gospodinj
skih odpadkov zmanjšalo za po
lovico, ločeno zbiranje pa pome
ni tudi vrnitev posameznih od
padkov v predelavo. Opozori je 
tudi na posebni zabojnik za zbi
ranje bioloških odpadkov. Na 
podlagi že opravljene ankete bo
do namreč gospodinjstva odslej 
imela dva zabojnika: enega /a 
biološke odpadke - če ima gos
podinjstvo kornpostnik. bo tO 
manjši zabojnik; in .drugega za 
vse ostale odpadke, ki ne spada
jo v nobenega od zabojnikov v 
okviru ločenega zbiranja odpad
kov. Predstavil je tudi izvajalce 
projekta, od katerih je g. Janez 
Repnik, Javno komunalno podjet
je Prodnik povedal, da bo njiho
vo podjetje skrbelo za pravočas
no praznjenje zabojnikov. G. To
ni Dagar, član Projektne skupi
ne, je predstavil javni natečaj, v 
katerem sodelujejo šole in vrtci, 
vsi prisotni pa so odgovarjali tudi 
na vprašanja novinarjev. 

Temi: Izbira idejne rešitve OŠ 
Dragomelj in Obnova domžalske
ga bazena je predstavila županja, 
O njiju pa lahko preberete v po
sebnih člankih. 

O. U. 

Zaščitno-reševalna 
vaja »Domžale 2000« 

Z namenom, da se preizkusi, izpopolni in prikaže organiziranost ter 
pripravljenost izvajalcev zaščite, reševanja in pomoči v naši občini bo
mo izvedli skupno praktično vajo z imenom »Domžale 2000«. 

Vaja bo izvedena na podlagi 
predpostavke, da je območje ob
čine Domžale zatresel močnejši 
potres s sekundarnimi posledica
mi (požari, prekinjeni komunal
ni vodi ipd.). Pri tem se upošte
va dejstvo, da zemljo vsako le
to /atrese milijon šibkih potre
sov, ki nc povzročajo gmotne 
škode in ne zahtevajo človeških 
življenj. Med njimi pa je tudi ne
kaj deset takih, ki povzročajo 
velika razdejanja in celo smrtne 
žrtve. Eden izmed teh naj bi se 
»zgodil« tudi na območju na
šega mesta, ki se sicer nahaja na 
območju ogroženosti 8. stopnje 
po evropski potrebni lestvici. 

Vaja ho izvedena 16. junija 
2000 ob 16.30 

v centru mesta Domžale. 
Glavni cilii vaie so: 
• Preveriti stanje organizira

nosti, usposobljenosti in opre
mljenosti vseh dejavnikov zašči
te, reševanja in pomoči v obči
ni Domžale, ki se po načrtih 
vključujejo v zaščito reševanja in 
pomoč ob naravnih in drugih ne
srečah: 

• Preveriti operativno upo
rabnost sistema zveze ZARE in 
sistema obveščanja; 

• Preveriti načrte za zaščito, 
reševanje in pomoč v primeru 
naravnih in drugih nesreč; 

• Na podlagi pridobljenih iz
kušenj dopolniti načrte zaščite, 
reševanja in pomoči. 

V vaji bo sodelovalo vodstvo 
in Štab civilne zaščite občine 
Domžale, Gasilska /veza Domža
le z vsemi PGD (enter požar
ne varnosti, enota za podporo 
CZ, vod za prvo pomoč ter al
pinistična, jamarska in taborniš
ka reševalna enota, OO RK 

19. maja 2000 smo v naši občini slovesno pre
dali namenu ekološki olok šle v. 3, ki sloji neda-
l c c od poslovne stavbe Termita Projekt, ki naj 
W sčasoma zaživel v celi občini, saj naj bi postavili 
105 ekoloških otokov, bo prinesel velike spremem
be na področni Zbiranja odpadkov. Z majhnim 
1 rudom in dobro voljo, ki ju bomo vložili v lo
čevanje odpadkov, se aktivno vključujemo v va
rovanje narave in okolja. Surovine, ki jih bomo 
(ali jih že) ločeno zbirali - prav jc, da jih vedno 
znova ločeno navajamo: 

- papir 
- steklo 
- pločevinke in plastenke 
bomo vrnili v ponovno predelavo. S tem bo

mo razbremenili deponije, ohranjali naravna bo
gastva (les) in zmanjšali porabo energije. Biološ
ki odpadki bodo s kompostiranjem predelam v 
kakovosten humus, ločeno zbrani posebni odpadki 
Pa deponirani tako, da ne bodo predstavljali ne
varnosti za naravo in človeka. 

Zapisane besede so bile v zadnjih dneh veliko
krat izrečene, prebrali sle jih v posebni brošuri, 
k l so jo dobila vsa gospodinjstva v naši občini. 
Ponovljene pa so bile tudi na slovesnosti ob od-
Prtju prvega ekološkega otoka v občini Domža
le. 

Ro tiskovni konferenci so se namreč novinarji 
sk l'Paj z županjo (velo Zalokar Oražem m pod-
/llpanoni Romanom KurmanSkom, ki je tudi vodja 
Pr<>.ickli,e skupine za ločeno /hiranje odpadkov 
"»Potili do ekološkega otoka številka 3 v bližini 
iI.RrVill-;, na ljubljanski cesti in ob zvokih Dom
žalskih rogislov se je pričela kratka slovesnost, na 

kateri sla spregovorila tako županja Cveta Zalo
kar Oražem. ki se je zahvalila vsem, predvsem pa 
g, Romanu KurmanSku, podžupanu in vodji Pro
jektne skupine /a ločeno zbiranje odpadkov, za 
opravljeno delo. V kratkem nagovoru je podžu
pan g. Roman Kurmanšek predstavil projekt in 
povedal, da je trenutno postavljenih 20 ekološ
kih otokov, do konca junija bo skupaj postavlje
nih 35 ekoloških otokov, do konca leta pa pred
vidoma vseh 105, če ne bo prevelikih zagat pri 
pridobivanju gradbenih dovoljenj za vsak ekološki 
otok posebej. Oba govorca sta poudarila velik po
men ločenega zbiranja odpadkov, saj to pomeni 
bistveno (blizu 50%) zmanjšanje dosedanjih koli
čin odpadkov, ki so našli mesto na občinski de
poniji, pomeni pa tudi večjo skrb za okolje. S tem 
projektom se prebivalci naše občine uvrščamo 
med 20% prebivalcev naše države, ki že ločenp 
zbirajo odpadke. 

Po slovesni otvoritvi so bili prvi polnilci zaboj
nikov učenci Osnovne šole Venclja Perka Dom
žale. 

Zdaj smo na vrsti vsi - nekateri takoj, saj »na
ši« zabojniki žc stojijo, drugi postopoma, najkas
neje do konca letošnjega leta, da upoštevamo na
vodila in s tem prispevamo: 

da bo narava bolj čista in /tirava in z. njo tu
di mi, 

da bomo surovine vrnili v ponovno predelavo 
da bomo razbremenili deponijo 
da bomo ohranjali naravna bogastva 
da bomo zmanjšali porabo energije. 
Mi vsi - skupaj, vsak zase za me. za te, za vse nas. 

V. VOJSKA 

O P O Z O R I L O 
Vse občanke in občane 

občine Domžale posebno 
pa stanovalce ter lastnike 
lokalovv objektu SPB-1 

opozarjamo, da bo 
v petek, 16. junija 

od 16.30 do 17.30 
na severnem delu objekta 
SPB-1 na Ljubljanski cesti 

(nasproti trgovin 
»Gradbenik« in »Maia«) 

potekala večja zaščitno-
reševalna vaja. Na prizorišču 
vaje ter bližnji okolici bo pred 
in med vajo oviran mirujoči 

in tekoči promet. 
Zaradi navedenega prosimo 

vse občane, ki bodo na 
prizorišču vaje v tem času 
prisotni kot opazovalci ali 
naključno mimoidoči, da 
upoštevajo vsa navodila 
policistov in gasilcev, 
ki bodo skrbeli za red 

in varnost! 
Za razumevanje se vam 
najlepše zahvaljujemo! 

Štab civilne zaščite 
Občine Domžale 

Prostovoljno gasilsko 
društvo Domžale-mesto 

Domžale, Zdravstveni dom 
Domžale, Javno komunalno pod
jetje Prodnik Domžale, Vele d. d. 
Domžale ter Policijska postaja 
Domžale. 

Vajo organizirata Štab civilne 
zaščite Občine Domžale ter 
TOD Domžale - mesto ter spa
da tudi v sklop prireditev ob 
120. letnici začetka organizirane
ga gasilslva na našem območju, 
katerega nosilec jc TOD Domža
le-mesto. 

Sodelujmo, da bomo priprav
ljeni, če bo potrebno! 

OBČINA DOMŽALE 

Odprimo srca 
in dajmo možnost 

V zadnjih dneh sem bila priča dveh nadvse poučnih in po
membnih pogovorov, na katerih smo se predstavniki občine 
srečali neposredno s krajami. Temi obeh pogovorov sta bili ob
čutljivi in težavni, moja naloga pa je bila v obeh primerih ena
ka: krajankam in krajanom pravočasno posredovati čim bolj 
natančno informacijo. Pa vendarle sta bila sestanka tako zelo 
različna in jasno je bilo: razlika je v ljudeh in njihovem nači
nu komuniciranja z drugimi, v znanju in pripravljenosti poslu
šati in si na osnovi prejetih informacij vzeti čas za trezen in ra
zumen premislek. Pa tudi v tem, da vsaki ideji, ki ti ni po go
du, ne pripišeš takoj najbolj nepoštenih slabih namenov kot na
činu obrambe svojih interesov in potrditvi svojih strahov. Živ
ljenje nam vedno znova prinaša nove in nove izzive in znati jih 
moramo pravilno oceniti in vrednotiti. Šele potem reči dokonč
no DA ali NK. 

Pred prazniki me je pred
sednica župnijske Karitas 
Domžale ga. Marija Bizjak -
Schvvarzbartlova seznanila ž 
pobudo, da bi bivši objekt na 
Stobovski cesti, v katerem so 
preje prebivale šolske sestre in 
katerega lastnik je Slovenski 
Karitas namenili za dejavnost 
zaprtega centra za dekleta in 
žene, ki se odvajajo droge po 
programu italijanskega duhov
nika Don Pierina. V njem bi 
bivali 5-10 deklet, pogojno lah
ko tudi kakšna mati z otro
kom. Dogovorili smo se za se
stanek in takoj na začetku 
ugotovili, da je objekl najbrž 
kar primeren za takšen pro
gram, da pa je vsebina in na
čin delovanja med ljudmi sla
bo poznana in vzbuja vedno 
znova vrslo pomislekov med 
bližnjimi sosedi in okoljem. Zli
lo sem menila, da je potreben 
takojšen sestanek z vsemi bli
zu slanujočimi krajani, ki mo
rajo biti o pobudi obveščeni 
neposredno in takoj. Pogovo
ra, na katerega smo jih pova
bili, se je udeležila večina so
sedov in krajanov, predstavniki 
slovenske Karitas pa so pova
bili tudi znanega župnika iz 
Portoroža gospoda Franca 
Prelca (gospod se že več let 
ukvarja in pomaga zasvojen
cem, ki jih je prav na Obali 
največ) in eno od mater, ki 
ima trenutno na zdravljenju v 
Italiji svojo 24-lelno hči. Kot 
sem pričakovala, je bil prvi šol 
za udeležence velik in prvi od
ziv polni nasprotovanja pa tu
di nepoznavanja problema in 
programa, s katerim skupajo 
pomagali tistim odvisnikom, ki 
se zavestno odločijo, da se bo
do spremenili in prenehali s 
pogubno navado. 

Toda pogovoi je potekal 
umirjeno, argumentirano, znali 
smo se poslušali in znali smo 
spoštovati mnenje vsakega, ki 
je spregovoril. Gospod Prclec 
je orisal problem, ki postaja 
vse večji in v katerem se znaj
de vse več mladih skupaj s 
svojimi nemočnimi svojci. Tr
da droga je prisotna na vsa
kem koraku in mladi se kljub 
številnim preventivnim progra
mom vse prevečkrat prepusti
jo neznani in vabljivi izkušnji, 
ki jih votli v pogubo in v mno
gih primerih tudi v smrt. Star
ši, ki nc znajo najti pravega 
stika s svojim otrokom, osta
nejo sami in obupani. Droga je 
tu, tudi pri nas v Domžalah, 
tudi mnogo naših fantov in 
deklet se trenutno zdravi v 
centrih v Italiji, Španiji in na 
Portugalskem. Opisal je potek 
zdravljenja kot ga je in ga v 
več kot 250 centrih po vsem 
svetu vodi pater Don Pierino 
in ki je bil, kot uradno verifi
ciran, sprejet tudi v Sloveniji. 
V centrih vlada velika discip
lina, čeprav lahko vsakdo, ki se 
zanj odloči, kadarkoli prosto
voljno odide - če ne zmore in 
ne najde dovolj notranje mo
či. Centre vodijo bivši zasvo
jenci sami, tisti, ki so v progra
mu že več let in jim Don Pi
erino zaupa (vsako lelo na bo
žični večer so objavljeni nosilci 
in vodje centrov). Za vsak dan, 
vsako uro, imajo natančno iz
delan program dela. za vse 
skrbijo sami: za prehrano, čis
točo, vrt, veliko je fizičnega 

dela. Centri so zaprte narave, 
izhodi niso dovoljeni, obiski 
najbližjih pa natančno predpi
sani. Gospod Prelec je povedal, 
da je režim v centrih bolj 
strog kot ga ima katerikoli rc-
dovniški ali metliški red, ki ga 
pozna. Centre odpirajo samo 
v okoljih, kjer jih krajani 
sprejmejo, v Sloveniji sta tre
nutno dva taka centra: v Kos
tanjevici nad Novo Gorico in 
v vasici Čadrg nad Tolminom. 
Oba sla namenjena moškim in 
v obeh okoljih se zdravljena 
in sokrajani odlično razumejo. 

Pomislekov seveda ni manj
kalo: strah pred negativnimi 
vplivi, objekt, ki sloji sredi str
njenega naselja, vpliv na mla
de ljudi, ki bi bil lahko slab, pa 
pomisleki o uspešnosti takšne
ga zdravljenja... Mnogi so po
trdili, da je problem velik, da 
pa vendarle ne bi želeli, da se 
zasvojenci zdravijo v njihovi 
bližini. Da so /a to bolj pri
merna izolirana okolja in Čim 
bolj oddaljeni objekti na po
deželju. Najbližja soseda Jelka 
jc pokazala največ poguma in 
razumevanja. Povedala jc mi
sel, ki mi je ostala v spominu, 
će vemo, da so droge tu in da 
postajajo zasvojenci tudi ljud
je, ki živijo med nami. potem 
moramo prevzeti odgovornost 
tudi za to, da se zdravijo tu
di med nami in ne samo kot 
»izvoženi« tujci v drugih drža 
vah. Predsednik Slovenske Ka
ritas gospod Jerbic je zagoto
vil, da si bo objekt najprej 
ogledal sam Don Pierino (na 
obisk prihaja konec meseca 
maja), ki ima zelo ostre krite
rije za svojo odločitev. Da bo
mo v primeru soglasja podpi
sali posebni dogovor in da bo
do sprejeli tudi določene ob
veznosti - med drugim tudi to, 
da bodo imeli predstavniki 
krajanov svojega predstavnika 
v nekakšnem odboru, ki 
spremlja delovanje centra in 
da se center v primeru naj
manjšega izgreda tudi na za
htevo (seveda utemeljeno) kra
janov ali občine (sopodpisnik 
takšnega dogovora v imenu 
občine župan) zapre. 

Skupaj smo presodili, da si 
bomo vzeli Se čas za premis
lek, da se bomo pustili pouči
ti in seznaniti s vsemi dobri
mi in mogočimi negativnimi 
posledicami. Vsi, ki bodo želeli, 
si bodo ogledali tudi centre v 
Kostanjevici in v Cadrgu ter se 
srečali z varovanci in krajani. 
Potem se bomo ponovno sre
čali in se odločili, toda na pod
lagi dejstev in argumentov, 
skušali pa bomo tudi razmis
liti, ali ne bi odprli svojih src 
in dali možnost - tistim, ki so 
v življenju okusili veliko gren-
čine in strupa in ki bi se že
leli spremeniti in postati dru
gačni, boljši in popolnejši. Ne
nazadnje, žc jutri jc lahko od
visnik tudi naš otrok, prijatelj, 
sosed in sele takrat se bomo 
lahko zavedali, kaj prestajajo 
vsi, ki se jih ta kuga našega 
hitrega časa dotakne. 

O tistem drugem pogovoru, 
ki je bil že bistveno drugačen 
in je potekal v zvezi z mož
nostjo preselitve sejemske de
javnosti v našo občino pa v 
prihodnjem sestavku. 

CVETA ZALOKAR 
ORAŽEM 



O D T U I N T A M s t r a n 

K o l i č e v o k a r t o n 

- 8 0 l e t 
V letošnjem letu poteka 80 let, odkar je ljubljanski 

trgovec in izdelovalec papirnih izdelkov Franc Bonač 
postavil tovarno za izdelavo papirja in lepenke z ime
nom Papirnica Količevo. 

Po vojni in nacionalizaciji se je razvoj usmeril pred
vsem v izdelavo kartona. 

Leta 1960 - postavitev kartonskega stroja II. s ši
rino 220 cm in leta 1979 - največja investicija v kar
tonski stroj III, širine 440 cm. 

V letu 1992 preide Papirnica Količevo v last ita
lijanskega podjetja Sarrio - Saffa in se preimenuje 
v SARRIO SLOVENIJA. 

V letu 1998 pa podjetje prevzame avstrijska grupa 
Mayr - Melnhof. ki je največji proizvajalec karto
nov na bazi starega papirja v Evropi. Od takrat na
prej se tovarna imenuje KOUCEVO KARTON. 

Će je bila v začetnih letih proizvodnja namenje
na samo za potrebe domačega (jugoslovanskega tr
ga), se je v 80-ih letih začela prodaja preusmerjati 
v izvoz, ki sedaj trenutno obsega 85%-ni delci. 

V zadnjih letih sc je Količevo Karton osredoto
čil izključno na proizvodnjo premaznih kartonov s 
sledečim proizvodnim programom: 

- KROMOPAK/GC2 - /a najbolj zahtevno emba
lažo 

(farmacija, kozmetika) 
- BELPAK'GTl - bela spodnja stran 
(konditorska industrija, farmacija) 
- GRAFOPAK KRAFT/GT2 - kraft spodnja stran 
(za embalažo z večjo nosilnostjo, pralni praški) 
- GRAFOPAK BLADE/GD2 in KOUPAK/GD3 

- siva spodnja stran 
(najbolj uporabljeni kartoni za izdelavo potiska

ne embalaže) 
Proizvodi sc razlikujejo po barvi spodnje strani 

(siva. bela, kraft) in različni togosti, glede na upora
bo različnih vrst vlaknin. Vsi so pretežno izdelani 
iz raznih vrst recikliranega materiala. 

Količevo Karton zagotavlja konstantno kakovost 
in dober servis kupcem po vsem svetu. (XI leta 1996 
ima certifikat ISO 9002. 

Ob stalnem rastu proizvodnje se ni pozabilo tu
di na ekologijo, saj od leta 1993 vse odpadne vode 
prečistimo v lastni čistilni napravi. 

Poslovna podlitka družbe temelji na naslednjih 
opredelitvah: 

- doseči največjo možno konkurenčnost svojih iz
delkov in Sc večje vključevanje na jutrišnjem global
nem trgu, 

- izrabiti sinergijske učinke znotraj grupe MM. 
predvsem na področju razvoja, naložb, trženja in 
usposabljanja / delovnimi potenciali, 

- še v večji meri kot doslej zagotoviti za sode
lavce in zunanje okolje ekološke razmere, ki bodo 
omogočale okolju prijazno podjetje. 

- v največji meri uporabljati kot surovino odpadni 
papir s ciljem zmanjšati količine le-tega na odpad
nih deponijah, 

- zagotoviti najboljši servis kupcem, 
- zagotavljati kakovost, ki bo enaka najboljšim ev

ropskim proizvajak-em premaznih kartonov na ba
zi odpadnega papirja 

Ob 80-letnici obstoja telimo približati našo dejav
nost vsem zainteresiranim, zato bomo imeli dne 
17. 6. 2000 tudi DAN ODPRTIH VRAT. 

Vabimo vse, ki jih zanima proizvodnje kartona, 
da se nam pridružijo. Organizirali bomo ogled to
varne in pripravili Se kaj zanimivega. 

KOLIČEVO KARTON 
Proizvodnja kartona do.o. 
Papirniška I, p.p. 114. Domžale 

P r o d a j a l k e i n 

p r o d a j a l c i o b 

n e d e l j a h d o m a 
Po dolgotrajnih in napornih aktivnostih je Sindika

tu delavcev trgovine uspelo doseči spremembe Pravil
nika o obratovalnem času prodajaln. S temi spremem
bami so za delavke in delavce uvedene naslednje no
vosti in ugodnosti: 

1. obratovalni čas ob nedeljah ni več redni obra
tovalni čas, kot je določal prejšnji pravilnik, 

2. merila in kriterije za dežurne trgovine, ki po
slujejo zunaj rednega obratovalnega časa, morajo 
sprejeti lokalne skupnosti, 

3. kriteriji za določanje dežurnih trgovin so: 
- gostota dežurnih prodajaln glede na število pre

bivalcev v okolišu prodajalne 
- in spoštovanje delovnopravne zakonodaje in ko

lektivne pogodbe dejavnosti trgovine Slovenije. 
4. obratovalni čas posameznih prodajaln v naku

povalnih centrih in trgih (zunaj rednega obratoval
nega časa) se lahko spremeni le ob soglasju posamez
nega trgovca. 

Želimo, da bi bila s temi spremembami ob po
večani odgovornosti lokalnih skupnosti, delodajalcev 
in inšpekcijskih služb ter ob budnosti našega sindi
kata trgovkam in trgovcem zagotovljena pravica do 
dnevnega, tedenskega in letnega počitka in boljšega 
družinskega življenja. J U S T | A R N U j j 

Pogovor z g. Jankom Velkavrhom, predsednikom Uprave TOSAME 

Za čimprejšnji vstop v še nove 
trgovske verige v zahodni Evropi 

»V skladu z našimi precej ambicioznimi načrti je poslovni ritem 
v prvi tretjini leta v vseh pogledih precej intenzivnejši od začetka 
lanskega leta, odgovarja na moje prvo vprašanje, kako bi na krat
ko ocenil letošnje poslovanje TOSAMK, g. Janko Velkavrh, predsed
nik t prave, in nadaljuje: Najbolj si prizadevamo povečati prodajo 
in to nam je zaenkrat uspelo za dodatnih 8%, predvsem na zahod
noevropske trge, večinoma v Veliko Britanijo, Švico in Nemčijo. 
Kaste tudi prodaja na Madžarsko, obnavlja sc poslovanje z Bosno. 
V Sloveniji nas pesti padanje cen na sanitetnem trgu, kar deloma 
kompenziramo z boljšo prodajo izdelkov široke potrošnje. Ker pro
dajamo več, nam primanjkuje tudi delavcev, ki jih za določen čas 
najemamo na borzi dela in v drugih podjetjih. Pri izdelavi nekate
rih vatnih izdelkov teče proizvodnja neprekinjeno štiriizmensko. Oz
ka grla bodo odpravile naložbe, ki so v teku, saj imamo sklenjene po
godbe za dobavo opreme skoraj za vso tehnologijo, ki jo načrtuje
mo letos posodobiti. 

Še vedno vas večina pozna 
predvsem kot podjetje, ki izdeluje 
sanitetni material. Je ta še vedno 
na prvem mestu in kakšne deleže 
predstavljajo drugi izdelki? 

Res je, ime TOSAMA je 
okrajšava za Tovarno sanitetne
ga materiala, vendar jc tudi res, 
da je že ustanovitelj podjetja, 
gospod Kocjančič, leta 1923 iz
deloval in prodajal tudi izdelke 
za higiensko oskrbo prebival
stva, kar je Tosama razvijala do 
današnjih dni. V preteklih letih 
smo prodajali okoli 61% sanitet
nih izdelkov večinoma v Slove
niji in Hrvaški. Letos bomo pro
dali okoli 52% sanitetnih izdel
kov, drugo predstavljajo izdel
ki za higienske potrebe: vložki, 
tamponi, kozmetične vatne bla
zinice in kroglice, CIK-CAK va
ta, vatne paličice, vrtnarska 
vlaknovina itd... Sprememba v 
strukturi je zelo očitna in je po
sledica rasti prodaje izdelkov ši
roke potrošnje, v katero poso
dobitev smo investirali okoli 6 
mio DEM. vzpostavili kvalitet
no in cenovno konkurenčnost 
ter začeli pridobivati večje kup
ce v zahodni Evropi. Prodaja sa
nitete sc je po drugi strani ne
koliko zmanjšala, vendar se tu
di tam posodabljamo z name
nom, da tržne deleže obdržimo 
oz. pridobimo nazaj. V osemde
setih in delu devetdesetih let je 
Tosama proizvajala plenice za 
otroke, vendar to proizvodnjo 
zaradi osredotočanja na damsko 
higieno letos ukinjamo. 

Prebrali smo, da se vračate na 
tržišča nekdanjih jugoslovanskih 
republik? 

Trg nekdanje Jugoslavije jc 
nase naravno tradicionalno tržiš
če, a ga ta trenutek še ne mo
remo koristiti v celoti. Kljub ne
ugodnim razmeram dobro pro
dajamo na Hrvaškem, ki pred
stavlja 19% naše prodaje, Bosna 
in Makedonija pa 3%. V ZRJ 
trenutno ne prodajamo, razen 
dobav higienskih vložkov preko 
evropskih humanitarnih organi
zacij. Ta naročila so po težko 
pričakovanem koncu vojne v 
Bosni prenehala, tako da smo 
kar dobro pokrili sanitetni trg 
v Bosni, krepimo pa tudi pro
dajo izdelkov široke potrošnje. 
Radi bi s klasičnim izvozom do
segli tak obseg prodaje, da bi ga 
kasneje lahko še povečevali pre
ko naših hčerinskih podjetij, ki 
jih nameravamo postaviti v Bos
ni in Makedoniji. Na Hrvaškem 
to že imamo in dobro deluje. 
Povsod prodajamo oboje: sani-
teto in higieno. 

Nekatera, zlasti tuja, podjetja 
so zelo »agresivna s propagan
dnimi sporočili za podobno po
nudbo, kot je vaša. Se vam ne zdi 
potrebno, da jim konkurirate tu
di na področju oglaševanja, kjer 
vas pogrešamo? 

Oglaševanje in tržne deleže 
naših konkurentov spremljamo 
zelo skrbno po enakih metodah 
kot oni naše. Seveda se nam zdi 
potrebno, da oglašujemo tudi 
mi, vprašanje pa jc, v kolikšnem 
obsegu, v katerih medijih in s 
kakšnimi kratkoročnimi in dol
goročnimi cilji. Higienske izdel
ke oglašujemo v Sloveniji trije 
dobavitelji, dva tuji in mi. Će bi 
se oglaševali vsaj približno to
liko kot glavni oglaševalec P&G, 
bi vsi trije pridelali iz tega le 
izgubo, saj velikost trga tega ne 
opravičuje. Drugi konkurenti sc 
torej odločamo za manjši obseg 
reklame in z njo dosegamo spo
dobne tržne deleže in končne 
finančne učinke. Lani smo ob
novili oglaševanje naše blagov
ne znamke VIRIANE, ko smo 
vpeljevali nove ultra tanke kril
ne vložke in dnevne vložke. V 
povezavi z. našimi razvojnimi 
dosežki bomo z omejeno rek
lamo nadaljevali tudi v bodoče 
in jo po potrebi tudi okrepili. 

Nekaj o številu zaposlenih ter o 
njihovem položaju v podjetju, za 
katerega je sicer znano, da imajo 
v njem zaposleni zagotovljeno 
primerno socialno varnost? 

Trenutno je v Tosami zapos
lenih nekaj manj kot 700 ljudi. 
Zaposlenih za nedoločen čas je 
654, 42 delavcev jc zaposlenih 
za določen čas bodisi kot iskalci 
zaposlitve na Zavodu za zapo
slovanje, iz drugih podjetij ali 
kot študenti. Okoli 10 delavcev 
pakira naše izdelke v Tekstilni 
tovarni Senožeče, delo smo od
dajali tudi invalidni organizaeji 
INCE v Mengšu. Iz povedane
ga izhaja, da jc dela dovolj, zelo 
radi pa bi sc z. avtomatizacijo 
znebili potrebe po preprostem 
delu. ki je slabo plačano. Naše 
plače so 15% nad kolektivno 
pogodbo, na nivoju povprečja 
panoge in okoli 18% pod pov
prečjem slovenske predelovalne 
industrije. Menim, da imajo za
posleni v Tosami dokaj zanes
ljiv socialni status, o čemer vi
šina plač sicer ne priča, vendar 
so te redne in zanesljive, pove
čujemo jih v skladu s socialnim 
sporazumom, enako velja za re
gres, ki ga vedno izplačamo 
pred I. majem. K povečanju so
cialne varnosti prispevajo tudi 
ostale pomembne ugodnosti, za 

katere sc je Uprava dogovori
la s sindikatom. Družba sofi
nancira dodatno zdravstveno 
zavarovanje. 24-urno nezgodno 
zavarovanje, preventivno zdrav
stveno letovanje in izplačuje 
socialne pomoči socialno ogro
ženim delavcem. Obdržali smo 
vse počitniške objekte doma m 
v tujini, ki jih stalno vzdržuje
mo, cene letovanj so zelo do
stopne. Nedavno smo sklenili 
tudi dogovor o izplačilu trinaj
ste plače, katereo bomo v do
ločeni višini izplačali v skladu 
s tem, koliko bomo in čc bo
mo presegli načrtovani dobiček 
leta 2000. 

Tedensko objavljamo sveže 
novice, na 3 mesece izhaja TO-
SAMIN OBĆASNIK, enkrat 
mesečno se sestanem z vod
stvom Sindikata in Sveta delav
cev, koder sc medsebojno in
formiramo. 

Teče tudi obsežen projekt iz
obraževanja, sicer pa se trudi
mo motivirati zaposlene za 
čimboljše delo za uresničitev 
potreb zaposlenih in podjetja. 

Menim, da se je v preteklih 
letih s programsko prenovo in 
investiranjem varnost in mikav
nost delovnega mesta v Tosami 
precej izboljšala. 

Slistiti je, da ustavljate dva pro
fitna centra. lxihko o tem poveste 
kaj več? 

Omenil sem, da Tosama pro
izvaja in prodaja dve vrsti izdel
kov, t. i. sanitetne in higienske. 
Način obdelave kupcev, distri
bucijski kanali in potrebna /na 
nja v ta namen so bistveno raz
lični, zalo intenzivno proučuje
mo možnost oblikovanja dveh 
profitnih centrov. Ko bodo ide
je podrobno obdelane, bomo 
ocenili Sc vsa možna tveganja in 
ovire za uspeh ter sc odločili za 
način izvedbe in dinamiko spre
memb. Če sc bomo za profitna 
centra dokončno odločili, bosta 
v začetku leta 2001 že funkci
onirala. Prepoznavnost Tosamc 
navzven sc s tem ne bo zmanj
šala, računamo pa, da sc bo bi
stveno povečala naša notranja 
odzivnost na tržne možnosti. 

Veliko ljudi, ne le zaposlenih v 
vašem podjetju, se je odločilo, da 
TOSAMI zaupa svoje certifikate. 
Kaj lahko poveste o tem? 

Tosama sc jc lastninila tud z 
javno prodajo delnic v katerem 
so državljani poleg interne raz
delitve za zaposlene lahko svo
je certifkatc zamenjali za delni
ce Tosamc. Takrat smo v svojo 
ponudbo zapisali, da bomo v 

G. Janko Velkavrh, direktor 
Uprave TOSAMA DOMŽALE 

petih letih pokrili vse negativne fi
nančne učinke iz preteklosti, poslo
vali / dobičkom in vzpostavili mož
nost delitv dividend. To smo izpol
nili, saj Tosama danes razpolaga z. 
okoli 150 mio SIT zadržanih dobič
kov i/ preteklih petih let. Kljub te
mu je najverjetneje, da bomo divi
dende prvič delili leta 2002, ko bi 
del dobička star 5 let, da ne bi si
cer izgubili znatnih davčnih olajšav. 
Vsa leta poslujemo z dobičkom, ki 
jc bodisi zadržan ali investiran v po
sodobitve, kar daje naložbi v 1<Ka
ntino delnico dobre obete. Na bor
zi kotirajo naše delnice že četrto le-
lo. tržna vrednost jc na višini ene 
tretjine knjigovodske vrednosti, to
rej jc ob dobrem poslovanju mož
nost za rast cene delnic Sc zelo ve
lika. 

Vaši načrti za leto 2000? 
IjCtos načrtujemo povečati proda

jo za 15%, dobiček za 50% in izpe
ljati za okoli 6 mio DEM investicj. 
Oprema žc prihaja, projekti so v te
ku, tako da bodo investicije skoraj 
gotovo izpeljane v omenjeni višini. 
Dobiček nam ogrožajo razmere na 
domačem trgu in ta del načrta bo 
žc teže dosegljiv, vendar jc cilj re
alen. V veliki meri pa jc odvisen od 
načrtovanega povečanja prodaje, saj 
sem žc povedal, da smo do zdaj 
prodali 8% več kot lani. Predvide
vamo, da bomo prodajo v drugi po
lovici leta Sc povečali in v kolikor 
dosežemo ali presežemo plan pro
daje, bomo izpolnili ambiciozna pri
čakovanja zaposlenih in lastnikov 
Najbolj je ta hip pomemben čim
prejšnji vstop v še nove trgovske 
verige v zahodnih Evropi, za kar 
smo se nedavno opremili. 

Hvala. 
ODGOVORNA UREDNICA 

Predstavljamo 

Mladinska knjiga v Domžalah 
18. maja 2000 je minilo deset let, od kar seje Mladinska knji

ga Domžale prvič razširila in kljub tedaj majhnim prostorom 
ponudila številnim kupcem bistveno bolj prijazne prostore. 
10. junija 1997 pa seje preselila na današnjo lokacijo v Domža
lah, na Ljubljanski cesti štev. 83 in končno smo dobili v občini 
dovolj veliko, pregledno trgovino, ki jo vsi sicer poznamo kot 
»knjigarno«, je pa mnogo več. O tem, kaj vse lahko kupite v 
Mladinski knjigi Domžale, pa tudi o tem, ali je že čas za razmiš
ljanje o nakupu šolskih potrebščin za prihodnje šolsko leto, smo 
povprašali go. Vando Ručman, vodjo poslovne enote MK, ki to
krat nagrajuje naše bralce. 

n 
TRGOVINA PK KNJIGARNA IN 

PAPIRNICA, Ljubljanska 83, 
1230 DOMŽALE 

Kaj vse lahko kupimo v trgovi
ni Mladinske knjige v Domžalah, 
Ljubljanska 83. 

Nudimo resnično bogat iz
bor blaga naše branže. Kupci 
lahko v naši Mladiski knjigi ku
pijo knjige: leposlovne, strokov
ne, slovarje in šolske knjige -

predvsem za učence osnovnih 
in srednjih Sol. Prav tako nismo 
pozabili na najmlajše, katerim 
ponujamo obilo lepih slikanic in 
pobarvank. V oddelku papirni
ce nudimo širok izbor šolskega, 
pisarniškega in darilnega progra
ma. Dobro smo založeni tudi s 
tiskovinami. 

Heliosov sklad bo finančno podprl 
čiščenje treh kraških jam 

DOMŽALE, 12. maja - Heliosov sklad za ohranjanje slovenskih 
voda, ki sta ga ustanovila Helios iz Domžal in Ministrstvo za okolje 
in prostor, ho tudi letos finančno podprl čiščenje kraških jam, ka
terih onesnaženost potencialno ogroža zaloge pitne vode na vodo-
zbirnih območjih. Z današnjim podpisom pogodb med predstavni
ki jamarskih društev in predstavniki Heliosovega sklada je dana ze
lena luč za izvedbo čistilnih akcij v poletnih mesecih. 

Letos je Heliosov sklad za 
ohranjanje slovenskih voda za
korakal v tretje leto delovanja. 
Učinek dvoletnega delovanja je 
devet ekološko saniranih kraš
kih jam in brezen, prav tako pa 
sta bila lani s sredstvi, ki se zbi
rajo iz prodaje okolju prijaznih 
barv in lakov z znakom Zlate 
ribice (Tcssarol, Bori in Ideal), 
obnovljena tudi dva kraška vod
njaka. Eden v Prckmurju, dru
gi na Krasu. 

Letos je komisija Heliosove
ga sklada s pomočjo javnega 
razpisa izbrala tri jamarska 
društva, ki bodo na osnovi pri
javljenega projekta očistila tri 
kraške jame. Gre za Jamarsko 
društvo Danilo Remškar iz Aj
dovščine, ki ho Očistilo lioš-
narjev brezen. Jamarski klub 

ah. j i 

HELIOS 
Borovnica bo dejaven pri čišče
nju Cukalovega brezna, Dru
štvo za raziskovanje jam Simon 
Rohič iz Domžals pa se je pri
javilo za čiščenje Spodnje To-
mičeve jame. 

Dosedanje izkušnje Helioso
vega sklada za ohranjanje slo
venskih voda so več kot zado
voljive. Do sedaj so jamarji iz 
devetih jam potegnili več kot 
140 kubičnih metrov različnih 
odpadkov. Nedvomno nista za
nemarljiva tudi simbolni pomen 
in zgled učinkovitega delovanja 
sklada, saj jc nekatera okolja 

Ga . Irena Kocjan, direktorica marketinga Helios, iz
roča sponzorsko pogodbo, s katero so zagotovlje
na finančna sredstva za čiščenje Spodnje Tomičeve 
Jame g. Alešu Stražarju, Društvo za raziskovanje 
jam Simon Robič. 

spodbudil k drugim ekološkim 
dejavnostim. Vrednost dodelje 
mil Sredstev je milijon tolarjev; 

ta bodo na osnovi zahtevnosti 
projektov razdeljena med ome
njena jamarska društva. 

Po čem je največ povpraševanja? 
Kupci največ povprašujejo po pri

ročnikih, slovarjih, poeziji in psiho
loških knjigah za dušo in telo. V ča
su šolske sezone pa po učbenikih m 
delovnih zvezkih. 

Število zaposlenih in delovni čas? 
V Mladinski knjigi Domžale nas 

je zaposlenih devet in smo kupcem 
na voljo vsak delavnik od 7.30 do 
19.30. ob sobotah pa od 8.00 do 
13. ure. Dobrodošli! 

Kaj hi svetovali staršem - je že čas 
za naročilo knjig in drugih šolskih po
trebščin za šolsko leto 2000/2001? 

Slaršcm hi svetovala, naj njihovi 
otroci v Soli činiprejc dobijo sezna
me, s katerimi pridejo v knjigarno 
ter kupijo OZ. naročijo nove učbe
nike in delovne zvezke. 

Morda vaš nasvet za nakup katere 
od najnovejših knjig? 

Priporočila bi knjigi Izleti po 
Ljubljanski okolici in drugi del knji
ge Vrelec mladosti. 

Po katerih knjigah oz. priročnikih 
je največ povpraševanja? 

Največ naši kupci povprašujejo 
po leksikonih, slovarjih, turističnih 
vodičih, izletniških in planinskih 
kai lah. zanimajo se za kuharice, do
mača in tuja leposlovna dela, psiho
loške knjige, multimedijske CD ro-
I1K-, računalniške knjige, pa (udi sli
kanice in pravljice. 

Vaša želja za prihodnje? 
Skupaj s sodelavkami si želim, da 

bi kupci šc naprej pridno prihajali 
v našo knjigarno in papirnico, mi pa 
sc bomo trudili, da bodo zadovolj
ni odhajali od nas. 

Hvala za sodelovanje in veliko ta 
dovoljnih kupcev vam želim! 



Dober dan, gospa Boža Lenič 

Kljub obilnemu delu 
je bilo prijetno in lepo 

V dneh, k« praznuje Osnovna šola Venclja Perka prvi dve deset
letji nove šole, sem obiskala go. Božo Lenič, dolgoletno učiteljico na 
tej šoli. Preberite, kaj je povedala. 

Kako ste preživljali otroštvo? 
Otroštvo in mladost sem preživljala v prijetni 

in beli Ljubljani, ki je bila tedaj manjše mesto, saj 
jc imela komaj 75.(X)0 prebivalcev. Mladi takrat nis
mo imeli denarja, hodili smo v Tivoli na prome
nado, na plesne vaje, v kino, gledališče in se po
našali z nebotičnikom. 

Kako, da ste se odločili za pedagoški poklic? 
Osnovno šolo sem obiskovala pri nunah v Lich-

tenturnu, nižjo gimnazijo v Mestni gimnaziji Li
cej. Po mali maturi sem se želela vpisati na Tr
govsko akademijo, toda oče mi je svetoval, češ da 
je učitelj primeren poklic za ženske, in mc tudi 
pregovoril, da sem šla na učiteljišče. Opravila sem 
zahteven sprejemni izpit, za leta na učitcljiščui pa 
lahko rečem, da so bila nepozabno lepa. Prekini
la jih jc 2. svetovna vojna in italijanska, kasneje 
nemška okupacija. Razmere in življenje sc je spre
menilo v strah in negotovost, imela pa sem ven
darle srečo, ker sem učiteljišče redno končala. 

Vaša prva služba? 
Med vojno nisem želela v učiteljsko službo, za

to sem primerno zaposlitev poiskala šele po kon
čani vojni 1945. leta. Tedanji okrajni šolski inšpek
tor v Domžalah mc je poslal v Krašnjo. meni po
polnoma neznano, razpotegnjeno vasico ob glav
ni cesti Domžalc-Trojanc. Tu sem 17. junija 1945 
začela svoje učiteljevanjc. Pred več kot 200 leti 
je bila tedanja šola furmanska gostilna, v času ce
sarice Marije Terezije pa preimenovana v šolo. 
Med vojno je bila ogromna, utrjena trdnjava, se
dež nemških policijskih enot. Stavba je bila brez 
oken in vrat, saj so bile vse odprtine zalite z be
tonskimi zidovi. Izhod in vhod sta bila speljana v 
podzemski hodnik, povezan z, župniščem. V vasi 
ni bilo vodovoda, ne elektrike, zdela se mi je kot 
začaran grad. 

Kako je takrat potekalo poučevanje? 
Kot edina učiteljica sem bila tudi upraviteljica 

šole. Odločba pristojne službe jc od mene zahte
vala, da do 15. oktobra 1945 pripravim šolo za po
uk. S pomočjo mladine, staršev, obrtnikov in dru
gih vaščanov smo pripravili prostore. Čeprav brez 
izkušenj sem ob pomoči upravitelja OŠ Brdo, g. So-
lenška, na dogovorjeni dan v posamezne razrede 
razdelila 150 otrok. Merilo je bilo branje, osnova 
računanja in starost otrok. Največ učencev jc bi
lo od 5. razreda naprej, saj je ja razred štel 75,. 
učencev. Kmalu so mi prišle na pomoč še tri uči
teljice in v zadovoljstvo vseh smo ob določenem 
času pričeli v treh učilnicah s poukom 15 učen
cev, Učitelji smo učili vsak dan dopoldne in po
poldne, nekaj let kasneje smo ob celodnevnem po
uku imeli proste četrtke. Z leti je število učencev 
upadlo, zato smo združevali posamezne razrede 
in v njih opravljali kombinirani pouk. Učiteljevo 

delo je bilo na
porno, pa ne le 
zaradi kombinacij, 
temveč tudi zara
di pomanjkanja 
šolske opreme, 
učnih knjig in os
novnih šolskih po
trebščin. Učila 
smo pripravili sa
mi, risali, zemljevi
de, urejali terarij, 
v katerega so 
učenci prinašali 
plazilce od kač do 
žab, ujeli pa celo 
mlado lisico. Učenci so skrbeli za živali, jih opa
zovali in hranili. Telovadili smo na prostem, naj-
priljubljcncjša igra je bila med dvema ognjema. Pri 
zborovskem petju sem uporabljala violino, veseli 
pa smo bili tudi šolske kuhinje, v kateri so vsi učen
ci dobili primerno malico. 

Kakšen je bil odnos otrok do šole? 
Iz mesta sem prišla v čisto drugi svet, zato sem 

sc morala prilagoditi okolju in življenju na vasi, 
kjer smo lepo sodelovali in se imeli radi. Otro
ci, ki so preživeli težke čase, so bili veseli in sreč
ni, radi so prihajali v šolo polni pričakovanj, ča
kali na nova priznanja. Dosegali smo zadovolji
ve učne uspehe in kar precej učencev usmerjali 
v kmetijske šole, gimnazijo Kamnik in obrtne šo
le. Šola nam jc bila drugi dom, za katerega smo 
skrbeli učitelji, starši in učenci. 

Kako ste kot mlada učiteljica preživljali prosti 
čas? 

Učitelji tedaj nismo poznali prostega časa, saj je 
delovnik trajal od jutra do poznih nočnih ur. Ob
navljali smo šolska poslopja, sc pripravljali na or
ganizacijo šolskega dela, se učili iger, pripravljali 
proslave, pomagali obnavljati požgane domove in 
še veliko drugega dela. Prosti čas, ki jc bil pono
či, sem namenjala družini. Kljub naporom je bilo 
lepo, bili smo veseli, skromni in srečni ter nismo 
mislili na materialne dobrine. Občasno me je za
peklo le domotožje in misel na Ljubljano, ki sem 
jo olajšala z vsaj enkrat mesečnim obiskom pri do
mačih, kjer sem obujala mladostne spomine. 

V katerih krajih ste poučevali? 
Delovnih mest nisem menjavala. V Krašnji sem 

si ustvarila družino, vodstvo šole je prevzel mož Ker 
sla tudi moja otroka potrebovala šolo, vzgojo in iz
obraževanje, smo se s šolskim letom 1961/62 pre
selili v Domžale, kjer sem na II. osnovni šoli Dom
žale učila do upokojitve. V Krašnji sem vsa leta po
učevala prvi. kasneje kombinirani prvi in drugi raz
red, v Domžalah sprva tretji razred, ob izrednem 
študiju pa zgodovino v vseh višjih razredih OŠ. 

Zakaj ste se dodatno izobraževali? 
V šestnajstih letih trdega dela v Krašnji in pr

vih letih v Domžalah sem vedno pogosteje ugo
tavljala, da moja splošna izobrazba kopni, moje 
obzorje pa vedno bolj zožuje. Vpisala sem izredni 
študij na Pedagoški akademiji oddelek zgodovina-
z.emljcpis, saj sem rada posegala po knjigah v zgo
dovinsko in potopisno vsebino, močan vpliv na 
mojo odločitev pa so imeli izredno dobri učitelji 
zgodovine. 

Kako ste sodelovali ob preimenovanju šole po 
Venclju Perku? 

Z rastjo Domžal so rasle tudi šole in poveča
la se je obnovljena II. Osnovna šola Domžale, za 
katero so takratne šolske oblasti predlagale, da 
se preimenuje v OŠ Venclja Perka, predvojnega 
učitelja na tej šoli. Z imenovanjem so sc strinjali 
tudi učitelji in starši. Tako smo se ob 80. letnici 
rojstva Venclja Perka v letu 1975 na učiteljski 
konferneci dogovorili, da šola pripravi spomin
sko proslavo, s katero naj seznanimo in ovred
notimo osebnost Venclja Perka. Ta zahtevna in 
odgovorna ter obsežna naloga je bila kot zgo
dovinarki dodeljena meni. Skoraj leto sem dan 
za dnem iskala podatke o življenju, delu in oseb
nih lastnostih Venclja Perka pri sorodnikih, znan
cih in šc živečih članih družine. Ustvarila sem ce
lotno podobo človeka in pripravila proslavo. Z 
izbiro imena smo se strinjali vsi, saj je bil Ven-
celj Perko predvojni učitelj na tej šoli, ki so ga 
zaradi narodne zavesti nemški okupatorji poslali 
na Koroško. Tudi tam se jim ni podredil in je 
vzgajal otroke v ljubezni do domovine in bil zato 
zaprt Iz zapora jc ušel domov v Domžale k dru
žini, se vključil v boj proti okupatorju, bil izdan 
in zaprt ter po zaslišanjih pod Šumbcrkom v letu 
1944 ustreljen kot talce. Če človek šc posebej pa 
vzgojitelj mladih ljudi pošteno opravlja svoje delo 
in ljubi svojo domovino tako, da je pripravljen 
žrtovovati življenje za svobodo, je lahko velik 
vzornik mladini in drugim. Ko sem službovala ni
koli in nikjer ni bilo javno zastavljeno vpraša
nje, zakaj nosi to ime šola. 

Kaj delate v pokoju? 
Ko sem odhajala v pokoj, so me učenci večkrat 

spraševali, kaj bom počela Moj odgovor jc bil kra
tek: šele sedaj bom imela toliko časa, da se bom 
lahko pogledala v ogledalo in videla svojo podo
bo. Bili so presenečeni, toda tako je bilo. Tudi v 
pokoju nimam veliko prostega časa, rada sem bila 
doma s svojo družino, s posebnim veseljem sem 
hodila v Ljubljano, kjer sem ob ogledovanju ve
likih sprememb vedno našla prostor za oživitev 
spominov. Malo tesno mi je bilo pri srcu, ker sem 
se v njej včasih počutila kot tujka. Včasih sem ra
da odhajala ko morju, na sonce in v senco boro
vih gozdov, danes pa mi ostaja le ena naloga - skrb 
za zdravje. 

Ali se radi spominjate časov v šoli Venclja Perka? 
Šola šolsko delo in življenje v tej šoli mi je osta

lo v lepih spominih. Rada se spominjam sodelav
cev in učencev. Nobenih večjih težav nisem do
življala pri svojem delu. Prijetne so bile zgodo
vinske ekskurzije in proslave, obiskali smo veli
ko predstav v naših gledališčih. Z mirnim srcem 
lahko rečerp, da nam je bilo kljub obilnemu de
lu prijetno in lepo. 

Hvala! 

JANA VRHOVNIK 

S r e č a n j e p r e d s t a v n i k o v 

s l o v e n s k i h d r u š t e v z a 

i z o b r a ž e v a n j e z a t r e t j e 

ž i v l j e n j s k o o b d o b j e 

Na pobudo Društva za izobražeanje za tretje življenjsko obdobje »LIPA« iz 
»omžal so se 14 aprila 2000 v prostorih domžalskega društva srečali predstav
niki podobnih društev iz različnih krajev Slovenije. Prišli so iz enajstih organi
zacij, kar je več kot polovica obstoječih. Veseli smo bil, tudi prisotnost, gospe 
dr. Ane Krajne in gospe dr. Dušane Findeisen s Slovenske univerze za tretje ziv-
•jenjsko obdobje ter gospe Dušice Kunaver. 

Predsednica domžalske »LIPI:«, gos
pa Metka Zupane k, je po pozdravu 
v kratkem uvodu pojasnila namen 
srećanja, ki naj podobna društva po
vabi k tesnejšemu sodelovanju. Za za
četek smo povabili literarne ustvar
jalce iz vseh društev, naj s svojimi 
Prispevki sodelujejo v našem letoš
njem literarnem zborniku. Da bi na 
kialko predstavili naša prejšnja zbor
nika, je gospa Anica Gladek prebra-
l a jz njiju nekaj pesmi. 

Zastopniki posameznih društev so 
zatem predstavili svoje organizacije. 
Delujejo pod različnimi imeni in V 
Okviru različnih krovnih organizacij, 
kot so: delavske univerze, knjižnice, 
društva upokojencev, andragoška 
društva, nekatere tudi kot samostoj
na društva. Vsa se ubadajo s podob
ami problemi, ki bi jih lahko razvrs
tili takole: 

- kako pridobiti dovolj finančnih 
sredstev, 

- prostori: marsikje gostujejo za
stonj, drugje pa morajo plačevati vi
soke najemnine, 

- pridobivanje upokojencev z 
[panjso izobrazbo, ki si le redko že-
"jo dodatnega izobraževanja. 

Tudi dejavnosti, s katerimi se ta 
društva ukvarjajo, so dokaj podobne, 
večinoma poučujejo svetovne jezike, 
umetnostno zgodovino in etnologijo, 

obiskujejo koncerte in razstave, pri
rejajo poučne izlele, imajo likovne in 
literarne delavnice, predavanja o 
zdravju, veliko ljudi obiskuje tečaje 
računalništva. 

Gospa dr. Ana Krajne jc orisala 
razvoj in probleme izobraževanja za 
tretje življenjsko obdobje v Sloveni
ji ter predstavila delovanje in načrte 
Slovenske univerze za tretje življenj
sko obdobje. Ta organizacija usposab
lja mentorje, zbira in analizira podat
ke ter jih pošilja v Evropsko zvezo 
in sodeluje na konferencah. Dr. Fin-
dcisenova nam jc dala nekaj strokov
nih napotkov o izobraževanju starej
ših in 0 njihovih mentorjih. 

Glede na to, da jc jezikovno iz
obraževanje na vseh univerzah za 
tretje življenjsko obdobje zelo razšir
jeno, je profesorica Dušica Kunaver 
predstavila program »Angleščina po 
mavrični poti«. Prisotni so z zanima
njem spremljali predstavitev in pod
prli pripravljenost gospe Kunaverjc-
vc, da vodi aktiv predavateljev jezi
kovnega izobraževanja. 

Pred slovesom smo se zadržali še 
v krajšem neformalnem medseboj
nem pogovoru in si zadovoljni oblju
bili, da se še kdaj srečamo in izme
njamo izkušnje. 

SILVA MIZERIT 

Ostajam zvesta do smrti, zvesta tebi, moj Bog 

S e s t r e s v . K r i ž a 

n a M a l i L o k i s o p r a z n o v a l e 

V soboto, 6. maja 2000 oh 10. uri, je 
bila v samostanu zahvalna sveta maša. 
Ostajam zvesta do smrti ... je med 
drugim mogočno zadonela pesem v sa
mostanski kapeli. Pet sester je obhaja
lo zlati jubilej, torej petdesetletnico re
dovnih zaobljub, ena sestra pa je ob
hajala celo železni jubilej, to je sedem
desetletnico redovnih zaobljub. Vse 
sestre pa so opravile obnovitev večnih 
zaobljub zvestobi Bogu. Slovesnost je 
vodil nadškof dr. France Perko ob so-
maševanju ihanskega župnika Franca 
Zaplate, Mala Loka namreč spada v 
župnijo Ihan, ter frančiškanskega pat
ra Marka Novaka, kije pri sestrah vo
dil duhovne vaje; dr. Bogdan Dolen, 
hišni duhovnik v samostanu, pa je bil 
zadržan. Nadškof seje sestram zahva
lil za vse, kar so dobrega storile v čast 
Bogu in v blagor bližnjega. Posebej je 
poudaril, da so bile sestre prežete z 
Božjo energijo. 

Sorodniki sester jubilantk ter drugi 
navzoči smo ganjeni poslušali življe
njepise šestih sester, ki so bili narav
nost pretresljivi. Iz Slovenije so bi

le izgnane v Srbijo. V času komuniz
ma so morale v redovnih oblekah so
delovati pri gradnji Ceste bratstva in 
enotnosti. Morale so prestati mnogo 
zasramovanj. Ob svojih opravilih kot 
so: gospodinjenje po župniščih, katehe-
ze, šivalne in druge veščine, tudi me
dicinske, strežba bolnikov in njih ne
ga. Ob zaničevanem življenju pa so sc 
opirale na molitev, ki je po besedah 
bogoslovnega učenjaka Karla Rahner-
ja glavna pot, saj vodi v večno življe
nje. 

Veliko moraš potrpeti, da 
to spoznanje pridobiš; kdor 
hoče ljubiti, živeti, ta mora 
poljubiti križ, je zapisal pes
nik Srečko Kosovel. Sestre 
jubilantke so prav v križu 
najdevale moč in tolažbo, ka
kor seveda tudi druge.Sestrc 
jubilantke, iskrene čestitke 
ob vaših jubilejih in prisrčna 
hvala za vašo vztrajnost, 
zgled in pogum. Naj vam si
je velika Božja milost, da bos
te vse življenjske tegobe laže 
prenašale. 

IVAN KEPIC 

Občinski štipendisti 
B o r u t P e r š o l j a , 

u n i v. d i p l . g e o g r a f 

Kdaj si dobil štipendijo občine Domžale in kaj 
ti to kot študentu pomeni? 

Občinsko Stupendijo sem dobil v prvi generaciji 
občinskih štipendistov, in sicer v četrtem letni
ku študija Do takrat sem vsa leta študija poučeval 
na osnovni šoli za odrasle in mladostnike in na
biral prihranke z različnimi dejavnostmi v go
rah. Glavna odlika te štipendije je (upam. da bo 
tako tudi v prihodnje), da promovira mladega člo
veka kol celoto, sc pravi, da poleg šolskega pod
ročja enako ceni in spoštuje tudi druge dejavnosti 
in področja delovanja ki mladega človeka boga
tijo in oblikujejo v njegov jaz. 

Trenutno delaš magisterij. Zakaj si se odločil za 
tretjo stopnjo? 

Odločitev za magisterij je bila deloma pogo
jena s prihodom v službo (nadaljevanje študija je 
obvezno), drugi del pa preprosto izvira iz potrebe 
po spoznavanju in odkrivanju novega neznane
ga, zanimivega. Drobec lega je biki že diplomska 
naloga z naslovom Geografski problemi imeno
slovja Kamnisko-Savinjskih Alp. Za njo sem leta 
1998 dobil študentsko fakultetno Prešernovo na
grado. 

Kaj je predmet tvoje magistrske naloge? 
Naslov moje magistrske naloge je Naravnogeo-

grafska mikroregionalizacija alpskega sveta v Sk>-
veniji. Naloga je del širšega raziskovalnega pro
grama naravne in kulturne dediščine Slovenije, ki 
ga izvaja Geografski inštitut Antona Melika ZRC 
SAZU, kjer sem zaposlen kot mladi raziskova
lec. Vsebina naloge je povezana z raziskovanjem 
značilnosti in odnosov vseh naravnih (kamnine, 
površje, vode, podnebje, prsti, rastje, živalstvo) m 
družbenih sestavin (prebivalstvo, naselja gospo
darstvo), ki tvorijo pokrajino, v našem primci u 
alpski svet v Sloveniji. 

Življenje teče naprej, stvari se spreminjajo iz 
dneva v dan. Kaj je poleg študija trenutno še v sre
dišču tvojega življenja? 

Pred časom sta v moje življenje intenzivno sto
pili šc dve sopotnici: žena Mateja in hčerka Ka-
ja ki te dni praznuje prvi rojstni dan. Mateja za
ključuje študij na Pedagoški lakuleti v Ljubljani, 
Kaja pa odkriva Car besed, plezanja in prvih ko
rakov. Njima in nam je zato namenjena vsa pre
ostala vreča, ki sc ji reče prosti čas. oddih, za
bava in ustvarjanje možnosti za življenje. 

Veliko planincev in planink te pozna kot ljubi
telja gora ... 

Gorništvo je moj način življenja od kar pom
nim. Navzven ga zaznamujeta predvsem delo na 
organizacijskem področju v planinski organiza
ciji ter delovanje na strokovnem področju. Spr
va sem bil le član planinske skupine, nato men
tor planinske skupine na Osnovni Soli Venclja 
Perka v Domžalah, opravljal sem naloge načel
nika mladinskega odseka Planinskega društva 
Domžale ter predsednika Mladinske komisije Pla
ninske zveze Slovenije, danes pa naloge podpred
sednika Planinske zveze Slovenije, kjer skrbim za 
mlade, za vzgojo in izobraževanje ter za pros
tovoljne vodnike Planinske zveze Slovenije. Po 
gorniški izobrazbi sem gorski stražar, vodnik Pla
ninske zveze Slovenije in inštruktor planinske 
vzgoje. 

Te gore zanimajo bolj le kot »rekreacija« ali si 
se jim posvetil tudi kako »drugače«? 

Napisal sem okrog petdeset strokovnih član
kov, dve knjigi ter sodeloval v vodstvu številnih 
taborov, seminarjev in tečajev. Nove kakovosti 
v obiskovanju gora spoznavam tudi z družinsko 
obliko gorništva, želim pa si še več saniotner.ih 
potepanj tako po domačih brezpotnih gorah kot 
tudi po vršilcih sveta. 

Kako te gore privlačijo? 
Gora je gora tudi čc je nimaš za goro, zato 

se gora ne more deliti na najlepše m najdrznej
še. Tisto, kar šteje, je napor, vloženo znanje in 
izkušnje ter zadovoljstvo po opravljenem deja
nju. Zato je vsak izlet, tura, smuk, tabor ali gre-
bensko prečenje doživetje zase in gor ruška vred
nota sama po sebi. Zato nikoli ne prisegam na 
določene cilje, pač pa vabim k odhodu v nara
vo, pa naj bo ta za hišo, na vidnem obzorju ali 
skrito očem. 

Bi lahko gorništvo povezal z vsakdanjimi doga
janji? Kaj je pomembno za uspeh? 

Receptov za uspeh seveda ni, so pa poti, ki 
zagotavljajo širino človekovega duha. znanja in 
izkušenj ter spoštovanja do različnosti. Tega je 
v gorah obilno, naj gre pri tem za Spoznavanje 
naravnih zakonov, za športno urjenje telesa po
ležavanje ob tabornem ognju ali sprostitev ob 
branju gorniških pustolovščin. Zato je gorništvo 
zagotovo ena izmed možnih poti. Velja pa to za 
vse človekove dejavnosti, le zavedali se je Ireba 
svojih sposobnosti in spoštovati željo |x> napredku 
ter sobivanju z vsem, kar nad obdaja. 

BOJANA VOJSKA 



Bliža se kopalna sezona 2000 

H a l o , b o b a z e n 

p o p r a v l j e n p r a v o č a s n o 
Že kar drugi dan, ko so zaceli obnavljati domžalski bazen v športnem 

parku, je v uredništvu zazvonil telefon in prijazen otroški glas je povpra
šal, če kaj vemo, kdaj bo bazen popravljen. Saj veste, mi bi se že radi ko
pali. 

Poklicali smo g. Staneta Oražma, vodjo projektne skupine za Šport
ni park Domžale, in ga vprašali, kaj se dogaja na domžalskem bazenu. 

Domžalski bazen je star že kar nekaj desetletij in že dolgo so ob
čino stalno opozarjali, da tehnično ne ustreza veC normativom - zlasti 
glede priprave in čiščenja bazenske vode. Pokazale pa so se tudi raz
poke v bazenski Školjki (obodu bazena), ki so povzročale velik od-
tek vode, kar je pomenilo velike izgube vode. Vse to jc Občino Dom
žale, Se zlasti pa Projektno skupno za to področje, navedlo k pri
pravi dokumentov za celovito obnovo bazena, ki so jo razdelili v tri 
stopnje: 

1. stopnja obnove sc je že pričela in bodo v njenem okviru oprav
ljeni naslednji posegi: otroški in olimpijski bazen bosta dobila vod-
nonepropustno plastificirano prevleko, nameščen bo nov sistem za do
vajanje vode zgrajen bo kompenzacijski bazen in v celoti obnovljena 
priprave bazenske vode (čiščenje). 

S tem bo zadoščeno minimalnim standardom, domžalski bazen pa 
bo lahko nemoteno obratoval. 

2. stopnja obsega obnovo in posodobitev bazena, v okviru te ob
nove bi radi postavili tobogan in vsaj delno posodobili otroško igriš
če. Obseg bo seveda odvisen od odločitve Občinskega sveta občine 
Domžale, koliko sredstev iz proračuna bo zagotovil v ta namen. 

3. stopnja - časovno ni določena. Obsega gradnjo manjšega pokri
tega bazena, kar bo zahtevalo velika finančna sredstva, ki naj bi bila 
v proračunu zagotovljena v prihodnjih letih. 

Vrednost pridobljenih predračunov in že podpisanih pogodb za prvo 
stopnjo obnove domžalskega bazena, ki že poteka, je cca 50 mio sit. 
dela pa naj bi bila dokončana do konca junija 2000. 

V. V. 

O č i š č e v a l n a 

a k c i j a n a 

S v . T r o j i c i 
Sportno-rekreativno društvo 

Konfin - Sv. Trojica je tudi letos 
sodelovalo v akciji »Očistimo obči
no Domžale«. V soboto, 15. aprila, 
smo se it navsezgodaj zbrali tako 
člani društva kot drugi prostovolj
ci iz Žej in Sv. Trojice, ki jim ni 
vseeno, kakšno je naše okolje. 

Seveda ljudje sami v največji 
meri poskrbimo, da jc naša narava 
vse prevečkrat podobna enemu 
samemu velikemu smetišču. Sc po
sebej velika nemarnost pa so šte
vilna divja odlagališča, ki jih žal tudi 
na Sv. Trojici ne manjka. 

Po zadnji očiščevalni akciji je 
število teh za dva manjše. Na kon
cu smo iz odpadkov v dveh gozd
nih glohelih napolnili kar dva kon
tejnerja. 

Ker je popoldan ostalo še veli

ko dobre volje, smo za nameček 
uredili Se lopo pri trojiškem žup-
nišču ter izvlekli iz gozda ostanke 
zapuščenega avtomobila, ki smo jih 
v Slamniku že omenjali. 

Šc posebej bi sc radi zahvalili 
podjetju Avto Debevc, pokrovitelju 
tokratne akcije; veselimo sc nadalj
njega tovrstnega sodelovanja. Vse 
občane prosimo, da imajo do oko
lja vsaj približno takšen odnos, s ka
kršnim se sicer tako radi pohvalimo. 

Tekst&foto: ROK RAVNIKAR 

V 
Cešenik in Turnše 
O d e l o v n i a k c i j i i n p i k n i k u 

Da je leto res hitro naokrog, smo se zavedli tudi v Turistično-rekrcativ-
nem društvu Turnše-Cešenik. Med zadanimi nalogami je tudi čiščenje 
okolice, zato smo že drugič, odkar kot TRD obstajamo, sklicali čistilno ak
cijo. Dne 15. aprila smo sc občani Češenika in Turnš odpravili v boj proti 
napačno odloženim odpadkom. 

V dogovoru s podjetjem Prodnik d. o. o. iz Domžal smo imeli na 
dveh lokacijah zbirališče odpadkov oziroma postavljene kontejnerje, 
prav tako pa smo lahko dvignili rokavice in vrečke za smeti. Pohvale 
vredno je poslovanje omenjenega podjetja, saj ni bilo odstopanj od do
govorjenega. 

V večjem številu so letos sodelovali občani iz. vasi Češenik, ven
dar pa je bila kljub temu udeležba zadovoljiva. Na akciji je sodelo
valo veliko otrok, vendar pa na žalost tistih, ki so glavni krivci, da jc 
treba čistilno akcijo sploh sklicati, zagotovo ni bilo zraven. Akcijo smo 
končali z majhno zakusko, potem pa smo zadovoljni, da smo nekaj 
dobrega storili za lepši videz naših vasi, odšli domov. 

Ker pa je naše društvo dejavno tudi na družabnem področju, velja 
omeniti, da smo pripravili kres in prvomajski golaž. Kljub malo slabši 
vremenski napovedi smo sc neustrašni občani Turnš in Češenika zbrali 
na našem pikniku malo čez enajsto uro, kjer smo najprej pojedli 
golaž in še kakšno rekli, potem pa se je po kratki deževni pavzi za
čel še športni del piknika z odbojko in nogometom. Kdor ni tekmo
val, je pa navijal, premočeni pa smo bili vsi, saj sc plohe nikakor ni
so dale pregnati, mi pa tudi nc. Okrog 19. ure se je končal piknik v 
zadovoljstvo vseh udeležencev. 

SUZANA KVAS 

O D T U I N T A M 

S o c i a l n a p o m o č n a j n e b o p o t u h a z a 

b r e z d e l j e , v e n d a r n a j o m o g o č i d o s t o j n o 

p r e ž i v e t j e 
Za preprečevanje in odpravljanje stisk in težav posameznikov, družin, 

ki potrebujejo pomoč, je država sprejela vrsto zakonov in predpisov. 
Med najpomembnejšimi je Zakon o socialnem varstvu, ki zagotavlja da
jatve in storitve, ki jih opravljajo centri za socialno delo. 

Po Zakonu o socialnem varstvu se 
dodeljujejo naslednje socialno-varstve
ne dajatve: 

• edini vir preživljanja 
• denarni dodatek 
• enkratne pomoči 
Dajatve so namenjene ljudem, ki si 

sami nc morejo zagotoviti materialne 
varnostil zaradi okoliščin, na katere ne 
morejo vplivati. 

Do edinega vira preživljanja so 
upravičene osebe, ki so trajno ne
zmožne za delo in osebe, starejše od 
60 let, če so brez vsakršnih dohodkov 
preživljanja, brez premoženja, ter ni
majo nikogar, ki bi jih bil dolžen pre-
živijati. Denarna pomoč kot edini vir 
preživljanja znaša 60% zajamčene pla
če, kar trenutno znaSa 24.565,00 SIT. 

Do denarnega dodatka jc upraviče
na oseba, ki si začasno ne more za
gotoviti sredstev za preživljanje. Do
hodkovni cenzus za upravičenost po
sameznika oz. družine do denarnega 
dodatka temelji na zajamčeni plači, ki 
znaša: ^ 

• za otroke do 6 leta starosti 29% 
zajamčene plače tj. 11.87.3,00 SIT 

• za otroke od 7 leta - 14 leta sta
rosti 34% zajamčene plače t. j. 
13.920,00 SIT 

• za otroke od 15 leta starosti 42% 
zajamčene plače t. j. 17.195,00 SIT. 

• za odrasle osebe 52% zajamčene 
plaće t. j. 21.289,00 SIT. 

Višina denarnega dodatka se dolo
či kot razlika med dohodki na družin
skega člana in zneskom določenim po 
merilih za denarni dodatek. V doho
dek se štejejo vsi dohodki ter prejemki 
posameznikov in njegovih družinskih 
članov v zadnjih treh mesecih pred 
vložitvijo zahtevka. Za prejete dediš
čine in darila ter druge enkratne pre
jemke pa se upošteva sorazmerni de
lež. V dohodke pa se ne vštevajo: do
datek za pomoć in postrežbo, prejemki 
za oskrbo v tuji oz. rejniški družini, ot
roški dodatek, štipendija in dohodki od 
občasnega dela invalidov. 

Če ima družina enega otroka, ki je 
šoloobvezen in enega v srednji šoli in 
oba starša, jc upravičena do denarne
ga dodatka v visini razlike, će meseč
ni dohodek na družinskega člana nc 
presega 7.3.69.3,00 SIT. 

Upravičencu denarnega dodatka in 
edinega vira prcživljcnja, ki je dolžan 
plačevati najemnino, sc denarni doda
tek oz edini vir poveća" za višino na
jemnine, ki bi jo plačeval v socialnem 
oz. neprofitnom stanovanju, vendar 
največ do višine 8.602,00 SIT. 

Center za socialno delo lahko do

deli enkratno pomoč za premostitev 
trenutne materialne ogroženosti dru
žine, mimo dohodkovnega cenzusa, 
vendar višina pomoči ne more prese
či zneska edinega vira preživljanja, to 
je 24.564,00 SIT. 

Iz tabele je razvidno, da se social-
no-varstvena dajatev kot edini vir pre
življanja ni bistveno spremenila glede 
na število upravičencev, v letu 1999 je 
celo v upadanju. Tako lahko ugotovi
mo, da v občinah ne narašča število 

vieeneev denarnega dodatka glede na 
starost. 

UPRAVIČENCI 
DENARNEGA DODATKA 
PO STAROSTI 

I/, diagrama je razvidno, da je naj
več prejemnikov denarnega dodalka v 
starosti od 18-26 let in v starosti od 
27-45 let. Med vsemi upravičenci de
narnega dodatka je kar 44% mladih, 
starih od 18-26 let. V starosti od 18-
.31 let so zajeti predvsem mladi brez
poselni, takoj po končani šoli in tisti, 
ki niso končali nobene šole in so brez 
poklica. Mladi imajo velike probleme, 

s t r a n 

be, lahko ugotovimo, da jc največ pre
jemnikov od I. - 4. stopnje, medtem 
ko /. izobrazbo število prejemnikov 
upada. Izobrazbena Struktura upravi
čencev denarnega dodatka je zelo niz
ka, saj ima kar 54% upravičencev kon
čano le osnovno šolo. 

Večkrat pa se družine znajdejo v 
težji finančni situaciji kljub temu, da 
presegajo kriterije za dodelitev denar 
nega dodatka, ki so dokaj strogi. Ta 
kim družinam o/, posameznikom do
delimo enkratno pomoč, ki lahko dni 
zini veliko pomeni, čeprav je lo le za
časna rešitev. Zaskrbljujoč jc podatek, 
da so prejemniki enkratnih pomoči v 
glavnem zaposleni, vendar s svojimi 
nizkimi dohodki nc zmorejo pokriti 
vseh izdatkov, še zlasti ob začetku šol
skega leta, v času letovanj otrok, šole 
v naravi, za ozimnico in kurjavo... 

ENKRATNE POMOČI 
Iz diagrama sc lepo vidi porast en

kratnih pomoči od leta 1995, vrhunec 
pa dosegajo v letu 1997. Po tem letu 

UPRAVIČENCI DENARNEGA DODATKA PO STAROSTI 
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občanov, ki so trajno nezmožni za de
lo in so brez premoženja in dohodkov. 

Število prejemnikov denarnega do
datka jc bilo v največjem porastu v le
tu 1998, medtem ko se v letu I999 ni 
bistveno spremenilo. V letu 1999 jc 
prejemalo denarni dodatek 512 družin 
oz. posameznikov. Od tega jc enkrat 
prejelo denarni dodatek 268 upravi
čencev, večkrat pa 244 upravičencev. 
Denarni dodatek se lahko družini oz 
posamezniku dodeli najdlje za 6 me
secev. Če sc stanje v družini ne spre
meni, lahko družina večkrat zaprosi za 
lo obliko pomoči. Denarni dodatek sc 
izplačuje upravičencu mesečno na hra
nilno knjižico oz. tekoči račun. V ko
likor pa center za socialno delo pre
sodi, da bi bilo za družino koristno, 
pa dodeli denarni dodatek v funkci
onalni obliki za točno določen namen: 
prehrano, oblačila... V letu 1999 je pre
jelo denarni dodatek v obliki naročil
nice 37 upravičencev. 

Cilcdc na spol lahko ugotovimo, da 
jc med prejemniki denarnega dodat
ka več upravičenk ženskega spola in 
sicer 57% žensk in 4.3 % moških. To 
je prav gotovo posledica tega, da sc 
ženske hitreje obrnejo po pomoč na 
center, saj prav gotovo prve začutijo 
finančno stisko v družini. 

Zelo zanimiva je tudi analiza upra-

ker po končani Soli, ne dobijo niti pri
pravništva, kaj šele zaposlitev. Tako so 
brez dohodkov in seveda v breme 
staršev, zato sc pogosto obračajo po 
pomoč na center za socialno delo. 
Center za socialno delo sc zaveda 
problema, ki ga imajo mladi, zato pre
jemnike denarnega dodatka pogosto 
vključuje v razne programe socialne
ga učenja, tako da imajo občutek, da 
naredijo nekaj koristnega, in da niso 
zgolj prejemniki pomoči. Za popula
cijo mladih, ki so brez zaposlitve, bi 
bilo potrebno razvijati dodatne pro
grame v sodelovanju z. zavodom za za
poslovanje, vendar jc to v okviru red
ne dejavnosti centra nemogoče, zato 
bi bilo potrebno razmišljati o novih 
oblikah preventivnega dela. 

V starostni kalegoriji od 27-45 let 
pa so večinoma tisti občani, ki so bili 
zaposleni v delovni organizaciji, ki je 
šla v stečaj, izkoristili pa so že vse pra
vice na zavodu za zaposlovanje in nc 
dobijo zaposlitve. 

To nam lahko potrdi tudi analiza 
prejemnikov denarnega dodatka glede 
na status in dohodke. Največ prejem
nikov denarnega dodatka jc nezapos
lenih brez nadomestila in brez dohod
kov. 

Če pa pogledamo prejemnike de
narnega dodatka po stopnji izohraz-

PRIKAZ SOCIALNOVARSTVKNIH DAJATKV OD 1995. - 1999. LKTA V UPRAVNI KNOTI DOMZALK 
ZAP. 
ŠT. 

POMOČI 1995 1996 % 1997 % 1998 % 1999 % 

1 2 2/1 3 3/2 4 4/3 5 5/4 

1 EDINI VIR 16 18 113 18 100 18 100 17 94 
2 DENARNI DODATEK 

SKUPAJ LETNO 2239 2200 98 2386 108 2888 121 2688 93 
POVPREČNO Ml S 186 18.3 98 199 109 240 121 224 93 
STEV. UPRAV. 415 442 107 528 119 512 97 

3 NAJEMNINA 15 X 53 8 100 8 100 
4 ENKRATNE 

POMOĆI lis 292 212 43,3 148 348 80 .341 98 

i l 

je opaziti rahlo upadanje, vzroke pa 
pripisujemo našim zaostrenim kriteri
jem, ki smo jih mogli uvesli po navo
dilih ministrstva za delo, družino in so
cialne zadeve. Slabe socialne razmere 
v družinah blažimo tudi z občinskimi 
pomočmi, za katere pa nimamo podat' 
kov, koliko jih jc bilo. Center občinam 
namreč samo predlaga odobritev po
moči posameznim družinam, povratnih 
informacij o dodelitvi pomoči pa ra
zen z domžalske občine običajno ne 
dobimo. Tako jc bilo samo v občini 
Domžale v letu 1998 odobrenih 171 en
kratnih pomoči in v letu 1999 191 en
kratnih pomoči. 

Pomoči s strani občine so bile na
menjene za kritje stroškov šole v na
ravi, letovanja, zimovanja. Šolskih po
trebščin, pomoči pri učenju... 

- Zajamčena plača, ki se že leta 
praktično ne povišuje, ni več primer
na osnova za odmero denarnega do
datka in zato tudi višina denarnega do
datka ne omogoča ravno dostojno pre
živetje. 

- Materialna socialna pomoč za mla
de ni dobra rešitev in bi jih bilo po
trebno bolj vključevati v razne pro
grame dodatnega izobraževanja in 
usposabljanja za brezposelne. 

- Slabe materialne razmere povzro
čajo tudi druge psihosocialnč motnje 
v družinah, kar nedvomno slabo vpli
va zlasti na zdrav razvoj in vzgojo ot
rok in bo imelo dolgoročno tudi ne
gativne vplive v Širši družbi. 

Ministrstvo za delo, družino in so
cialne zadeve jc sicer pripravilo pred
log spremembe zakonodaje na Ion 
področju, s katero bo višina socialnih 
pomoči bolj prilagojena nujnim živ
ljenjskim potrebam, poleg lega pa nas 
v lo silijo tudi pogoji za vslop v Ev
ropsko unijo, vprašanje jc le, kdaj bo 
ta sprememba zaradi političnih spre
memb v vladi zagledala luč sveta. 
Pripravila IRENA TONKLI, Center 

za socialno delo Domžale 

U n i č e n s p o m e n i k 

p a d l i m b o r c e m 

n a G o l č a j u 
Občinski odbor ZZB NOli Lukovica je sklical tiskov

no konferenco, ki so seje udeležili tudi novinarji Dela, 
Dnevnika, Mladine in Pop IV na Colčaju nad Blagovi
co, kjer je bil II. maja sredi belega dne uničen spomenik 
padlim borcem Radomeljske čete. 

Neznani storilec ali storilci so z večjo skalo, ki je bila 
izruvana poleg spomenika in kasneje odnesena, udarja
li po spomeniku in ga uničili. Da je spomenik uničen, je 
prvi opazil hlagovški župnik Jože Vrtovšek na svojem 
obhodu cerkve Sv. Neže na Oolčaju in je tudi prvi obves
til Zavod za spomeniško varstvo Kranj in policijo. 

Spomenik je po pričevanjih Rajka Hafnerja in Srečka 
Streharja iz. Območnega združenja ZZB NOV nekdo 
že dvakrat prebarval z rdečo in črno barvo, ki so jo 
borci sami počistili, enkrat pa jc bil na njem narisan 
tudi kljukasti križ. Zanimivo se jim zdi, da jc tarča 
napadov samo ta spomenik na Golčaju, drugi Štiri je, 
ki so postavljeni partizanskim borcem v Blagovici in 
okolici na bolj dostopnih krajih, pa so ostali nedotak
njeni. To jih je spodbudilo k razmišljanju, da morda 
ne gre za vandalske napade opitih mladostnikov, am

pak za načrtno, premišljeno akcijo. Spomenik je bil po
stavljen leta 1950 v spomin na dogodek iz. 28. oktob
ra 1941, ko so nemški gestapovci po izdaji napadli bor
ce, ki so bili nastanjeni v bližnji mežnariji, in v spo
min šestim aktivistom, ki so jih nemški policisti ustre
lili I. januarja 1945. Večinoma so bili borci doma iz Jari 
pri Domžalah in so bili tudi verniki, zato so si za po
čivališče izbrali inežnarijo. V medsebojnem streljanju 
je bilo ubitih deset borcev, štirje so uspeli pobegniti, 
motno poškodovana jc bila I udi cerkev Sv. Neže iz 
14. stoletja, ki je bila lani obnovljena. 

Občinski odbor ZZB NOV Lukovica bo vložil ovadbo 
proti neznanemu storilcu in pričakuje, da bodo orga
ni pregona izvedli učinkovito preiskavo ter odkrili sto
rilca ali storilec lega dejanja. Prav tako pričakujejo, da 
jim bo Občina Lukovica ob sodelovanju Zavoda za spo
meniško varstvo in ZZB NOV zagotovila sredstva za 
obnovo lega spomenika. Ob obnovi naj bi se tudi ure
dilo lastništvo zemljišča, na katerem stoji spomenik, ker 
se ne ve, ali je zemljišče cerkvena ali občinska last. 
Pred delitvijo občin je bil namreč spomenik vrisan v 
register spomenikov domžalske občine. Ni zanemarlji
vo tudi to, da ob spomeniku potekajo domžalska pla
ninska pot, rokovnjaška pol in evropska pešpot T,6, ki 
so znane in dobro obiskane poti, kar daje uničenju tega 
spomenika šc dodaten negativen predznak in tudi šir
ši družbeni interes da sc spomenik čimprej obnovi, sto
rilce pa poišče in kaznuje. 

Ob tej priložnosti je Rajko Hafner 
podpredsednik območnega zdruie 

nja //it Nov na območju obline 
Domžale padal naslednji) izjava: 

»Početje, ki smo mu priča na 
< rolčaju, je zločinsko. Spomenik na 
Golčaju je bil postavljen borcem 
Radomeljske čete, ki so se 27. juli
ja 1941 v Radomljah zaobljubili, da 
se ne bodo vrnili na svoje domove, 
dokler ne bo njihova dežela osvobo
jena. Tukaj na Golčaju SO se asi a 
Vili na svoji poli v Zasavje, da bi 
preprečili okupacijo in izseljevanje 
Slovencev. Deset borcev je lakaj i:: 
vabilo svoja življenja. Ta spomenik 
je bil že dvakrat prebarvan z rdei n 
barvo in nudili smo se, da ga očis 
tirno. Zdaj pa je uničen. Dejanje je 
barbarsko in zločinska In je žaljivo 
za ljudi, ki so dedi življenje za svo 
boilo. Obsojamo in zahtevamo, da 
se do 2fi. oktobra, ko bo na < rolča 
ju potekala vsakoletna slovesnost v 
počastitev padlim bon-em, sporne 
nik obnovi«. 

KRISTINA BRODNIK 

unij 2000 
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h. glasila KS Dragomelj-Pšata 

V s k l a d i š č u 

r a d i o a k t i v n i h o d p a d k o v 

Odzval sem m vabilu Svela krajevne skupnosti Dragomel j-Pšata, čeprav 
mi v rahlo tančico skrivnosti zavit objekt ni vlival prevelikega zaupanja. 

Pred vhodom v skladiSCc so nas 
piicikih strokovnjaki, ki upravha-
Jo s skladiščem in s svojim brez
brižnim obnašanjem poskušali 
zbuditi vtis, da sprehod po skla
dišču ni nic posebnega To jim je, 
vsaj pri meni, uspelo. Takoj po 
vstopu v prcdproslor sc jc pričel 
Iza zaposlene rutinski) postopek 
preventivne zaščite, pri katerem 
mi je takoj postalo jasno, kam 
gremo. Vsak o3 nas si jc nadel 
zaščitno, enodelno obleko, na čev
lje smo si nataknili plastične ga-
maše, ob vpisu v evidenčno knji
go so nam dodelili osebne dozi* 
metre, tik pred vstopom v skla
diščni prostor pa smo si nadeli 
še rokavice iz lateksa. 

dihanje v skladišču ni bilo 
omejeno, le strokovnjaki, ki so 
nam z merilnimi napravami ne
prestano slali »za i it jo«, so nas 
opozarjali na območja, v katerih 
je sevanje močnejše, lako da se 
tam nismo predolgo zadrževali. 

Odpadki so v skladišču siste-
malsko razporejeni, tako tla so 
tisti z največjo aktivnostjo (medi
cinski izotopi, izrabljeni preizku-
ševalniki iz. gradbeništva in stroj
ništva ...) v najbolj oddaljenem de
lu. Ti odpadki so v posebnih zaš
čitnih posodah, medtem ko so 
drugi nizkoradioaktivni spravljeni 
v zaprtih pločevinastih sodih, po
stavljenih bliže vhodu. Med sled
njimi stojijo tudi posamezni ožar-

čeni deli strojne opreme (ventila
torji in podobno), ki so jih zara
di iztrošenosti ali okvare izločili 
iz uporabe. Pozornost so nam 
zbudili predvsem sodi z, odpadki 
iz /avralca, ob katerih pa igla na 
merilnem instrumentu ni pokazala 
kakšne posebne živahnosti, kljub 
temu tla so kontaminirani z zelo 
počasi razpadajočim elementom. 

Kot smo izvedeli, so v skladiš
ču zbrani skoraj vsi nizko in sred
nje radioaktivni odpadki, ki so na
stali v Sloveniji (razen v NI. Krš
ko) v zadnjih tridesetih in nekaj 
letih, vendar pa skladišče nc da
je občutka prenatrpanosti. 

V skladišču smo sc zadrževali 
skoraj uro. V tem času so nam 
strokovnjaki poskušali odgovoriti 
na vsa vprašanja. Z inštrumentom 
so nam nazorno pokazali, da se
vanje pada s kvadratom oddalje
nosti, tako da že nekaj več kot 
10 m od dela z najbolj aktivnimi 
odpadki sevanje ni predstavljalo 
posebnih težav. Zanimivo je tudi 
dejstvo, da smo po končanem 

K r o n i k a 

d o g o d k o v 
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TATVINE KOLES IN VOZIL 
V tem obdobju je bilo izvršenih na 

območju Domžal 6 tatvin koles in 
ena tatvina kolesa z. motorjem. Tat
vine koles se izvršujejo predvsem 
na območju centra Domžal v KS 
Venclja IVrka in Slavka Slandra, 
VLOM V BIFE V DOMŽALAH 
18.4. 2000 jc neznanec prek noci 
vlomil v Bile Kolcick v Domžalah, 
(2 katerega |e izvršil tatvino nekaj 
kg kave. 
VLOM V TRGOVINO AVTO-
AKUSTIKA V DOMŽALAH 
19.4. 2000 je neznanec razbil izlOŽ 
beno okno trgovine Avtoakuslika v 
1'"nualah. izza katerega je izvršil 
tatvino 4 mobilnih aparatov. 
INTERVENCIJA V ROVAH 
24. 4. 2000 je U. V iz Rov doma pi
jan pretepal ženo in otroke. Ker jc 
bilo pričakovati, da bo s kršitvijo 

nadaljeval, so mu policisti odvzeli 
prostost in ga odpeljali v prostore 
za pridržanje do izlrcznitve. Zoper 
njega bodo podali predlog sodniku 
za prekrške. 
PRIJETA PRI TATVINI V TRGO
VINI 
25. 4. 2000 so v trgovini z oblačili 
v Domžalah prijeli 19-lctno T. S. iz 
Kamnika, katera je poskušala iz tr
govine odnesti oblačila za 11.800 SIT. 
Policisti SO zoper njo podali kazen
sko ovadbo. 
POŠKODOVANJE ELEKTRIČ
NEGA STEBRA 
27.4. 2000 jc neznance v Radomljah 
Z motorno žago prcrczal lesen drog 
električne napeljave. Pri tem se jc 
steber močno nagnil in jc obstaja
la velika verjetnost, da se bo kabel 
pretrgal in skupaj s stebrom padci 
na vozišče. Policisti so obvestili 
clcklro službo, katere delavci so od
pravili nevarnost. 
PRIJET PRI VLOMU V HIŠO 
2. 5. 2000 jc K. .1. iz. Domžal vlomil 
v hišo v Dragomlju, iz katere je iz
vršil tatvino prenosnega kasetofona 
in živil. Pri tem so ga zalotili sosed
je, kateri so obvestili policijo. Poli

cisti so K J. prijeli, mu zasegli ukra
deno blago, ter zoper njega podali 
kazensko ovadbo. 
PREPREČITEV URADNEGA DE
JANJA 
7. 5. 2000 je v Domžalah F. M. iz 
Domžal kljub opozorilu policistov 
poskušal preprečiti izvršitev urad
nega dejanja policislov, kateri so v 
tem trenutku izvajali postopek. Po
licisti so F. M. odvzeli prostost in ga 
po končanem postopku izpustili na 
prostost. Zoper njega so podali ka
zensko ovadbo. 
POLICIJA OPOZARJA! 
V obtoku jc večja količina ponare
jenega denarja za 5.000.00 SIT različ
nih ser. številk, najbolj pogoste pa so 
bankovci z začetnimi črkami PC. 
Bankovci so tiskani na slabšem papir
ju, imajo pa Že kopiran tudi zlati žig 
Vse. posebno pa trgovce, gostinec in 
ostale opozarjamo na ta denar in 
jim svetujemo, da si ob prejemu 
sumljivega denarja poskušajo za
pomniti čim več informacij od 
stranke - vnovčitelja (vozilo, reg. 
Številka, smer odhoda, osebni opis) 
ali ga zadržijo do prihoda policije. 

POLICISTI PP DOMŽALE 

Upočasnimo korak - 4 

B a j a r - u j e t a v o d a 
Stoječo površinsko vodo, ki jo človek zadržuje z namenom, da mu ko

risti za lov in gojenje rib, vodn« rezervo in estetsko poživitev pokrajine, ime
nujemo z udomačeno besedo »bajar« ali tudi »bajer«. Sicer pa ima bajar, 
•d je značilna vodna oblika tudi za domžalsko občino in njen širši okoliš, naj
več podobnosti z. ribnikom, ki pa za razliko od bajarja morda prej spomi
nja na vodo, s katero olepšamo vrt ob hiši. 

Vse do druge svetovne vojne so imelo vsako graščinsko posestvo po 
bajarji predstavljali sestavni in po 
membni del graščinskih posestev, saj 
s " v poletnem času gospoščini slu
žili k,.i zdrav prehrambni vir (lov 
gojenih rih stoječih voda), kraj pri-
ietnega sprehajanja in vodni rezer-
voai za sušne dni. Pozimi pa je 
grajska shižinćad na zamrznjenih 
bajarjih lomila led in z njim obla
gala stene t. i. grajskih ledenic, ki so 
hladile in ohranjale nepokvarjena 
shranjena živila vse do ponovne zi
me. Poleg omenjenega so bile za
mrznjene površine bajarjev tudi pri
zorišče zimskega poplesavanja po 
ledu, v tistem času seveda Se brez. 
drsanja na način, kol ga poznamo 
danes, saj so bile drsalke prava red
kost. 

Prve zajezitve potokov, ki so 
ustvarjale bajarje, gotovo segajo da
leč v / godovino, lahko pa rečemo, 
da je izkoriščanje bajarjev doživel 
največji razcvet v prvih Stoletjih no
vega veka (od 16. do 19. slol.), ko si 
ic en ali raje VCt bajarjev privoščil 
Skoraj vsak fevaaferi gospođ. V pri
merjavi z bivšima občinama Doma-
l c i" Kamnik, ki sta razpolagali z 
vcč kot tridesetimi gradovi ali graj 
skinii razvalinami, je v sedanji dom 
žalski občini ohranjenih pel gradov 
in šcsl razvalin. In v primeru, da jc 

en bajar, je bilo pred stoletjem tod 
najmanj enajst bajarjev in več, saj 
je v bližini marsikaterega gradu vi
deli poleg ohranjenih bajarjev se 
sledove nekdanjih zajezitev (grad 
Crnclo - dva ohranjena in en ob
novljen, grad Čcšcnik - en ohranjen 
na ZelodnikU in vsaj en opuščen v 
bližnji Češeniški gmajni ...). 

Kje so poiskali primeren prostor 
za bttjar in kako so ga naredili? Naj
lažji in najprimernejši način prido
bitve bajarja jc bil zajezitev manj
šega potoka ali studenca, ki jc po
menil trajni vir dotoka vode. Koje 
bila kotlina za bajar urejena in 
zgrajena pregrada v prečni smeri na 
dolinico ali graben s potočkom, jc 
bilo potrebno v pregrado učinkovi
to namestiti Se poseben prepusi ali 
odlok Z zapornico, ki je omogo
čal uravnavanje gladine vode bajarja 
(ob nalivih dvignjena zapornica za 
hitro odvodnjavanje, ob sušah pa 
zaprta za ohranjanje votle). In la
ko se je grajski gospod v prcleklo-
sli, dandanes pa marsikateri posest
nik oskrbi z virom raznovrstnih ko
risti - bajarjem. 

Razen oskrbe ledenic z ledom, ki 
danes nc pride v poštev, je bajar 
obdržal kar vse druge dejavnosti, s 
tem da lovljenje rib v bajarjih po-

Odsev gozda se zrcali na spokojni gladini Zelodniškega 
b a Jarja. 

staja vse bolj sprostil veno-d niza hnu 
in Športna dejavnost, lako zlasti na 
spodnjem, večjem bajarju Crnclo pa 
tudi na Žclodniku že vrsto let po
teka večkrat letno ribiško tekmova
nje v lovu največje ribe, ki tako 
predstavlja živahno druženje ribičev 
- članov in ljubiteljev ribolova. Po
leg truda prj organizaciji taksnih 
tekmovanj, gre posebna pohvala ri
bičem tudi glede redne skrbi v ob
liki urejanja okolice bajarjev, objek
tov ob bajarjih (brunarica na črncl-
skem bajarju, smetnjaki, vlaganje in 
hranjenje rib ...). 

Pravo zadovoljstvo pa nudijo ba
jarji pozimi, ko zamrznjeni omogo
čajo vsem starostnim generacijam na 
začetku učenje, nato pa ali ognje
vit hokej ali pa sproščeno vijuga
nje križem ledene površine. Gladi
na bajarjev pa prihaja do veljave 
vsakič, ko jo obiščemo: v mrazu v 
oblike ledene skorje motno odbija 
sončne žarke, v vročini pa slepeče 
pripre oko. ko svetloba žarečega 
sonca utripa na pozibavajočih sc 
valovili, ki jih je sprožil lahen vclrič. 
Vodno zrcalo jc spomladi nežno 
okrašeno z venčnimi listi, ki jih je 
veter lotil od cvetov zelenečih vej, 
v jeseni pa posejano z odpadlim list
jem, ki pritegne marsikatero slikar-
jevo platno. V nevihti v ali ob ba
jarjih zaživi šc nova dimenzija - »or
kestralno« oglašanje tudi za stotine 
žab, v brezvetrju in sončnem vreme
nu pa umirjena gladina bajarja po
stane ogledalo grmovnati in dreves
ni sceni, rastoči na brežinah zajele 
votle. In tovrstni prizori, ki se mo
zaično prepletajo in tako stopnjuje
jo kakovost naravnega okolja, nas 
bodo nekaj bolj, drugje manj pozdra
vili ob obisku že omenjenih bajarjev. 
pa tudi pri ribniku Plastenka vzhod
no od Radomelj, na t. i. »Floridi« (tak
šno ime sc jc tega ribnika prijelo za
radi polotoka v njem, ki spominja na 
ameriški polotok Florida), južno od 
Zelodaika in se marsikje drugod zu
naj meja naše občine. 

Poživljanje potlobe krajine z ba
jarji pa se pojavlja tudi v današnjem 
času, saj tako Stoječa kot tekoča vo
da doda prostoru nek poseben, 
skrivnosten odtenek. Zato jc voda 
nadvse privlačen element v estetskem 
pogledu krajine. Primer preurejanja 
nekdanjega graščinskega ribnika jc le
po viden v Turnsah (južno od Rado
melj) med gričem in graščino Crni
lo, ko sc bo kmalu lahko oko mimo
idočega naužilo ob občudovanju na 
novo urejenega bajarja 

JOŽE KOZJEK, študent 
biotehniške fakultete 

ogledu kljub sorazmerno dolgemu 
zadrževanju v območju skladišča 
na osebnih dozimetrih odčitali ko
ličino prejetega sevanja, ki ni bi
la prav nič večja od tiste, ki jo v 
naravi prejmemo v enem dnevu. 

Ob vsem, kar sem videl, menim, 
da skladišče v normalnih razme
rah in ob vestnem upravljanju ne 
predstavlja posebno hude obreme
nitve okolja. Urez odgovora pa 
ostane vprašanje: Kaj bi se zgo
dilo v primeru diverzije, agresor
skega napada ali podobnih izred
nih dogodkov? 

Naj končam z obžalovanjem, da 
sem tudi sam prispeval k poveča
nju količine odpadkov v skladiš
ču, saj so gamaše in rokavice kon
čale v vreči za odpadke, te pa bo
do prej ali slej stlačili v pločevi
nast sod, ki bo nedvomno zavzel 
prostor prav v tem skladišču. Kot 
vse kaže, novega osrednjega skla
dišča radioaktivnih odpadkov v 
Sloveniji še nekaj časa ne bomo 
imeli. 

MATJAŽ BERGANT 

Z d o b r o 

v o l j o j e 

v s e m o g o č e 
V Ihanu smo imeli 1. maja birmo. 

Kot je v navadi, so možje in fantje 
nekaj dni pred birmo ob cerkvi po
stavili 24 metrov visok mlaj. Ker 
nesreča nikoli ne počiva, je zapihal 
veter in mlaju odlomil vrh s sloven
sko zastavo vred. Dopolne pred bir
mo so mimoidoči žalostno pogledo
vali proti upognjenemu slovenske
mu ponosu in slišati je bilo prav ne
prijetne opazke. Na postavljeni 
mlaj splezati in poravnati vrh, bi bi
lo sila nevarno dejanje, saj veter tu
di na praznik dela ni počival. 

Odločili smo sc, da sredi dopol
dneva zmotimo praznični mir v 
delavnici Elektroinstalacij Skočaj 
na Viru. Ker jc bila birma ob treh 
popoldne, je bilo malo časa za po
pravilo, naleteli pa smo na prijaz
no besedo. Doživeli smo tudi ne
kaj, kar vse redkeje srečujemo -
pripravljenost pomagati v težavah 
pa čeprav na praznik dela. 

Skočajevi so po mobilnih zvezah 
angažirali pri njih zaposlenega Raj-
ka Kimovca. ki jc obljubil, da bo čez 
dobro uro s Skočajcvim 22 metr
skim dvigalom pred Biansko cerkvi
jo. Oh uri se je zgodilo. Rajko jc 
dobrovoljno raztegnil dvigalo in 
strokovno vrhu mlaja dodal oporo. 

Ko smo ga vprašali, koliko dol
gujemo za pomoč, jc prijazno od
vrnil da nič, ker jc v težavah pač 
treba pomagati. Tudi Skočajevi so 
rekli, tla so predvsem veseli, da so 
lahko pomagali - zato vsem v ime
nu vseh staršev 145 birmank in hir-
mancev - HVALA! 

BORIS KOPITAR 

Veter je zapihal in vrh mla
ja je omagal. 

Rajko Kimovec iz Elektroin
stalacij Skočaj je dokazal, da 
je z dobro voljo vse mogoče. 

Pred hišo Ane Frank sredi Amsterdama je vedno množi
ca čakajočih, ki si žele ogledati njeno dediščino. V okoli
ci ne manjka tudi velike značilnosti Nizozemske - koles. 

Medobčinsko društvo invalidov Domžale 

S k r b z a z d r a v j e i n 

p r i j e t n o p o č u t j e 
Ena izmeti pomembnih nalog Medobčinskega društva invalidov 

Domžale je skrb za ohranjanje zdravja in prijetno počutje članov, 
podpornih članov ter prijateljev. V ta namen v koledar dejavnosti 
za posamezno leto uvrstijo letovanja v nekaterih toplicah in drugih 
okrevališčih - doma in v tujini. Posebej radi odhajajo v hotel Delfin 
v Izolo, okrevališče Zveze društev invalidov Slovenije, kjer jim pri
pravijo posebne programe, ki koristijo njihovemu zdravju pa tudi dob
remu počutju. Razgibavanje v ogrevanj morski vodi je le del programa, 
v katerega vključijo tudi oglede bližnjih krajev, prijetna vsakodnev
na večerna srečanja s prijateljskim društvom invalidov Izola in šc mar
sikaj. Zadovoljni so tudi z obiski Banovccv in drugih okrevališč, ki 
vsa po vrsti prispevajo k ohranjanju zdravja. 

Kljub invalidnosti, ki jim včasih preprečuje, da bi živeli kot zdra
vi ljudje, se invalidi radi udeležujejo izletov po domovini in tujini 
V domovini so zelo dobro obiskana enodnevna kopanja v naravnih 
zdraviliščih, ki jih združijo tudi z ogledom bližnjih naravnih in kul
turnih znamenitosti. 

Konec aprila pa so obiskali tudi Nizozemsko in se ob tem spoz
navali z. njenimi značilnostmi. Tako so sc seznanili s cvetlično bor
zo, se sprehodili po največjem parku tulipanov, občudovali Amster
dam in Haag. Dclft in njegovo modro keramiko, spoznali so izde
lovanje cokel in znanih sirov ter brušenje diamantov, na poti pa so 
se ustavili tudi v Kolnu in si ogledali najbolj znamenito evropsko ka-
ledralo. S turistično ladjo so se popeljali po amsterdamskih kanalih, 
posebno doživetje pa je bilo srečanje z Anno Frank in hišo, v kate
ri se jc med drugo svelovno vojno skrivala z domačimi. Obiskali so 
tudi obalo Severnega morja, s posebnim zanimanjem pa si v Haagu 
ogledali evropsko sodišče, ki so ga doslej poznali le iz radijskih in 
televizijskih oddaj. Obisk Nizozemske so zaključili z obiskom enega 
najbolj znanih muzejev v Amsterdamu, ljubitelji umetnosti pa so se 
napotili tudi do muzeja Van Gogha. Druženje in obisk te. za marsi
koga »daljne« dežele, jc za vse udeležence pomesS prijetno doživet
je, ki je vsem ostalo v prijetnem snominu. 

Medobčinsko društvo invalidov Domžale pa se v teh poletnih me
secih pripravlja tudi na tradicionalno srečanje z Društvom invalidov 
iz Izole 

Moravska planinska pot 

T r a d i c i o n a l n o s r e č a n j e 

p l a n i n c e v 
Planinsko društvo Moravče je v ponedeljek prvega maja organiziralo 

že peti prvomajski pohod po Moravski planinski poti. Štartno mesto je 
bilo pred (,radom v Zgornjem Puštanju ob 4. uri zjutraj. Na cilj smo 
prišli ob 17. uri. Peš hoja ni bila zahtevna, je pa zaradi dolžin« (prek 50 
km j naporna. Hoja s postanki je trajala okoli 13. ur. Tega pohoda seje 
prostovoljno udeležilo prek 80 pohodnikov-planincev mladih in starej
ših iz domačega PD in veliko iz sosednjih PD, s katerimi sodeluje PD Mo
ravče. Med potjo je bilo za vse udeležence poskrbljeno okrepčilo. Seve
da je imel vsak udeleženec v svojem nahrbtniku tudi dodatek za želo
dec in potrebna oblačila. 

Med potjo so pohodniki svoje kartončke vtisnili žige in se vpisa
li v knjige obiskov-konlrolnih točk, na celolni prehojeni poti. 

Na cilju je bilo za vse udeležence - okrepčilo, na gradu Pirnat v 
Zgornjem Tuštanju. Štartnina za posameznika 1000 tolarjev, pred vpi
som na Planinsko peš pot, Pohodnikc so spremljali planinski vodni
ki, z vso pripadajočo opremo, seveda na osebno odgovornost vsake
ga pohodnika Po prihodu na »CILJ«, je bilo presenečenje, nastal je 
skupinski posnetek (Jožeta Novaka), množica tisočih ljudi je z na
vdušenem pozdravila planince, ko so v koloni prišli na prizorišče do
gajanja. Vsi pohodniki so iz rok predsednika PD Moravče, g Franc 
K M PTICA, in prizadevnega organizatorja, gospoda Pavleta BARIJ 
CA. prejeli spominsko značko in pisno »PRIZNANJE« za udeležbo. 

Sledilo je prijateljsko srečanje. Za prijetno razpoloženje so poskr 
beli ansambel PTUJSKIH PET in VI RNFK - pevce s spremljevalci 

Obiskovalci smo se naužili svežega zraka in sc okrepčali z dobro 
hrano; vol na žaru. ćevapčići in domači kruh, kava in vse vrste brez
alkoholnih in alkoholnih pijač, z bogatim sreceJovom. 

Prihodnje leto nasvidenje šc v večicm številu pobudnikov in dru
gih udeležencev TRADICIONALNI GA SKPCANJA ZA PRVI MAI 
2001. 

JOŽE NOVAK 



I Z Ž I V L J E N J A I N D E L A P O L I T I Č N I H S T R A N K 

L D S 
UBCTAU« DEMOKRACIJA SCOVENUE 

Liberalna demokracija 
občine Domžale ima v Ob
činskem svetu deset svetni
kov, ki s svojim delom doka
zujejo volivcem, daje njihov 
namen čimbolj razvita obči
na na vseh področjih. 

Podpredsednika LDS Domžale 
Aniona Preskarja sem povprašala, 
katere investicije oziroma področ
ja razvoja občine so prednostne? 

Po realizaciji stiripasovnice Crnu-
če-Trzin, ki je vsaj delno omilila 
prometne težave nase občine in 
predvidenim dokončanjem odseka 
avtoceste skozi naSo občino, kar je 
bila dosedanja prednost, menim, da 
odslej prav gotovo prioritetna nalož
ba isicanje in ureditev nove deponije 
odpadkov, saj jc dosedanja praktič
no polna, novo pa bomo potrebo
vali vse do Časa. ko bodo v okviru 
osrednje slovenske regije pristopili 
k finančni realizaciji bodisi žigaini-
cc komunalnih odpadkov oziroma 
drugega načina regijskega urejanja 
odpadkov 

Druga pomembna naložba je vla
ganje v vodovodne zanke, kar bo 
dolgoročno zagotovilo ustrezno vo-
dooskrbo /.a uporabnike na Območ
ju celotne občine Domžale. Prav ta
ko je nujno potrebno izvajati pove
zavo Homca, Nožic. Prcscrtj na vod
ni vir s kolovca. 

Modernizacija Čistilne naprave 
Domžalc-Kaninik mora zagotoviti 
taksno kakovost čiščenja odpadnih 
vod, kot jo ima razvita Evropa. Ob 
tem pa je potrebno preveriti pra
vilnost dolgoročnega koncepta prik
ljučevanja farmacevtskih odpadnih 
vod in nekaterih drugih močno 
obremenjenih odpadnih vod iz dru
ge industrije na Čistilno napravo. 

Vso finančno in kadrovsko pod
poro je potrebno zagotoviti za re
alizacijo obrtne oz. industrijske cone 
na /elodniku in pri tem uposteva-
ti izkuSnic gradenj tovrstnih obrt
no industrijskih con. 

Ne nazadnje, kljub pomislekom 
svojih bližnjih sosedov, menim, da bi 
bil prostor Ljubljanskega sejma na 
lokaciji Ten-Ten primeren. Prav go
tovo je odločitev izjemnega promc-
na tako za občino Domžale v raz
vojnem smislu kot za sam Ljubljan
ski sejem. Pričakujem, da bomo 
končno odločitev sprejeli v dialogu 
vseh prizadetih in ob upoštevanju 
argumentov. 

Za Dogovor se vam zahvaljujem. 
SAŠA KOS 

OO SDS Domžale OO SKD Domžale 

Medijem v Republiki 
Sloveniji 

D o m ž a l s k i s v e t n i k i 

S D S i n S K D n i s m o 

ž e l e l i s o d e l o v a t i 

p r i n e z a k o n i t i h 

o d l o č i t v a h 

Dogodki na 15. redni seji domžalskega Ob
činskega sveta so demokratičnost odločanja 
v domžalski občini ponovno pahnili v dobo 
ortodoksnega komunističnega enoumja. Svet
niki nekdanjega režima (ZL, LDS, Zeleni, De
mokrati, DeSus, oba svetnika Liste obrtnikov) 
so s pomočjo argumentov, na dnevni red 
uvrstili podpis pogodbe za izgradnjo Doma 
ostarelih na Viru pri Domžalah, do katere se 
na vsak način želi dokopati podjetje Vital Se
nior, katerega direktorica je Pcpica Glamu-
zina. 

Podpis pogodbe so navedeni svetniki, tudi 
takrat ne z močjo argumentov, temveč s pre
glasovanjem, sprejeli žc na decembrski seji 
domžalskega Občinskega sveta. Na podlagi ar
gumentov svetniških skupin SDS in SKD pa 
jc takrat županja Cveta Zalokar-Oražcm 
(Združena lista) podpis pogodbe ustavila in jo 
dala v proučitev skupini pravnikov. To sporno 
pogodbo je namreč mimo vednosti domžal
skega notarja v njegovem imenu sestavil Fran
ci Gerbec, sicer predsednik Združene liste v 
Domžalah in svetnik v Občinskem svetu. 
Domžalski notar g Jože Rozman s pogodbo 
v taksnem besedilu, kot smo jo prejeli občin
ski svetniki v gradivu za sejo. ni bil sezna
njen in se kasneje z njo niti ni strinjal. Po
godba jc bila namreč sestavljena na taksen na
čin, da interesi občine niso bili dovolj dob
ro zavarovani in so bili za občino Škodljivi. 
Zaradi zlorabe njegovega imena in notarske 
funkcije, ki jo je izvedel predsednik Združe
ne liste Franci Gerbec (več kot očitno kaz-
nivno dejanje g. Gerbca), je notar Rozman 
takrat celo protestno izstopil iz Združene lis
te. Ob tem je že decembra 1999. leta prosil 
županjo, naj občinske svetnike seznani z nje
govim dopisom, kar pa županja Se vedno ni 
storila. 

Izkazalo se jc, da jc bila zahteva svetni
kov SDK in SKD, naj se Škodljiva pogodba 
ne podpise, povsem upravičena. To je posred
no priznala tudi županja, ko je, kljub temu, 
da so podpis pogodbe njeni svetniki na seji 
občinskega sveta v mesecu decembru 1999 že 
sprejeli, ustavila podpis pogodbe. Upravičeno 
smo torej pričakovali, da bomo svetniki do

bili popravljeno verzijo sporne pogodbe do
volj zgodaj, da jo bodo obravnavali tudi od
bori občinskega sveta ter svetniške skupine. 
Vendar pa smo jo dobili pet minut pred pri-
četkom seje. Ker jc bila pogodba bistveno 
spremenjena, bi jo pred obravnavo vsekakor 
morali pregledati tudi ustrezni odbori. Ven
dar po stari navadi tega ponovno ni bilo. Zato 
smo svetniki SDS in SKD pri obravnavi tc 
točke zapustili sejo, saj nc želimo sodelovati 
pri odločitvah, ki so Škodljive za občane in 
občino. 

Ker jc na tej seji manjkalo kar precej žu
panjinih svetnikov, je seja postala nesklepčna. 
Zaradi prihajajočih praznikov smo pričako
vali, da bo nadaljevanje seje potekalo po praz
nikih, v tem času pa bi odbori lahko pregle
dali sporno pogodbo in o njej dali ustrezna 
mnenja. Vendar se je županja odločila nare
diti radikalno potezo, verjetno zaradi pritis
ka svetnikov Združene liste in jc telegramsko 
sklicala nadaljevanje seje. Telcgami so bili po
slani v četrtek, 20. aprila, nadaljevanje seje naj 
bi bilo na veliki petek, 21. aprila ob 16.30. Kar 
nekaj svetnikov je zaradi službenih obveznosti 
in delovnega urnika poŠte telegram lahko 
dvignilo sele na dan seje, telegramski sklic seje 
pa ni nikjer poslovniško določen oz. možen. 
Tovrstno županjino dejanje jc zgolj dokaz več, 
da gre v tem primeru za nekakšno trgovanje 
med Vital Scniorjem in predstavniki občine. 

Verjetno je odveč pisati o tem, da so na 
tem nadaljevanju seje, katerega sc svetniki 
SDS in SKD zaradi poslovniških določil in tu
di povsem osebnih odločitev (veliki petek je 
praznik, ki ga praznuje praktično cela Evro
pa in na ta dan ni sklicov sej) nismo udeleži
li, županjini svetniki dali soglasje za podpis 
sporne pogodbe. Tudi s strani županjinih svet
nikov je bila udeležba na tej seji skromna in 
čc he bi bila na seji prisotna tudi oba svet
nika SLS, bi bilo to telegramsko sklicano na
daljevanje seje ponovno nesklepčno. 

Zaradi morebitnega izkrivljanja zgodbe o 
gradnji domov želimo poudariti naslednje. 
Svetniki SDS in SKD nikakor nismo proti 
gradnji domov za ostarele, tovrstne gradnje 
podpiramo, celo več, pri sprejemanju letošnje
ga občinskega proračuna, v katerem jc bila 
predlagana gradnja samo enega (zgoraj nave
denega), sta obe svetniški skupini z. amand
majem dosegli spremembo plana, po katerem 
se bo na različnih lokacijah v naSi občini gra
dilo več domov za starejše občane. Vedno 
smo se zavzemali, da naj sc postopki spreje
manja izvedejo na legalen način, z. upošteva
njem zakonodaje, demokratičnosti postopkov 
in zavarovanja interesov občine in občanov. 
Zgodba o tej gradnji zato nikakor Se ni kon
čana, zato bomo z vsemi možnimi pravnimi 
sredstvi, ki so nam na voljo, izpodbili postop
ke, ki so bili narejeni v tem in tudi v neka
terih drugih primerih. 

Za svetniško skupino SDS Domžale: 
ROMAN KURMANSEK 
Za svetniško skupino: 

BOGDAN OSOUN 

O d g o v o r n a i z j a v o 

v z v e z i z g r a d n j o 

d o m a z a v a r s t v o 

s t a r e j š i h n a V i r u 

V zvezi Z Izjavo, ki sta jo OO SDS in 
OO SKD Domžale poslali medijem, ob spre
jemanju odločitve o izdaji soglasja Občinskega 
sveta za podpis dodatka k Pogodbi o sofinan
ciranju izgradnje doma za varstvo starejših 
občanov na Viru in poroštvene pogodbe po
sredujem naslednja pojasnila in stališča: 

1. Odločitev o izdaji soglasja k podpisu os
novne pogodbe jc občinski svet z večino gla
sov sprejel že decembra 1999. Ker mi niso bila 
posredovana ustrezna zavarovanja za vložek 
občine (z.cmljiSčc v vrednosti 9,9 mio SIT in 
komunalni prispevek v vrednosti 66 mio SIT), 
je bil podpis pogodbe zadržan in od investi
torja zahtevane ustrezne garancije. Zavod Vi
tal Senior je v projekt kot partnerja priteg
nil gradbeno podjetje Gradiš, ki je z občino 
tudi sklenil poroštveno pogodbo za dokon
čanje projekta oziroma ustrezna zavarovanja, 
če do gradnje doma nc bo prišlo, v obliki 
bančne garancije banke Hypo Alpe Adria. S 
tem so bili izpolnjeni vsi pogoji za podpis po
godbe oziroma zaradi spremenjene oblike 
zavarovanj dodatka k pogodbi. O tem naj bi 
svetniki odločili na seji občinskega sveta v 
sredo, 19. aprila. Večina svetnikov jc odloči
la, da sc omenjena točka obravnava, saj jc po
menila le potrditev dodatka k pogodbi. Svet
niki SDS in SKD so takoj po začetku obrav
nave sejo zapustili in argumentov in pojas
nil sploh niso želeli slišati. S tem so jasno po
kazali, da bistvo njihovega nasprotovanja ni 
v vsebini (izpolnjeni so bili vsi pogoji obči
ne in pridobljena ustrezna zavarovanja), pač 
pa v nasprotovanju projektu in hotenju, da 
sc le-ta udejani. Zal se niso izpolnila njihova 
pričakovanja, da bo projekt v celoti padci. 

2. Notar Rozman jc bil res po malomarno
sti v prvotnem predlogu pogodbe naveden 
kot notar, pri katerem naj bi bila pogodba po
trjena, za kar sc mu jc g Franci Gerbec tudi 
javno opravičil, sama pa sem z. notarjem opra
vila pogovor, v katerem sem se mu za napa
ko tudi v imenu občine opravičila. Seveda pa 
jc bilo pogrevanje omenjenega sptxlrsljaja le 
način, s katerim so svetniki SDS in SKD ho
teli očrniti projekt v celoti. Pravno zastopa
nje občine jc v nadaljevanju pogovorov in 
usklajevanj opravljal odvetnik Andrej Dolcs. 

3. Predhodna obravnava gradiv na sejah od
borov kot posvetovalnih organih Občinske
ga sveta ni nujni in obvezni pogoj za obrav
navo gradiva na seji občinskega sveta. O tem 
svetniki lahko odločijo z glasovanjem. 

4. Seja jc bila po odhodu svetnikov SKD 

in SDS prekinjena, svetniki in svetniške sku
pine pa so sami (in nc jaz, kot mi očitajo v 
Izjavi) predlagali, da bi bilo njeno nadaljeva
nje v petek, 21. aprila (ki jc bil delovni dan), 
svetniške skupine pa so zagotovile, da bo seja 
sklepčna. To sc je tudi res Zgodilo, saj je bilo 
v petek na seji prisotnih 19 svetnikov (od 
skupaj 31, pri čemer jc svetnikov SKD in SDS 
skupaj K), manjkal pa je tudi en svetnik LDS), 
kar pomeni da jc trditev v Izjavi, da jc bila 
udeležba tudi s strani »županjinih svetnikov« 
skromna, velika laž in natolcevanje. 

5. Občinski svetniki, ki niso člani SDS in 
SKD ter sama osebno, nikoli nismo naspro
tovali predlogu, da sc v občini gradi čim več 
domov za ostarele na različnih lokacijah in 
z različnimi investitorji. Poudarili smo le, da 
se morajo investitorji izkazati z ustreznimi 
pogoji (zemljišča, projekti) in investicijski 
programi. V vseh podobnih primerih bo ob
čina sodelovala in tudi sofinancirala izgrad
njo npr. z. vložkom v obliki komunalnega pri
spevka, zemljiščem ipd. 

6. Ponovno poudarjam, da so bile vse od
ločitve v omenjenem primeru sprejete za
konito z večino glasov občinskih svetnikov 
in da so interesi občine ter njen vložek pri
merno zavarovani in zaščiteni tudi v primeru, 
da do realizacije projekta zaradi objektivnih 
okoliščin morda nc bo prišlo. To pa jc tisto 
osnovno, kar jc moja dolžnost in zakonska 
obveznost. 

7. Za svetnike SDS in SKD so vse odlo
čitve, ki jim sami nasprotujejo ali pa sc z. nji
mi nc strinjajo, rezultat ortodoksnega komu
nističnega enoumja, česar obtožujejo vse po 
vrsti, celo kolege iz lastnih vrst, ki mislijo s 
svojo glavo. Taktne po navadi po hitrem po
stopku odstranijo (npr. bivSo predsednico 
nadzornega odbora ali pa neprijetnega g Sen-
gerja), sami pa sc pri delu poslužujejo gro
ženj in diskvalifikacij, kakrSnih sc lahko uči
jo le pri najbolj nedemokratičnih političnih 
strankah in sistemih. 

Tisto, kar me kot županjo občine Dom
žale najbolj skrbi, jc dejstvo, da v naSi ob
čini prav nekateri svetniki SDS in SKD (na 
srečo nc vsi) vse večkrat nasprotujejo in pre
prečujejo izpeljavo projektov, ki bi bili lah
ko vitalnega pomena za razvoj in napredek, 
samo zato, ker bi pomenili uspeh in rezul
tat ekipe in politične opcije, ki ji nc pripa
dajo in z njo sami nc želijo konstruktivno 
sodelovati. To pa ni dobro, kajti delovanje 
v občinskem svetu bi moralo biti zelo da
leč od politike in predvsem blizu interesov 
predvsem občank in občanov ter konkretnim 
problemom in težavam, s katerimi sc sreču
jemo. Pri tem pa postajajo posluSnc oprode 
in hlapci državne strankarske politike, za ka
tero smo videli in vidimo, kam nas jc pri
peljala. 

Županja Občine Domžale 
CVETA ŽALOKAR-ORAZEM 

ZDRUŽENA LISTA 
socialnih demokratov 

ZDRUŽENA LISTA SOCI
ALNIH DEMOKRATOV vabi 
vse člane, simpalizerje in na
ključne obiskovalec na tradici
onalni piknik v Športno rekre
acijski center v Mostec v Ljub
ljani. Letos bo piknik potekal v 
soboto 3. junija, spremljajoče 
prireditve pa se bodo odvijale 
na več lokacijah. Dopoldan bo
do potekale Športne igre v no
gometu, odbojki in koSarki v 
Športnem centru Ilirija, s pričet-
kom ob 8. uri in bodo trajale 
do 14. ure, ko sc bodo začela 
posamezna dogajanja v Moste-
cu. 

Kot vsako leto lahko priča
kujemo zabavo, glasbo, skeče, 
družabne igre in tradicionalni 
srečelov Letošnja novost bodo 
stojnice, na katerih se bodo 
predstavile slovenske regije s 
svojimi kulinaričnimi specialite-
tami in spominki, ki odkrivajo 
njihove posebnosti in tradici
onalne vrednote. 

O B M O Č N I ODBOR 
Z D R U Ž E N E L ISTE 

SOCIALNIH 
D E M O K R A T O V 

VABI 

N A D R U Ž A B N O 
S R E Č A N J E 

V PETEK 2. JUNIJA 
OB 17. URI PRI 
LOVSKI K O Ć I 

V M O R A V Č A H . 
S R E Č A N J A SE BO 
U D E L E Ž I L TUDI 

PREDSEDNIK 
Z D R U Ž E N E LISTE 

BORUT PAHOR. 
VABLJENI! 

Nazdravimo - uspešni preteklosti in svetli prihodnosti 

Z a d n j i o b č n i z b o r S L S 

P o d r u ž n i c a D o m ž a l e 
Člani podružnice Slovenske ljudske stranke Domžale smo z rahlo 

Zamudo < p r i ga ii ja la nas je združitev) izpeljali zadnji samostojni redni 
obćni zfobr. 

Predsednica ga. I-miljana Srcbotnjak je podala poročilo o LBpesnOfftl 
preteklega dela; nato so imeli besedo sc (zaics visoki) gostje: minis
ter Ciril Srnrkolj, poslanec v državnem zboru Janez Per, državna svcl-
nica Katarina Ovca - Srnrkolj ter generalni sekretar ministrstva Janez 
Pevce, Tudi oni SO predstavili naravo svojega dela, svoja prizadevanja 
za Slovenijo ter nenazadnje skrb za domaČi kraj. 

Pogovarjali smo se tudi o pripravljanju na združitev SKD in SLS 
v občini Domžale - to pa je tema, o kateri bo zagotovo Sc več govo-
ra tudi v Slamniku. ROK RAVNIKAR 

Anketa: 

Na prvem mestu varnost in otroci 
S K D Občinski odbor SKD Dom-

žalc je pred časom izvedel 
med svojim članstvom anketo, 
s katero jc želel ugotoviti, kaj 
tare njihove člane - občine 
Domžale in kje lahko svetni
ki SKD priskočijo na pomoč, 
da bi izpolnili pričakovanja 
volivcev. V anketi so povpra
šali po zadovoljstvu s komu
nalnimi storitvami, po zado
voljstvu obrtnikov s pogoji 
gospodarjenja, po varnosti, 
vrtcih, domovih za ostarele, 
politiki do malih družin in Se 
kaj, vsak sodelujoči v (anonim
ni) anketi pa jc lahko Se sam 
pripisal, kaj vidi v svoji oko
lici kot pereč problem. In kaj 
je povedala anketa? 

S komunalnimi storitvai v 
občini je »zelo zadovoljnih« 
23% vprašanih, dobrih 7% od
stotkov je nezadovoljnih, osta
li pa so obkrožili »srednje«. 
Toda kar 92% vprašanih me
ni, da bi morala občina poskr
beti za konkurenco na pod
ročju komunalnih storitev in 
z javnim razpisom poiskali 
najboljšega ponudnika, s tem 
pa prebivalcem zagotoviti 
predvsem najugodnejšo ceno 
teh storitev. Glede čiščenja 
cest letošnjo zimo ni večjih 
pripomb: 84% vprašanih jc 
»srednje zadovoljnih«. 62% 
vprašanih meni, da bi bilo po
trebno pohiteti s plinifikacijo. 

Isti odstotek vprašanih je 
»srednje zadovoljnih« tudi s 
Slamnikom pod novim ured
ništvom. Z varnostjo otrok na 
poti v Solo jc »srednje« zado
voljnih 54% starSev, 46% pa 
nezadovoljnih. (Z varnostjo 
nasploh in z delom domžalsl<c 

policije je nezadovoljnih 38% 
vprašanih, srednje zadovoljnih 
pa 53%.) Očitno so starši naj
občutljivejši kadar gre za nji
hove otroke, pa naj gre za 
njihovo varnost ali »le« za 
prostor v vrtcu. Prav vsi vpra
šanji brez izjeme so namreč 
menili, da bi morala občina 
podpreti nastanek zasebnih 
vrtcev s koncesijo, kot npr. žc 
obstaja Karitasov vrtec. 

Pri vprašanju naSih starej
ših soobočanov so mnenja 
prav tako enotna: kar 92% 
vprašanih meni, da je treba 
vprašanje njihovega varstva 
reševati z različnimi oblikami 
decentraliziranega varstva, nc 
pa z velikimi domovi. Prav ta
ko 61% vprašanih meni, da 
občina premalo stori za mla
de družine. 

Zanimive so tudi pripombe, 
ki so jih vprašani vpisali v tisti 
del ankete, ki je bil namenjen 
osebnim mnenjem. Izbrali 
smo nekaj zanimivejših oz. tis
tih, ki so sc večikrat pojavile: 

- otroci v Solo v Radomlje 
hodijo po cesti brez pločnika, 
podobne nevarnosti prežijo na 
otroke na cesti iz. Nožic do 
Homca. 

- na cesti od Vodovodne 
ulice proti železniški postaji 
Rodica naj bi postavili ležeče 
policaje, 

- na Mengeškem polju naj 
bi pozimi poskrbeli za pluže
nje vseh poti in tako približali 
priljubljeno sprehajališče tudi 
v tem času, uredili naj bi tu
di teka proge, 

- občinski uslužbenci naj 
bodo bolj prijazni, 

- investicije so preveč 

usmerjene v Domžale, nekate
ri anketiranci pa tudi dvomi
jo o učinkovitem nadzoru 
nad investicijami, 

- v Dcpali vasi sc nič nc 
premakne z vodovodom in s 
kanalizacijo, 

- eden izmed anketirancev 
se je zavzel za zaščito CcSniš-

kc gmajne in mokriSča Mlakc-
Blato, 

- kar nekaj anketirancev pa 
sc je pritožilo nad dolgotraj
nimi postopki za pridobitev 
lokacijskega dovoljenja in do
kumentacije. 

Svetniki SKD Domžale so z 
rezultati ankete dobili nekaj 
odličnih napotkov za svoje 
delo, upamo pa, da tudi občin
ska oblast, ki mora predvsem 
znati prisluhniti ljudem. Kaj 
če bi tako občane povpraša
la tudi občina? 

LEON MARC 

PRISTOPNA IZJAVA 
SLS+SKD SLOVENSKA LJUDSKA STRANKA 

IMF- PRIIMFK 

ROJSTNI PO0ATKI: 
DATUM KRAJ: 

STALNI NASLOV: 
in ir.A hišna š t 

POŠTNA ŠT KRAJ: 

OBČINA- TFIFFON 

FAX: _ E-pošta:. 
IZOBRAZBA: 
ŽELIM ŠE POSEBEJ DELOVATI: 
v/na 

. PODROČJE, NA KATEREM 

_dne. 
Podpis . 

Izpolnjeno pristopno izjavo pošljite na naslov: SLS+SKD SLOVENSKA LJUD
SKA STRANKA, Beethovnova 4,1000 Ljubljana. 

Domžalska delegacija SLS na kongresu v Krškem 

K a k o j e b i l o : 

z d r u ž i t e v S K D i n S L S 
Za zagotovo največji dogodek v slovenski politični zgodovi

ni po osamosvojitvi, združitev dveh desnosredinskih strank Slo
venskih krščanskih demokratov in Slovenske ljudske stranke, 
smo v preteklih tednih vsi slišali. 

Hvaležen in ponosen sem, da sem sc osebno lahko pridru
žil delegaciji SLS Domžale, v kateri so bili P'miljana Srcbot
njak, Vinko Kcpcc in Fxlvard Rems, ki jc zastopala domžal
sko podružnico na izrednem kongresu v KrSkcm. 

Na prvem mestu je potrebno pohvaliti gostitelje v KrSkcm, 
ki so odlično, z veliko trudo in skrbmi, izpeljali zapleteno 
organizacijO in nepredstavljivo logistiko, ki jo tak dogodek 
zahteva. 

Kongres z volitvami jc resnično trajal (prekiolgo, z večji
mi in manjšimi vrhunci ter zapleti; a vse to bo Slo v poza
bo. V zgodovino se bo vpisalo le, da sc je SLS (tako kot tu
di SKD v Mariboru) odločila storiti velik korak ter postaviti 
nova razmerja v slovenski politiki. Spoštovanje zaslužijo vsi, 
ki so zmogli v tem trenutku videti visje in boljše cilje ter 
vsaj malo pozabiti na svoj osebni položaj - za Slovenijo. 

Sicer pa nikjer ni bilo več vprašanja »kaj« ali »čemu«, am
pak le Sc »kako« bo po združitvi. 

Odgovor na to smo izvedeli žc naslednji dan. Na združit
venem kongresu v Ljubljani, sem lahko tudi sam kot delegat 
prispeval k temu, da jc »beseda meso postala«. Črnogledi, kot 
smo Slovenci vse preradi, bi zopet lahko, tako kot v Števil
nih ostalih medijih, poročal o zapletih, razočaranjih, celo ka
osu... 

Priznajmo si, da je taka združitev dogodek, ki sc nc zgo
di kar vsak teden, raje recimo vsakih nekaj desetletij. In čc 
jc ura razprave lahko rcSila vsaj kakSno nejasnost, ki bi se 
utegnila sicer pojavili v prihodnosti, jc bilo vredno vzdržali. 
Morda jc bilo vse to le posledica tiste negotovosti, ki jo pri
naša ogromen potencial združitve za prihodnost in velikan
ska mera odgovornosti, da ga dobro izkoristimo - v dobro 
vseh. 

Težko jc zaustaviti kolesje, ki se jc z. vse večjo vztrajnostjo 
pričelo vrteti; preveliki so bili upi in pričakovanja. Sedaj pa 
so razočarani lahko le tisti, ki si tega niso želeli - prazna in 
neprepričljiva so govorjenja o raznih prevzemih in zmagah 
ter posamezne stranke. Po dejanski formalni združitvi strank 
in izbiri novega skupnega imena SLS + SKD Slovenska ljud
ska stranka ter izvolitvi novega predsednika dr. Franca Za
gožna je ostal čas le Se za praznovanje ob uspcSncm zaključku 
večletnega projekta. Pred vsemi nami, ki smo do sedaj delo
vali v obeh strankah na lokalni ravni, ostaja odgovorna in po
membna naloga da sc združitev zgodi tudi med nami. Verja
mem, da nam bo ob zgledu pozitivne energije, ki je sprem
ljala združitev, tudi to uspelo. 

Rok Ravnikar 



s t r a n I Z N A Š I H D R U Š T E V I N O R G A N I Z A C I J 

Center za mlade Domžale 
podaljšuje javni razpis 
za izbiro literarnih in likovnih ustvarjalcev 
za udeležbo pri kulturnem projektu 

Jesenske besede • • • 
Zaradi premajhnega Števila prijav, 

smo podaljšali javni razpis, ga spre
menili in dopolnili: 

• PREDSTAVITEV: Jesenske bese
de ... so kiiltumo-iimelniski projekt, 
ki letos postaja že kar tradicionalen, 
saj poteka žc tretje leto. Projekt že
limo nadaljevati, saj spodbuja razvoj 
mladinske kulture v občini Domžale 
in pomaga mladim ustvarjalcem pri 
uveljavitvi na njihovi umetniški poti. 

• ORGANIZATOR: (enter za mla
de Dom/ale, ljubljanska 70, 1230 
Domžale. 

• PREDMET RAZPISA: Izbor treh 
(3) pesnikov, dveh (2) prozaistov in 
treh (3) likovnikov, ki bodo sodelo
vali v projektu Jesenske besede ... , 
pri izdaji knjige z istoimenskim na
slovom, izdaji recitala v novembru 
2000 in likovni razstavi oh istem ča
su. 

• KRAJ IZVEDRE: Kulturni dom 
Franca Bernika. ljubljanska 61, 1230 
Domžale. 

• POGOJI RAZPISA: 
1. Udeleženci razpisa nc smejo biti 

starejši od 30 let. 
2. Prijavijo sc lahko tisti udeleženci. 

ki v letih 1998 in 1999 kot ustvar
jalci niso sodelovali pri izdaji knjig Je
senske besede sonca in Pisane jesen
ske besede. 

3. Prijavljeni sc nc smejo poklicno 
ukvarjali z omenjenimi dejavnostmi. 

• NAClN PRIJAVE: 
I PFSNIKI sc prijavijo z. deli, ki ne 

presegajo 350 enovrstičnih verzov (ali 
ca 10 pesmi, ki so predvidoma vsebin
sko pripravljene na tisk) 

2. PISCI PROZNIH TEKSTOV se 
prijavijo z. deli (novele ali Crtice), ki 
nc presegajo 10 tiskanih si rani (ki so 
predvidoma vsebinsko pripravljene na 
tisk) 

LITERARNA DELA naj bodo PO-
SIANA v veliki rjavi kuverti, v kate
ri je speta skripta in na kateri je na
vedena na prvi strani samo Šifra (šifra 
je lahko poljubna), ki si jo izberejo 
sami. Na kuverti naj bo napisan le na
slov Centra za mlade. Kuverta naj bo 
zaprta. 

3. LIKOVNI USTVARJALCI se 
lahko prijavijo tako, da na fotogra
fijah formata 10x15 pošljejo svoja li
kovna dela (na fotografiji naj bo le 
likovno delo). Število poslanih foto

grafij naj bo do Štiri. Na VSAKI OD FOTOGRA-
11.1 naj bo na hrbtni strani napisana vaša šif
ra. Fotografije pošljite v belih zaprtih kuver
tah, na katere napišete le naslov Centra za mla
de. 

VASl PODATKI IN ŠIFRA naj bodo napi
sani na listu, poslani v modri zaprti kuverti, na 
kateri naj bo le naslov Centra za mlade. Po
datki, ki jih potrebujemo, so: ime in priimek, 
tOCetl naslov, telefonska številka in šifra, ki ste 
si jo izbrali. 

• Vsa pošta mora biti poslana priporoče
no. 

• Ustvarjalci sc lahko prijavijo le z eno vrs
to dela, ali s poezijo, ali s prozo ali z. likov
nimi deli. 

• ROK PRI.IAVF,: na ponovni razpis sc lah
ko prijavite pod zgoraj navedenimi pogoji do 
vključno 15. 7. 2000. na naslov: Za jesenske be
sede Center za mlade, Ljubljanska 70, 1230 
Domžale. 

• O izboru in odločitvi komisije bodo pri
javljeni obveščeni najkasneje 30 dni po odpi
ranju ponudb. 

Za vse nejasnosti lahko pokličete Center za 
mlade, na teiefon 722-66-0«. 

SVETOVALNICA V CENTRU ZA MLADE 
Če se o svojih stiskah ne moreš z. nikomer pogovoriti, smo tc pri nas 
pripravljeni poslušati, ti anonimno in brezplačno pomagali, iskali od
govore na vprašanja in usmerjati tvojo prihodnost na bolj prijazno 
in svetlejšo plat. 
Dobrodošel si vsak dan med 8. in 16. uro in v sredo do 18. ure, lah
ko pa nas pokličeš tudi na tel.: 722 - 66 - 00 ali 721 - 51 - 05. 

n o v a t f . l f : f o n s k a Š t e v i l k a 

Obveščamo vas, da imamo v Centru za mlade spremenjeno 
telefonsko Številko, 

722 - 66 - 00 in telefon s faxom 721-51-05. 

Spot 
(Slovensko planinsko 

orientacijsko 

tekmovanje) 

6. in 7. maja 2000 je na Po
horju potekalo državno tek
movanje v planinski orientaci
ji ali SPOT (Slovensko pla
ninsko orientacijsko tekmova
nje). To tekmovanje je eden 
boljših načinov aktivnega pre
življanja prostega časa v na
ravi. Se posebno pa jc po godu 
tistim, ki se radi družijo. 
Namreč tekmovalni duh je le 
dodatek druženju, spoznava
nju novih krajev in ponovitvi 
snovi iz zakladnice planinskih 
oz. gorniških znanj, predvsem 
v smislu varne hoje v hribe. 
Tekmuje sc v skupinah in rav
no to je mnogim zelo pri srcu, 
saj smo se tako prisiljeni pri
lagajati celotni ekipi in delo
vati usklajeno; za dosego 
skupnega cilja. Ekipe so ome
jene 7. najmanj 3 oz. največ 5 
tekmovalci. 

Tekmovanje jc namenjeno 
planincem, ki so vključeni v 
Planinska društva, posebno 
pa še mladim, saj so tudi or
ganizatorji tekmovanja pove
čini Mladinski odseki. Tekmu
je se v petih različnih starost
nih kategorijah, od 5. razreda 
OS, do veteranov nad 40 let. 
Največja konkurenca je seve
da pri mladincih od 15. do 
25. leta. Posebna kategorija pa 
SO tudi družine in prav lepo 
jc videti vse večje štvilo dru
žin na tekmovanjih, saj se na 
ta način v naravnem okolju 
krepijo vezi med njihovimi 

člani. Da pa tekmovanje ni 
izolirano, saj jc druženje ena 
od pomembnih postavk tega 
tekmovanja obstaja sc odprta 
kategorija, kjer lahko svojo 
orientacijsko žilico dokaže 
katerakoli skupina, od tabor
nikov, skavtov, do najrazlič
nejših športnih društev. 

SPOT je pika na i ali zaslu
žek za prigarano na področ
nih tekmovanjih. Ker se šte
vilo društev, ki tekmujejo v 
orientaciji, vse bolj povečuje, 
so se v ta namen ustanovile 
področne lige, iz katerih se na 
državno tekmovanje uvrstita 
po dve najboljši ekipi iz vsa
ke kategorije. Trenutno je v 
Sloveniji 7 področnih lig. Mla
dinski odsek pri PD Domža
le pa spada pod Gorenjsko. 

Torej, če se vrnem na sa
mo tekmovanje, naj povem, 
da je skupni rezultat seštevek 
nočnega in pa vsaj enega 
dnevnega tekmovanja, letos 
pa sta bila na Pohorju kar 
dva dnevna (osnovnošolci in 
družine imajo samo eno 
dnevno tekmovanje). V osno

vi je tekmovanje tako, da na 
startu dobiš izsek iz zemlje
vida, na katerem je narisan 
start, kontrolne ločke, v na
ravi so to žive oranžno-bele 
prizme, ki so že od daleč vid
ne, in cilj. Naloga ekipe je, da 
najdejo vse te točke in v čim 
krajšem času pridejo na cilj. 
Na določenih kontrolnih toč
kah oziroma na cilju ekipe re
šujejo Se razne teoretične in 
praktične naloge, ki sc tičejo 
orientacije in planinstva na
sploh. Tako se npr. na tekmo
vanjih redno pojavljajo prak
tične naloge iz prve pomoči, 
delanja osnovnih vozlov, mer
jenja azimutov itd., posebno 
zabavo pa predstavlja vrisova-
nje kontrolnih točk. 

In naj za konec zapišem Se, 
da se Mladinski odsek pri PD 
Domžale zna dobro orientira
ti, saj smo v C kategoriji (mla
dinci od 15. do 25. leta) postali 
državni prvaki. Ekipo smo se
stavljali Jernej Južna, Miha 
Vidali, Martin ŠtepiC, Peter 
Lavrič in Dušan Prajnikar. 

DUŠAN PRAŠNIKAR 

Ekologija 

O n e s n a ž e n j e r e k 

i n p o t o k o v 

v D o m ž a l s k i o b č i n i 
Kaj se dogaja / reko Kamniško Bistrico ter potoki, knl s» 

Mlinščica, Raca, Kadomfja, 1'šala, Rovščica in već drugimi 
manjšimi potoki v občini Domžale? 

To sc sprašujemo mnogi prebivalci občine Domžale. Od-
govoi najdemo v njihovih onesnaženjih v zadnjih letih, ki po
vzročajo skrb. 

Nekdaj zelo obiskani in Cisti potoCld in reka Kaminska Bis
trica tokrat samevajo v popolnem onesnaženju. 

Spomnimo se samo marsikaterega pogina rib v reki in po
tokih, velikih onesnaženj, spuslov in Sc 0 čem bi lahko go
vorili, ki so prinesli naše vodotoke v javnost - laku v Slove
niji kol ludi v svetu. 

Zaskrbljujoči podatki so tako v kakovostnih razredih vod, 
izpustih v njih, njihovem ekosistemu in .šc marsikaj nas vzne
mirja. Kaj povzroča ta odnesnaženja in uničevanja življenj
skega ekosistema v reki in potokih? 

V to privedejo izpusti odplak iz samih tovarn kol tudi 
onesnaženja, ki jih povzročajo prebivalci, ki spuščajo v reko 
in potoke snovi, škodljive za obstoj življenjskega ekosiste
ma, odlagajo odpadke,'ki so zelo zelo strupeni. Celjsko pod-
jetje Kova jc naredilo na naročilo občine Domžale poročilo, 
ki je zelo zaskrbljujoče. 

Konce preteklega leta so namreč popisali 86 izpustov v 
Kamniško Bistrico in nično Mlinščico od Homca pa do Iha
na, v Raco. Plato, RadomJjo, Rovicico in druge potoke. 

Ugotovili so. da je kar nekaj sumljivih in 18 izpustov na
ročili za pregled in preverjanje pri komunalnem inšpckoiju 
občine. Večja in manjša podjetja te izpuste izkoriščajo kol 
sanitarno ali indudstrijsko tehnološko vodo in predstavniki 
le firme so dali pobudo za nadzor kakovosti vode desetini 
izpustom. Več kot polovico izpustov so odkrili ob Mlinščici, 
ki so najbližje slanovaniskiin in lovarniškim objektom. Pri teh 
"Pustih prevladujejo predvsem listi s premerom cevi do 20 
centimetrov, večina teh pa |e za odvajanje meteornih voda. 

So pa tudi tisti za odvajanje tekalnih in industrijskih vo
da, katere Vsebujejo marsikatero snov, ki v reko sploh nc sodi 
"1 te privedejo do zastrupitev, poginov rib in porušitve živ
ljenjskega ckosisicma v rekah in potokih. 

Predstavniki podjetja so ocenjevali še kakovost vodotoka, 
izpustov - pretoka in kakovosti vode iz njega. Izpust pa so 
ocenjevali tudi po prisotnosti alg, ki so najpogostejši poka
zatelj biološkega onesnaženja vode . . 

Opazne so bile Številne spremembe vodotokov v občini 
Domžale, ki sc nahaja skoraj na dnu razpredelnice čistosti 
vodotokov v Sloveniji, kar je zelo zaskrbljujoče. Glavni ones
naževalci teh v<xlolokov pa sc ve kdo so in jih ne bomo Opre
deljevali, ker se sami zavedajo, kakšno škodo so naredili okolju 
111 kakšno Sc bodo. . _ . 

Zato naj sc vsi onesnaževalci vodolokov v občini Domža
le močno zamislijo nad kakovosljo vodotokov. Upamo le, da 
ijh bodo občinski komunalni inSektorji čimveč dobili pri njh 
novem delu, da bi za te onesnaževalce določili velike kazni 
; ' h Pa naj vsaj nekaj prispevajo k boljši kakovosti vodotokov 
'" vod v občini. 

skrbi p:i tudi dejstvo, da naj bi bilo v občini kar petino 
"c|cgalnih izpustov. ^ . 

V upanju na boljšo prihodnost naših vodotokov v občim 
Domžale 
Jcp ekološki pozdrav od člana stranke Zelenih Slovenije -

Občinskega odbora Domžale. 
URBAN ŽNIDARSIC 

O b č n i z b o r D r u š t v a u p o k o j e n c e v D o m ž a l e 
26. aprila 2000 je bil v prostorih Doma upokojen

cev Domžale redni letni občni zbor Društva upokojen
cev Domžale. Ob tej priložnosti so vsi navzoči prejeli 
2. številko GLASNIKA, v kateri so bila objavljena po
ročila predsednika društva o delu društva od prej
šnjega občnega zbora v letu 1998 do zdaj, finančno 
poročilo, statistično poročilo in program društva za 
nadaljnje delovanje. 

Udeležba na občnem zboru je bila majhna, kar zal 
ne kaže velikega zanimanja domžalskih upokojencev 
za delo društva. Tudi organizacijo raznih dejavnos
ti oziroma predavanj največkrat ovira prav to ne-
zaniinanje. Skoda! Namesto da tožimo nad dolgča
som, bi lahko skupaj počeli marsikaj zanimivega. 

Predsednik društva, gospod Vinko Peeclj, in taj
nica, gospa Stanka Hiršman. sta svoji poročili str
nila na najnujnejše ugotovitve, saj bodo lahko čla
ni podrobnosti prebrali v Glasniku in morebitne kas
nejše pripombe kadarkoli posredovali v pisarni 
društva, kjer radi prisluhnejo njihovim zadevam. Ne
katere od njih je poudarila tudi razprava, ki je sle
dila poročilom. 

Društvo se še najbolj lahko pohvali z. obema ze
lo delovnima pevskima zboroma in izletniško dejav
nostjo. Mlajši in fizično sposobnejši člani društva si 
želijo kolesarskih izletov, hkrati pa ugotavljajo, da 
je na naših cestah vedno manj možnosti za varno 
kolesarjenje. Žal nimamo prostorov za interesne de
javnosti starejših občanov, kar onemogoča intenziv
nejše druge dejavnosti. Društvo je zaman poskuša
lo dobiti v last vsaj nekaj prostorov v bivšem do-

O b i s k d o b s k i h v e r o u k a r j e v 

n a c v e t n o n e d e l j o v 

d o m o v i h p o č i t k a 
Sodelavci Karitas iz župnije Dob smo že tretje leto 

v velikonočnem času popeljali veroukarje v domove 
v domove počitka Domžale, Mengeš in Kamnik. V do
movih so nas prijazno sprejeli, za kar bi se radi vsem, 
ki so nam obisk omogočili, lepo zahvalili. 

Vsi starejši in bolni so nas bili veseli in so radi 
prisluhnili našim voščilom, petju. Ob stisku rok se 
je v marsikaterem očesu zasvetila solza. Otroci so 
bili sprva nekoliko sramežljivi, potem pa so kar ko-
rajžno stiskali roke, voščili velikonočne praznike in 
se z oskrbovanci zapletli v živahen pogovor. Mladi 
so uspeli izvabiti prešeren nasmeh na obraz marsi
kateri nezaupljivi ženici. V Kamniku pa so otroci 
z veseljem sodelovali pri sveti maši. 

Čas, ki smo ga namenili obiskom, je hitro minil 
in otroci so bili navdušeni in si tako pridobili eno 
izkušnjo več v življenju. Zato se ne izogibajmo sta
rejših. So kot zaprte skrinje zakladov. Treba jih je 
le odpreti. S kakšnim ključem, pa moramo ugoto
viti sami. 

I. P. 

mu upokojencev na Ljubljanski cesti. Zaradi visokih 
najemnin sta sc pevska zbora morala odpovedati lem 
prostorom in poiskali cenejšo rešitev. S stanovanji 
upokojencev društvo prav lako nc razpolaga več. 

Mlajša generacija, ki nas zdaj vodi. nima veliko 
razumevanja za starejše, kar nas nc bo približalo Ev
ropi, kjer jc stanje precej drugačno. 

Upokojenci znamo biti solidarni drug z drugim, 
saj v našem društvu veliko članov plačuje v sklad 
samopomoči, tako v okviru društva kol v okviru 
Zveze društev upokojencev Slovenije. Predlagamo, 
naj občina po svoji presoji procentualno pomnoži 
ta sredstva in nam tako tudi ona pomaga. 

Po koncu občnega zbora smo navzoči s krajšo 
kulturno prireditvijo, na kateri so sodelovali Žen
ski pevski zbor Društva upokojencev Domžale, Stane 
Habc, Ljudske pevke Ginko, Stobljanski oktet in 
društvo LIPA z nekaj pesmimi počastili oba praz
nika: Dan upora proti okupatorju in 1. maj. Zakus
ka, ki jc sledila uradnemu delu, pa je udeležence po
vabila k sproščenemu klepetu in pel ju. 

SILVA MIZERIT 

B r e z p l a č n i a v t o b u s n i 

p r e v o z v M o s t e c 
Vse člane Društva izgnancev Domžale ter na

še prijatelje, obveščamo, da bosta brezplačna av
tobusa na osrednjo »ljubljansko« slovesnost v 
Mostec odpeljala 

v sredo, 7. junija 2000 in sicer ob 13.30 iz Kraš-
njc oz. Moravč in bosta ustavljala na vseh po
stajah. 

Iz Domžal je odhod ob 14. uri 
Pridružile se nam! 

Društvo izgnancev Domžale 

S e š e s p o m n i t e ? 

Del obiskovalcev, ki so v okviru Društ
va izgnancev Domžale obiskali Maut-
hausen se je skupaj z voditeljem slo
venske slovesnosti g. Jožetom Logar
jem postavilo pred spomenik, ki opo
zarja na slovenske žrtve tega koncen
tracijskega taborišča. 

Izgnanci obiskali taborišče 
Mauthausen 

O h r a n i t i t r a j e n 

s p o m i n i n 

h v a l e ž n o s t 
Koncentracijsko taborišče Mauthausen je bilo us

tanovljeno že 8. avgusta 1938. Do 5. maja 1945, koje 
bilo osvobojeno, so v tem taborišču smrti nacisti po 
uradnih ocenah zaprli 197.464 moških in žensk, z mu
čenjem, s stradanjem, z najtežjim suženjskim delom 
v kamnolomu in obratih oboroževalne industrije ter 
s streljanjem ali drugimi načini ubijanja so usmrtili 
približno 102.800 jetnikov in jetnic. Med njimi so tr
peli in umirali tudi Slovenci in Slovenke, saj so v uni
čevalno taborišče v času druge svetovne vojne privedli 
4153 ljudi iz naše države, med njimi jih je 1500 umr
lo, maja 1945 pa je svobodo pričakalo v Mauthausnu 
1234 Slovencev in Slovenk. 

Društvo izgnancev Domžale se je odločilo, da le
tos pripravimo obisk tega koncentracijskega tabo
rišča, znanega tudi pod imenom »pekel na zemlji* 
in se udeležimo tradicionalnih slovesnosti ob osvo
boditvi taborišča. Tako se je 7. maja 50 članov in 
drugih, med katerimi je bik) veliko takih, ki so v 
Mauthausnu imeli med vojno sorodnike in prijate
lje. Čeprav jc sprva kazalo, da avtobus ne bo poln. 
je sedežev zmanjkalo, zato vsem. ki se letos niste 
mogli popeljati z nami. obljubljamo, da bomo šli na 
pol tudi drugo leto. Na poti proti taborišču smo se 
podrobno seznanili z zgodovino taborišča, ki jc da
nes spremenjeno v muzej, v njegovem okviru pa so 
posamezni narodi postavili spominska obeležja. Svoj 
spomenik »Obtožujem« smo umrlim taboriščnikom 
postavili tudi Slovenci, in sicer je bil postavljen ob 
50-lctnici konca 2 svetovne vojne in osvob<x)itvc ta
borišča. In prav ob tem spomeniku jc bila 7. maja 
dopoldne osrednja slovenska slovesnost, na nji je 
spregovoril v. d. ministra za Šolstvo in šport, g. Pa
vel Zgaga, svoj venec pa jc položila tudi delegacija 
Društva izgnancev Domžale, ki jo je vodil g. Jože I 
Kvedcr. predsednik društva. 

Po krajiem nastopu otroškega pevskega zbora in 
glasbenikov, program jc povezoval g Jože Ijjgar. smo 
tudi mi prispevali svoj delež, saj so pevke iz Peč 
in Moravč ob podpori drugih obiskovalcev zapele 
nekaj slovenskih pesmi, v spomin umrlih pa smo pri
žgali tudi sveče. Slovenska pesem se je mešala med 
ruske žaloslinke. igranje italijanske m francoske god 
bc, avstrijskih, ukrajinskih in španskih glasbenih sku
pin, prisluhnili smo lahko pesmim skandinavskih dru
žin, pozdravili vrsto Judov, med katerimi so le redki 
preživeli strahote Mauthausna. in si ogledovali vrs
to svečanih polaganj vencev pred osrednji spome
nik. 

Nato smo sc napotili na ogled muzeja in nekda
njih barak, v katere so strpali interniranec. Zlasti ža
losten jc bil pogled na krematorije, plinske celice 
in druge tragične prostore, ki so vsi po vrsti pri
našali smrt stotinam taboriščnikom. Obiskali smo po
kopališče, si ogledovali stražarske stolpe, »apcllplatz«. 
se po stopnicah spustili v kamnolom, kjer je na ti
soče ljudi našlo smrt ob napornem delu ter nečlo
veškem ravnanju stražarjev. 

Vseskozi so nas spremljale slike nečloveškega trp
ljenja, o katerem smo marsikaj izvedeli tudi od pre
živelih. Po ogledu spomenikov drugih držav in slo
vesu od slovenskega spominskega obeležja smo se 
napotili proti domu in po ne preveč »posrečenem« 
kosilu na štajerskem koncu pozno ponoči prišli do
mov. 

Na fotografiji nekdanje izgnanke gospe Ane Korošec je skupina mladine in otrok v 
taborišču Lager Bod Kunhalden v Nemčiji v letu 1943. 
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Prisluhnite jim 
K a j m e n i j o 

o s v o j e m 

o d r a š č a n j u 

š e s t o š o l c i ? 

_ Začela sem se zavedati, ka
ko pomembno je moje življe
nje. Vse postaja IcpSe in bolj 
dragoceno, vredno varovanja. 
Pojavi se prva ljubezen, ki-se 
je prej zdela nesmiselna, zdaj 
pa je vredna celo jokanja. Te
žave zaCnemo zaupati svojim 
najbližjim, ki bi nam lahko s 
poslušanjem ublažili bolečino. 
Potrebujemo trenutke /ase. 
določene količine smeha, dru-
ženja, odkrivanja in spoznanja 
Začne se razvijati osebni zna
čaj, začnejo se odrasle navade 
in razmišljanja o prihodnosti. 
Romantičnost, igrivost in Ži
vahnost so privrele na dan in 
s tem skušamo osvojiti srce 
drugega človeka... 

_ Kmalu bom odrasel v moš
kega, zato se mi dogajajo čud
ne stvari. Postajam len in naj
raje bi samo ležal na postelji 
in gledal televizijo. Ker pa ras
tem, moram ves čas jesti. V 
glavi imam zmešnjavo. Vsak 
trenutke si možgančki nekaj 
domislijo. Vsak dan opažam, da 
imamo vedno bolj čudaški glas. 
Ker sem velikokrat živčen, kar 
je značilno za puberteto, bi 
najraje vse zgrizel. Največkrat 
imam v ustih nohte. Po koži se 
mi delajo tudi razni izupsčaji 
in lasje mi rastejo v smeri, ki 
mi ne ustreza. Komaj čakam, 
da bo te pubertete konec, saj 
sem že pošteno spoznal njene 
lastnosti... 

._StarSi se zelo trudijo, da bi 
moje odraščanje razumeli, a ni 
vedno lahko. Opažam, da se 
spreminjani, in to tudi čutim. 
Včasih se počutim, kot da bi 
bila odmaknjena od sveta in 
včasih bi rada kar umrla od 
strahu pred vsemi sprememba
mi, ki jih prinaša odraščanje... 

... Veliko je čustvenih vzpo
nov in tudi padcev. Ko sem 
prestopila prag pubertete, so 
se v moji glavi začele dogaja
ti, vsaj zame, kar čudne stva
ri. Nastopila so mnoga vpraša
nja o ljubezni in mojem tele
su. Opazila sem, da sem v pu
berteto vstopila kar docela do
zorela. Postala sem odrasla, 
mlada najstnica. V prijateljstvu 
imam zelo velko srečo, saj ni
sem imela nikoli takih težav, 
da bi bila potna. Dejstvo, da 
se moje telo spreminja, sem 
sprejela odprtih rok. Moja edi
na stiska je bila, da sem naen
krat začutila, da staršev ne po
trebujem več- toliko, kakor 
sem jih potrebovala v »mladih« 
letih. Najbolj čudno pa se mi 
zdi moje mišljenje. Enkrat sem 
kritična, drugič vesela, včasih 
pa jezna in potrta... 

...Obdobje pubertete je čas, 
ko trpijo večinoma starši. Mo
je obnašanje se je spremenilo. 
Postajam predrzna. Čeprav se 
tega zavedam, si ne morem po
magati in tako je kreganje s 
starši na dnevnem redu. Naj
večjo težavo pa mi povzroča 
telesna teža. Ko je polna luna. 
moram stradali. Zaradi tistih 
nekaj kilogramov, bi obrnila na 
glavo ves svet... 

...Spreminjam se iz. lupine 
malega dekleta v lepo in inte
ligentno damo. To je del naj
lepšega življenja. V lanskem 
šolskem letu sem bila še mala. 
razvajena, očkova punčka, a 
ko prideš v družbo, ki jc bolj 
odrasle od tebe, kar kričiš po 
spremembah. Želiš postati ne-
kai već. Letos sem poslala bol] 
samozavestna in pripravljena 
na boj proti pubereti. Prava 
ženska Se nisem postala, ker mi 
»Klub žensk« sc ni odobril 
vstopnice in prav vesel sem. saj 
mora biti. po pripovedovanju 
drugih deklet. tO prava nadlo
ga-

In kaj preostane odraslim? 
Vzemmo si čas in prisluhni

mo našim otrokom, saj bi nam 
radi marsikaj povedali. 

IVICA JANEŽ 

Bogatejši za doživetje 
V začetku marca smo flavtisti na vabilo Doma za ostarele v svoje piš-

čali spet nalovili vesele note, otroški pevski zbor pa v svoje klobuke sonč
nih pesmi z ljudskimi plesi in se odpravili svojo mlado razigranost deli
ti s starejšimi oskrbovanci, utrujenimi od tegob življenja in bolezni. 
Iskreno veselje nad našim ponovnim srečanjem pa je iz njihovih obra
zov za trenutek izbrisalo sledi vsakdanjih skrbi, križcev in težav in na
polnili so jedilnico do zadnjega kotička. 

Ob dnevu odprtih vrat na OŠ Venclia Perka so učenci po
nudili obiskovalcem tudi svoje izdelke. 

Sprva nas je kar malo zaskrbe
lo, da s svojim kratkim nastopom 
ne bi izpolnili vseh njihovih pri
čakovanj, pa smo se hudo zmoti
li. Od nas niso pričakovali nič po
sebnega in nemogočega. Njihovo 
veselo pričakovanje je izviralo iz 
enega samega preprostega dejstva, 
da smo spet skupaj. Čar starih me
lodij in napevov jc segel do srca 
in marsikomu razvedril pogled, te
mu ali onemu pa celo privabil na 
lice solze lepih spominov davne 
mladosti. Zborček je s svojimi 
plesnimi točkami zaokrožil naš na
stop in svojo vlogo smo predali 
pevskemu zboru Doma, katerega 
zborovodja je ena izmed zaposle
nih sester. Niso le zapeli, njihovo 
petje je spremljal tudi orkester, ki 
je igral na improvizirana glasbila: 
ropotulje iz jogurtovih lončkov, 
kozarec z žličko namesto pravih 
zvončkov, lesena masažna kolesca 
in še kaj, jc skupaj s petjem pev
cev zvenelo tako domače in pri
jetno. Bilo je čutiti, da se z glas

bo vračajo za vrsto let nazaj, saj 
je bilo njihovo petje polno zanosa 
in pritajevanih čustev. Ljubezen 
do prave slovenske ljudske pesmi 
nas je povezala v eno in sponta
no smo zapeli še vsi skupaj. 
Umirjeni, čuteči glasovi so se zli

vali med zvončkljajoče otroške 
glasove in sc razlivali po vsem 
prostoru. Zdelo se mi je, da bi 
marsikdo rad naše srečanje po
daljšal vsaj še za trenutek. 

Za konec so se otroci do site
ga nasladkali z dobrotami, ki so 
jih zanje pripravile pridne roke 
kuharic, odrasli pa smo že kovali 
vsebino naslednjih srečanj. Sklenili 
smo, da ta obisk prav gotovo nc 
bo zadnji v tem letu. 

Na poti domov sem razmišlja
la o doživetju. Dom kljub staros
ti posameznikov diha življenje in 
izžareva veselje nad vsakim pre

živetim dnem in vsakim srečanjem 
posebej. In kako malo je treba, da 
polepšaš dan ljudem, ki so na pra
gu večerne zarje, saj še veti no že
lijo čutiti in živeti z nami, pa če
prav ne ves čas. Zakaj bi jim te
ga na dali večkrat? Tisti dan in še 
naslednjih nekaj je kot nalašč v 
meni odzvanjal napev pesmi: Ko 
čutiš to, da tvoja pot je v tem, da 
bitje našel si... 

Mi smo našli, kar smo iskali in 
sedaj, bogatejši za to doživetje, ži
vimo za prihodnje srečanje. 

ANDREJA TRONTEU 
O.Š. Venclja Perka 

P o l j u b v i š i n e 
V četrtek, 4. maja 2000, smo 

sc osnioSolci. ki smo skozi vsa 
leta pridno prebirali in osvo
jili zlato bralno značko, odpra
vili v kulturni dom Franca Ber-
nika na predstavo, posvečeno 
posebej nam. Predstava z. ime
nom Poljub visine je bila dru
gačna, bila je nekaj posebnega. 
Bila je napolnjena z ustvarjal
nostjo in nagajivostjo, približa
la nam je poezijo, glasbo in 
ples. Naša glavna gostiteljica jc 
bila Neža Maurer s svojim pre
čudovitimi pesmimi. Njene pes
mi so duhovite, svetle, polne 
Upanja in ljubezni. Nežno so 
nas ovilc v toplino in radost, 
kakor prvi sončni žarki zjut
raj objamejo prebujajoče se 
cvetlice. Predstavo pa sta po
pestrili še dve nastopajoči, pev
ka Mehi i Osojnik s svojimi 
poetičnimi šansoni sodobnih 
slovenskih pesnikov in plesal
ka izraznega plesa Jasna Knez. 

TJAŠA TOMŠIČ, 8. c 
OŠ Preserje pri Radomljah 

O S R O D I C A T R E T J A 
N A D R Ž A V N E M 
T E K M O V A N J U 
S L O V E N S K I H E K O Š O L 

5. aprila 2000 jc OŠ Polzela organizirala dr
žavno tekmovanje o poznavanju okoljske 
problematike za osnovnošolec. OŠ Rodica, ki 
je že štiri leta v skupini eko Sol, je sodelo
vala z dvema ekipama in sicer s tremi četr-
tošolci in tremi sedmošolci. Gašper Tumpej, 
učenec 4 b, je dosegel 3. mesto med 234 tek
movalci. 

ANICA ČRNE IVKOVIČ 

O t r o c i 

s c e l e g a s v e t a 

o o k o l j u 
Od 22. do 24. maja 2000 bo v an

gleškem mestu Kaslbourm- poteka
la mednarodna otroška konferen
ca o okolju (The Millennium Inter
national) Children's Conference 
on the Km i i < u 1111 < 111), na kateri bo 
sodelovala tudi OŠ Rodica iz Dom
žal, ki spada v družino 77 ekošol, 
katere združuje ljubezen do nara
ve, varovanje okolja in skrb za na
še skupno bivališče, Zemljo. 

Konference se bodo udeležili 
učenca Luka Naral in Boris Črne, 
koordinatorica za ekošolo na OŠ 
Rodica prof. Anica Crne Ivkovič 
in učiteljica prof. Irena Lapajne. 
Več 0 ckošoli kol načinu življe
nja in mednarodni otroški konfe
renci o okolju boste lahko prebra
li v eni od naslednjih številk 
SLAMNIKA. 

Dan odprtih vrat 
na OS Rodica 

Pred zaključom šolskega leta na OŠ Rodica že več kot deset let odpre
mo vrata šole staršem, »vrtičkarjem« in drugim obiskovalcem z name
nom pokazati najbolj zanimive stvari, ki smo jih med letom počeli. 

dinjski krožek jc pod naslovom 
Ljubi kruhek pripravil razstavo in 
degustacijo pekovskih izdleov, s 
katerimi postrežemo pri malici, 
peke pa so sc lotili tudi sami. 
Mlinsko kolo, ki jc maskota naSe 
Fko šole torej ni bil zanjo izbran 
zgolj slučajno. 

Svojega dela pa niso predstav
ljali le krožkarji, tudi nekaj dejav
nosti, ki sicer potekajo v okviru 

Učenci razredne stopnje z uči
teljicami pripravijo uro ali dve za
nimivega pouka in predstavijo tis
te vsebine, ki so jim bile najbolj 
všeč in k delu povabijo tudi star 
še. Večina letošnjih ur jc bila na
menjena spoznavanju naravoslovja 
s posebnim poudarkom na varo
vanju narave. Učenci so prouče
vali vodo, iskali razlike med živi
mi in neživimi stvarmi, spoznavali 
lastnosti snovi, obiskali travnik in 
se za en dan preselili v svet plas
tenk. 

Pokazali so, kako se urijo v pri
dobivanju spretnosti, ki so potreb
ne za uspešno delo pri odkriva
nju in spoznavanju narave, in ka
ko pridobivajo navade, potrebne, 
da varujemo naše okolje. 

Učenci predmetne stopnje so 
predstavili delo krožkov. 

Z gledališko predstavo in raz
stavo Kuhinja skozi čas je svoje 
delo predstavil turistični krožek, 
ki je letos prejel za uspešne ak
tivnosti kar dve zlati priznanji. V 
Soli pa je največ priznanj bilo de
ležno kašnato zelje, kmečka jed 
naših babic. Prav noben obiskova
lec se ni odrekel degustaciji dob
rote iz velikega starega črnega 
lonca. 

Dobrote so povezane s prazni
ki, zato so se mizi v zgodovinski 
učilnici, kjer je zgodovinski kro
žek predstavljal Praznike na Slo
venskem, kar šibilc pod dobrota
mi, ki so jih pripravile mame in 
babice krozkarjev in so jih bih de
ležni obiskovalci, učenci in učite
lji. 

Geografski krožek si je zadel 
zahtevno nalogo pripraviti turis
tično pot Mlini in žage v Jaršah 
in na Rodici. Šola sloji med dve
ma vodotokoma. Kamniško Bis
trico in Mlinščico in energija teh 
voda je v preteklosti pomembno 
vplivala na razvoj tega območja. 

Učenci 3. c razreda so sedli v krog in povedali, kaj so spoz
nali in kako jim je bilo delo v okviru DNEVA ODPRTIH VRAT 
SOLE, všeč. 

S T A R Š I 

V P I S V M A L O Š O L O Z A Š O L S K O 

L E T O 2 0 0 0 / 2 0 0 1 
Starši, prijavite vse otroke, ne glede na tO, kje bodo obiskovali 

šolo. Ta vpis je hkrati vpis v I. razred. 
Obiskovanje male šole je v letu pred vstopom v I. razred po Za

konu o OŠ obvezno! 
1. Obvezno prijavite vse otroke, rojene med 1.3. 1994 in 28.2. 

1995. 
2. Pogojno, neobvezno pa lahko prijavite olrokc, rojene med 1.3. 

1995 in 31. X. 1995. 
Vpis bo potekal, v petek 2. 6. in v soboto, 3. 6. 2000 od 8.00 do 

12. ure v vseh domžalskih osnovnih šolah: 

- OŠ VEN< IJA PERKA 
- OS DOMŽAL! 
- <)S RODICA 
- OŠ DOB 
- OŠ PRESERJE PRI RADOMIJAH 
ter v osnovnih šolah sosednjih občin: 

- OŠ MORAVČE 
- OS TRZIN 
- OS MENGEŠ 

OS BRDO PRI I.UKOVCI 
Olrokc vpisujete na ()S v svojem šolskem okolišu. S seboj pri

nesite fotokopijo izpiska iz matične knjige rojstev in potrdila o 
cepljenjih. OTROKA PRIPELJITE S SI BOJ. 

P r o s i m i n h v a l a 
Učenci so želeli oživiti spomin na 
te čase in obiskovalcem pokaza
ti, koliko mlinov in žag jc bilo 
tod, kakšne so bile, kako so de
lovale in kakšna je ta dediščina 
danes. Zal je bilo obiskovalcev, ki 
so bili pripravljeni poti tudi obis
kati, bolj malo, so jo pa zato 
predstavili ob obširnem in skrb
no pripravljenem slikovnem gra
divu in s pomočjo prospekta, ki 
so ga pripravili v ta namen. Ide
je, ki so sc ob odkrivanju tehnič
ne dediščine porodile, vodijo k is
kanju in zbiranju ostankov na
prav, orodij in pripomočkov, ki so 
jih v mlinih uporabljali ter pro
učevanju tehničnih rešitev izkoriš
čanja vodne energije nekoč in da
nes. Vsebino geografskega dela so 
povzele še nekatere skupine: glas
bena in literarna sta ustvarjali pod 
naslovom Ob bistrem potoku je 
mlin, biološka pa je z metodo 
proučevanja živih organizmov 
ugotavljala, kako čista (ali umaza
na) sta ta dva vodotoka. Gospo-

pouka, so obiskovalci lahko videli: 
izdelovali so papir, likovno ustvar
jali, izvedli nekaj atraktivnih ke
mijskih eksperimentov, oblikovali 
glino in pripravili razstavo mode
lov, ki jih ustvarjajo pri modelar
jih. Matematiki so prikazali, ka
ko jim računalniki pokažejo bliž
njico do znanja matematike. 

Tudi tekma v odbojki, kjer so 
se pomerili učenci z učitelji, jc 
izzvala veliko zanimanja. Za po
raz učencev so bili krivi seveda 
učitelji, ne zato ker so bili bolj
ši, ampak, ker so učenec slabo na
učili. 

Živahno sobotno dopoldne je v 
šolo privabilo veliko obiskovalcev, 
ki so imeli priložnost videli in 
preizkusili, kako poteka pouk in 
drugo delo, poskusi dobrote, ki so 
jih otroci in starši pripravili in 
razstavili in spoznati prejazno šo
lo, katere najpomembnejšega na
loga jc vzbujati radovednost in 
željo po učenju. 
ANDREJA POGAČNIK JARC 

Starši svojim otrokom vedno že
limo le najboljše, trudimo se, da 
jim omogočimo lepo otroštvo. Živi
mo pa v času, ko je to zelo težko 
zagotoviti. Vedno več preživimo na 
delu, vzgojo pa prepuščamo vrt
cem. Večkrat imamo zato slabo 
vest in ne vemo, kaj bi za otroka 
storili, kako hi sc mu oddolžili za 
vse zamujene urice. 

K razmišljanju me je spodbudi
lo opazovanje otrok v vrtcu na 
lako imenovani igralni dan. Ta 
dan namreč otroci prinašajo v vr
tce svoje priljubljene igrače, si jih 
med seboj izmenjujejo in zanje 
tudi sami skrbijo. 

Večina teh igrač jc primerna 
otrokovi razvojni slopnji, mnoge 
pa so kljub visoki ceni povsem ne
primerne in nefunkcionalne. Jo
da presojo o uporabnosti in ka
kovosti igrač popolnoma prepuš 
čamo staršem. Res pa jc, da mnogi 
raje kupijo otroku popularno ig
račo in mislijo, da so z, izpolnit

vijo njegove želje že dovolj slo-
rili zanj. A učinek jc ravno nas
proten, kajti otroci postanejo za
htevnejši in od nas nc zahtevajo 
le poljuba, stiska v objem, prav
ljice za lahko noč itd., temveč 
vedno večje materialne dobrine. 

Vrednote HVALEŽNOST pa ti 
otroci ne poznajo. Zakaj? Nc po
znajo je, ker jim ni bila privzgo
jena. Ne moremo se slepiti, da so 
otrokom izrazi zahvale dani samo 
pO sebi. Torej, najprej bodimo 
hvaležni mi, in Otroci nas bodo 
zagotovo posnemali, imeli bodo 
dobei zgled v nas. Že dveletnega 
otroka začnemo spodbujati ž be
sedami: »PROSIM IN HVALA« in 
pazimo, <la ne preslišiino nobene 
01 rokove prošnje in zahvale. To
rej, vredno sc je potruditi, saj be
seda HVALA ni le odvečna bese
da, ni le v vljudnostna fraza, ima 
mnogo večji pomen. 

VILMA HROVAT 



L o č e n o zbiranje odpadkov 

P a s m o s p e t 
s k u p a j 

D r a g e D o m ž a l č a n k e , 

D o m ž a l č a n i i n D o m ž a l č k i 

T a k o , brošuro o ločenem zbiranju 
odpadkov ste že večkrat prebrali (saj 
ste jo, ne?), doma ste lepo pripravili 
kartonske škatle, kamor vestno 
shranjujete papir, pa steklenice, pa 
pločevinke in plastenke. Še veliko bolj 
pridni ste, kot sem upal. Samo na 
ekološke otoke še čakate, da vse te 
odpadke odvržete. No, prvi otoki so že 
postavljeni in veselo na delo! 

Z d a j pa še vprašanje za moje mlade 
prijatelje: k j e so vaš i s p i s i i n 
r i s b i c e ? Vem, vem, k pisanju in 
risanju smo vas povabili tik pred 
prvomajskimi prazniki, takrat pa mi 
"tamladi" počivamo. Zato se je naša 
komisija odločila, da bo rok za oddajo 
spisov in risbic o tem, kako si 
predstavljate življenje na mojem 
planetu Zelenčaku podaljšala do 
k o n c a m a j a in vas o rezultatih 
obvestila v naslednji številki Slamnika. 
Vaša dela pričakujemo do konca 
meseca na naslov: P r o d n i k d .o .o . , 
S a v ska 34, Domžale, s pripisom -
z a G r i n i j a . Nagrade ostajajo enake, 
pa še nekaj vam prišepnem, jaz, Grini, 
sem majčke že videl in res so 
simpatične. Se splača potrudit. 

P a še to! Na tejle "moji" strani v 
Slamniku bo odslej tudi rubrika Eko 
čvek, kjer bomo odgovarjali na vsa 
vprašanja, ki nam jih boste zastavili v 
zvezi z ločenim zbiranjem odpadkov. 
Prva vprašanja na informacijsko 
telefonsko številko 724 41 44 smo že 
dobili in ker menimo, da bodo 
odgovori zanimali tudi vas, jih danes 
objavljamo. 

v a š G r i n i 

E K O C V E K 
1. K d o l a h k o o d l a g a n a p o s a m e z 
n e m ekološkem o t o k u i n a l i se 
od l agan je plačuje? 

Na posamezen ekološki otok lahko 
odlaga ločeno zbrane odpadke 
vsakdo, le da se drži pravil, ki veljajo, 
to pomeni, da odlaga prave odpadne 
surovine v prave zabojnike in nikakor 
ne odpadke, ki v sistem ločenega 
zbiranja ne sodijo. Izbira ekološkega 
otoka torej ni vezana na kraj bivališča, 
pomembno pa je, da odlagate v pravi 
zabojnik. To ne bo težko, ker so 
zabojniki jasno označeni. Pa še to, 
ločeno zbiranje odpadkov je projekt 
Občine Domžale, ki uporabnike ne bo 
udaril po žepih, to pomeni, da bodo 
položnice za plačilo odvoza 
komunalnih odpadkov ostale enake 
kot doslej. 
2. K a j početi z o s t a l i m i o d p a d k i , 
k i n i so za je t i v s i s t e m ločenega 
z b i r a n j a odpadkov ? 

Vse ostale odpadke še vedno 
odlagajte v vaše domače zabojnike, 
tako kot doslej, vendar pa je potrebno 
povedati, da je nadaljevanje akcije 
ločenega zbiranja odpadkov 
namenjeno t.im. biološkim odpadkom 
(o tem bolj podrobno v eni od 
naslednjih številk Slamnika), že 
uveljavljen pa je odvoz in zbiranje 
nevarnih in posebnih odpadkov, ki 
prav v tem mesecu poteka v naši 
občini (seznam krajev in ur odvoza je 
bil objavljen v prejšnji številki 
Slamnika). Prav tako bomo nadaljevali 
z odvozom kosovnih odpadkov po 
vnaprej predvidenem urniku odvozov. 
3. Kakšne so p o s l e d i c e , če n e k d o 
n a m e n o m a o d l a g a s u r o v i n e v 
napačen z a b o j n i k ? 

Tudi to se lahko zgodi, vendar 
menimo, da smo dovolj osveščeni in 
ekološko modri, da tega namenoma 
ne bomo počeli. Če pa že, imamo v 
Domžalah sprejet odlok (sprejel ga je 
občinski svet Domžal), ki tudi v takih 
primerih predvideva sankcije: denarno 
kazen za vse tiste, ki bi namerno kršili 
dogovorjena pravila ravnanja z ločeno 
zbranimi odpadki. 

N o v i e k o l o š k i 

o t o k i v o b č i n i 

Spisku ekoloških otokov, ki je bil 
objavljen v prejšnji številki Slamnika, 
dodajamo nove, ki bodo urejeni do 
konca maja: 
Domžale: 

- Cesta talcev (že urejen) 
- Gregorčičeva ulica (že urejen) 
- Bistriška ulica (že urejen) 
- Prešernova cesta (že urejen) 
- Ulica Matije Tomca 
- Ljubljanska cesta SPB1 
- Ljubljanska cesta Mercator 

R a d o m l j e : 
- Triglavska ulica 

H o m e c : 
- Pelechova ulica 
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odpadkov, ter občani, ki naj bi skrbno in v 
skladu z navodili odlagali koristne odpadke v 
posamezne zabojnike. 

Z ločenim zbiranjem bomo pričeli na 
petnajstih ekoloških otokih, mesečno pa 
bomo pridobivali nove ekološke otoke v 
skladu s potrjenim programom. Koru epi 
izgradnje ekoloških otokov predvideva, da bo 
en otok zadovoljeval potrebe cca 300 
prebivalcev. V kolikor bi se pokazala 
upravičena potreba po dodatnih lokacijah, 
jih bomo vključili v program. V prvi jazi naj 
bi odpadke odlagali v tri zabojnike, četrtega 
pa bomo namestili, če se bo izkazalo, da za 
določene zbrane odpadke (recimo papir) 
potrebujemo dodatne kapacitete. Povedali je 
potrebno, da bo urnik odvozov narekovala 
aktivnost občanov. Odvoze bo izvajalo Javno 
komunalno podjetje Prodnik s svojimi 
smetarskimi vozili. To pa pomeni, da bomo 
lahko sami organizirali prevoz v skladu s 
potrebami, ki se bodo izkazovale. 

Kljub temu, da govorimo o koristnih 
surovinah, pa le teh (razen papirja) brez 
plačila ni možno predati predelovalcem. 
Seveda pa je lahko strošek predelave zbranih 
koristnih odpadkov še večji, če občani ne 
bodo spoštovali določil o ločenem zbiranju. 
Najslabše pa bi seveda bilo, če bi morali 
zbrane odpadke ponovno sortirati ali celo 
odpeljati na sanitarno deponijo. 

Zbrane koristne odpadke bomo skušali 
odvažati najboljšemu ponudniku - odjemalcu. 
Dejstvo pa je, da se bodo cene za sprejem 

Eden od prv ih ekoloških otokov na Ljubljanski cesti p r i podjetju Termit. 

I n f o r m a c i j a 

K o m u n a l n e g a 

p o d j e t j a P r o d n i k 

Z odprtjem prvega ekološkega otoka 19. 
maja je stekla težko pričakovana akcija 
ločenega zbiranja odpadkov. Tega dne so 
ekološki otoki z zabojniki sprejeli prve 
koristne odpadke v občini Domžale. V 
veljavo prihaja sprejeti Odlok o ravnanju s 
komunalnimi odpadki, oziroma listi del 
odloka, ki obravnava ločeno zbiranje. 

Zdaj bodo na preizkušnji komunalci, ki 
bodo skrbeli za zbiranje in odvoz zbranih 

posameznih odpadkov uravnavale v skladu z 
razmerami na trgu sekundarnih surovin 
(ponudba-povpraševanje). Najugodnejšega 
ponudnika bomo iskali med podjetji Dinos 
Ljubljana, Surovina Ljubljana, Papir servis 
Ljubljana, Center za ravnanje z odpadki 
Vrhnika, Količevo Karton in drugimi, ki se 
ukvarjajo s predelavo koristnih odpadkov 

Ko bo akcija stekla, se bo pokazalo, kaj je 
potrebno dopolniti, morda spremeniti in 
kako bomo pripravili pravilnik o izvajanju te 
naloge, ki naj bi služila tako uporabnikom 
kot izvajajalcem omenjenih storitev. 

Janez Repnik 
direktor Javnega komunalnega 
podjetja Prodnik 

L o č u j e m o 
da ohranjamo! 

JAVNO KOMUNALNO PODJETJf. MIODNIK .1 



P R A Z N I Č N O 

M o j a d o m o v i n a 

- n j e n e l e p o t e 
Res ni lahko najti dovolj lepih 

besed, s katerimi bi tak amaterski 
pisec, kot sem jaz, dostojno opisal 
ta mali košček Kvrope, katerega 
lahko v enem dnevu prevoziš po
doljem in povprek. 

Naravne lepote naše domovine 
upravičeno imenujemo raj pod 
Triglavom ali zemljo na sončni 
strani Alp. Kdor z budnimi očmi z 
malo raziskovalne žilice prekrižari 
Slovenijo, sc mora strinjati z ugo
tovitvijo znanega ljubitelja Slove
nije, ki je zapisal: »Ko je Bog 
ustvarjal zemljo, je le skopo delil 
lepote, ko pa je prišel v naše kraje 
jc široko odprl dlan in nasul lepot 
ter rekel, da bodo tu živeli veseli in 
zadovoljni ljudje.« 

Veliko je zamudil, kdor si v 
našem domovini ni ogledal njenih 
najlepših naravnih krasot, kot so 
Postojnska in Škocjanska jama s 
svojimi čudovitimi kapniki. Tol
minskih korit, njihovih penečih se 
slapov in globokih sotesk, krasnih 
slapov Savice, Rinkc, Peričnika, 
soteske Blejskega Vintgarja, čudo
vitih Sedmerih jezer, pa v nebo 
kipečih kamnitih velikanov v Ju
lijcih z naSim očakom Triglavom, 
simbolom slovenstva. Karavanke 
in Kamniško - savinjske gore za
pirajo severovzhodno mejo kot 
enkratna kulisa, ki jo občudujemo 
v vsej njeni lepoti, pa naj bo to 
zjutraj ob vzhajajočem soncu ali 
pa ob njegovem zahodu, ko son
ce pozlati te čudovite gore. Će se 
mudimo na naši obali nas prevza
me v neizmerno vodovje zahaja
joče sonce, ko pa si vzamemo ne
kaj dni časa in prehodimo zele
no pohorsko gozdno morje, nas 
očara ta svet tišine in miru, ki ga 
v tem burnem življenjskem utri
pu tako pogrešamo. Ko sc napo
timo na Dolenjsko, smo očarani 
ob pogledu na valovito pokrajino 
nizkih gričev, zelenih gozdov, vi
nogradov s prikupnimi zidancami 
na sončnih pobočjih. Štajerska 
nam jc s sosednjimi pokrajinami 
Medžimurjem in Prekmurjem s 
svojimi vinskimi goricami, rodo
vitno ravnino, ko je žitnica Slo
venije v ponos in veselje, ko jo 
obiskujemo in ogledujemo. 

Se in Se bi se dalo naštevati le
pote Slovenije, idiličnost njenih 
mest in vasi, marljivost njenih 
prebivalcev, njihovo gostoljubnost. 

Kaj pomeni domovina, najbolje 
občuti tisti, ki jo mora iz takih ali 
drugačnih razlogov zapustiti. Ko
liko domotožja, hrepenenja in upa
nja sc nakopiči v glavi in srcu, lah
ko pove vsak, ki jc moral bivati 
nekje v širnem svetu. Misli se 
uporno vračajo domov, slika do
movine ti jc neprenehoma pred 
očmi. dnevi, meseci in leta. kateri 
so ti odmerjeni za bivanje v tuji
ni, so neskončno dolgi in za vsa
kega rodoljuba mučni. Kakšno sre
čo in veselje sem čutil v srcu. ko 
sem se vozil z vlakom domov, ko 
jc prevozil karavanški predor, ali 
pa ko je drdral po ravnini od Za
greba proti Brežicam, vam težko 
opišem. Kako težko je, če sc mo
raš zopet vračati nazaj v pusto in 
osovraženo tujino. 

Koliko hrepenenje in želja po 
domovini so imeli v srcih naši ljud
je, ko jih jc okupator pregnal iz 
svojih domov, na delo v tujino, v 
taborišča in tudi oni, ki so mora
ta' v okupatorskih uniformah čakati 
na konec vojne morije in vrnitev 
v svojo domovino. Mnogim se že
lja po vrnitvi v domovijo ni nikoli 
izpolnila, umrli so v taboriščih, 
padli na fronti za osovraženega 
Hitlerja. Tudi mnogim političnim 
emigrantom, ki so odšli iz domo
vine, je bila domovina največja žc-
lia. katero so lahko uresničili šele 
po dolgih desetletjih. 

Naj končam to pisanje z bese
dami pisatelja Cankarja: »Domo
vina, ti si kakor zdravje.« 

Domžale 14.4. -2000 
IVAN LOŽAR 

Podžupan Simon Mavsar 

Osrednja občinska 
slovesnost ob dnevu boja 
proti okupatorju 

P r e t e k l o s t l a h k o 

p o s k u š a j o 

s p r e m i n j a t i , 

a s p r e m e n i t i 

s e j e n e d a 
V Kulturnem domu Franca Bernika 

Domžale je bila 25. aprila 2000 osrednja ob
činska slovesnost ob 27. aprilu - dnevu ho
ja proti okupatorju. Ob tej priložnosti je 
imela koncert Godba Domžale, ki jo je vo
dil g. Franc Kuharic, nastopili so učenci Os
novne šole Rodica, prireditev pa je povezo
vala g. Draga Jeretina Anžin. Slavnostni go
vornik g. .Simon Mavsar, podžupan občine 
Domžale, je po pozdravu prisotnih sprego
voril o pomeni zgodovine in spominov ter 
med drugim dejal: »Slovenci in Slovenke 
pri tem nismo nobena izjema. Ali pač, se v 
svoji zgodovini lahko ponašamo z dejanji in 
odločitvami, ki nas navdajajo z občutki po
nosa in zaradi katerih zavzemamo vidnejše 
mesto tudi v zgodovini celotnega človeštva. 

Pred nami je praznik, s katerim zazna
mujemo najsvetlejše dni zgodovine sloven
skega naroda. Dni. ko jc mračna senca fa
šizma in nacizma na svojem pohodu pro
ti človeštvu v mislili in srcih prednikov ro
dila elementarno željo po preživetju in 
ohranitvi svobode. Uresničitev te želje pa 
je pomenila zavestno odločitev za upor, 
spopad vojno in boj z neprimerno moč
nejšim nasprotnikom, ki ni pričakoval in 
še manj razumel da jc v Slovenkah in Slo
vencih toliko poguma in srčnosti, volje ter 
upanja, predvsem pa hrepenenja po življe
nju in svobodi. Prav 
te lastnosti so v dneh 
upora in tudi kasne
je omogočile prežive-
ti vse grozote, trplje
nja, strahote, boleči
ne, izgue in negoto
vosti. Slovenski narod 
se je v tistih dneh 
pravilno odločil in 
vzdržal do končne 
zmage nad okupator
jem in njegovimi so
delavci, Odločitev za 
upor nam je odprla 
vrata v prihodnosti in 
cena. ki jc bila plača

na, jc prevelika, da bi 
se s sedanjostjo lah
ko kdorkoli poigra
val. Preteklost lahko 
poskušajo spremeniti, 
a spremeniti sc nc 
da. Vsem in vsako
mur, ki je v dneh 
upora in nadaljevanja 
boja z okupatorjem 
kakorkoli prispeval k 
naši skupni prihod
nosti pa lahko vseka
kor, vedno znova in 
tudi tokrat rečemo 
iskreno hvala, še po
sebej tistim, ki so 
svobdo plačali s svo
jim življenjem. 

Živimo v svobodni, 
samostojni in neod
visni Sloveniji. Pred 
nami so nove preiz
kušnje in naloge, s 
katerimi se srečuje
mo na poti utrjeva
nja mlade demokraci
je, narodove prospe
ritete in povečevanja 
blaginje za sleherne
ga posameznika. Za 
seboj imamo dina
mično desetletje, ki 
sc jc začelo z osa
mosvojitveno vojno 
in nadaljevalo z za
htevnimi procesi 
vzpostavljanja nove 
in samostojne države, 
ki pomeni in pred
stavlja uresničitev 
dolgoletni sanj. Minil 
jc čas vojne in pričel 
se jc čas miru z vse
mi odgovornostmi, ki 
jih zavestno spreje
mamo. Kot obljubo 
padlim rodovom in 
zavezo prihodnjih, ki 
bodo od nas upravi
čeno pričakoval de
diščino v obliki sreč
nega in zadovoljnega 
življenja slehernega 
posameznika. Naloga 
ni lahka, a verjamem, 
da jo bomo s skupni
mi prispevki in pri
zadevanji izpolnili 
ter s tem Slovenijo 
dokončno umestili in 
utrdili na evropskem 
in svetovnem zemlje
vidu. Vsak na svoj 
način se bomo trudi
li, da varna, lepa in 
mirna prihodnost nc 
bo te stvar upanja, 
temveč dejstvo, ki 
vnaprej rojeva na
smehe in omogoča 
srečevati zadovoljne 
ljudi.« Ob koncu je 
izrekel čestitke ob 
dnevu boja proti 
okupatorju in vsem 
zaželel prijetne prvo
majske praznike 

v . v . 
Foto: V, 

MA.IHENIC 

Učenci OŠ Rodica in godbeniki med 
nastopom. 

V soboto 6. maja je potekala 
vsakoletna, letos že 44., športno-
rekreativna akcija »Pot okoli Ljub
ljane«. Udeležili smo se je tudi čla
ni športnega duštva TVD Parti
zan, in sicer vseh generacij, od 
najmlajših pa do starejših, ki so si 
večkratno z. udeležbo zaslužili že 
zlate in srebrne spominske znač
ke. Pot nas je vodila po zahodni, 
15 km dolgi trasi, od Bežigrada 
preko Kosez in Vrhovccv do 
Murgcl, od koder smo se podali 
na zaključno prireditev na Prešer
novem trgu. Z zadovoljstvom opa
žamo, da se akcije ponovno ude
ležuje precej mladih, kar pomeni, 
da akcija ponovno dobiva zanima
nje predvsem s stališča rekreaci
je in gibanja v naravi. Zato, na svi
denje prihodnje leto na 45. poho
du okoli Ljubljane. 

Praznično 
razpoloženje 
na Viru 

Za nami je še eno tradicionalno množično praz
novanje 1. maja. Večer pred praznikom je bil lep 
resnično lep in razpoloženje udeležencev je bilo ne
popisno. Prizorišče na Viru je bilo napolnjeno z 
množico obiskovalcev, od najmlajših do najstarej
ših, ko je zagorel kres. Lepota večera pa je bil do
slej najlepši ognjemet - viden po širši okolici Vira. 
Svetlobni utrinki so izvabili premnoge vzdihe in 
pohvale. 

Praznični pozdrav je prisotnim sporočila sekre
tarka Območne organizacije ZSSS Domžale Justi 
Arnuš, nagovor ob prazniku pa jc množici name
nila Cveta Zalokar-Oražcm, županja občine Dom
žale: 

»Prvi maj je torej predvsem tradicija, ki v sebi 
nosi spoštovanje do dela, do delavskih pravic in do
stojanstva. Praznik se jc kljub želji nekaterih, ki pri
segajo le na kapital in tržnost, obdržal in za to ima
jo velike zasluge tudi sindikati. Pri nas na Dom-

Udeleženci srečanja med poslušanjem govora domžalske 
županje 

Slavnostna govorica je bila Cveta Zalokar-
Oražem; županja občine je v svojem govo
ru poudarila: kdor dela, mora biti cenjen in 
za delo primerno nagrajen. 

žalskem jc zlasti aktiven sindikal, ki stoji poleg 
društva Budničar tudi za današnjo prireditvijo - Ob
močna organizacija zveze svobodnih sindikatov 
Domžale. Šteje preko 4(XX) članov in s svojo ak
tivnostjo jc prisoten v vseh okoljih, s svetovanjem, 
pravno pomočjo in informiranjem, pa tudi razvi

janjem medsebojne solidarnosti. 
Več desetletij sc Virjani in v šir
šem merilu Domžalčani zbiramo 
tudi na prvomajskem kresovanju. 
da sc medsebojno družimo in po-
vcsclimo. Prav pa jc, da se soli
darno spomnimo ludi tistih, ki so 
delo izgubili ali pa ga nc more
jo najti. TakSnemu človeku je 
vzeto dostojanstvo, saj vsak želi 
sam preživljati sebe in svojo dru
žino in ne poslali breme države 
ali svojih bližnjih. Zato mora ime
ti razvoj in odpiranje novih de
lovnih mest prednost pri našem 
gospodarskem in političnem de
lovanju. Obsežne načrte imamo 
tudi v naši občini, s podpiranjem 
razvijanja obrti in podjetništva, 
z, odpiranjem novih obrtnih con 

P e t i č p r a z n o v a l i d a n u p o r a v Ž e j a h 

Namen tega zapisa je, da se še enkrat spomnimo gorja 
druge svetovne vojne na območju Slovenije, njenih žrtev, 
krepimo zavest, zavednost, ponos in pokončnost, da spodbu
dimo razumevanje ter strpnosti med seboj. Saj to kot maj
hen narod in država potrebujemo za mirno in ustvarjalno 
življenje ter za obrambo svojega obstoja. 

Županja Cveta Zalokar Oražem je 
v svojem govoru med drugim dejala: 

»Seveda se v zadnjem času tudi razmere v naši občini vse 
bolj pod vplivom političnega prerivanja na državni ravni. 
Nekatere stranke slovenske pomladi povzročajo nepresta 
no proceduralne težave, ovirajo normalno delovanje občin 
škrga sveta z obstrukcijami in odhodi s sej ter nasprotuje 
jo vsemu, kar bi lahko pomenilo nov gospodarski in druž
beni razvoj v občini. Mnogi projekti in načrti, kijih skuša
mo izpeljali, niso podprti, še posebej če za njim stojimo in 
ga podpiramo ostali. Toda v tem trenutku imamo v občini 
Domžale stvari v rokah in pod kontrolo, široka koalicija 
strank, ki jo sestavljamo Liberalni demokrati. Združena Uš
la, demokrati Dr SI IS, Zeleni, obrtniki in neodvisni svetni 
ki ne bomo doVOHU, da prepiri in vzorci, ki se jih nekateri 
učijo pri kolegih na državni ravni in jih hočejo prenesli tudi 
na občinsko ravne, postanejo ovira za delo v lokalni skup
nosti. Pa naj gre pri tem za gradnjo doma za starejše ob
čane na Viru, razpravo o razvoju sejemske dejavnosti, no
ve obrtne cone ali reševanje nove deponije komunalnih od
padkov. Naši cilji so jasni, strategija pa dogovorjena in pro
gram, ki smo ga obljubili ob izvolitvi, bomo uresničili in 
udejanjili, saj vemo, da smo zanj dobili mandat na volitvah 
in so ga občanke in občani podprli. 

Dragi borci in borke, dovolite mi, da vam ob vašem praz
niku dnevU upora čestitam in se vam še enkrat zahvalim za 
vse, kar ste s svojim bojem med narodnoosvobodilno voj
no in odrekanjem po vojni med gradnjo porušene in zaos
tale domovine dali za naš lepši danes. Delček današnje svo
bode in miru ste pomagali soustvarjati vi in tega nima nihče 
pravice izničevati in zanikati. Zato se bomo vedno zavzema
ti za ohranjanje pomnikov, ki hi jih nekateri radi odstrani
li in odpeljali na smetišče, trudili se bomo ohranjati tradi
cijo vašega boja ter vseh svetlih plati enotnosti in odločnosti 
slovenskega naroda.« 

»Želim, da sc posebno tisti, ki niso 
obremenjeni z. obdobjem druge svetov
ne vojne, nekoliko podrobneje seznani
jo s podatki o žrtvah in pomembnejšimi 
dogodki na Slovenskem, še posebej na 
domžalsko-moravškcm območju,« jc v 
svojem slavnostnem govoru poudaril, to
variš Rajko IIAl Nl-R. podpredsednik 
Združenja borcev in udeležencev NOB 
območnega odbora Domžale. Vse prisot
ne je pozdravila tudi županja Sveta Za-
lokar-OKAŽF.M in pohvalila organizator
je proslave, nastopajoče in obiskovalce 
vsakoletne proslave v Zejah. Ugotavlja, da 
jc vsako leto več udeležencev, zadnje čase 
pa tudi mladine, praporščakov, borcev, 
sinipalizerjcv in drugih. To jc dovolj raz
logov, da sc tega slavja udeležimo v to
likšnem številu iz vseh občin tega območ
ja. S tem tudi navzven dokaže našo enoti 
nosi do naše preteklosti, ko smo pred 
55. leti osvajali domovino, premagali oku
patorja in domače kolaborante. 

Po slavnostnem delu proslave jc bil kul
turni program, ki so ga izvajali: Morav
ska godba, pevski zbor društva upokojen 
cev Moravče, Oktet Tostima, recitatorka 
Francka KOSMAČ, upokojenka: »Mate
ri Ireh partizanov in odločitev«, recita-
torji (trije) iz Kamnika. Vsak pevski zbor 
je zapel po Iri pesmi. Govornika in na
stopajoči so bili deležni, burnega aplav
za, posebno pa moravska godba, na čelu 
s kapelnikom VAVPETICEM. 

Po končanem programu je bilo tova-
riško srečanje v večji dvorani PGD Že
je in na ploščadi pred domom. Za hra
no in pijačo so poskrbeli domači gasilci, 
cene so bile ugodne za take praznike. 

Za razvedrilo pa so skrbeli Veseli Do
lenjci pozno v popoldanske ure. V ime
nu Organizatorjev, vseh nastopajočih in v 
svojem imenu sc iskreno zahvaljujemo, da 
je proslava v celoti uspela v zadovoljstvo 
vseh. 

Prihodnje leto pa nasvidenje Se v več
jem številu. 

JOŽE NOVAK 

Nastop Moravske godbe na pihala v dvora
ni Gasilskega doma v Zejah. 

Moravski upokojenci-pohodniki in ostali udele
ženci na slovesnosti dveh državnih praznikov. 
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v Jaršah in na Žclodniku ter Z 
dejavnostmi, ki bi lahko pomenile 
nova delovna mesta. Tudi s lega 
vidika je potrebno ocenjevati naš 
trud za preselitev sejemske dejav
nosti k nam v Domžale, Trudimo 
sc tudi, da bi tudi upokojenci lah
ko preživljali dostojanstveno tret
je obdobje, jesen življenja in 
upam, da si nam jc uspelo dogo
voriti, da bo prav tu, na Vini 
/rasel nov dom za starejše obča
ne in večje naselje z varovanimi 
stanovanji - nenazadnje naj bi s 
tem dobili preko 60 novih delov
nih mest. Pri tem pa nas neka
teri z lažnimi odtožbami zaradi 
gole ncvoščljivosti obtožujejo in 
se z vsemi sredstvi trudijo, da bi 
gradnjo preprečili. 

Spoštovani, tudi pri nas v času tranzicije ni šlo 
brez težav in nekatera podjetja se z najhujšo kri
zo srečujejo prav v zadnjem času. Občina sicer ni
ma več neposredne povezave z gospodarstvom, saj 
lahko le skrbi za ugodno klimo, razvitost infrastruk
ture in komunalnih dejavnosti, a vendarle smo prav 
v primeru reševanja podjetja Induplati odigrali eno 
odločilnih vlog, ter na državi dosegli, da so se naš
la kar veliko sredstva za dokapilali/.acijo. Upam in 
želim, da bo zadnji program sanacije res uspel in 
bo nekoč uspešno podjetje spet postalo naš ponos. 
Vključujemo se tudi v sanacijske načrte za reševa-

O D T U I N T A M P O N A Š I O B Č I N I 

Odprti dan OŠ Venclja Perka Domžale 

Dvajset let dela 
v novi šoli 

Kres na VIRU je bil med največjimi v Sloveniji 

Stane Žavbi in Justi Arnuš sta poskrbela, 
da je bilo na srečanju prijetno 

Postavljanje mlaja - prizadevni člani dru
štva Budničar so mlaj postavili že 27. 
aprila 
nje podjetja Univcrzale in upamo, da bo novo 
vodstvo našlo nove programe in trge. 

Oh koncu vam vsem iskreno čestitam oh prazniku 
dela in vam želim prijetnega in veselega praznovanja, 
pri delu pa veliko uspehov in pravičnega plačila«. 

Za slavnostno razpoloženje jc poskrbela God
ba iz Dom/al in ansambel Vrhovci. 

Za sodelovanje sc zahvaljujemo mnogim. Še po
sebno smo hvaležni Staneta Žavbiju 02. celotni 
ekipi za pripravo prvomajskega praznovanja in 
virskim gasilcem. Se enkrat hvala vsem, ki so so
delovali v pripravah prvomajskega srečanja v upa
nju, da na takšno sodelovanje lahko računamo tudi 
v prihodnje. 

JUSTI ARNUŠ 

Srednja šola Domžale gostila več kot 200 tekmovalcev in gostov 

25. državno tekmovanje 
v tehniki prodaje 

Srednja šola Domžale je bila sredi maja gostitelj 25. državnega tek
movanja v tehniki prodaje, katerega seje udeležilo več kot 90 tekmoval
cev in tekmovalk iz 14 srednjih šol iz cele Slovenije. Mladi so se pomeri
li v znanju in spretnostih v različnih trgovinah v mestu Domžale, ocenje
valne skupine pa so spremljale sprejem kupca (pristop, pozdrav, nago
vor), postrežbo (poslušanje, ponujanje in razkazovanje blaga, svetova
nje, postavljanje dodatnih vprašanj, pojasnjevanje, razvrščanje, določa
nje količine blaga in velikosti ter kompletiranje in dodatna ponudba), za
ključek prodajnega postopka (pakiranje in izločanje blaga ter pozdrav) 
ter odnos do kupca (vljudnost, prijaznost, urejenost, nastop, govor in 
spretnost). 

Po sprejemu tekmovalcev in po
zdravnem nagovoru v. d. ravnate
lja mag Viktorja Jemca so sc tek
movalci in tekmovalke napotili po 
'rgovinah. in sicer: Chemo Dom
žale (barve in laki), VELE Dom
žale (bela tehnika, ko/niclika), 
Orta-on (konfekcija), Boutknie Rcs-
nik Domžale (metrsko blago), Elc-
gance Domžale (obutev), Metalka 
Domžale (železhina, orodja), Mer-
cator Domžale (živila), medtem ko 
so se ravnatelji 35 Srednjih šol s 
Področja trgovsko-ckonomskih šol 
srečali na si tokovnem posvetu v 
Jamarskem domu na Gorjusi. V 
prisotnosti predstavnikov Ministr
stva za šolstvo in šport ter Cen
tra za poklicno izobraževanje so sc 
Pogovarjali o prihodnjem šolskem 
letu, zlasti o prenovi in problemih 
Pri izvajanju posameznih progra
mov. Spregovorili so o katalogih 
znanja, delu študijskih skupin ter 
<> pomembnosti učne firme za pre
novo programov, opozorili pa tu
di na problem nenehnega širjenja 
Poklicnih šol. Po zaključku stro
kovnega dela so si ogledali Želez
no jamo ter zbirke, nato pa odšli 
v halo Komunalnega centra Dom
žale, kjer so jih po uspešno oprav
ljenem tekmovanju že čakali njiho
vi tekmovalci in tekmovalke. 

Gostitelji so pripravili kratek 
Prijetni kulturni program, v kate
rem so na modni reviji predstavili 
s v" ic izdelke, prisluhnili smo dve-
m a glasbenikoma, zaploskali smo 
•retn violončclislom, nato pa jc bil 
"* vrsti najbolj pričakovani del 
Prireditve razglasitev rezultatov 
111 podelitev priznanj icr praktič
nih nagrad. Ob leni moram ome-
1 1 1 1 da se je Srednja šola Domžale 
"icinno potrudila in skupaj s slc-
V l l l |inu spoii/orji in pokrovitelji 
Pripravila kopico praktičnih fta* 
grad - naivce /a na|bol)še tokino-
V i l |cc, nagradili pa so ludi druge 

udeležence, ki bodo zanesljivo svo
je bivanje in delo v naši občini 
ohranili v prijetnem spominu. 

Čeprav rezultati niso najpo-

vič iz Maribora pa na oddelku ž.c-
lezninc in orodja. 

Srednjo šolo Domžale so zasto
pale. Marta Dolinšck, Saša Snion-
kar. Špela Petek, Kristina Srakar, 
Tea Zibelnik, Carmcn Prešeren 
Rcpnik, Katja Jaz.hinšck in Žiga 
Kallenegar. Vsi so sc trudili po 
svojih močeh in sc v glavnem 
uvrščali v zlalo sredino, posebej 
pa čestitamo Tei Zibelnik, ki je na 
tekmovanju dosegla drugo mesto 
in le za šest točk zaostala za pr
vo uvrščeno tekmovalko. 

25.državno prvenstvo v tehni
ki prodaje je zelo lepo uspelo - ta-

r r . 

Dekleta, ki so zastopala Sredmo solo Domžale na 25. držav
nem prvenstvu v tehniki prodaje - skupaj z mentorico. Dru
ga od desne je Tea Zibelnik, ki |e osvojila drugo mesto. 

membnejši, za marsikoga je bil po
membnejši človeško in slrokov-
no obogaten dan, na kratko pro
slavljamo najuspešnejše bodoče tr
govce s katerimi ste se morda tudi 
vi 16 maja 2000 srečali v eni iz
med žc omenjenih trgovin. 

V irgovini z. barvami in laki je 
bil najsupcSnejSi Simon Koscdnar 
i/ Murske Sobote, belo lehniko je 
najbolje znal prodajali Pcler Gaš-
panč Ptuj. P" konfekcij) jc naj
več znanja pokazala Marija Sajo-
V R . j/ Kranja, kozmetiko najbolje 
prodaja Aleksandra Žitnik iz No-
Vl.,.;i mesta, živila Jožica Čarni iz. 
Murske Sobote, prvo mesto na 
področju metrskega blaga je do
segla Julijami Kant iz Kranja. Dam
jana /rim i/ Murske Sobote jc bi
la ocenjena kot najboljša na pod
ročju obutve, Aleksander Slojano-

ko po organizacijski, kol strokovni 
in tekmovalni plati, organizacijski 
odbor, ki ga je vodil mag. Viktor 
Jemcc, v. d. ravnatelja, je odlično 
opravil svoje delo in mladim iz vse 
Slovenije pripravil lep dan. Vsi 
tekmovalci pa s prikazanim zna
njem obetajo, da v trgovinah tu
di v prihodnje lahko pričakujemo 
veliko strokovnega pristopit in pri
jaznosti. Ob koncu pa moramo 
pohvalili tudi izjemno kvaliteten 
in bogat ZBORNIK Icr priprav
ljenost številnih sponzorjev, da po
magajo pri organizaciji in izved
bi jubilejnega tekmovanja Prepri
čana sem, da se je uresničila rav
nateljeva želja vsem udeležencem: 
Naj vam bo bivanje pri nas čim 
prijetnejše, da bosle človeško in 
strokovno obogateni zapustili ju
bilejno tekmovanje. V. V. 

A sreča ni v glavi in ne v daljavi. 
Ne v žepu ali pod palcem zaklad. 
Srečuje, če se delo dobro opravi 
In če imaš koga rad. 

(Tone Pavček) 

Del pesmi pesnika Toneta Pavčka 
so si učenci in učitelji Osnovne šole 
Venclja Perka Domžale izbrali kot 
moto letošnjega odprtega dne šole, ki 
je bil povezan z 20-letniro odprtja 
nove osnovne šole. Ta je bila zgraje
na iz samoprispevka in je svoja vra
ta odprla 15. septembra 1980. Prvi 
dnevi v novi tedaj najsodobnejši šol
ski stavbi so prinesli dvoizmenski po
uk, kije kmalu prešel v enoizmenske-
ga, malce je bilo treba počakati tudi 
na sodobno telovadnico, pomanjklji
vosti in napake pa so odpravljali še 
kar nekaj časa. Šolo je v posameznem 
šolskem letu obiskovalo največ 996 
učencev, trenutno pa so v 36 oddelkih 
803 učenci, ki v različnih oblikah po
uka (integrirani, nivojski, individual
ni) pridobivajo znanja, v več kot 50 
organiziranih interesnih dejavnostih 
pa lahko zapolnjujejo svoj prosti čaš. 

Dan odprtih vrat 
V dopoldanskem času sobote. 

13. maja 2000 so učenci pod vod-
slvoin mentorjev številnim obiskoval
cem prikazali svoje dejavnosti. Tako 
smo si na šolskem dvorišču lahko 
ogledali odprl košarkarski lurnir 
trojk Icr se pomuelili na prodajnem 
sejmu izdelkov učencev, v kleti in 
pritličju so sc predstavili modelarji, 
glcdališčniki, pevci, likovniki, lolok-
rožek, zgodovinarji, občudovali pa 
smo lahko tudi raziskovalno delo pri 
kemiji. Prvo nadstropje jc bilo na
menjeno predstavitvi oblikovanja 
materialov, zgodnjega načina učenja 

angleščine in praktičnega dela pri fi
ziki. Ogledali smo si gledališko pred
stavo Malilda, prisluhnili o šoli po 
angleško, si ogledali knjižnico, delo 
računalniškega krožka in se seznanili 
z uporabo računalnika pri posamez
nih predmetih, zelo zanimiva pa je 
bila tudi razstava o Stobu in slam-
nikarstvu. Zgornje nadstropje so na
menili projektni razstavi o Matiji 
Tomcu, likovni delavnici, lutkovni ig
rici oblikovanja prtičkov za pogrinj-
kc, matematičnemu krožku, zgodo
vini malo drugače, šahisti so se sreča
li na odprtem šahovskem turnirju, 
pomuelili pa smo se tudi na taboru. 
Akademija 

Na slovesni akademiji ob prvih 
20-letih življenja in dela v novi Os
novni šoli Venclja Perka so se zbrali 
učenci, učitelji, upokojeni učitelji in 
vrsta gostov, med katerimi jc bila tu
di ga. Cveta Zalokar Oražcm, župa
nja Občine Domžale. Ga. Irena Vav-

petič, sedanja ravnateljica, se je v 
pozdravnem nagovoru spomnila 20-
letne prehojene poti, ko je šolo kar 
16 let vodil g Marjan Stopar, spom
nila pa se jc tudi g Janeza Ulčarja, 
st. nekdanjega ravnatelja šole, in 
g Jerneja Leniča, predsednika skup
ščine občine, ki sta pred dvema de
setletjema največ prispevala da je bi
la šola. za katero so s samoprispev
kom prispevali vsi občani in občan
ke, zgrajena. »Napolnili smo jo do 
vrha in čez,« je dejala ravnateljica in 
pohvalila občino, ker je prispevala, 
da je urejeno sofinanciranje dejav
nosti in so bile odpravljene pomanj
kljivosti. Ob tem je poudarila, da je 
bogastvo velikih šol v ljudeh, v uči
teljih in učencih in da se vsi skupaj 
veselijo in so ponosni za rezultate 
tako s področja znanja kot športa in 
šaha. H kvalitetnemu učenju in us
pešnemu delu šole prispeva povezani 
in ustvarjalni kolektiv, ki se veseli 
številnih zunanjih sodelavcev in iz 
leta v leto večjih uspehov šole. 

Slavnostna govornica županja, ki je 
tudi obiskovala OŠ Venclja Perka je 
po pozdravu v imenu Občine Dom
žale čestitala učencem in kolektivu pa 
tudi staršem ob obletnici Sole in po
dala informacijo o bližnji gradnji OS 
Dragomelj, opomnila pa tudi, da kljub 

Praktično delo pri fiziki 

Med številnimi obiskovalci odprtega dne OŠ Venclja Perka 
in zaključne slovesnosti je bila tudi ga. županja Cveta Za
lokar Oražem, ob njej ga. Irena Vavpetic, ravnateljica in 

a. Marija Šantl, njena pomočnica, ter akademska slikar-
a Vera Terstenjak Jovičič. 

velikemu prizadevanju občine žal pri
manjkuje finančnih sredstev, ki bi 
omogočila, da bi za vse učence in 
učenke občine Domžale ustvarili naj-
idealnejSe pogoje za devetletko. 

Nato je bil na vrsti kulturni pro
gram, ob katerem se je povezoval-
ka ga. Jana Habjan sprehodila sko
zi 20-lelno zgodovino šole, pri tem 
pa so ji pomagali Šolski pevski zbo
ri, učenci Glasbene šole Domžale in 
plesalci plesne šole Miki. Svoje spret
nosti in znanja so pokazali tudi te
lovadci in košarkarji. Vodstvo šole se 
je z darili posebej zahvalilo košar
karjem, ki so osvojili naslov držav
nih prvakov, ter šahistu Luki Leni
ču, ki je prav tako letos postal dr
žavni prvak med šahisti 

Akademija se jc zaključila s po
vabilom po uspešnem sodelovanju 
tudi v prihodnje. Čestitkam sc pri
družuje tudi Uredništvo Slamnika. 

V. VOJSKA 

S t r o k o v n a e k s k u r z i j a 

n a S i c i l i j o 
Vsako leto OŠ Domžale organizira za svoje delavce stro

kovno ekskurzijo v tujino. Tokrat so se odločili, da spoznajo 
slikovito pokrajino Sicilije. Na pot so se odpravili 24. apri
la, potep pa je trajal štiri dni. 

In kako je potekala ekskurzija? V zgodnjih jutranjih urah 
so se odpeljali z udobnim turističnim avtobusom mimo Se
žane v Italijo in s krajšimi vmesnimi poslanki proti Neaplju 
Po prihodu so si pod vodstvom vodičke informativno ogle
dali mesto, nato pa so sc vkrcali na ladjo, ki jih je preko no
či popeljala do največjega sicilskega mesta PALERMO. ki so 
ga gradili in krasili Feničani, Rimljani. Bizantinci, Saraceni, Nor
mani, Španci, Francozi in velja za eno najlepših in zagotovo 
najbolj živahnih mest. Sprehajali so se po središču mesta, po 
trgih Bcllini. Prcl'oda, Canfi in Ouattro, mimo šleviltiih fontan, 
cerkva in zlasti veličastne normanske palače. Po ogledu najpo
membnejših znamenitosti so nadaljevali pol do mesta FNNA, 
ki ga poznamo kol sicilijanski Belvcdcrc, saj leži na čudovitem 
pobočju, ki mu daje Sc posebej dominantno vlogo. 

Ekskurzija sc jc nadaljevala v smeri do Canlanie. Vseskozi 
jih je spremljal simbol Sicilije Etna, to jc najvišji evropski vul
kan, ki je pred kratkim »bruhal« tako, da je bil ogled še do
sti bolj vznemirljiv. Kdorkoli jc želel, sc jc lahko povzpel z 
žičnico do višine 1800 m in si ogledal nekatere kraterje. Mar
sikdo si jc lahko prinesel s seboj delček lave, saj je okolica popolnoma obdana z ohlajeno lavo, ki kasneje 

postane najrodovitenjša zemlja. Domačini živijo 
z vulkanom, samo za dan, ki je pred njimi saj 
nc morejo ločno predvideti delovanj 

Po tem sc je potovanje nadaljevalo do TA-
ORMINP, svelovno znanega morskega letovi, 
kega centra, kjer so si ogledali giški amlileatcr, 
staro mestno jedro in mogočne stojnice. 

Pomembna točka je tudi SIRACUSA lo |f 
stara grška prestolnica Sicilije in mesto tirana Iži 
oniziia Velikega let malcmatiak Arhirneda. Mesl 
nc znamenitosti, ki si jih velja ogledati, pa so: grš
ko gledališče. Apolonovo svetišče, rimski amfi te
ater, starogrški kamnolomi / Dioruzijevim uše
som in vodnjak Arci usr 

Ob prijetnem druženju se je strokovna ekskur
zija zaključila s poletjem v Slovenijo. Zadovolj
ni so bili vsi, tako aktivni člani kolektiva, kot tudi 
upokojenci. 

Kolektivu OŠ Domžale želim, da tudi v prihod 
nje organizira takšno obliko izobraževanja. 

SAŠA KOS 
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120 let PGD Domžale-mesto 
120-letnica delovanja Prostovoljnega gasilskega društva Domžale - mesto pomeni tuđi 

120 let organiziranega gasilstva v naši občini. O sedanjosti in prihodnosti društva sem se 
pogovarjala z delom vodstva PCI) Domžale mesto Stanetom Kovačem, ni., predsednikom, 
Matjažem Korošcem, poveljnikom, Matjažem Ježkom, tajnikom, ter članom uprav nega od
bora Florjanom /abretom. ki oh ohletniei pripravlja posebno brošuro. 

Tov. Florjan Zabret: V brošuri predstav- Tov. Matjaž Korošec: Na odlično stro-
Ijamo 120 let gasilstva na Domžalskem. Do- kovno usposobljenost kaže dejstvo, da 
gajanja v prvih 100 letih sem povzel po knji 
gi g. Staneta Stražarja: Domžale, mesto pod 
Goričico, iz katere tudi zvemo, da začetki 
društva segajo že v lelo 1872. ko jc mesto 
dobilo prvo ročno brizgalno. društvo pa sc 
jc na pobudo dolgoletnega župana Mateja 
Jancžiča ustanovilo v letu 1880 in brez pre
nehanja dela do danes. Najpomembnejše do
godke zadnjih dveh desetletij, v katerih smo 
dosegli veliko uspehov, pa sem povzel sam. 
tako da bo bralec v brošuri našel najbolj 
značilne dogodke in uspehe društva v po
sameznem letu. 

kaj je značilno za zadnji dve desetletji? 
Tov. Florjan Zabret: Za zadnje obdobje je 

predvsem značilno: vključevanje mladih, njih 
števiki nenehno narašča: Številni tekmovalni us
pehi, ki so društvu prinesli naslove državnih in 
regijskih prvakov ter izjemen uspeh ekipe čla
nov A. ki jc na olimpiadi v letu 1993 v Berli
nu osvojila srebrno medaljo; obnova doma in 
ureditev lastniških razmerij ter 3.5. 1997 slo
vesno odprtje obnovljenega 
doma 

S katerimi pridobitvami 
boste pozdravili 120-lelni
če? 

Tov. Stane kovač, ml.: 
V prizidku smo uredili ga
raži, v katerih bo našlo 
mesto novo vozilo merec-
des atego - kombinirano 
vozilo GVC 15-25; uredili 
smo sejno sobo in druge 
prostore. Ob letošnjih pri
reditvah bomo razvili nov 
Članski prapor, prvič v 
zgodovini pa bodo svoj 
prapor dobile tudi pionir
ske in mladinske članske 
desetine, ki so v zadnjih le
tih izjemno napredovale -
tako po številčni kot stro
kovni plah. 

Kaj pomeni pridobitev 
novih prostorov? 

Tov. Matjaž Ježek: S 
pridobitvijo novih prosto
rov smo tudi za »tajniško« 
poslovanje društva dobili primerne prostore, 
saj smo doslej arhive in drugo dokumenta
cijo hranili po domovih V domu doslej ni 
bilo niti WC. z novo računalniško opremo 
pa jc olajšano tako tajniško kot blagajniško 
poslovanje, omogočena bo večja preglednost 
med evidenco članstva, nova sejna soba pa 
bo omogočala tudi kulturna in družabna sre
čanja Članov, ki si takih aktivnosti še kako 
želijo. 

Na kratko o osnovnih podatkih društva? 
Tov. Stane Kovač, ml.: V Prostovoljno 

gasilsko društvo Domžalc-mcsto jc vključe
nih okoli 120 članov, med njimi so Člani, čla
nice in veterani, posebej veseli po samo bli
zu 70 mladih, med katerimi je tudi 25 de
klet. Posebej pa bi pohvalil delovanje dru
štev .mladi gasilec'. 

Čemu namenjate posebno skrb? 
Tov. Matjaž Korošec: strokovni usposob

ljenosti, zagotavljanju primernih razmer, 
voznemu parku in tekmovanjem. Letos bo
mo tako že šestič pripravili tekmovanje za 
Pokal Domžal, naše desetine pa sc bodo 
udeležile številnih tekmovanj na različnih 
področjih. 

Kaj lahko rečete o strokovni usposoblje
nosti gasilcev? 

društvu nimamo Člana, ki nc bi imel vsaj os
novne gasilske izobrazbe - to je tečaja iz
prašani gasilec. Zavedamo sc. da današnji 
moderni čas zahteva strokovno vsestransko 
usposobljene gasilce, ki pridobivajo znanje 
na tečajih, različnih vajah, pa tudi tekmo
vanjih, kjer smo iz leta v leto uspešnejši. So
delujemo v vseh kategorijah (pionirskih, mla
dinskih in članskih). 

Tov. Florjan Zabret: Poseben pomen jc 
imela udeležba naše ekipe na olimpiadi v 
Berlinu, saj uspešni nastop in srebrna me
dalja še danes predstavljala pomembno mo
tivacijo mladih gasilcev, ki nastopajo na dr
žavnih prvenstvih. Ob tem bi omenil Imli 
uspešen nastop Članske desetine v Avstriji, 
saj so eni redkih, ki so za vajo z žrebom 
dobili srebrni znak. 

Fspehe prinašajo tudi različna dobra so
delovanja. 

Stane Kovač, ml.: Vedno najdemo skup
ni jezik z Občino Domžale, njihova pomoč 

pozive dobivamo preko tel. številke 112 ali 
preko Centra požarne varnosti. Oprema bo 
z novim vozilom Se sodobnejša, radi pa bi 
kupili nov reševalni prt oz. rokav za reše
vanje I višjih nadstropij. 

Tov. Zabret Florjan: Če nc bi imeli toliko 
požrtvovalnih članov, nc bi zmogli številnih 
dejavnosti, ki zahtevajo predvsem veliko pros
tega Časa naših članov in Članic. Zal pa neka
teri nimajo posluha za gasilske dejavnosti, saj 
imajo posamezni težave zaradi odsotnosti z 
dela Na srečo jc takih zelo malo. 

Problemi? 
Tov. Matjaž Ježek: Gasilci delamo prosto

voljno in bomo tudi v prihodnje pomagali 
vsem. ki bodo pomoči potrebni Bi pa rad 
opozoril na finančne zagate, ki sc pojavlja
jo ob želji, da bi bili naši Člani in članice kar 
najbolj usposobljeni, Omenili bi zelo visoke 
cenc zdravniških pregledov (35000 sit), ki jih 
morajo opraviti vsi, Ce želijo obiskovati te
čaj za uporabo dihalnih aparatov. l£-ii za
radi uporabe različnih umetnih mas v stano
vanjih postajajo neobhodno potrebni. 

Tov. Matjaž Korošec: Nova zakonodaja 
bo zahtevala tudi posebne tečaje za vozni
ke intervencijskih vozil, kar pomeni dodatne 
stroške za društvo, brez tako usposobljenih 
voznikov pa posredovanje v primeru poža-

Upravni odbor PGD Domžale. Stojijo: Stane Rihtar, Matjaž Cevka, Florjan 
Zabret, Matjaž Filo, Mirto Lenček in Stane Kokalj. Sedijo: Matjaž Ježek, 
Matjaž Korošec, Marta Cevka, Stane Kovač, ml., Marjan Slatnar in Vido 
Kokalj; na fotografiji ni Cveta Rihtarja in Staneta Koželja. 

je bila zlasti dobrodošla ob obnovi doma. 
Sodelovanje v okviru mesta in krajevnih 
skupnosti ocenjujem kot zelo dobro, enako 
tudi z Gasilsko zvezo Domžale ter Centrom 
za požarno, enaka pa jc tudi ocena sodelo
vanja z drugimi društvi iz naše občine. Po
hvalimo pa sc lahko tudi s skupnim delom 
z društvi iz drugih občin. Kamnik. Dekani. 
Strckljcvec. Prcska-Mcdvodc. smo pa tudi 
društvo, ki skupaj z GZ Domžale nadaljuje 
tradicionalno uspešno sodelovanje z društ
vom iz pobratene Koprivnice. Omeniti pa 
moramo tudi zelo dobro sodelovanje s Ci
vilno zaščito, v okviru katere sodelujemo s 
specialno enoto za tehnično reševanje. 

Tov. Mor jan Zabret: Pozabiti pa ne sme
mo tudi na zgledno sodelovanje z. osnovnima 
šolama Venclja Perka in Domžale, kjer smo 
s skupnimi močmi naredili že veliko akcij. 

Tov. Matjaž. Ježek: Uspešno pomagamo 
Košarkarskemu klubu Domžale ter Nogo
metnemu klubu in jima zagotavljamo varo
vanje njihovih prireditev, hkrati pa številni 
naši Člani in članice sodelujejo tudi v dru
gih društvih. 

Kolikokrat posredujete ob požarih? 
Tov. Matjaž Korošec: Navadno v posa

meznem letu posredujemo od 35-do 40-krat, 

rov nc bo mogoče. 
Tov. Matjaž Ježek: Morda bi omenili sc 

problem plačevanja komunalnega prispevka 
plačujemo vodo. s katero pišimo, pa tudi pri 
nakupu opreme moramo plaćali vse prispev
ke (DDV), žc tako draga oprema jc Sc do
datno dražja 

Tov. Stane Kovač, ml.: Po ugodnostih ga
silcev bi se morali zgledovati v tujini, kjer 
so prostovoljcem omogoCcnc bistveno več
je ugodnosti. 

Vaše sporočilo občanom in ohcankom? 
Tov. Stane Kovač, ml.: Vseh 120 let smo 

bili samosvoji, nikoli nismo zamrli ali bili 
podložni kateremu od sistemov, vedno le v 
službi ljudi, ki so potrebovali našo pomoč 
Ob koncu bi sc zahvalil vsem občanom, saj 
bi brez. njih težko dosegli predstavljene re
zultate. Hvala za njihovo razumevanje in po
moč. Gasilci bomo tudi v prihodnje oslali 
gasilci s srcem - nikoli nc bo človeka ki mu 
v ncsrcCi nc bi bili pripravljeni pomagati. 

Oh našem skupnem jubileju prav vsem, 
ki so kakorkoli sodelovali v 120-ih letih na
šega društva, iskrene čestitke in dobrodošli 
na naših prireditvah od 15. do 18. junija 2000. 

Pogovarjala se je 
odgovorna urednica 

I . " f 

Prostovoljno gasilsko društvo Dob 

Naših 110 let 
Začelo se jc tako kot v mnogih krajih Slovenije. Pred nekaj več kot sto le

ti so bile domačije pretežno lesene, zato je bila nevarnost ognja zelo velika. 
Ljudje so iskali možnosti, da bi preprečili rdečemu petelinu uničevanje ime
tja, včasih tudi človeških življenj in rodila so sc prostovoljna gasilska društ
va. V naši državi naj hi bila najstarejša ustanovljena okoli leta 1X70, v naši 
občini seje organizirano gasilstvo začelo okoli leta 18X11. v Dobu pa so Pros
tovoljno gasilsko društvo ustanovili 1890. leta. 

Pogled v zgodovino 
V kronikah beremo, da sta bila pri 

osnovanju društva pomembna dva or
ganizatorja, ki sla bila do tedaj vneta 
člana v drugem društvu: Karel Dclcla 
- Milajznov ter Tomaž Potočnik, dob-
ski kaplan in navdušen gasilec. 

Uradni začetek delovanja društva po
meni 18. april 1X90 - tedaj namreč jc C K. 
deželne vlade pod zaporedno številko 
4658 sprejela v nemščini napisana pravi
la delovanja društva z naslovom F. F. 
AKTI. Kasneje so naslov F. F. AKTI pre
črtali in uradno zapisali PROSTOVOIJ-
NO GASILSKO DRUŠTVO IX)B\ Isti da
tum imajo tudi pravila, ki so bila priprav
ljena žc prej. Uradno ugotovljeni datum 
ustanovitve Ciasilskcga društva Dob je ta
ko torej 18. april 1890. 

Zlati udeleženci štirih 
olimpiad 

Društvo jc skozi desetletja svojega 
dela doseglo velike uspehe lako na pod
ročju organiziranosti kot posredovanja 
pri požarih in nuđenju pomoči pri dru
gih elementarnih nesrečah, še posebej 
uspešni pa so na tekmovalnem področ
ju, saj spadajo med najboljša društva v 
naši državi. Prelomnico in mogočen 
vzpon društva pomenijo zlasti zadnja 
desetletja obstoja društva. V svojih vr
stah imajo namreč številne občinske, re
gijske in državne prvake pa tudi štiri 
članske desetine, ki so sc udeležili šti
rih olimpiad (Avstrija, Poljska Nemčija 
in Danska) ter sc vselej vrnili z zlatimi 
medaljami. Ime Doba občine Domžale 
in Slovenije so tako ponesli v Evropo 
in svet ter dokazali, da tudi v tako majh
nem kraju, kot jc Dob, živijo in delajo 
vrhunsko usposobljeni gasilci. 

Sedanja organiziranost 
Predsednik PGD Dob jc Pavel Orc-

hek, podpredsednik Aleksander Rihtar, 

poveljnik Pavle Vojska, ml., OOdpovelj-
nik Roberl llroval, tajnik Stanko (mar, 
blagajnik Slavko Jutcršck, gospodar Ju
re Milanovič, Bogdan Potočnik je glav
ni strojnik. Andrej Vidcmšck referent 
za mladino, Urška Iglic rcfcrenlka /a 
ženske, Milan Novak skrbi za podpor
ne člane, člani upravnega odbora na so 
še Milan Hribar, si.. Ione A/man in Ja
nez Brcccljnik. 

Prostovoljno gasilsko društvo Dob 
šteje v letu 1999: 91 članov, 17 članic, 
15 pripravnikov, 6 pripravnic, 65 članov 
in članic gasilske mladine, 1.3 članov ga
silski veteran in ena članica gasilski ve
teran ter 74 podpornih članov. V društ
vu so združene vse generacije, uspešno 
delajo dekleta in mladi v društvu Mla
di gasilec, delovanje društva pa so do
polnili tudi s sodelovanjem s podobnim 
društvom EK Haggcnbrun iz Avstrije, s 
katerimi jih veže pristno prijateljstvo. 

Današnji način življenja zahteva od 
gasilcev ogromno znanja s področja 
zaščite m reševanja. 
Zato sc operativno 
članstvo stalno iz
obražuje v različnih 
oblikah, ki jih pri
pravljajo Gasilska zve
za Slovenija, Gasilska 
zveza Domžale pa tu
di društvo. V POD 
Dob imajo izredno 
močan in strokovno 
usposobljen kader, 
kar je tudi posledica 
velike skupine poklic
nih gasilcev, ki izhaja
jo iz njihovih vrst ter 
velike zavzetosti vseh 
članov društva. 

Opremljenost PGD Dob jc dobra, saj 
so lani obnovili kombinirano vozilo, ob 
letošnjem jubileju pa bodo svojemu na
menu predali vozilo za prevoz moštva. 
V vozilih in v gasilskem domu sc nahaja 
še veliko opreme za reševanje in za 

osebno zaščito, za katero skrbijo stro
kovno usposobljeni člani, ki posebno 
skrb namenjajo tudi vsakoletnim Dre 
ventlvnim akcijam. 

Pavle Orehek, 
predsednik PGD Dob, 
čestita in se zahvaljuje 

Sedanji predsednik PGD Dob Pavle 
Orehek, inž, ob jubileju pravi: »V Do
ba so krajani žc pred davnimi 110 leti 
spoznali, da se morajo organizirati, da 
bodo lažje pomagali drug drugemu ob 
raznih nesrečah. Ustanovili so gasilsko 
društvo, ki uspešno deluje še danes. Mi
neval jc čas, menjavale so sc generaci
je, le društvo je vedno ostalo in se kre
pilo, saj so v njem delali ljudje, ki jim 
je bil skupni cilj pomagati sočloveku. 

Judi sedanji člani društva se trudimo, 
da bi društvo čim bolje delovalo. Pred
vsem sc trudimo, da jc naše članstvo 
dobro usposobljeno in tudi opremljeno 
za akcije v primeru požarov ali drugih 
nesreč. V društvo želimo pritegnili čim
več mladih in jih naučiti gasilskih veš
čin. Pa tudi na družabno plal življenja 
ne pozabljamo, saj je tudi druženje in 
spoznavanje ljudi med seboj pogoj za 
dobro sodelovanje Uspehi, ki jih dose
ga naše društvo, so doka/, da se s skup
nimi močmi naredi veliko. Pri tem pa 
nas se posebej veseli, da nam tudi kra
jani naše krajevne skupnosti vedno po
magajo in s tem dokazujejo, da cenijo 
naše delo in nas podpirajo v naših pri
zadevanjih. 

V imenu upravnega odbora in v svo
jem imenu ob jubileju čcstilam vsem 
članicam in članom ter jim želim Se ve* 

Ena izmed ek 
to olimpijsko 

p PGD Dob, ki je osvojila zla-
odličje. 
liko uspehov. Ob tej priliki sc tudi vsem 
zahvaljujem za dosedanje delo in pomoč 
in vse vabim na slovesnosti oh 110-lct-
nici društva.« 

V. VOJSKA 

INTRO, 
Jana Husa 1a. 1000 Ljubljana 

SALON: 061 540 13 72 
FAKS: 061 540 32 87 
SERVIS: 061 524 82 90 

Gasilci in gasilke za pokal GZ Domžale ter KS Dob 

Množično in kvalitetno 
Prostovoljno gasilsko društvo Dob letos praznuje 

I lfl-letnico uspešnega dela; tudi letos je bilo sredi ma
ja gostitelj tradicionalnega tekmovanja za Pokal 
Krajevne skupnosti Dob. Zaradi pomembne obletni
ce pa se je Gasilska zveza Domžale odločila, da uspeš
nim gasilcem iz Doba poveri tudi organizacijo in iz
vedbo tekmovanja članic in članov IA in B, hkrati pa 
je v Športnem parku Dob potekalo tudi tekmovanje 
papirniških gasilskih enot iz cele Slovenije. 

Skupaj se je tekmovanja udeležilo 42 moSkih in 
II ženskih desetin, ki so prikazale zelo dobro prak
tično /nanje - tako na področju gasilskih kot ga-
silsko-Sportnih veščin. To jc po mnenju g. Janeza 
Breceljnika, poveljnika GZ Domžale, zelo pomemb
no, saj jc leto 2000 leto pomembnih tekmovanj, v 
katerem naj bi uspešno nastopale tudi desetine z 
našega območja. Po popoldanskem tekmovalnem de
lu, katerega jc uspešno vodil sodniški zbor GZ 

Rezultati: 
Poka l Krajevne skupnosti D o b : 

Moški: 
I l'fil) Strckljcvec 
2. PGD Šmartno/Pohorje 
3. PGD Rova 2 
4. PGD Steklarna Rogaška 
5. PGD Dob I 

Ženske: 
1. PGD llajdoše 
2. PGD Loka 
3. PGD Tržeč 
4. PGD Dob 
5 Kil) Šmartno/Pohorje 

9I3.9 točke 
912.4 točke 
910,9 točke 
910,2 točke 
908.5 točke 

902.8 ločke 
890,0 točke 
887.9 točke 
877.0 točke 
874,2 točke 

Največji pokal je ga. Emilijana Srebot-
njak, podpredsednica. Sveta KS Dob, 
izročila desetini PGD Strekljevec. 

Tekmovanje Gasi lske zveze 
Domža l e 
Člani A 
1. PGD Rova 910,9 točke 
2. PGD Studa 906,4 točke 
3. PGD Dob 2 897,0 točke 
Člani K 
i POD Dob I 915,5 točke 
2. PGD Domžale 2 912,0 točke 
.3. K i D Tosama 1 902,2 točke 
Članice A 
1. PGD Zejc-Trojica 842,2 točke 
2. Količcvo Karton 841,0 točke 
3. PGD Studa 833,7 točke 
Članice B 
I. PGD Dob 879,0 ločke 
l PK3D Tosama 836,5 točke 

Članice PGD-Žeje-Sv. Trojica so prese
netile vse - na svojem prvern,tekmova
nju so osvojile prvo mesto. Čestitamo! 

Domžale, je bila ob 19. uri slovesna podelitev po
kalov in priznanj. Slovesnosti so se udeležili tudi 
lov. Marinka ( empre-iiirk, podpredsednica Gasil 
ske zveze Slovenije, tov. Marjan Slalnar, predsed
nik OZ Domžale, ga. Emilijana Srcbolnjak, podpred
sednica Svela KS Dob. V uvodnih nagovorih so po
udarili pomembnost gasilstva, pohvalili vse tekmo
valce Icr njihovo fizično in strokovno pripravile 
nost in odlično organizacijo tekmovanja Icr nalo 
podelili priznanja. Vse prisolne je nagovoril tudi 
domači predsednik lov. Pavle Orehek in jih pova
bil, da tudi prihodnje leio v iako množičnem Šte
vilu pridejo v Dob. Pokal KS Dob so osvojili čla
ni PCiD Strckljcvec in članice Kil) llaidose. v tek
movanju za priznanja Gasilske zveze Domžale pa 
jc bila med člani A najboljša desetina PGD Rova, 
i neti ženskimi desetinami pa so žc kar v prvem jav
nem nastopu zmagala dekleta i/ Itd) Žcjc-Troji-
ea, med člani in članicami H so obakrat zmagali do
mačini. 

Omenjeno tekmovanje je bilo odličen začetek 
letošnjih prireditev ob IlO-lctnici Prostovoljnega ga 
silskega društva Dob, ki se bo nadaljevalo s sloves
nostmi v dneh od 9. do II. junija. 

V. VOJSKA 

unij 2000 
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Koncert Godbe 
Domžale ob dnevu 
boja proti okupatorju 

Po državni himni Je maloštevilni' poslušalce v veliki dvorani kultur
nega doma Franca Bernika, pozdravil podžupan ohčine Domžale Simon 
Mavsar, nato pa je Godba Domžale izvedla koncert, ki so ga i recitaci
jami popestrili učenci in učenke osnovne šole Rodica. 

Program Godbe Domžale, ki jc 
tematsko ustrezal prazniku, je bil iz
redno zahteven, vendar so ga glas
beniki dostojno predstavili. Dirigent 
I rane KuhanC je godbenice in god
benike temeljito pripravil na ome
njeni večer, sam program pa jc bil 
izredno razgiban, tematsko ustrezen 
in zato tudi zahteven 

Na začetku so godbenice in god
beniki izvedli Koncert za oboo in 
orkester, kot solistka na oboi pa se 
jc predstavila Jana Pavli. Ote za zelo 
zahtevno skladbo, ki po svoji zvrs

ti sicer sodi na koncertni oder. sa
ma kombinacija oboe in pihalnega 
orkestra pa je tudi nekaj posebne
ga, Kljub vsemu se je Jana Pavli iz
redno odrezala in predstavila oboo 
in godbo v povsem drugačni luči, 
kol smo bili vajeni doslej. V nasled
nji orkestralni skladbi, ki jo je or
kester izvedel. Pod svobodnim son
čim, so zajete partizanske pesmi in 
teme. V originalu je skladba sicer pi-
s i /a simfonični orkester, prired
bo za pihalni orkester, pa je napi
sal Jo/ko Herman 

Na odru Tomčcve dvorane pa je 
izvenela tudi krstna izvedba sklad
be Vinka Štrucla Med brezami. Gre 
za plese iz. Bele krajine, ki jih je po 
zapisu Matije Tomca Vinko Šlrucl 
zbral in priredil za zasedbo pihal
ne godbe. Kot zadnjo orkestralno 
skladbo smo slišali Slovenski ples St. 
I Antonina Dvor"aka, to je posebej 
/a to priložnost priredil fone .luvan. 
Na koncu pa niso smele manjkali 
tudi koračnice s tematiko NOB. ma
loštevilno, a hvaležno občinstvo, pa 
je izsililo" tudi dva dodatka in za
dovoljno zapustilo dvorano. 

Domžalske godbenice in godbeni
ki, so se pod vodstvom Franca Ku
harica predstavili kot homogen or
kester, ki izvaja tudi tematsko in 
tehnično zahtevnejše skladbe. S kon
certom v Tomčevi dvorani kultur
nega doma pa so ovrgli tezo o nc-
uslreznosli gddbenega orkestra za 
takšno dvorano. Da pa sama prosla
va ui bila monotona, so z recitaci
jami poskrbele učenke in učenci OŠ 
Rodica in povezovalka Draga Jerc-
tirta - Anžin. 

PATO 

Slovesnost v Šentpavlu pri Dragomlju 

K a m n i š k i k o l e d n i k i 

p r i r e d i l i k o n c e r t 
V nedeljo, 7. maja 2000, je bila v Šentpavlu pri Dragomlju slovesna maša, 

ki Jo je vodil župnik iz Šentjakoba oh Savi, kamor Šentpavel tudi spada, gospod 
Ioni Burja. Povezala nas je misel nov korak za novo upanje, ki je tudi geslo, 
če lahko tako rečem. Velike župnijske dobrodelne tombole, ki bo 24. junija v 
Šentjakobu ob Savi, na kateri bodo sodelovali tudi nekateri Domžalčani. 

Do približno 1880. leta jc bila sve
la maša na nedeljo po prazniku 
Spreobrnjenja sv. apostoia Pavla. 
25. januarja. Zaradi zime so jo pre
stavili na 3. Velikonočno nedeljo. 

Gospod župnik je vse navzoče 
opogumljal h krščanskemu oznanje
vanju in nas na svojski način polr-
dil v sveti veri. Pri maši so sodelo
vali šentjakobski pevci pod vodstvom 
Branke Jerctine ter Kamniški koled
niki s pevcem Janezom Majcenovi-
čem. Rokom Lapom in citrarjem lo-
mažem Plahutnikom. Po sveti maSi 
so imeli koledniki Sc kratek kon
cert, ki ga je povezovala dr. Mojca 
Zaje. V živo smo mogli videti in sli-

P r a z n o v a n j e 

1 . m a j a -

p o g o d b e n o 

V.ve skupaj se začne oh šesti uri 
zjutraj... ali že prejšnji dan proti veče
ru. Gre seveda za prvi maj oziroma na 
večer pred prvim majem. Na bližnjem 
kresu, ki ostaja eden redkih ostankov 
starega proletarskega delavskega 
praznika, se zbere staro in mlado bolj 
ali manj z enakim namenom; takšna 
ali drugačna sprostitev, ki si jo starej
ši zaslužijo po napornem delovnem le
tu, mladim pa tako ali tako pripada -
če lahko starejši zakaj pa ne bi še 
mi?!? 

Po dobri uri godbenega igranja se 
Zbere kor zajeten kup ljudi, ki čedalje 
bolj pozorno sledi zvokom 'pleh god
be'. Po dveh ne preveč vznemirljivih 
govorancah godba zaigra se nekaj 
prazniku primernih maršev, unio \>a 
nekje zavoha pivo in klobase ler mlhr-
zi z. glavnega prizorišča (kasneje plesiš
ča). Kdor pobliže pozna godbene me 

stope, potem ve: kje je godba, tam pi
vo in klobasa nista daleč. Tudi tokrat 
pričaka glasbenike poštena klobasa in 
mrzla pivo. Seveda je tudi takrat god-
benike težko prepričali o resničnosti 
natakarjeve trditve, da je piva zmanjka
la. Večina mladega vala godbe se vsa 
potrta priplazi do prvega šanka, kjer 
nadaljuje z Že prej -.ustavljenim. Saj 
veste, kako je ta: beseda da besedo, ena 
pesem - dve pesmi, en ples - dva plesa, 
eno pivo - dve pivi,... Kar naenkrat ne
kdo ugotovi, daje ura že ena ponoči, 
torej ne manjka dosti do budnice. Po :i 
vahni debati složno ugotovijo, da se za 
pel ur res ne splača domov. Že nekaj tel 
Zapored namreč mlade godbenice in 
godbeniki prebedijo noč med 30. apri
lom in prvim majem. 

Po pregledu nočnega prvomajskega 
dogajanja po bliinji m daljni skobci tc 
kazalce na uri ustavi na pet. Do budni
ce manjka še ena ura. Kaj se ob takem 
času prileze? KAVAH 

Seveda se nenehno pogledovanje na 
uro ponavadi konča z. zamutio: tokrat 
ni bilo nič drugače. Sej povorke prišle
ke spodbudno pogleda. ZOtO se zamud
niki hitro vključijo v žc formirano god
beno postavo. Budnica se lahko prične! 

Kaj sploh je budnica'' /,a običajne 
ga krajana je en kup zbijanju, in to ž.c 

navsezgodaj, ko bi človek lahko še kuj 
oilspul, ampak ne in ne. Ti neandertal
ci, ki se imajo za glasbenike, lega nika
kor ne pustijo. Za neposredne udele
žence budnice (godba, narodne noše, 
krajani, ki pripravljajo dobrote za po
vorko...) pa ima budnica poseben po
men, saj združuje in povezuje ljudi na 
ločno določen dan, čeprav je njen po
men že prerasel okvire praznika dela. 
Tu gre tudi ali predvsem za tradicijo in 
up no ohranjanje. I rudu tja kot beseda 
običajno nosi nekaj konz,ervutivnegu, 
stotega, nne v opisanem primeru. Do
kaz Za tO je vedno veliku udeležim na 
budnici, na čelu z. mladimi, ki počasi 
prevzemajo vajeti v svoje roke. Razve
seljivo je tudi, da se pojavljajo nove 
'posluje', ob katerih se povorka ustavi, 
oddahne.... 

Prvi postanek je šele ogrevanje, za
lo se bolj ali manj vsi držijo (zaenkrat 
sel malo bolj nazaj pri hrani in pijači. 
Vljudni pozdravi, obvezna koračnica za 
slovo, in ž.c se povorka premukne na
prej po začrtani trasi. Povorka nada
ljuje pol skozi center mestu in se pri-
pravi na drugo postajo, ki tuko kol po
novnih, z.ublesli s svojim vedno bolj pi
kantnim golažem in / ijučo. Tu se že 
čuti nekaj nasičenosti s tekočimi sub
stancami, in eden od nočnih ptičev. 

nehote a iz srcu. zagode, kuko je revež, 
in kuko bi se ž.c prilegel počite! Hitro 
ga bolj spočiti spravijo nazaj v dobro 
voljo in iz.vlečejo iz njega še zadnje uto 
me energije. Ob vedrem razpoloženju 
povorka Se premakne in po dveh še kur 
napornih, a prijetnih postajali se ude
leženci budnice soočijo še z nekaj do
kaj standardnimi postanki in odmori, 
luko da se nekaterim bolj ali manj že 
toži po domu. drugim pa je spet težko 
dopovedati, da bi bilo že dovolj... 

Še zadnji kilometri ceste izginjajo 
pod vedno težjimi koraki hudničurjev, 
ko se kur nueukrul pred njimi prikaže 
godbeni dom. To ji rešitev • le enu po
staja še, potem pa konce, /a konci- to
rej še zadnje pivo (res'.'!), inšl rumen 
te dobesedno z. rok in veselo na pol Pa 
nc domov, kot bi marsikdo utegnil po
mislili. Nekateri si fi kar naprej dopo
vedujejo, da domu že vse po nujo, ta
ko du še prej prijadrajo do najbližje 
ga šanka. 

Ko je res vsega kanec in ko še najvz
trajnejši odidejo domov, se I. nitij že 
prevesit v popoldne. 

In kuko sem lahko vse to tako na
tančno opisal?!? lid sem v prvih bojnih 
vrstah... _. 

PATO 

Sati tudi pritrkovanjc Jožeta DreSarja 
iz. Rašice in njegovih sodelavcev. 

Nepozabni mozaik Kamniški ko-
Icdnikov. ki je popestril slovesnost, 
je dopolni Janez Majcenovič z be-

Rok Lap med slovesnostjo 

sedami: »Ljubezen do petja dobijo 
otroci že z materinim mlekom, 
mnogi pa so dragocene dote delež
ni ob ubranem petju v družini, na 
vasi in v cerkvi, kjer se glasba zli
va z lepoto Božjega hrama«. Rok 
Lap. tudi sloviti pevec, brat novo
meškega prosta Jožeta, pa je s svo
jo neposrednostjo na poseben način 
povzdignil Scntpavelsko - dragomclj-
sko slovesnost, za kar sc mu kakor 
Janezu Majccnovicu in TomaŽu 1'la-
hutniku lei z nič manjšim poudar
kom povezovalki programa dr. Moj
ci Zaje iskreno zahvaljujemo. Poseb
na zahvala pa velja gospodu župni
ku Toniju Burji za dostojanstveno 
opravljeno daritev svete maše. Ne
nazadnje pa se z vso prisrčnostjo 
zahvaljujemo vsem organizatorjem 
nadvse lepe slovesnosti, posebej klju
čarju gospodu Janezu Jermanu. Bog 
povrni. Na svojsten način gospodu 
Janezu Mcdvcšku iz Dragomlja za 
razstavo slik z nabožnimi motivi, s 
katero je požlahtnil slovesnost. 

IVAN KEPIC 

0STIVAL 
EN JSK IH 

LETNO GLEDALIŠČE DOB 
23* • 2S» JUNtJ 2000 

Na odru letnega gledališča 
v Dobu pri Domžalah sc bo 
v treh večerih od 23. do 
25. junija zvrstilo najzanimi
vejše. Kar je nastalo na go
renjskih gledaliških odrih v 
sezoni 1999/2000. Za tokrat
ni že 3. festival gorenjskih 
komedijantov je stalni selek
tor Peter Militarov izbral te
le predstave: klasično Plavto-
vo komedijo Dvojčka v iz
vedbi Loškega odra, režija 
Matija Milčinski, komedijo 
Vinka Modcrndorf erja Ma
ma je umrla dvakrat V l/V(l| 
bi Gledališča Tone Čufar Je
senice, režija Alenka Bole 
Vrabec, in Campbellove Gr-
lobrblarje v izvedbi Gledališ
ča Bohinjska Bistrica, režija 
Darko Čuden. 

Na festivalu gorenjskih ko
medijantov na Dobu bodo v 
nedeljo, 25. junija, podelili tu
di najboljšima gorenjskima 
ljubiteljskima igralcema minu
le sezone. Za najboljša gorenj
ska komedijanta sta bila izbra
na Anica Bajt iz Bok. Ilistrice 
za vlogo (žžuze v (irtobrblarjih 
in Ambrož Perne iz. I Jima za 
vlogo Ernesta v Najemnikih. 

Dobrodošli! 

o 

P R E D S T A V L J A M O 
I N V A B I M O 

petek, 9. junij 2000 oh 2030 
Cerkev Sv. Mohorja infortu-

na Groblje pri Domžalah 
Heinrich SCHIEE (Avstriji/1 

violončelu 
\ci IIERTONCEIJ klavir 

Na sporedu: 
Johann Sebastian Bach, Jo 

lunine Rrahms. Claude Dchussv 
Violončelislu llcinrichu Si hit 

jn ni Irebu posebej predstavljali, 
saj ze četrt stoletju predstavlja 
tliio svetovne glasbene poustvar-
ialnOSti na svojem instrumentu. 
Je stalni gost nujeminenlnejših 
glasbenih prestolnic od Nc\v Vin
ku do Tokia, ob lem pn se vedno 
rud odzove povabilu za tiustop v 
grobeljski cerkvi, koder bosta le
tos ž.e četrtič nastopila s pianis
tom, domačinom Acijem Hertone 
Ijem. Njuno prijulcljeviuije in 
umetniški) sodelovanje jc botro
valo številnim koncertom po 
vsem svetu. /></ tudi nagradi 
••(umni pri\du Disipie-. ki slu jo 
prejela za ploščo, posneto za gra
mofonsko tvrdko P.MI. Ob vsem 
tem pu se je Heinrich Sclnfj lotil 
te dirigiranja kot din$ent jt vosi 
največjih svetovnih orkestrov, /u 
svoje umetniško delovanje jc pre
jel številne pomembne medna
rodne nagrade. 

sreda, 14. junij 2000 ob 20.it) 
Cerkev Sv. Mohorja infortu-

nu Groblje pri Domžalah 
Trio »KALE1DOSKOPIO* 
Tamura Keiko (Japonska) -

klavir 
Primož Novšak violinu 
Thomas Grossenhaeher (Švi

ca) - violončelo 
Na sporedu: .loseph lluvdn. 

i rum Martin, Antonin Dvorak 

Primož. Novšak 
Primož Novšak je bil rojen v 

Ljubljani, 
Nastopati je 
daj, izohrai 

>\o\ san Ji " ' j * •- • 
Živi in dela v Sviti, 

začel že zelo zgo-
,,„cvul pu se je pri 

Igorju Oz.imii. Miimi Rostulu m 
llenrvku Szervngu. Pol k med 
narodnemu uspehu so mu utrla 
pu nanju z medniiioihidi tekmo 

vanj, omeniti je nebu tekmovanji 
v Kblnii in Pragi. Poleg turnej po 
Evropi, ZDA in nekdanji Sovjet 
ski zvezi ter Japonski omenimo, 
du je bil ludi gost pomembnih 
festivalov V Helsinkih, Schwetz.in-
genu, t 'himuju in Ltiz.eriiii. Sode 
lovul je s priznanimi dirigenti: 
Komi'rušin. SirCeorg Šolti, Wolf-
gung Suvvulisch, Muriss Junsinis. 
Cario Murih Giulini.V Švici je ig-
ral prvo violino v baselskem sim
foničnem orkestru in baselskem 
komornem orkestru in zuriškem 
Collegium Musicum, Letu 19X7 
je poslul profesor nu Državni vi
soki šoli za glasbo v Kalmi, kjer 
jc tlo luni poučeval komorno 
glasbo. Zdaj je prvi koncertni 
mojster TonhaUe v Ztirichu in 
vodja godalnega orkestru seksle 
ta v Ztirichu Slring Seštet. Oh-
čusno Primož Novšak kol prvi 
violinist sodeluje ludi z. orkestrom 
Slovenske filharmonije. Primož. 
Novšak igru nu strudivurko. izde
lano leta 1710 v CremonL 

Thomas Grossenhaeher 
Thomas Grossenhaeher se je 

rodil v Ztirichu. Violončelo se je 
začel učili pri desetih letih, le tri 
letu pozneje je ž.e prejel pivo nu 
grudo nu tekmovanju mladih švi
carskih glasbenikov. 

Šolanje je naduljcvul v Ziirichii 
in I obuku Tik pred zaključnim 
koncertnim izpitom - opravil guje 
z odliko - je sprejel delovno mrs
io asistentu pri profesorju deriii-
gusu in kmalu zalem tudi sum za
čel poučevati. Med študijem je 
prejel več priznanj. Od leta 1988 
nastopa s pianistko Keiko Tamu
ra. s kolero slu se izpopolnjevali! 
ludi pri Mantihcmu Presslerju. 

Thomas Grossenhaeher nasto
pa tudi kot solist, predvsem v 
Nemčiji in Švici 

Je solo čelist orkestra Tonhul-
le v Ztirichu in pogosto snema za 
radio ter izdaja zgoščenke. 

Keiko Tan ura 
Keiko Tamura je rojena v To

kiu. Že pri štirih letih je imela prvi 
javni klavirski naslop nu japonski 
televiziji. Na Državni glasbeni 
vinmu.iii v Tokiu je studirala pri 
A. Iguchiju in T. Horijit. Hkrati je 
študirala kompozicijo pri M. Nu-
gaioiiiijii. Študij na Visoki glasbe
ni soli v Lsbt: kit - unija: j pri t li
zi Hansen, nato pri Con rodu 
llansen - jc sklenila z odlično 
ocenit. 

Ob pedagoški dejavnosti nu 
Glasbeni visoki šoli v Ltibccku ve
liko koncerliru po Evropi in Ja
ponski. 

V nadaljevanju festivala v 
Grohljah: 

nedelja, 25. junij 2000 ob 
20.30 

Irena GRAPENAUER -flav
ta 

Komorni godalni orkester Slo
venske filharmonije 

petek, JO. junij 2000 ob 20.30 
SIMFONIČNI ORKESTER 

DOMŽALE KAMNIK (godalni 
orkester) 

solisti: Jana Pauli - oboa, Ja
nez. Podlesek - violina, Bojan 
Ristič - violina, Luka Einfalt -
pozavna, Andreja I In mar - flav
ta, Alenka Srmejo - violina 

dirigent: Aleksandar Spasič 
četrtek, 6. julij 2000 ob 20.30 
/študenti Akademije za glasim 

r Ijiibljuni/ 
Simon KREČIČ klavir 
Jaka STADLER- violončelo 
Itinjumin GOVZE - klavir 

sobota, 15. julij 2000 ob 20.30 
Sonja PAHOR - TORRE 

klavir 
Rožo ROGEIJA - oboa 

Cene vslopnic: 2.000 in 1.800 SIT 
Studenti in dijaki imajo šti % popust, abonenti Kulturnega doma pa 20 
% popust 
Vstopnice bodo v prodaji od 25. maju dalje v Kulturnem domu i nima 
Bernika v Domžalah 
ob delavnikih od lO.OO do 12,ure v upravi Kulturnega doma Iranca Bcr-
ob delavnikih od 16.00 do 19. ure v klubu Kulturnega doma Franca Bcr-
(l'mblianska 61. Domžale, vhod z dvorišča, kletni prostori) 
,cr eno uro pred pričetkom koncertov v trobljah. 
Informacije in rezervacije po tclclonu: 725 050. 
Rezervirane vstopnice le potrebo prevzeli 
najkasneje do pol ure pred pričetkom koncerta, sicer jih posredujemo v 
redno prodajo! 

P r e d š o l s k a b r a l n a z n a č k a 

v K n j i ž n i c i D o m ž a l e 
Bralna značka v osnovni šoli ima za seboj že 40-ietno tradicijo, pred 

leti pa so se začele pojavljati pobude, da bi v Sloveniji imeli tudi pred
šolsko bralno značko. V Knjižnici Domžale smo se pred tremi leti odlo
čili, da jo organiziramo v svojem okolju. 

Že prvo leto smo naleteli na pri
jazen odmev, saj sc je veliko vrt
cev odločilo za sodelovanje. Bral 
no priznanje je prvo leto osvojilo 
354 otrok, drugo leto 482 in letos 
(>2I otrok. Včasih se poraja vpra
šanje, zakaj žc predšolska bralna 
značka, ko vendar otroci še ne 
znajo brali. Smisel jc ravno v tem, 
tla si starši vzamejo čas za otro
ka in mu berejo, kajti starši in ot
roci morajo skupaj doživeti čar 
branja in literature, kajti strokov
njaki, ki sc ukvarjajo z razvojem 
bralnih interesov. Ugotavljajo, da 
otrok iz predbralnega obdobja pri
nese s sabo dragoceno izkustvo, os
novno, na kateri bo, ko bo poslal 
bralec, gladil svoj odnos do branja 
in knjige - t. i. praestelski doživljaj, 
ki se jc globoko v njem oblikoval, 
ko jc v varnem naročju staršev po
slušal pravljice, zgodbice, pesmice, 
uganke... Želja po knjigah jc pri
vzgojena potrebit, da pa sc otrok 
in knjiga srečata, jc potreben odra
sel posrednik. To so običajno starši, 
ki jih skušamo s projektom pred
šolske bralne značke navdušili za 
branje svojim otrokni. S tem 
projektom starše seznanijo v vrt
cih, v knjižnici pa izdelamo pripo
ročilne sezname kvalitetnih slika
nic, ki jih tudi posebno označimo, 
da se otroci in starši laže znajde
jo med poplavo slikanic. Na ta na
čin se s knjižnico srečajo tudi ot

roci in starši, ki sicer ne obiskujejo 
knjižnice. 

V aprilu je sledila Sc podelitev 
priznanj in zaključna prireditev. 
Priznanje je bil lelos lesen Oslržek. 
Z Ostržki okrog vratu, ki so otro
kom služili tudi kol vstopnice, so 
sc udeležili prireditve v kulturnem 
domu Franca Bernika. Zaradi ve
likega števila otrok smo organizi
rali kar štiri prireditve, ki so po
tekale ravno ob slovenskih dnevih 
knjige, da je bilo vse Sc bolj slo
vesno. Zabaval nas je čarovnik 
Grega s pesmimi in čarovniškiini 
triki. 

Zahvaljujemo sc vsem otrokom, 
slurscni in vzgojiteljicam za sode
lovanje in občini Domžale za fi
nančno pomoč. Veseli smo. da jc 
ludi v dobi elektronskih medijev Se 
vedno veliko vere v moč pravljic 
in knjig, kjer besede ustvarjajo 

V z g o j i t e l j i c a o p r e d š o l s k i b r a l n i z n a č k i : 
Kar nekaj generadj otrok sem »pripeljala« od malčkov pa do priprave na šolo ali će 

uporabim hol j priljubljen Izraz MALE Št i l JE. Kljub temu pa sem se v šolskem lelu 1999-
2000 prvič vključila v projekt PREDŠOLSKA BKAI.NA ZNAČKA, ki gaje ponudila 
knjižnica Domžale. 

Ni mi /al in prav tako nc otrokom i/ moje skupine, ki so v projektu sodelovali 
Otroci in njihovi starši so bili i/redno prizadevni. Ta projekt smo zaključili že v 
mesecu januarju 2000. Čeprav jc bil rok mesec marec. 

K vzgoji in razvoju predšolskega oiroka sodi tudi govor in predšolska bralna značka 
pomembno vpliva na njegov razvoj. Otroci so ob izbrani knjigi sproščeno pripove
dovali. Sc posebej, ker so lo knjigo izbrali sami v knjižnici in jo prinesli s seboj v 
vrlec. Pridobili so mnogo novih pojmov le spoznali nove besede. Poleg lega se ot
rokom razvije ludi domišljija in nove ustvarjalnosti. Ni zanemarljivo ludi lo, da se 
otroci tako že zgodaj spoznajo s knjižnico kot ustanovo, se navadijo izbirati in iz
posojati knjige, nanje pazili in jih nenazadnje ludi vrniti. Zelo pomembno pa je, da 
SO poleg vključeni tudi njihovi starši. Prav zato predšolsko bralno značko toplo po
zdravljam in prepričana sem, da se bomo v prihodnje tako jat kol moji varovanci 
z veseljem vključlili v ta projekt. 

Vzgojiteljica predšolskih otrok 
M. LOGAJA 

drug prostor, kamor je 
moč pobegniti le s svo
jim duhom. 

STANKA 
ZANOSKAR 

Knjižnica Domžale 

S t a r š i o p r e d š o l s k i 
b r a l n i z n a č k i 

Razveseljivo je dejstvo, da se v da
našnjem času elektronskih medijev in 
računalništva širijo pobude za knji
ževno vzgojo že v predšolsko obdobje. 
Na prvem roditeljskem sestanku za 
malošolarje v vrtcu lirša v Domžalah 
nas je vzgojiteljica obvestila, da lahko 
skupaj z otrokom tekmujemo za pred
šolsko bralno značko. Moja druga hči 
Ksenija sc je zelo razveselila novega iz
ziva. Iz obsežnega seznama predpisa
nih knjig sva morali izbrati tri slikani
ce: avtorsko besedilo, pravljico in 
zgodbo iz ljudskega izročila ter se na
učiti pesmico. V domžalski knjižnici so 
izbrane knjige hranili iia posebnem 
mestu v več izvodih, lako da jih ni bi
lo težko dobiti. S Ksenijo sva nalogo 
opravili v desetih dneh. Vsako knjigo, 
ki sem ji jo prebrala, je Ksenija obno 
vila po ilustracijah in narisala najbolj 
priljubljen motiv. Vzgojiteljica v vrt
cu jo je povprašala o dogajanju v 
zgodbi in glavnih junakih. Projekt 
predšolske bralne značke se Je zakljii 
eil le dni; tekmovalci so prejeli siiulio-
lieno darilo. 

ludi ta izkušnja me potrjuje v pre
pričanju, očitno pa sc s tem strinjajo 
tudi snovalci projekta, da našim otro
kom prav v zgodnjem otroštvu najla
že privzgojimo ljubezen do knjig, ki 
so temelj vzgoje za učenje in drago
cena popotnica za življenje. Vrtec Ur
ša - čestitam! 

MAG. ANDREJA LEGAN 
RAVNIKAR 

Domžale 

http://20.it
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B i b l i o t e k a r 

v s l u ž b i 

č l o v e š t v a 

Knjižnica Domžale me sprem
lja že skoraj celo življenje, saj sem 
včlanjen vanjo že od drugega le
ta osnovne šole in ostal njen zvest 
obiskovalec vse do danes. Vedno 
sem našel kaj. kar meje zanima
lo in prav nikoli mi ni bilo v njej 
dolgčas. I e kako bi mi bilo dolg
čas nekje, kjer ti dovolijo neome
jeno brskanje in te pri tem celo 
spodbujajo? In tako sem sc po 
končani srednji ekonomski šoli na 
začudenje mnogih vpisal na študij 
bibliotekarstva. Takoj sem vedel, 
da sem se pravilno odločil, saj se 
h» ta stroka v prihodnje še zelo 
razvijala in postala še bolj po
membna. Knjižničarstvo že od 
svojega začetka skrbi za načrtno 
zbiranje in urejanje znanja in du
hovnih dosežkov človeštva. Pono
sen sem, da lahko sodelujem pri 
dejavnosti, ki je v veliki meri od
govorna za razvoj vsega človešt
va. 

Med delovno prakso, ki sem 
jo opravljal v domžalski knjižni
ci, sem videl in spoznal marsikaj. 
Naučil sem sc delčka praktične
ga dela. kot je oprema knjig in 
urejanje polic, spoznal, da delo 
knjižničarja ni povezano samo s 
knjigo, pač pa tudi s čisto prak
tičnimi stvarmi, kot jc na primer 
napihovanje balonov za otroke, 
ki pridejo na hibliopcdagoškc 
ure. Pravzaprav je precej knjiž
ničarskega dekt povezanega z iz
najdljivostjo in praktičnostjo, 
predvsem s tem, kako iz omeje
nih sredstev ustvariti želeni uči
nek. Spoznal sem tudi težave 
stroke, o katerih smo se do sc-
daj le pogovarjali na predavanjih, 
kot na primer premalo zaposle
nih, zaradi česar ti delajo kot 
mravlje, po principu eden za vse. 
vsi /a enega. Opazil sem tudi po 
manjkanje ustreznega prostora. 
Tu vskočita iznajdljivost in prak
tičnost knjižničarjev, ko iz dane
ga poskušajo izvleči najboljše, kar 
morejo Po vsem tem mi ne bo 
mogel nihče nikoli reci. da je de
lo knjižničarjev dolgočasno in da 
venomer tiče med knjigami. Res 
tiči med knjigami, ampak to sa
mo zato. ker jc tam njegov de
lovni prostor, na katerem so ze
lo redki trenutki, ko ni ničesar 
za početi. Kot sem videl, jc 
VEDNO kaj, kar ic treba nare
diti. 

Vse to nam govori, da delo 
bibliotekarja nikakor ni lahko in 
hi si zaslužilo večje spoštovanje 
družbe, ki ga nc pozna dovolj 
dobro, da bi ga cenila. Res pa je, 
da uporabnika, ko pride v knjiž
nico, prav nič ne zanima kako 
ta deluje, pač pa. kako bo prišel 
do informacij, ki jih potrebuje. V 
Očeti uporabnika sc zdi delo bib
liotekarja, kar ga lahko med svo
jini obiskom v knjižnici vidi, ze
lo administrativno in v njem nc 
vidi velike profesije. 

Ko bo uporabnik imel obisk 
knjižnice zaradi pridobitve infor
macij za tako samoumevno kot 
odhod k zdravniku zaradi bolez
ni ali k odvetniku zaradi pravne 
pomoči, sc bo dvignil tudi ugled 
bibliotekarjevega dela. 

DARE MAJCENOVIČ 

Tiha želja 
Dan na dan v snu nosim, 
tvojih rok dotika prosim, 
/.ogledam se v vodo, 
kjer si mi le z roko, 
upanja in sreče znala dati. 

V srcu pa mi idi le tiha ielja, 
da mogel spet hi ti podati 
nagajivost svojega otrošti'a. 
Da mogel hi tako zaspati, 
kot sem le pri tebi, mati. 

Do koder seie mi spomin, 
ljubezni si me učila dati. 
A veš, mati. 
bolje bi bilo, 
ko bi jo pustila spati. 

/daj, ko med cipresami stojim, 
besede tvoje si želim. 
Nihče tako kot ti. 
me nikoli ljubil ni. 
A prepozno sem spoznal to, mati. 

DUŠAN MILIC 

Kulturno vrednost razstave samorastnikov je s svojim pro
gramom ob začetku razstave obogatil Trio Klarinetistov Hu-
mer. 

Razstava del udeležencev medobmočnega 
srečanja likovnih skupin Domžale 2000 

Domžale -
motiv za umetnike 

Od 11. do 25. maja je bila v Galeriji Domžale na ogled razstava del čla
nov likovnih skupin iz občin Domžale, Kamnik, Lukovica in Mengeš. Sku
paj kar 36 umetnikov si jc po predavanju akademskega slikarja Danijela 
Lovra Fuggerja v aprilu poiskalo motive v Domžalah, jih vsak na svoj na
čin in v svoji obliki ustvarilo ter postavilo na ogled. 

ni zgodovinar, opozoril na samorastnist-
vo, ki se jc v Sloveniji pojavilo žc v času 
Prešerna, Se bolj pa sc jc v smislu Iju-
bitcljstva na vseh področjih začelo v se
demdesetih letih. Pudaril je, da sta za 
samorastnike znanje in tehnika izredne
ga pomena da jc v umetnosti šc ved-

Ob odprtju razstave je v imenu or
ganizatorja Območne izpostave Sklada 
Republike Slovenije za ljubiteljske kul
turne dejavnosti spregovoril g Pavel Pe
vec in se za sodelovanje posebej zahvalil 
Likovnemu društvu Petra Lobode V na
govoru je dr. Miro Juteršek, umetnost

no najpomembnejši talent. V nadaljeva
nju je beseda tekla o vrednosti razstav 
samorastnikov, ki se skušajo izražali 
vedno na novo, o tem, kako jc vsaka 
umetnost odsev svojega časa ter o stal
nem spreminjanju same umetnosti ter 
razstav skozi čas. Nagovoru jc sledila 
podelitev devetih nagrad, ki jih je naj
boljšim dodelila strokovna komisija, se
stavljena iz treh članov: akademska sli
karja Danici lx)vro Fuggcr in Janez Pra-
protnik ter umetnostni zgodovinar 
dr. Mirko Juteršek. 

Likovno društvo Petra Lobode iz 
Domžal so predstavljali: Ida Rebula, Nc-
venka Scmcja, Danica Smrdel, Marjana 
Tavčar, Jože Vajda, Marina Dcmcl. As-
la Pcrko-Stante in Vinka Frclih-Končan; 
za Likovno društvo Kamnik so ustvar
jali: Petra Smolej, Dika Majcc, Vanja 
Repič, Martina lesjak, Anita Zore, Du
šan Stric, Zala Šenk, Karel Hruza, Klav-
dija Lesjak in Stanka Baioh; svoj lalent 
in domišljijo so za Likovno društvo 
Knisnja iz Lukovice »zastavili«: Ljuba 
Penko. Karla Šinkovce, Silvo C erar, Ma
rinka Simonič, Peter Dragar, Magda 
Kreft in Drago Jerman, za nagrade pa 
so se potegovali tudi člani Likovnega 
društva iz Mengša in sicer: torbara Ra
nic, Milica Tomšič, Janez Skrlcp, Mari
jan Gabrilo, Simona Knez, Dijzc Kalin-
šck, Teodora Blejcc, Ina Malus ter Abid 
in Handi Bchrič. 

Za najboljša tri likovna dela so bila 
razglašena dela Ncvenkc Scmcja, Mar
jane Tavčar in Vanje Repič, nagrade pa 
so dobili tudi Ida Rebula, Danica Smr
del, Vinka Frclih-Končan, Dušan Stric 
in Handi Bchrič. Nagrado jc za svoje ki
parsko delo prejel tudi Jože Vajda. 

B. V. 

Mavrica 

Leto številnih 
prireditev 

Tudi v letu po praznovanju jubilejev imamo v Mavrici bo
gat in pester program prireditev. 

Ob prelomu stoletja hkrati pa v počastitev radomeljskega 
krajevnega praznika bomo v mesecu maju odprli v kultur
nem domu v Radomljah razstavo arhivskih fotografij z na
slovom RADOMLJE od I900 do 2000. Pripravljamo tudi pre
davanje z diapozitivi. Naslov predavanja bo NASl KRAJI IN 
SVET V 20. STOLETJU. 

Zanimiv bo tudi KLUBSKI FESTIVAL DIA ESEJEV IN 
FOTO PRIPOVEDI, ki ga bomo priredili v mesecu juniju v 
kulturnem domu v Radomljah. 

V jesenskem delu letošnjega programa pa se bodo zvrsti-

Ic: PREGLEDNA LETNA KLUBSKA RAZSTAVA FOTO
GRAFU IN DIAPOZITIVOV, razstava fotografij o VELIKI 
PLANINI, ki jo bomo konce septembra postavili v nemškem 
mestu Ennigerioh in kasneje ponovili v Kamniku ter MI.I> 
KLUBSKI FESTIVAL FILMA IN VIDEA, ki bo konec novem
bra v kulturnem domu v Radomljah. Poleg navedenega na
črtujemo šc vsaj dva Filmska večera. 

Cenjene občane vabimo, da si ogledate naše prireditve. 
JK 

Akademski slikar Dare Birsa 

Prašiča na 
deževen dan 

Od 20. aprila do 9. maja je bila v Galeriji Dom
žale na ogled razstava akademskega slikara Dareta 
Birse, Lendavčana, ki s svojimi slikami živali in po
krajine opisuje svoje rodno okolje skozi svoje oči. 

»...in potem je prišla 
mimo krava. Zame 
predvsem dobrodošel 
horizontalni likovni ele
ment, ki sicer po občem 
pojmovanju sodi v nara
vo in čim bolj tja sem 
jo hotel tudi sam zlili ... 
Krava kol simbol tiste
ga dela narave, ki večno 
daje, pa jc večno prezr
ta in jc pogosto celo 
oznaka za nekaj neum
nega ...« jc eden izmed 
opisov slikarja, čigar sli
ke nosijo v sebi pogla
vitno temo, ki jo avlor 
opredeli kot »raziskova

nje barve, njenih 
prostorskih in drugih 
psihofizičnih lastnosti, 
učinka strukturirane 
barvne površine ter 
moči različno zgošče

nih barvno strukturira
nih površin in potez«. 
Na prvi pogled se zdi
jo slike opazovalcu 
enostavne in v njih ve
čina takoj nc najde 
povezave z malce ne
navadnimi imeni kot 
so »I... I... I«, »Zelena 
krava«, »Grajska iluzi
ja«, »Prašiča na deže
ven dan« in druge Ce
na sc poskušamo mal
ce bolj približati pre
prosti naravi, lahko 
hitro zagledamo vitke 
topole, veje dreves, po
lomljene plotove, /c 
lezne ograje in Sc kaj 
bi sc našlo. 

B. V. 

O b m o č n a 

r e v i j a 

p i h a l n i h 

o r k e s t r o v 

Sklad KS za ljubiteljske dejavnos
ti, Območna izpostava Domžale je 
5. maja v Rekreacijskem centru Ir-
hanija v Lukovici pripravila Območ
no revijo pihalnih orkestrov. Na re
viji so se predstavile pihalne godbe iz 
občin Domžale, Lukovica, Moravče 
ter Mengeš, kot gostje pa godbeniki 
iz Kamnika. Prijetno srečanje god
benikov je povezovala Marta Star-
bek. 
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Godba Lukovica in dirigent Jure Mocllnikar. 
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iMUl/i S plesnim klubom in plesno šolo Miki okoli sveta 

Zaploskaj, zapleši 
in se nasmej! 

Plesni klub in plesna šola Miki sta tokrat skoraj prepolno halo Komunalnega cen
tra Domžale s svojimi plesalci in plesalkami popeljala na pot okoli sveta. To ni bilo na
vadno potovanje, temveč pravi plesni spektakel, skozi katerega nas je zaradi Mikije-
ve odsotnosti popeljala njegova sestra Nina, ki si je besedilo sposodila od Blaža Vali-
ča, svoje poučno plesno potovanje pa začela s skupino Sončki, ki so se v pravih zim
skih kombinezonih spuščali po smučiščih, dokler jih niso odtod pregnali zvončki in tro-
bentice s Pomladanskim kolom, v katerem so zaplesale skupine Mini, Miki in Krdo. 

nc šole Miki. Mentorji Saša Erminič, 
Damjana Balantič, Katarina Kcsič, Bar
bara Bavcc, Martina Tckavce, Mojca Že
niva, Daša Pavlovič, Tjaša Suštaršič, Ni
na Plcvnik, Tina Banfi in K jara Starič 
so dobro pripravili svoje plesalce Med
tem ko smo sc pri mlajših skupinah sre
čevali z. igrivostjo, vedrino in radoživost
jo, so starejše jazz skupine pokazale 
kljub mladosti veliko skladnosti, profe
sionalnosti in znanj, ugajali pa so tudi 
plesni pari. 

Nekaj sto plesalcev iz več različnih 
občin, od najmlajših, ki sc s plesom sre
čujejo skozi igro, do že skoraj polpro-
fcsionalnih jazz plesnih skupin, dokazu
je da plesni klub in plesna šola Miki v 
svojem drugem desetletju plešcta naprej 
- številčno in kakovostno uspešnejše. 

Iskrene čestitke ob uspešnem nasto
pu! V. v . 

O P T I K 

M a r t i n a Š k o f i c 
Ljubljanska 87, Domžale, 

tel.: 061/714-006 

C7^> 
Slovenska 24, P.E. Mengeš, 

tel.: 061/738-980 

Skupini Luncc in Panter sta nas po
peljali v Turčijo, od koder smo skupaj 
s plesalkama Evo Franko in Anjo Skok 
skočili do Egipta, uživali v plesu levov 
iz OS Ncvljc in 05 Rodica ter preživeli 
prijeten večer v Kamerunu (OŠ Dom
žale), ki so ga popestrili čmrlji z OS Prc-
serje pri Radomljah. Tudi z ladjo smo 
potovali skupaj z mornarji z OS Mari
je Vere, se posončili na plaži s plesni
mi pari z. Vira, OŠ Brdo in OŠ Jurij Ve
ga, nato pa sta bili na vrsti Anglija (PK 
- jazz pionirji) in irski plesi z OS Prc-
serje pri Radomljah ter OŠ KraSnjo in 
OŠ Komendo. Jazz mladinke so zaple
sale v nevihti, njihove malce starejše čla
nice pa so nas popeljale na Broadway, 
skozi ples skupin Panter, Vir in Dom

žale pa smo si ogledali tudi Ncvv York. 
Tudi brez vroče Kube, ki smo jo obis
kali skupaj s plesnimi pari Plesnega klu
ba Miki ni šlo, zadovoljni pa smo za
puščali tudi Rio dc Janciro, kamor smo 
zaplesali s PK Miki - jazz mladinkami. 
Ker jc bilo do Havajev s plesalci OŠ Br
do kar daleč, smo počivali ob kondor
jevem plesu OŠ Venclja Perka, po obis
ku Kitajske, kamor so nas povabili mladi 
plesalci z OŠ Krašnja in OŠ Komenda 
pa smo sc vrnili domov in zaploskali le
tošnjim državnim prvakinjam Plesni sku
pini OŠ Domžale 

Skoraj dveurno poučno plesno poto
vanje ki ga je spremljala odlično izbra
na glasba in diapozitivi, jc dokazalo od
lično delo Plesnega kluba Miki in Plcs-

V 

Se o predstavi 

»Sem se oženil« 
v Grobljah 

»Sem se oženil« je predstava, ki je vsebinsko zelo smiselno vpeta v naš čas in pros
tor. Jarše-Kodiškemu koncu so sicer po urbanistični zasnovi prihranjene specifične 
tegobe visokogradenj, vendar pa je kraj močno poraščen z. novimi domovanji, ki tu
di vplivajo na razmerje med prebivalci, kateri tod žive že vsaj generacijo ali dve in 
»cepljene!«. 

Sam bivam lod žc tri četrtine življenja, 
pa sc šc ne počutim kol doma. Vsekakor 
človek lako ali drugače stopi v odnos s 

Plesni klub in plesna šola MIKI 

Vabita 
Na M A L E kreativne počitnice za V E L I K E UMETNIKE , 

kijih bodo pripravili v Seči pri Portorožu 
• od 8. do 14. avgusta 2000. 

Obljubljajo veliko sproščenih poletnih trenutkov, brezplačno upo
rabo večnamenskega igrišča in fitnes centra ter najem rekvizi
tov, izlet v soline, plesno izobraževanje in kreativne delavnice 

Će vas zanima, pokličite 724-27-82 in 0609 635-783. 

Kulturno društvo 
Miran Jarc pripravlja 

opereto 

Radovana G o b c a 

P r e m i e r a 
14. j u l i j a 2000 

ob 21. u r i 

krajem in ljudmi, s katerimi živi. Ampak 
ta odnos (kot npr. v Domžalah) jc ćcslo 
lahko zelo mimohežen. Tako sc izobliku
je neke vrslc spalno naselje, koder ljudi 
preveva značilna vsccnosl v skrbi za dru
gega (sosedov oz. sovaščanov). Človeka kol 
družbeno oz. socialno bitje tovrslcn odnos 
šc bolj votli in siromasi. Ostajajo zgolj po-
redke prilike naključnega srečanja v »mar-
ketih« (kadar sc po kakšno majenkost šc 
skoči v dežurno trgovino), zarotniških po
zdravov na volitvah, zbegani nasmehi bež
im opaženemu sosedu ob snidenju v IKFI 
ali v Dalmaciji, ncvScćna jutranja konfron
tacija z, nekaj skrivenčenc pločevine in 
drobci stekla v katerem <xl lokalnih kri
žišč ... Da bi stopili v polnokrvcn in plo
den odnos, nam manjka mest za Srečanje. 
Lokali in gostišča imajo zelo opredeljeno 
ciljno publiko. Cerkev jc po svoje obliko
vana in specifično prisotna skupnost So pa 
t. i. kraji, koder sc poudarjeno dogaja 
kultura. Bodisi alternativna bodisi ljudska 
bodisi klasična, lisli kraji, ki omogočijo za-
z.rtjc v drugega (bližnjega) in s lem ludi kal 
neke bivanjske identitete. Prcočitno potre
bujemo mesto, kjer sc lokalna mladež, lah
ko izpostavi in tudi na ogled postavi. A nc 
iz nečimernosti in ekshibicionizma, marveč 

iz zdrave Zelje, da tudi »jaz« izrazim svoj 
pogled na svet in na »naju obeh« tičeče sc 
dogajanje okoli nas. Nc prezrl, a precej ig
noriran jc bil pred Icli npr. dogodek v 
Majčcvcm dvoru z nastopom nekaj »me
talnih« skupin. Sedaj se navdušujoče zavze
lo a počasi prenavlja Kulturni dom s pre
cej raznolikim programom. Predstava »Sem 
,c oženil« ludi lahko pokaže na lem mes
tu vzpostavljajoč odnos (»doni«), ki pa sam 
po sebi šc vedno zahteva povaiiljcnosl v 
odnos, odločitev zanj, primerno razdelitev 
vlog v njem, voljo, da sc la odnos gradi 
in raste ter pripravljenost v odnosu polr-
pcli in zaupati. 

Sobivanjc in soustvarjanje ni nek naklju
čen larpurlartizcm. ampak razlog možnost 
in dolžnost, da se potrudimo stopiti v od
govoren in ploden odnos. V tem jc pred-
slava izkazala lisli bistveni cilj, ki ga jc gle
dališče od nekdaj imelo - vešče predo< m 
ogledalo (metoda: blago humorna) oblikn-
jočemu sc družabnemu tkivu za uzavesti-
tev in ustvarjanje bolj zdravega sožitja 
(»poroke«), 

IGOR VELEPIČ 



Nove omrežne skupine 
ter telefonske številke 

S 30. marcem so v Sloveniji začela veljati nova telekomunikacijska 
omrežja in prišlo je do sprememb telefonskih številk. Te bodo sedaj za vso 
Slovenijo sedemmestne. 

Slovenija bo tako iz 12 omrežnih skupin razdeljena v Ic šc šcsl omrež
nih skupin oziroma območnih kod, v katerih nc bo već šestice. 

Tako bo iz omrežne skupine 061 nastala 01, iz. 0602, 062 ter 069 -
02, 063 in 0601 - 03, iz 064 - 04, iz 065, 066 in 067 - 05 ter iz 0608 
in 068 - 07. 

Vsi naročniki telekomunikacijskega omrežja so bili o novi telefon
ski številki obveščeni na računih, kjer sta tako stara kot tudi nova šte
vilka. 

Vse te spremembe jc prinesel pravilnik o spremembi številčenja v 
telekomunikacijskem omrežju, ki ga je ministrstvo za promet in zve
ze sprejelo lani in je usklajen z direktivami Evropske unije. 

Prehod na novi sistem jc izredno zahteven, in sicer zato, ker je v 
projekt zamenjave številke vključenih okoli 800.000 oziroma 95 odstot
kov vseh naročniških številk. Da bi bil preprečen kaos, bo tako delo
val tudi stari sistem, a le do novembra, ko sc bo stara številka samo
dejno zaprla. Naročnike tako telekom obvešča sproti prek neposred
ne pošte, medijev, izdan pa bo tudi nov telefonski imenik. V začetku 
aprila jc bila na hrbtni strani računa za telefon že vpisana nova šte
vilka, lahko pa svojo novo telefonsko številko izveste Sc prek brez
plačne telefonske številke 086, kateri pa sledi stara številka z omrež
no skupino in avtomatski odzivnik bo posredoval vaSo novo številko. 

Novo Številko tanko poiščete tudi prek interneta na tclckomovih stra
neh, lahko pa izveste več tudi na telefonski številki 086 9898, brez
plačna pa jc tudi številka 0808080, kjer vam bodo na vprašanja od
govarjali operaterji, v poStev pa pride tudi številka 988. 

Nove številke bodo podobne starim, na stari številki pa se bo od 
I. novembra oglašal odzivnik, ki bo povedal novo številko. Ta projekt 
zamenjave številk in omrežij naj bi bil zaključen I. januarja 2001. 

Klicna številka Slovenije iz. tujine pa ostaja nespremenjena 386. 
Po novem bo skupina 06 rezervirana za poslovna in mobilna omrežja, 

skupini 08 in 09 za posebne številke. 
Klicni številki 112 - policija in 113 - center za obveščanje bosta ostali 

enaki, saj sta v Evropi vsesplošno uveljavljeni. Več dela bo imel tele
kom z IŠDN priključki - okoli 30000, saj bo potrebno sedaj vnesti svojo 
M S N kodo - spremenila naj bi se tudi njena zadnja Številka - telefon 
bo ostal nčm, če nc bo prišlo do tc spremembe. Projekt oštevilčenja 
jc telekom stal kar 500 milijonov tolarjev in je zelo zahteven, baze 
polnjenja pa so se pričele žc lani, testiranje vzporednega sistema je bilo 
opravljeno brez. napak. 

Tako bo tudi občino Domžale dolctcl ta proces, in sicer je nekate
re uporabnike telefona že, saj so j im spremenili staro telefonsko šte
vilko na sedemmestno število in jih priklopih na digitalno centralo, osta
lim številkam pa so dodali samo eno številko. 

Največkrat sta to številki 4 in 2. 
Torej - pozor - od novembra so na sporedu nove telefonske števil

ke!! 

PRIMERI: 
- stara telefonska številka: (061) 721 - 222 
nova telefonska Številka: (01) 7241 - 222 
- stara telefonska številka: (061) 712 - 555 
nova telefonska številka (01) 7212 - 555 
- stara telefonska številka: (061) 727 - 666 
nova telefonska številka: (01) 7227 - 666 

U r b a n Ž n i d a r š i č 

Naše živali v poletni 
vročini - pomagajmo jim! 

Vemo, da Je počutje živali odvisno predvsem od gospodarja. Postavimo se na 
mesto nemočnih živali, odvisnih od naših značajev. Človek, ki brez vesti muči ži
val, je resno opozorilo človeku! Čeprav se zelo radi prištevamo k naprednemu delu 
sveta, naše ravnanje z. živalmi ponekod ni humano, temveč porazno. Pri tem mis
limo na domače živali, te so dostikrat deležne slabega ravnanja; trpinčenja zara
di brezbrižnosti, brezčutnosti in malomarnosti nekaterih lastnikov. Ze farmska re
ja živine prinaša s seboj poleg komercialnih učinkov veliko slabih strani za živa
li- Reja živine naj ne bo kmetu samo kmetijski proizvod, ampak tudi žival, ki je 
»čuteče bitje«. 

Poletje jc tu in zaradi hude vro
čine živali trpijo. Društvo proti mu
čenju živali opozarja in prosi, da za
gotovite svojim živalim poleg hra
ne dosti sveže pitne vode. Zagoto
vile j im ustrezne higienske razme
re, za dobro počutje v bivalnih 
prostorih (prezračevanje). Živali naj 
"c bodo na prekratkih privezih. Za
gotoviti j im jc treba ležišče. Vel iko 
'Judi sc obrača na naše Društvo s 
prošnjo, naj posredujemo glede ne
humanega odnosa do psov čuvajev, 
naj bo to na podeželju ali v stano
vanjskih blokih. Človek kar ne mo
re verjeti, kaj vse vidi in doživi na 
terenu. Zakaj so ljudje lahko tako 
kruti? Lahko jc privezati psa na 
meter dolgo verigo, ga pustiti brez 
hrane, brez prepotrebne vode, ga 
imeti pod milim nebom brez zavet
ja, pozimi v mrazu in v tej sončni 
Pripeki brez. vsakršne sence ali brez. 
pasje ute tako, da pes leži pozimi 

poleti na betonu, na vlažnih tleh, 
na prepihu, ves betežen in revma
tičen. Takšnih in drugačnih krutih 
Primerov jc veliko. Ljudem jc tre
ba vtepsti v glavo, da je žival živo 
bitje, ki čuti in trpi. Za tako početje 
je treba ljudi kaznovati, jih poimen
sko navesti, prijaviti in denarno 
kaznovati. Imamo zakon proti mu
čenju živali! 

Osnovni pogoji za našega varu
ha in prijatelja psa: 

- suho zavetje, v sončni pripeki 
senco, pasja uta naj bo primerno 
velika in dobro izolirana, 

- izdaten obrok zdrave hrane 
(mladički do enega leta starosti se 
hranijo trikrat do štirikrat na dan), 

- vedno dovlj sveže čiste pitne 
vode, 

- primerno, zlasti lahko verigo, 
''"Igo najmanj 3-4 metre Z ovratni-
c o - ki ga ne sme stiskati ali drgni
ti« 

• cc pes biva v bivaku, naj ta ne 
ho Prcmajen (3x4 m). 

N u j n o ga spustite večkrat z 
verige ali pesjaka, da sc sprost i , 
hvaležen vam bo! Tudi psi v sta
novanj ih potrebujejo dosti vsa
kodnevnega gibanja. N c puščaj
te ga ves dan osamljenega v z a 
prt ih prostor ih brez zadostnega 
zraka, hrane in vode. Ne puščaj
te psa na balkonu na sončni pr i 
peki . 

S ko t i se već domačih živali 
(psov, mačk), kot bi b i lo zažele
no. Za to jih lastniki kot nezaže
lene kru to ubijejo, zavržejo, j i h 
sestradajo do pogina. 

Pros im lastnike, dajte samice 
ster i l iz i rat i in samčke kastr irat i . 
S tem boste preprečili nezažele
no razmnoževanje! 

Bod imo humani tudi do živa
l i , k i živijo prosto v naravi. 

Kdor živali nc mara ali za njih 
nima možnosti, naj si j ih ne na
bavlja. M o t o našega dela je: ne 
le ljudje, tudi živali imajo pravico 
živeti! 

U p a hvala s pozdrav i ! 

ŠTEFKA KURENT 

Športni park Vir prej - cela vrsta zapušče- Špor tn i park Vir - samo še parkirana vozi-
mh in odpadnih vozu. la. 

Akcija se nadaljuje 

Ne puščajte odpadnih vozil kjerkoli! 
Tudi v našem časopisu smo že pisali o akci j i odstra

njevanja zapuščenih in odpadnih vozil . Preberite, kaj 
je o akci j i povedal g. Andre j Bokan , občinski inšpek
tor: V mesecu apr i lu samo izdal i upravne odločbe za 
odstranitev zapuščenih in odpadnih vozil lastnikom, 
k i so vozila zapusti l i na območju naselja V i r in s tem 
kršili določila Od loka o ravnanju s komunaln imi od 
padki na območju Občine Domžale. 

Nekater i vozn ik i so odpadna vozi la sami odstra
ni l i , petini lastnikom pa so bile izdane odločbe za 
odvoz in uničevanje petih vozil . Vozn i kom, ki kljub 
izdaji odločbe niso odstranili voz i l , sta komunalna 
nadzornika izrekal denarne kazni. Skupno je bilo 

odstranjenih enajst vozi l . Še posebej velja poudari 
ti, da so bila odstranjena tudi vozi la, ki so kar ne
kaj let kazila videz naselja ob Športnem parku na 
V i r u , kar je razvidno tudi iz obez fotografi j . 

V mescu maju in juniju bodo odločbe za odstra
nitev prejeli tudi lastniki odpadnih voz i l , ki so le-ta 
pustili v naselju Domžale.« 

Glede na precej visoke kazni za kršitev Odloka 
o ravnanju s komunalnimi odpadki na območju Ob 
čine Domžale pozivamo lastnike zapuščenih in od 
padnih vozi l , da zanje poskrbi jo sami in se s tem 
izognejo stroškom. 

V. V. 

Drugi sinodalni dan 
dekanije Domžale 

Odločitev za človeka, za dialog, 
za občestvenost in za novo evan
gelizacijo so štirje poudarki prve
ga zasedanja slovenske sinode z 
geslom Izberi življenje, ki je b i 
lo novembra lansko leto. 

Kot prvi nadaljnji korak v sme
ri prenovljenega delovanja Kato
liške Cerkve na Slovenskem po
tekajo v teh mesecih po Sloveniji 
2. dekanijrki sinodalni dnevi. 

V dekaniji Domžale, ki v glav
nem obsegu župnije nekdanje ve
like domžalske občine, bo 2. de
kanijski sinodalni dan 

V S O B O T O , 3. J U N I J A 2000 
O B 15. U R I V K U L T U R N E M 
D O M U V M E N G Š U . 

Po uvodnem bogoslužju božje 
besede bo nagovor tajnika sinode, 
p. Lo jzeta Cv ik l a . Za tem bodo 
predstavniki župnij predstavi l i 
ugotovitve in sklepe zasednja si 
node glede na področja krščan
skega delovanja kot so družina in 
zakon , kateheza, šola, mladina, 
krščanska dobrodelnost in bit i 
kristjan v družbenem okolju. Prav 

tako bodo predstavljeni zapisniki 
sinodalnih pogovornih skupin, ki 
so po župnijah potekale v nede
l jo, 2. apr i la 2000, z namenom: 
prit i do konkretnih predlogov in 
rešitev za prenovljeno pastoralno 
delovanje Cerkve. 

V vmesnem, ku l tu rnem delu 
programa bosta nastopila igralska 
skupina in Mešani pevski zbo r 
Kulturnega društva Grobl je . 

O b 19. uri bo v mengeški cer
kvi sklepna sv. maša z nagovorom 
p. Lojzeta Cv ik la , poje Mladinski 
pevski zbor iz Mengša. 

Dobrodošli vsi verniki okoliških 
župnij! 

JANEZ KVATERNIK, dekan 

A l i b o v D o m ž a l a h š e d r u g a 

š p o r t n a d v o r a n a p o l e g s t a r e ? 
Hala komunalnega centra je te dni še vedno glavni dom Domžal

skih košarkarjev, kateri so letos zelo uspešni, saj so v posebnem toč
kovanju mlajših selekcij - mladi do 20. let, mladincev, kadetov in p i 
onirjev osvojili prvo mesto. Ka j pa bo v prihodnje pa se ne ve, a v 
projektu, ki ga imajo na občini Domžale, naj bi bila na obrobju mes
ta v okv i ru športnega parka zgrajena še ena dvorana, v njej naj bi 
po novem domoval i domžalski košarkarji. 

V leni projektu sodelujejo 
tudi sami košarkarski trenerji 
v Domžalskem klubu, ki s to 
idejo niso zadovol jn i , vendar 
pa jo v neki meri podpirajo, 
zadovoljni niso predvsem s ter
mini, ki naj bi j ih imeli v novi 
dvorani in naj bi ostali enaki 
kot v hali komunalnega centra, 

a lo so le obljube, kaj pa bo res
nično pa se ve, saj prevladuje že
lja močnejšega. Želja, da bi ostali 
v hali komunalnega centra, osta
ja, razlogi pa so v tem, da dvo
rana stoji v središču mesta, kjer 
je vse urejeno, tako infrastruk
tura kot tudi ostalo. 

V. Ž. 

Dobrodošli! 

»Na Viru se dobimo« 2000 
Na balinišču B§K Budničar na 

Količevcm bo 16. junija 2000 ob 
18. uri že druga tradicionalna pr i 
reditev N A V I R U SE D O B I M O 
2000. Ansambel Sonček in bali-
narji s Količevega so za vse obis
kovalce pripravili pester program, 
ki ga bo vodil Janez Dol inar, v 
nejm pa bodo sodelovali: 

A L E K S A N D E R J E Ž , G A M S I , 
Z L A T K O D O B R I Č , V R H O V E C , 
N A G E L J , K R E S N I Č K E , D O B 
R O J U T R O , M A R T A Z O R E , 

V I K T O R I J A , M A R J A N Z G O N C , 
M L A D E F R A J L E , T A N J A Z A J C -
Z U P A N , S V E T L I N , V I H A R N I K , 
T I N E S T A R E IN V A L O V I , S O N 
Č E K 

Prireditev bo v vsakem vreme
nu, po njej bo velik ognjemet. 

Vs top prost! 
Pr idi te in se zabavajte z nami ! 

Ansambel Sonček in BŠK 
Budničar Količevo 

Center požarne 
varnosti 
Količevo 

vas vabi na predavanje 

P O Ž A R N A 

V A R N O S T 

D O M A 
Dne 8. j un i j a 2000 od 17.00 

do 17.45. bo v učilnici Cent ra 
požarne varnosti, Količevo 2a 
- poleg Heliosa, za vse zainte
resirane potekalo predavanje z 
naslovom P O Ž A R N A V A R 
N O S T D O M A . Povedali vam 
bomo, kako se varno obnašati 
v vsakdanjem domačem okolju, 
katere nevarnosti prežijo na 
vas v vsakdanjem življenju in 
kako se j im izognit i , kako sc 
pripravit i na daljšo odsotnost 
od doma... Naučili pa vas bo
mo tudi praktičnega ravnanja 
z ročnimi gasilniki in drugimi 
priročnimi gasilskimi sredstvi. 

Z a udeležence predavanja pa 
bomo omogočili tudi ugodni na
kup ročnih gasi lnikov (10 do 
1 5 % ceneje) 

Dobrodošli! 

Pojav, s katerim 
se srečujemo na 
vsakem koraku, 
vsak dan ... 

Zakaj 
tako in do 
kdaj še? 

V zadnjem času skoraj ni dne, 
da ne bi iz tega ali onega konca 
občine prišla informacija o van
dalizmu. Neznani storilci ali sto
rilke so že večkrat poškodovali 
omarico kabelske televizije. Za 
kaj? 

V parku ob občini je vanda-
lizem stalni obiskovalec: zdaj ne
kdo prevrne koše, drugič razbi
je luči, nazadnje so vandali po
trgali stojala za luči. Biti so mo
rali zelo močni, saj so bila sto
jala luči dobro pritrjena. Zakaj? 

Razbite javne svetilke, včasih 
kljub svoji velikosti kar dobro 
poškodovane, jc treba menjati, 
zagotoviti zanje denar, ki bi ga 
koristneje porabili drugje. Zakaj? 

Skoraj vsak dan neznanci pre
vrnejo kakšen prometni znak ali 
označbo naselja, ga vržejo ob 
cesto. Če imajo čas, tudi popiše
jo, najraje delajo to na označbe 
naselij, saj je tako prijetno, če 
čisto iz vsem dobro znanih N O 
ZVC dobimo čisto nekaj druge
ga, da ostali!) primerov nc nava
jam posebej. Zakaj? 

Nič bolje se ne godi različnim 
drugim objektom, raznim sle 
nam. Neznanci čc le morejo, na
pišejo svoja razmišljanja, pustijo 
svoje sledi in ne razmišljajo o 
tem, da bo moral nekdo ža nji
mi pospraviti. Zakaj? 

Kljub očiščevalni akciji je vsak 
dan znova mogoče videli nova 
črna odlagališča, nekdo je pred 
nekaj tedni v neposredno bliži
no vodnih zajetij pripeljal od
padne živalske kože. Kdo ve, če 
je pri tem vsaj z.a sekundo po
mislil, da na tak način lahko 
onesnaži vodo - tudi tisto, ki jo 
pije sam ali jo pijejo njegovi naj
bližji? 

Vse to in Se marsikaj se do
gaja vsak dan: zdaj v tem, zdaj 
v drugem kraju. Včasih tudi pred 
našimi očmi. Ukrepa policija, 
ukrepajo občinski nadzorniki in 
inšpektorji, vandalizem pa ne 
preneha. 

Storilci, ki so odkriti, so naj
brž kaznovani. Ampak kazen ni 
dovolj, kazen m vse. 

Kaj lahko naredimo? Al i res 
samo to, da gledamo, se zgraža
mo in nato odpravljamo in sani 
ramo brezobzirno poškodovane 
skupne objekte in vode. S skup
nim denarjem davkoplačevalcev 
seveda. Do kdaj še? 

ODGOVORNA UREDNICA 

OPTI 
B u k o v č e v a 3 0 . V I R p r i D o m i a l * b : 0 6 1 / 7 1 1 - 8 9 0 

K o l o d v o r s k a 3 . , G r o s u p U e : 0 6 1 / 7 6 2 - 5 7 7 

V prenovljeni optiki vam nudimo kompletno oskrbo vida 

* o k u l i s t i č n i p r e g l e d 

* veliko izbiro okvirjev 
kakovostnih stekel 
sončnih očal 

Delovni čas od 8. do 19. ure, sobota od 8.30 do 12. ure. 

Kam z odpadki? 
Koliko časopisnega papirja ter ne

povratne embalaže roma vsak dan v 
kontejner za smeti in potem na javno 
odlagališče? Je mogoče že kdo izraču
nal, koliko bi lahko prihranili, če bi vse 
to zbrali in dali v ponovno predelavo? 
Marsikje so že postavili kontejner, kjer 
lahko odlagate časopisni papir, sicer 
določene dni in ure. Kako ja je to drug
je, pa je vprašanje. lj> mladi v osnov
nih šolah še nabirajo časopisni papir 
pa še to verjetno samo zaradi velike za
gnanosti katerega od učiteljev. Zaman 
so dnevi zemlje ter očiščevalne akcije, 
če ne znamo izkoristiti naših rezerv pri 
zbiranju surovin. Seveda pa se vse to 
splača našim sosedom, ki nam našo 
neorganiziranost krepko zaračunajo. 

D. J. 

N a g r a d e z a b r a l c e 
S L A M N I K A 

Za knjižne nagrade iz prejšnje številke S L A M N I K A se je potego
valo veliko število naših bralcev, najsrečnejši: 

Olga Šmigoc, Prešernova 17, Domžale 
Vladimir Cerar, C 24. junija, Lj. Črnuče 
Tone Požar, KraSnja 56, Lukovica 
Marjan Grad , Ljubljanska 45, Domžale 
Mar i Lončar, KokoSnje I2B, Dob 
pa bodo v Uredništvu prevzeli knjižne nagrade. 
Za tokratni pravilni odgovor bo pet bralcev prejelo nagrade (knjige oz, 

komplete pisal) Mladinske knjige Domžale, o kateri lahko več izveste v raz
govoru z go. Vando K neman, vodjo poslovne enote. 

Pravilne odgovore pričakujemo do 10. junija 2000 na naslov: S LAM
NIK, Domžale, Ljubljanska 69, 1230 Domžale, z oznako Z A NAC.RA 
DE. Vel iko sreče! 

Mladinsko knjigo Domžale lahko najdete v Domžalah na: 
tJ^jJTj A / Ljubljanski 99 

BV Ljubljanski 83 
C / Ljubljanski 38 

Ime in priimek: 

Točen naslov;. 
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Šolska koša rka rska 

liga 

P l e s n a s k u p i n a 

O Š D o m ž a l e -

d r ž a v n e 

p r v a k i n j e 
(Nadaljevanje s prve strani) 

Osnovna šola Domžale \ Šolski 
košarkarski l igi sodeluje že t r i leta. 
in sicer tako v košarkarski l igi kot v 
okv i ru tekovanj za najboljše plesne 
skupine, novinarje in napovedoval 
ce, poskušajo pa se tud i v fotograf i 
j i in snemanju. Leto 2000 je m lad im 
s te šole pr ines lo nov. zav id l j i v us
peh. Članice plesne skupine so nam
reč postale državne prvak in je in z a 
ključna slovesnost v hal i K o m u n a l 
nega centra v Domžalah je imela na 
men, da se mlade plesalke, k i j i h vo
d i Tjaša Šušteršič iz Plesne šole M i 
k i predstavijo vsem učencem Osnov
ne šole Domžale, h k r a t i pa je b i l a 
slovesnost tudi priložnost, da se po
kažejo tud i uspešne plesne in nav i 
jaške skupine iz drug ih osnovnih šol. 

Športni dogodek sc jc pred po l 
no halo, v kateri je bi l ludi pred
stavnik S K L g. Bojan Brodn ik , ter 
g. Jur i j B c r lo t , predsednik Sveta 
staršev. zaCel z nastopom domžal
skih mažoretk. ki vadijo v o k v i r u 
Turističnega društva Domžale in je 
med nj imi vel iko učenk i/ le šole. 
G l a vn i športni dogodek jc bila ko 
šarkarska tekma nted učenci in 
učenkami te šole ter učitelji in uči
telj icami. P rva četrtina sc je k o n 
čala z min ima ln im vodstvom učen
cev m učenk, odmor pa je bil pri-
ložnost za predstavitev državnih pr
vakinj , ki so jih nj ihovi sošolci in 
sošolke pozdrav i l i z glasnim aplav
zom. Druga četrtina se jc končala 
z vodstvom učiteljev, v odmoru pa 
smo zaploskal i mladini članom ka
rate k luba A t o m i/ Domžal ter 
plesni skupini iz OŠ M i l o j ke Štru
kelj iz Nove Go r i c e , ve l iko p o z o r 
nosti pa jc bila deležna navijaška 
skup ina Ž A B I C E iz OŠ L o g pr i 
Dragomcru, ki je osvojila naslov dr
žavnih p r vak in j med navijaškimi 
skupinami. Tudi po tretji četrtini so 
hili učitelji in učiteljice v rahlem 
vodstvu, tekma pa jc bila razbur 
l j iva tudi v zadnj i četrtini, ko so 
mlajši košarkarji in košarkarice na 
vel iko navdušenje pr isotnih izena
čili 28:28, tako da letošnjega zma 
govalca tradic ionalne košarkarske 
tekme ni bilo. Odlični so bili vsi ig
ralci in igralke, še najboljši pa šte
v i ln i navijači, ki so znali zaploska
ti obema ekipama in so pokazali, da 
vedo, kaj je pravo navijanje. 

Športni dogodek, kakršnih si še 
želimo, jc bil pr i jeten uvod v z a 
ključne ledne letošnjega šolskega le
ta, v kater ih učence in učenke pa 
tudi nj ihove mentor je čaka vrsta 
zan imiv ih dogodkov in tekmovanj , 
v ka ler ih jim želimo vel iko uspeha. 

letošnji uspeh mladih plesalk Os
novne šole Domžale je Sc ena i z 
med potrdi tev, da je v naših šolah 
ve l iko uspešnih športnikov, ki sc 
pod vodstvom svojih mentorjev in 
uspešnem sodelovanju vodstev šol. 
uvrščajo v sam vrh naše republ ike 
Plesni skupini OŠ Domžule iskrene 
čestitke! 

V . v . 

K n j i g o o o b č i n i D o m ž a l e j e g . J o ž e P r i m o ž i č , 
p r e d s e d n i k T A K D o m ž a l e , i z r o č i l ž u p a n u 
m e s t a Z a l a e g e r s z e g a . 

Težkoatletski klub Domžale 

Veterani 

N K D o m ž a l e : N K Z l a t o pol je 2 : 0 
Povabilu veteranov N. K. Domžale, da tudi letot odigramo pri ja

teljsko nogometno tekmo z njihovo ekipo, smo se v Š. I). Zlato polje 
Zelo radi odzvali. 

27. april, dan upora, je bil kot nalašč priložnost, da državni praz
nik ludi športno rekreativno zaznamujemo z medsebojnim sreča
njem v večernih urah na razsvetljenem domzalaskem igrišču. Po
budnik lega srečanja je bil selektor veteranske ekipe g. Bojan Osolin, 
s katerim so predhodno potekali vsi pogovori. V izrednih vremen
skih razmerah sta sc obe ekipi srčno borili. Neodločen rezultat pr
vega polčasa pa govori, da smo bili Zlalopoljci dokaj dobra nas
protna ekipa. V drugem polčasu so boljšo igro prikazati gostitelji 
ter dosegli dva zadetka. Omeniti moram tudi lep strel napadalca 
baše ekipe nekaj minut pred koncem tekme, saj je prečka rešila 
zadetek v domači mre/i. Ob igrišču se je zbralo dokaj zavidljivo 
število gledalcev, ti so korektno spodbujali poleg domačih igralcev 
tudi gostujočo ekipo i/ Zlatega polja. j H A B J A N l Č 

N a s t o p n a M a d ž a r s k e m D o b r i n a s t o p i d o m ž a l s k i h t e n i s a č e v 
Člani T A K Domžale so se po uspešnih nastopih na držav

nem članskem prvenstvu v dviganju uteži letos že sedmič ude
ležili tradicionalnega. 30. tekmovanja /a pokal (iocscj, ki je 
potekalo v Zalaegerszegu na Madžarskem. 

Tekmovanja so se udeležili: Jozc Klopčič. Štefan Domin ko 
in Blaz Lenarčič; v olimpijskem biatlonu (sunek + poteg) 
so se pomerili s Se štirimi »trojkami« iz treh madžarskih 
(Zalaegerszeg »A«, Zalaegcrszcg »B«, SE Szombathelv) in ene
ga avstrijskega kluba (Karfsport Modling). Za najmočnejšo 
se je izkazala »trojka« domačega kluba, člani Težkoatletskega 
kluba pa so zasedli peto mesto. 

Mednarodno tekmovanje jc potekalo v prijetnem raz
položenju, k čemur je pomagalo tudi to. da jc bilo tekmo
vanje posvečeno tako 1000-letnici Madžarske kot tudi 35-
letnici obstoja domačega kluba. Tekmovalec jc pozdravil tudi 
župan mesta organizatorjev, njemu jc. na njegovo prijetno 
presenečenje g. Jože Primožič, predsednik T A K Domžale, 
v imenu županje Domžal izročil knjigo o Domžalah. 

Madžarski dvigalci uteži bodo svojim prijateljem iz Dom
žal še letos vrnili obisk. 

Uspešno še naprej! B V 

Na ( iradianl tuoru in njegovem zaključnem turnirju so odlično na
stopali domžalski predstavniki in predstavnice. Pri fantih so Ogrinc, 
JakšiČ in Kraševec prikazali odlične igre, saj seje v osmini finala po
slovil Jakič, v čctrtfinalu še Ogrinc, Kraševec pa v polfinalu proti kas
nejšemu zmagovalcu Blažu 'I rupe ju. 

Pri dekletih se je Ana Svoljšak prebila do finala in tam izgubila pro
ti Nini Suvak. Premagala je klubsko kolegico Doherškovo v Čctrtfina
lu. V polfinalu pa l i no Suvak. 

V seriji turnirjev istrske riviere na Hrvaškem pa so izpadli v kva
lifikacijah na glavne turnirje, a to šele v tretjem krogu, kateri je 
bil pomemben za uvrstitev na glavni turnir. Tako Ogrinc kot tudi 
Kraševec sta sc v Poreču in Rovinju poslovila v drugem in tret
jem kolu kvalifikacij, a to ni tako tragično. 

Na obeh turnirjih se je izkazal Marko Tkalec, ki jc dobil tur
nir v Poreču. 

Zanimivo pa je te tO, da bo tradicionalni teniški A T P turnir Slo-
venia open tokrat na sporedu od 8. do 14. maja in ne v prvem tednu 
maja. 

Razlog jc v turnirjih Mastcrs, ko naj ne bi bilo ATP-turnirjev 
in tako pride do umika turnirjev mednarodne serije. Tako DO 24 
Rimom to najmočnejši turnir v takratnem času, zato si organiza
torji Obetajo še boljšo udeležbo kot pretekla leta. „ „ „ 

U R B A N Z N I D A R S I C 

Nastopi članov 

Atletskega kluba 

Domžale 

V s i ž e v » p o l n e m 

t e k u « 
22. 4. 2000 je A D Zak-VI ass na Atlet

skem stadionu v Šiški organiziral otvorit
veni atletski miting, na katerem so člani 
domžalskega atletskega kluha postregli s 
kar nekaj dohrimi uvrstitvami in rezulta
t i . 

Zmagovalca ali zmagovalke A K Dom
žale sicer ni imel. so pa bila dosežena tri 
druga mesta: Klara Nahtigal jc ob moč
nem proti vetru dosegla dober rezultat 
13.65 s na 100 m. Jože Pirnat je vrgel kop
je 57 m. Erika Pirnat pa jc 4 kg težko 
kroglo sunila 9,73 m. Zabeleženo jc bilo 
tudi eno tretje mesto, in sicer sunek 
krogle Ane Naranča 9,68 m. 

Druge uvrstitve: 5. Andreja F ler in. 
skok v višino 135 cm. 7. Dušan Zaje. 
600 m 1:26,03 min, 9. Vesna Ciabor, 60 m 
8,90 s, 10. Blaž Svetic, 60 m 9,06 s. 17. A n 
draž GregoriC. 600 m 1:3.27 min. 18. Su
zana Mladenović. 600 m 1:57.04 min. 
19 Melisa RidušiC. 60 m 9,87 s. 20. Man-
ca Vclkavrh. 600 m 1:58.41 min. 24. Do 
men Jarc. 600 m 1:35.94 min, 26. Merima 
Hadžič 300 m 48,99 s, 33. Bernard Jarc. 
600 m 1:45.03 min. 

Drugi mit ing, ki so se ga udeležili 
Domžalčani, je bil otvoritveni miting A D 
Olimpija, potekal je prav tako v Šiški, in 
sicer 6. 5. 2000. Najbolje sta sc uvrstila Jo
že Pirnat, ki je zmagal tako v metu kopja 
kol v suvanju krogle (58,33 m in 14,27 m) 
ter Er ika Pirnat. ki je zmagala v metu 
kopja (29.67 m). Dve drugi mesti sta »od
nesli« Ana Naranča (suvanje krogle 10.12 
m) in Erika Pirnat (met diska 34.21). Na 
stopila sla še Dušan Zaje. ki je v teku na 
800 m s Časom 2:02.36 min zasedel šes
to mesto in Bojana Hostnik. ki si je z re
zultatom 12.95 s na 100 m pritekla osmo 
mesto. 

V italijanski Gor ic i je Bojana Vojska 
na mednarodnem mitingu v teku na 
8(X) m s Časom 2:17,78 min zasedla peto 
mesto in postavila nov klubski rekord /a 
članice. 

Z m a g o v a l n e e k i p e v m o š k i k a t e g o r i j 

K o š a r k a v Ž e j a h - t r e t j i č 

N a košarkarskem igrišču p r i gas i l 
s kem d o m u v Žejah pod Sv. T r o j i c o 
s m o b i l i na p re l epo sončno nede l j o , 
14. m a j a , ponovno priča m a l e m u k o 
šarkarskemu s p e k t a k l u . V m a n j kot 
letu d n i smo že tretjič p r i p r a v i l i tek
movan je v t. i. »streetballu«; tok ra t z 
nas lovom P o m l a d 2000. K a r t r ina js t 
e k i p t r o j k v dveh k a t e g o r i j a h se je 
ponovno p o m e r i l o v o h l a d o v a n j u žo
ge in košarkarske t ak t i ke . 

Naše nes tandardno igrišče je z a 
go tovo nud i lo pravo »ulično« vzduš
je za tekmovan je : p o m e m b n o pa j c . 
da tudi s icer omogoča naši m lad in i , 
da se zb i r a in dru/.i pod košem in 
j c t ako manj prepuščena n e v a r n i m 
cestam in slabi družbi. 

Razvese l j i vo j c . da člani e k i p p r i 
hajajo i z bližnje in dal jne oko l i c e -
lokrat celo kompletna ek ipa iz L jub 
ljane. V kategori j i dO 16 let so se po
mer i l i : Sp. B rezov i ca . P r b i t k o t i , Ma-

Helios ostane v elitni druščini najboljših 
slovenskih košarkarskih ekip 

Košarkarji l leliosa i/ Domžal hodo tudi v prihodnji sezoni igrali v ligi ko l inska. kar 
je zelo pomemben in \esel podatek, ki bo tako omogočal Domžalski publiki gledati naj
boljše Slovenske košarkarske ekipe. 

Presenetljivo v državnem prvenstvu pa 
je to, da je novomeška Kraka v dveh tek
mah premagala velike favorite državnega 
prvenstva igralce Limona Olimpije. ki ta
ko ne bodo branili novega naslova držav
nega prvaka in so bili na koncu tretji. V 
finalu se tako merita ekipi Krke in Pivo
varne Laško, prvak pa jc postala prav no
vomeška Krka. Sedaj pa k trem tekmum 
ekipe Hchosa / Novo Gorico. V prvi tekmi 
je bil Helios na domačem terenu pred 5(X) 
gledalci, kateri so imeli prost vstop, nespo
ren favorit za končno zmago, a se je na 
igrišču pokazalo drugače. Domžalčani so 
bili zelo oslabljeni na centrskih pozicijah, 
saj nista igrala tujec Laskević kot tudi ne 
poškodovani Domen A. tak. kar so gostje 
iz Nove Gorice s pridom izkoristili, poško
dovan pa je bil tudi Marjan Košak. 

Helios je bil v prvem polčasu boljši, in 
to po zaslugi Mihe Zalokarja in Rada Tri-
funovica. ki sta povsem kontrolirala igro 
pod kosi in delala preglavice centrom Nove 
Gorice. V drugem polčasu je Helios zaig
ral še boljše, a le do 32. minute, ko so gost
je posli do izenačenja in nato do neulov
ljivega vodstva. 

Tako so Novogoričani zasluženo slavili 
na prvi tekmi v Domžalah s 85:70. kar je 
zelo ogrozilo status Hehosa v prvi ligi. zalo 
je bil sklican izredni sestanek izvršnega od
bora kluba. 

Povejmo še to. da igra pri Novi Gorici 
kar nekaj igralcev s prvoligaškimi izkušnja
mi, zato njihova zmaga ni presenečenje. 
Najboljša pri Domžalcanih sta bila Rado 
Trifunovič ter Miha Zalokar. pri gostih pa 
Marko Likar ter Primož Bačar. Sledila je 
druga tekma v Šempetru pri Novi Gorici. 

Domžalčani so se dan pred tekmo od
pravili v karanteno, kar je očitno n o t n o 
obrodilo sadove. 

Povsem drug prislop do tekme, spod
bujanje vseh igraicev in še nekatere stva
ri so bile tiste, ki so tekmo pripeljale v ko
rist Domžalčanov. 

Ekipi sta se v prvem polčasu izmenja
vali v vodstvu, nato so Domžalčani kar ne
kajkrat ušli za pet toćk, a so Goričani 
prednost izničiti in prvi polčas dobili s toč
ko razlike. Za veliko presenečenje pa lahko 
štejemo ludi to, da je zaigral ludi Domen 
Zerak in da se je poškodbe rešil tudi Mar
jan Košak. 

V drugem polčasu pa popolna nadvla
da Domžalčanov, ki so si do 10 minute dru
gega polčasa nabrali kar 20 ločk prednosti 
in da so Novogoričani prvi koš iz. igre do
segli šele v 10. minuti, povsem sla bila one
mogočena Likar in BaCar pri Novogoriča-
nih. pri Domžalcanih pa se je razigral sa
mo Plcvnik in ludi 5. osebna napaka Ra
da Trifunoviča Domžalčanov ni spravila s 
tira. 

Pri Domžalcanih na tekmi ni razočaral 
prav nobeden in ta zmaga jc nadejala ob
stanek v elitni druščini. 

Tretja tekma pa je bila ponovno v 
Domžalah, kjer je bila hala Komunalnega 
centra premajhna za vse ljubitelje košar
ke, ki pa so prišli na svoj račun. 

Helios je svojti namero o obstanku v ligi 
nakazal že na začetku, a so jih Novogori
čani ujeli in so bili nezbrani v končnici, kar 
je Helios izkoristil in dobil prvi polčas s 
šestimi točkami razlike 

V drugem polčasu si Helios ni nabral 
vidne prednosti, na to je sledila serija Du
šana Trifunoviča. ki tako sc vedno ostaja 
glavni in skriti adut Domžalčanov v boju 
za obstanek. Tako Goričani nikakor niso 
našli več priključka k IX>mžalčanom in so 
sc pri 19 točkah zaostanka že predali v 
usodo in igranje v prihodnji sezoni v I. B 

ligi. 
Najboljši pri Dom/alOalllh je bil Dušan 

Trifunovič. pri gostih pa sam Bučar ni mo
gel pripeljali NovogoriCane v clilno košar
karsko slovensko ligo. 

Helios tako ostaja še naprej v ligi Ko-
linska - najelitnejši košarkarski ligi v Slo
veniji, kar jc velika spodbuda za delo v pri
hodnje in primerna nagrada za 50-lclnicn 
kluba kol tudi za občinsko zlato prizna
nje. 

V naslednji sezoni pa sc morajo v ko
šarkarskem klubu posvetiti kakšni okrepitvi 
iz tujine ali iz. slovenskega področja, ki bi 
Hcliosu omogočal boj za nek|e pod vrhom 
in sredino lestvice in ne več /a obstanek. 

V opozorilo so lahko Ze prejšnje sezo
ne, in sicer 1994/95. 1995/96 ler zadnji dve 
1998/99 in 1999/2000. Upajmo le. da se bo 
Helios vrnil na slara poui slave, ko so bili 
v državnem prvenstvu četrti, peli in osmi. 

U R B A N Ž N I D A R Š I Č 

f i j a d. o. o.. K m e t i j e b r e z z e m l j e , 
V i n c c C a r t e r team in Ravbar j i . Po 
kal m lad insk ih p r v a k o v j c po o g o r 
čenih b o j i h osvo j i l a e k i p a V i n c c 
( a r te r tcam. 

V moški ka tegor i j i j c igralo se
d e m e k i p : N o l imi ts . P r a z n a gajba, 
Smrkc i , K r i p l i , Par t izan i , Z c j c in I7B. 
S impat i je gledalcev so bile takoj na 
strani ek ipe Žeje, ki je imela v svo
jih vrstah tudi ed ino damo , Ic-ta pa 
sc ni pusti la ve l i ko mot i t i in je p r i d 
no po ln i l a koše n a s p r o t n i k o m . 

Z a g o t o v o smo vsi uživali o b kva-
l i l c l n i igr i . ki so j o p r i kaza l e ek ipe . 
Večina članov je imelo izkušnje l u 
di z večjih p o d o b n i h »uličnih« tek
movanj . Koš jc k l jub številčnim na
s k o k o m zdržal, gledalci tudi in p o z 
no popo ldne je b i lo jasno, tla so si 
naslov najboljše ek ipe p rvens l va v 
/ c j ah /aslužili člani ek ipe I7B v se
s t a v i : P r imož M a h k o v c c , Boštjan 
M a h k o v c c in D a l i b o r C r n o j a . P.kipa 
sc j c d o sedaj udeležila vseh treh 
turnir jev , a prvič tudi zmagala. D r u 
gi so bi l i N o l imi ts in tret j i S m r k 
c i . 

N a k o n c u s m o sc pos ladka l i Sc s 
tor tami , k i j i h jc prispevala slaščičar
na Lcnčck i z Domžal, z a finančno 
pomoč pr i i zvedb i turnir ja pa se za 
hva l ju jemo tudi podjet ju K I A Kušar 
i/ Doba . 

N a svidenje spet po le t i ! 
R O K R A V N I K A R 

1 1 . A T P t e n i š k i t u r n i r R e n a u l t 

S l o v e n i a n o p e n 
V Domžalah je od 6. maja pa do 

14. maja potekal d rug i najmočnejši 
A T P teniški tu rn i r na svetu - poleg K i 
ma - v tem času, in to že 11. Kenault S lo
venian open. 

Na njem so nastopili tudi slovenski 
teniški igralci, a žal neuspešno, saj so 
vsi izpadli v posamičnih kol I udi v dvo
bojih dvojic že v prvem krogu ali pa 
celo žc v kvalif ikacijah na la turnir. 

Prvi nosilec turnirja jc bil Ceh Jiri 
Vanck - 94. mesto na A T P lestvici, d ru 
gi je bil Avs t r i j ec Ma rkus llipl'1 -
95. mesto, tretj i in četrti pa Nemec 
Hantschk ter Čeh Tomas Z i b 98. in 
99. mesto. 

G lavna atrakci ja turnirja pa jc bil 
Španec Scrgi Brugucra, ki jc trenutno 
okol i 500. mesta A T P lestvice, sicer žc 
zmagovalec Pariza, ki pa po poškodbi 
ne najde prave forme, takšne, v kakršni 
je bil takrat, ko je osvojil odpr to pr
venstvo Francije v Par izu. 

Sedaj pa k turnir ju. 
V kvalifikacijah jc naslopilo pet Slo

vencev, in sicer tudi dva i)omžalčana 
Ogr inc in Kraševec. A slu oba izpadla 
Žc v prvem kolu, in sicer Kraševec z 
Burgsmtil lcrjcm iz Nemčije z 6:4, 6:1, 
Ogr inc pa s Pcppasom iz Grčije s 6:3, 
6:3. 

Tudi osiali naši so Izpadli v prvem 
kolu kvalifikacij, in sicer Božič Jurnian 
in Bizjak. 

V prvem kolu turnirja pa je izpadel 
prvi nosilec Jiri Vanck. prav lako pa 
so bi l i neuspešni tudi naši. in sicer 

Kračman, Tkalec in Bernard pn posa-
nicznik ih ler v dvojicah Kračman-Urh. 
1'ehar-Smole in Božič-1 kaleč. 

Iako sla se do finala turnirja pre
b i l i kvalif ikant čiross iz Nemčije ter 
Baleells iz Španije, boljši pa jc bil na 
koncu Nemec, ki jc zmagal s 3:6, 6:4. 
6:4. 

Pri dvojicah sla biki najboljša Španca 
Alvarez in Iopcz-Moron, ki sla prema
gala dvoj ico iz Južnoafriške republike 
Rosncrja in VVcirsmitha s 6:3, 6:4. 

Sam teniški turnir je bil organiziran 
Zelo dobro, brez pr ipomb vseh nasto
pajočih, ki so organizaci jo samo hva
lil i. Žalostno je samo to, da si takega 
dogodka ne ogleda večje število gledal
cev, ki so sc v večjem številu zbral i le 
na f inalnih obračunih. 

C i l j i organizatorjev pa so usmerje
ni žc v drugo leto ler ludi v lo , da bo 
v Sloveniji organiziran tudi ženski te
niški turnir na visoki ravni v okv i ru 
W I A turnirjev, l e ta naj bi bil v Ljub
ljani prihodnje lelo, kjer hi lahko imeli 
I udi Slovenci v idno vlogo s strani Ic-
niških igralk, kol so: Pisnik, Srebotoik 
in Križan. 

Upajmo le. da se hodo ludi fantje 
kdaj uspeli uvrstiti na lestvici tako v i 
soko kol dekleta in da bodo vidno vlo
go igrali tudi M domžalskem teniškem 
turnirju. 

Sc v id imo na naslednjem Renault 
Slovenian opnu. in sicer žc 12. po spo-

U R B A N Ž N I D A R Š I Č 

N a j m l a j š i n a v d u š e n i 
Podmladek K K l'IKI I 11 v umetnostnem ko la lka i i j i i seje udeležil skupnih p r i 

prav v T rs tu v kota lkarskem k lubu ,|()l I Y . Na povabi lo tega odličnega k luha se 
je odzvalo ne malo umetnostnih kotalkarjev in ko ia lkar ie našega k luha , k i so spoz
nali svoje sovrstnike, stare od pet do šest let. O b prisotnosti številnih trenerjev in 
funkcionar jev k luha je pr iprave vodil svetovno znani trener M a r i o V i t ta . 

Iz kluba Pirueta jc sodelovalo 20 najmlajših članov, starih med pet in šest 
let, ki so bili navdušeni ob sprejemanju osnovnih znanj iz umetnostnega ko-
talkanja. Najmlajši sc žc vneto pr ipravl ja jo na svoj ognjeni krst, to jc prvi na
stop v kategori j i najmlajših. 

O b pr ikazovanju različnih skokov in piruet so tudi sami poizkusi l i s ledi l i 
tej umetnosti povezani z glasbo, 

V juliju čaka naš klub organizaci ja mednarodnega tekmovanja P I R U E T A 
2000, ki bo že osmo v zgodovin i kluba. Tekmovanje , ki jc žc tradicionalno, ho 
tudi letos na ploščadi v teniškem središču T E N T F N v Domžalah. 

M e d tem pa sc starejši tekmovalc i v umetnostnem kotalkanju že udeležuje
jo številnih tekmovanj po Slovenij i , hitrostnike pa čaka prva preizkušnja v K r a 
nju, kjer ho tekmovanje za Pokal Slovenije. 

I ekmovalke v sh0W programu (kvartet) so že pripravl jene in komaj čakajo 
svoj nastop na ev ropskem prvenstvu, ki bo 3. junija v n i z o z e m s k e m mestu 
I I N D I I O V F . N . Zaželimo j i m vel iko sreče. 

K a d e t i n j e Ž K K D o m ž a l e - z m a g o v a l k e I I . l i g e 
K o t z a d n j o e k i p o v s k l o p u Ž K K Domža le , v a m p r e d s t a v l j a m o e k i p o 

k a d e t i n j - d e k l i c e r o j e n e 1983 i n mlajše. 

V s e z o n i I9V9/20OO je la ek i pa 
od igra la 14 p r vens t ven ih l e k e m , o d 
kate r ih je samo 3 izgub i l a (v kva l i 
f i kac i j ah za I. l igo - 2 t e k m i , v r e d 
nem de lu sezone pa samo eno) vse 
os la le t ekme pa s m o uspel i zmaga 
t i . G l a v n o b reme v e k i p i so nosi le 

.3 izku.šcneiše igra lke, od ka l e r i h je 
le ena s lara 17 l e l , dve 16 let, vse 
oslale pa so vsaj l e lo mlajše, vendar 
sc n iso ustrašile o d g o v o r n o s t i in so 
k l j ub r a z l i k i v moči in v is im p r i p o 
mogle k uspehu 

V p r v e m de lu t e k m o v a n j a s m o 

15. Dnevnikov kros in državno prvenstvo v krosu 

Ekipi OS Domžale prvo in tretje mesto 
N a 15. D n e v n i k o v e m k r o s u i n d ržavnem p r v e n s t v u 

o s n o v n i h i n s r e d n j i h Sol v k r o s u , k i j e h i l l e tos v 
S i n a i t n e m p r i L i t i j i , p o n e k a j l e t i h p rv i č i z v e n naše 
obč ine , je s o d e l o v a l o b l i z u 2 0 0 0 tekačev i n tekač ic , 
m e d k a t e r i m i so b i l i t u d i najbol jš i »krosist i« i z naše 
občine, i z b r a n i na j e s e n s k e m r e g i j s k e m k r o s u . 

Najuspešnejši j e b i l A n d r a ž G r c g o r i č , m l a d i per-
s p c k l i v n i tekač iz O s n o v n e šole Don i/ J i l c , ki je osvo 
j i l s r e b r n o m e d a l j o , s k u p a j z B e r n a r d o m J a r c e m pa 

s v o j i Soli p r i t e k e l p r v o m e s t o m e d e k i p a m i o s n o v 
n ih so l - fant je l e tn i k 1986, k i so t ek l i 1500 n i . M e d 
učenkami l e t n i k 19X7 sta z odl ičn ima t e k o m a S u 
z a n a M l a d e n o v i ć i n V e s n a O a b o r O s n o v n i šoli 
Domža le m e d e k i p a m i p r i t e k l i t r e t j e m e s t o . 

I sk rene čestitke pa n a m e n j a m o Indi J e r n e j u Kas-
t c l i c n . č lanu A t l e t s k e g a k l u b a Domža le , k i jc m e d 
d i j a k i I. in II. l e t n i k o v G i m n a z i j i Bežigrad p i i i e k c l 
z l a t o m e d a l j o . 

B . 

suvereno premagal i vse ekipe, v d r u 
gem de lu . ko smo igral i z boljšimi 
k l u b i , smo pa dosegl i naslednje re
zu l ta te : 

Domžale : Pos to jna 2:0 
Domžale : Z K K Šentvid 2:0 
Domžale : Sežana 1:1 
Razvese l ju je tudi dejstvo, da smo 

na vsaki l e km i dosegli m in ima lno 6.S 
točk, največ pa X4 ločk, in tO Z e k i 
pami , ki so nam enakov redne ali ce
lo rea lno močnejše o d nas. P o h v a 
lo si zaslužijo vse igra lke , saj so s 
požrtvovalnim d e l o m presegle p r i 
čakovanja. U p a m o , da bo lak p r i 
s l o p k igri in de lu ostal tudi za p r i 
hodn je , ke r i m a m o s tO e k i p o veli
ke načrte, a 0 t em prihodnjič. 

K A R L O S O P E R 

Ž K K Domžale v ab i vsa d e k l e t a , 
mlajša od 2.3 let, k i i m a j o veselje 

d o i g r a n j a košarke, d a se n a m 
pridružijo. 

Z a podrobnejše i n f o r m a c i j e 
pokličite te l . : 041/5.34-045 - i g o r . 

u n i j 2 0 0 0 

file:///esel


SPORT 
D e s e t i t r a d i c i o n a l n i t u r n i r 

v b a l i n a n j u I h a n 2 0 0 0 
V počastile v pra/.nikov 27. aprila in I. maja ter šc po

sebej praznika občine IX)inZalc se je v Športnem paricu lh;in 
iloga jala zanimiva prireditev - turnir v balinanju cetvork s 
kvihlikicijami. Izločilni boji so se pričeli te v sredo in so 
Majali vse do petka, na turnir pa so sc uvrstile po dve ekipi 
i/ vsakega kfalifikacijskega dne. skupaj sest in domaČi dve 
ekipi. Prijavljenih jc bilo is ekip iz »Domžal, I itije, Ljub
ljane, Kamnika, Vodic, Mengša in Lukovice. Po napornih 
izločilnih bojih so vse ekipe prišle tudi na glavni turnir 
29. aprila 2000. Zc sama napoved trebi jc bila precej ne
hvaležna, saj ni bilo nosilcev in so se najmočnejše ekipe lah
ko pomerile med seboj zc v prvem delu tekmovanja. Po 
kratkem otvoritvenem nagovoru predsednika UK [han in 
osvežitvi privil. ki veljajo na turnirju, so se boji pričeli. 

Med najuspešnejše, torej med ttiri najboljše, so sc uvrs
tile ekipe Markcla Kape iz Domžal, ekipa Lukovice, eki
pa Mcngosa iz Mengša in domaČa prva ekipa Ihan 1. 

V polfinalu jc poleni ekipa Marketa Kape premagala 
Mengos z rezuhatom 13:2, ekipa Lukovice pa domaćine 
z 13:3. V tekmi za tretje mesto so potem Mengcšani pre
magali le Ihance z 13:4. v velikem finalu pa je po zani
mivi igri in veliki borbenosti ekipa Marketa Rape prema
gala Lukovico 7 rezultatom 13:6. 

Prav ko smo hoteli izvesti slovesen zaključek turnirja 
in podelili zahvale sponzorjem, prijateljem balinanja in po
delili lepe pokale za osvojena mesla. nas je presenetilo vre
me, vendar smo na prostem, kajti v Ihanu imamo Zc kar 
lep Cas pokrito balinišče. Seveda pa smo zaključek izvedli 
malo hitreje, kot smo imeli v programu. Turnir je ob de
setletnici delovanja lepo uspel, glavna nagrada na srećolo-
vu, odojek iz ihanske farme, je bila predana srečni dobit
nici, vsi obiskovalci pa so spraševali, ali bo turnir ludi na
slednje leto. Bo. Seveda bo, obljubljajo ihanski balinarji. 

T O N E D R A G A R 

V Domžalah imamo 
odlične mlade karateiste 

V Hali komunalnega centra v Domža
lah jo Karale ilrušlvt> A T O M Domžale v 
okviru program Sholokarale-do Interna-
cional /veze Slovenije v soboto. 13. S. 2000 
pripravilo državno prvenstvo za osnovne 
in srednje šole v kurulc j i i . Naslopilo je 
okoli 250 lekmovalcev in tekmovalk, ki so 
se pomerili v kalah in komiteju - borbi . 
Mladi karalcisti, od kalerih so bili nekate
ri še začetniki iz, nižjih razredov osnovnih 
šol, so pokazali prave spretosli, ki so bile 
zanimive za vse, ki so si prišli pogledat že 
šeslo tako tekmovanje. Nastopilo je 35 os
novnih in 26 srednjih šol, domžalske os
novne šole sla uspešno zastopali OŠ Rodi
ca in OŠ Domžale, ki je med osnovnimi šo
lami (z. istim številom točk kol zmagoval
ci, vendar z manj zmagami) zasedla dru-
Ro mesto, in sicer za OŠ Sv. Jur i ja . Med 
srednjimi šolami je bila najboljša G imna 
zija Brežice. 

Rezultati: 
KA 11 • mlaiši dečki - 9.-7. KYI I 

1 .'ladei Bodla j (OŠ Rodica), 3. Dejan Zaje 
<OŠ Domžale) 

mlajši dečki - 4.-1. K Y U 
I. Eugcn Bundcrla (OS Kuznia) 

starejši dečki - 6.-5. K Y U 
1 Ivan Kelemtna loš M. Konšak - MU) 

deklice 9.-7. K Y U I. Maja Korošak 
'OS Borci za «ev, mejo). 2. Spela Grad 
«>Š Domžale) 

deklice - 4.-1. K Y l ) 1. Polonca Ku l l 
(OŠ Sv. Jurij), 4.Tamani Kokalj (OŠ Dom
žale) 

maldinkc 3. K Y U - I. D A N 
I Spela Rues (Gim. Ljutomer) 

mladinci J . k y i i - l. D A N I. Ju-
1 opic 'M G i m MH) 
mlajši dečki 6. 5. K Y t I 

I.Ivan Kelemina o š M koiisnk). 2. Ti-
motej Kokalj (oŠ Domžale) 

starejši dečki - 9.-7. K Y U 
I. Denis Recek (OŠ Grad), 4. Denis Al iu 
(oš Domade) 

starejši dreki - 4.1. K Y U I. Ri-

kardo Ladinek (oŠ Lovrenc« na Pohor-

deklice 6.-5. K Y U l.Tjaša Gavez 
(OŠ Domžale) 

mladinke 9.-4. K Y U I. Laurija ( laski 
(I rgovsku MU) 

mladinci 9.-4. K Y U I. Josip Varga 
(SSP.R - Ljubljana) 

KUM ITE ; 
starejši dečki - 9.-5. K Y l i 

I. Nejc Gumz.cj (OŠ Slovenske Konjice) 
mladinci 9.-4. KYI J I.Tonl Janez (Ži

vilska MB) 
mladinke 9. K Y l ) - I. D A N 

I. Daniela Dobrina (Gim. Brežice) 
starejši dečki 4.-1. K Y U I. Ri-

kardo ladinek (OŠ Lovrenc na Pohorju) 
mladinci 3. K Y U - I. D A N 

I, Rok ('repinsek II. < Hm. < Vije) 
Vsem najboljšim iskrene česlilke. ki si 

j ih za odlicflo organizacijo zasluži tudi 
Karale društvo A T O M . 

B O J A N A 

S k c t i n g p a r k z a r o l e r j e s e j e z v e č n a m e n s k e k o š a k a r s k e p l o š č a d i p r e s e l i l 
v p r i j e t n o z e l e n j e . O b t e m b i r a d i o p o z o r i l i , d a s o t a k o p r o s t o r k o t o b j e k t i 
n a m e n j e n i z a š p o r t i n r e k r e a c i j o i t \ . z a p r o s i l i i , d a v s i u p o r a b n i k i t o t u d i u p o 
š t e v a j o . O . U . , f o t o : V . M A J H E N I C 

T u r n i r v m a l e m n o g o m e t u o b 2 0 - l e t n i c i N K V i r 

N K V i r j e o b 20- l e tn i c i u s t a n o v i t v e k l u b a 
p r i r e d i l t r a d i c i o n a l n i m a l o n o g o m e t n i t u r n i r , 
k i j e b i l p o d v o d s t v o m p r e d s e d n i k a k l u b a 
M i l a n a P e v c a m L . i n S t ane t a Srše odlično o r 
g a n i z i r a n . T u r n i r j e p o t e k a l v i z r e d n o f a i r i n 
p r i j a t e l j s k e m vzduš ju , p a t u d i t e k m e so b i l e 
z e l o k v a l i t e t n e , z a n i m i v e i n izenačene. P r v o 
m e s t o j e p o p r e o b r a t u v f i n a l u p r i p a d l o 

k a m n i š k i e k i p i 
L e s p a l , k i j e 
•iKi iu l Gost išče 

Kovač , e k i p o z d o b s k i m p r e d z n a k o m . V b o r 
b i z a t re t j e m e s t o s t a se v domža lskem d e r 
b i j u p o m e r i l i e k i p i M o z a r t b a r a i n B i s t r i c e 
U n i t e d . Z m a g a l i so » M o z a r t i « , k i so v d r u 
g e m polčasu štrli o d p o r I t i s t r ice U n i t e d i n t a 
k o o s v o j i l i t re t je mes to . Najbol jš i s t r e l ec t u r 
n i r j a j e b i l i. d e s e t i m i z a d e t k i D e i s i n g e r M i 
r o . T u r n i r s i j e k l j u b m u h a s t e m u v r e m e n u 
o g l e d a l o k a r l e p o število g l e d a l c e v . 

G R E G O R B E R L E C 

Domžalčani v Radljah 
V Radljah jena 5. S. k. I. K VII karate turnirju nastopilo kar 191 lekmovalcev in tek* 

oiovalk iz vse Slovenije. . 
Med njimi so bili ludi predstavniki domžalskega kluba, ki so dosegli kar nekaj 

odmevnih Irczullalov ter tako pokazali, da imamo tudi v Domžalah obetavno cki-
P" S. K. I. karaleju. ... _ . . 

Največ uspeha so imeli lekniovalei ekipe Liborja, sledili pa so jim prav Domžal-
Pri kalah je pri deklicah z belim, rumenim m oranžnim pasom /marala Špela (.rad 

" Domžal, naiboljši pri vijoličnih m zelenih pasovih pa sla bili njeni klubski kolegi
ci Sanja Valncr in Tjaša Gavez. . . . . . . , , . , . . „ . , 

Pri mladincih m Ckmih z belim, rumenim m oranžnim pasom jc bil Josip Varaga 
iz Domžal najboljši. .... , 

V skupnem seštevki, kal in borb pri klubih pa so Domžalčani osvojili 195 ločk 
in zaostali samo za Taborom, ki je zbral 250 loek 

Z a s l u ž e n o p r i z n a n j e j e o b j u b i l e j u k l u b a p r e j e l g . M i 
l a n P e v e c i t . , » s r c e i n d u š a « k l u b a , k i j e k l u b t a k o 
r e k o č p o s t a v i l n a n o g e i n j e d e j a v e n p r a v o d s a m e 
g a z a č e t k a i g r a n j a n o g o m e t a n a V i r u . P r i v r ž e n c i n o 
g o m e t a s i l a h k o s a m o ž e l i m o p o d o b n i h n o g o m e t n i h 
e n t u z i j a s t o v , k o t j e g o s p o d P e v e c , k i s s v o j i m d e l o m 
d a j e z g l e d z d r a v e i n u r e j e n e š p o r t n e s r e d i n e . 

na crnobelih poljih 

N a p r e d e k o s m i n a d r ž a v n e m 
p r v e n s t v u 

V Rogaški Slatini ic konec aprila potekalo državno mošlvcno pr
venstvo v pospešenem »ahu, Zmagal [« rriglav Krško v postavi tw 
vasovle, Meitiovic, Sitnile, Kosi, pred Branikom Maribor in i trami-
do Maribor. Prvenstva sc ic udeležila ludi ekipa Napredka Domžale, 
ki sc jc uvrstila na osmo mesto. CČ bi upoštevali število ločk. osvo
jenih v dvobojih (meč točke), po katerih sicer potekajo ekipna les 
movanja pri nas, bi domžalske ekipa pristala na »Meni mestu 

Končni vrstni red) I, Triglav Krško(16), 27.5,2. Ilranik Maribor! 14) 
26,5, 3, Maribor Piramida (161 25,5, 4. io.no Zupan Kranj 1121 
S- Radenska Pomgruil Murska Sobota O) I « . 6. Kovinar Mariboru 
l«.5,7. Gorenjka l ise. ' 19) 18.5, S. Napredek Domžale (10) 17 na. 

Domžalska ekipa kol celota ni igrala v najboljši formi, boljše uvrs
titve pa so jo slalc predvsem visoki porazi z najbolje uvrščenim, mos -
vi. In kako so igrali posamezni igralci? Na prvi deski je Vlado Iv. n 
™" Iztržil tri in p eke. na drugi Marjan Šcmrl »tiri in 
na tretji Vid VavpettC ttiri točke( Jože Skok pa Jena Četrti desKi 
'bral pel točk. Tekmovanja sc ic sicer udeležilo 14 klubskih moštev, 
"digrali pii so devcl kol. igralni čas pa je bil 25 minul na igralci. 

Ž e n s k e t r e t j e , m l a d i n c i č e t r t i 
V Rogaški Slatini It Bilo hkrati s ClarrJdm tudi ekipno držav™ 

Prvenstvo u ženske In mladince Ženskega [elarujvanja so sc tat uoe-
Wttt Ic štiri ekipe, tako da so morali odigrati dvokrožni t "™-
£'la je Nova (iorica. za katero sla nastopali mednarodham sinu. 
K-ti Grosai ANe in mojstrica Ana Srebrnič, pred ekipo lo < .ž -
I1'"1 Ki.m, j„ domžalskim Napredkom. Končni vrs ni red: h Nov. «.o-

(10) 9,5, 2. Tome Zupan Kranj 1616.3. N edek Domžale (6) 5,5, 
4- Radenski Pcsngrad (2)3. . ... ,,., v h 

„ W Domžalčankal, ic izvrslo igrala mojstrica in vcWn.nka.ivl , 
K"Sir. ki jc v testih partijah osvojila pel ločk. Vilma Nadvcšnik pa 
K bila v slabi formi, saj jc iztržila zgolj pol ' i ) C k c : ,. . . . . v r f 

Organizatorji držav...™ ekipnega prvenstva so imel nek. t k o v « 
/ mladinskimi moštvi, saj »• jih le udeležito osem. Zmagala^ 

Pomgrad Radenska pred Novo Ciorico in Piramido iz Maribora, ota 
ntedkovi mladinci so bili čclrti. do pokala za Ircljo mesto p. jim jc 
'".aiijkala debela poldruga ločka. • , , 
, Kontni vrs cd: i. Pn,„g,a,l Radenska(13) 2.5. £Novatorka 

<»•) 10,3. Piramida Maribor ( Kil 9,5.4. Napredek Domžale (8) 8. 5. Ka 
"<'..ska Pomgrad 2 IX) 7,5 ild. i .a l/h. ,1 

Med mladinci Napredka |e AleksaiRfei Nadj na pfvl desk, zbral 

in loeke iz seilinih partij, luka I enic pa pel loek iz sedmih sre
čanj. 

D r ž a v n i p r v a k z a p o s p e š e n i š a h M o h r 
Mošlvcna državna prvcnslva v pospešenem šahu je v prelepem 

vremenu in idiličnem okolju v Rogaški Slatini zaokrožilo šc držav
no prvenstvo za posameznike (2*15 minul), ki je potekalo prvega maja. 
na .lan Praznika dela. Prvenstva se je udeležilo 115 Sahistov, tokrat 
je slavil velemojster l leorj Mohr - Piramida Maribor, ki je v deve 
tih partijah zbral sedem in pol lučke. Z enakim izkupičkom jc bil 
drugi velemojster Duško Pavasovič - Triglav Krško, tretji pa medna
rodni mojster Zvonimir Mcšlrovie, prav tako Triglav KrSko. 

Domžalski Šahisti so na prvenstvu odigrali kar vidno vlogo. Moj
ster Marjan Šemrl je bil s Šestimi točkami trinajsti, Vlado Ivančičjc 
osvojil pel in pol točke in prisli.1 na 24. mestu, Vavpelič pa z enakim šte
vilom točk na 30 mestu. Oba pa sta prejela veleransko nagrad... Ivan-
čič za prvo in Vavpelič za dnino mesto med najbolje uvrščenimi vete
rani. Jože Skok je s pelimi ločkami prislal na 48. meslu. I.uka Lenič 
s štirimi ločkami na 65. mestu, Miloš IX'klcla pa s dve in pol točka
mi na 107. meslu. 

P r i ' h i t r o p o t e z c i h ' v o d i J a c k 
Redni hitropotezni tedenski turnirji šahovskega kluba Napredka 

sc nemoteno nadaljujejo. Kot jc znano, potekajo v prostorih društva 
nad baliniščem v domžalskem Športnem parku vsak pcick ob devet
najsti uri. Po sešlevku vseh turnirjev, tudi za ves mesec april, jc v 
vodstvu prvokategornik Arlur Jack. ki Ima Sesl toCk prednosti pred 
llogdanoin Osolinora tretji pa je Vilomir Janjič. Navedeni nije Ša
histi so tudi trdno na prvih treh mestih. Vrstni red po prvem četrt
letju lela: Jack 139,5, llogdan Osolin 133,5. Janjič 132,5, (erar 12(1, Zu-
pančič98, Petri. (Jrnšelj 96, itd. Seveda je treba upoštevali, da se vsi 
igralci redno ne udeležujejo prav vseh turnirjev, kar deloma vpliva 
na vrstni red, saj sc v končnem sešlevku upošlevajo vse dosežene 
točke na posameznih turnirjih. Doslej se je vseh turnirjev udeležilo 
40 sahislk in šahislov. 

V T r b o v l j a h s l a v i l J o ž e S k o k 
Šahovski klub Rudar Trbovlje prireja ciklus nedeljskih pospešenih 

turnirjev, (2«15 minul na igralca), najboljša razvrstitev s seslih tur
nirjev pa sc šteje za končnega zmagovalca prek celega lela. Majske
ga turnirja seje udeležilo 311 ljubiteljev Suha predvsem i/ Trbovelj. Za
gorja. Litije, Žalca in Domžal zmagal pa je Napredkov član MK .1. Skok. 
ki je v sedmih koli oddal le remi (Irugouvrščenemu llinku Jazbecu. 
Končni vrstni red: Skok 6,5, Jazbec 5,5,1). Itrinovee, Kolnik. Mesoje
dec 5,0. Kranje, ( erar, Siner.lel 4,5 Itd. 

O b D n e v u u p o r a z m a g a l H r v a t Z e l č i ć 
27. aprila, ob Dnevu upora, jc bil v prostorih Cankarjevega do

ma v Ljubljani že tradicionalni odprti turnir mesta Ljubljane v po
spešenem Sahu, I elos se gtl je mlelezilo 109 ljubiteljev šaha. visoke 

nagrade pa so privabile kar pel velemojstrov, iri slovenske in dva 
hrvaška. 

Zmagal jc hrvaški velemojster Robert Zelčič 7,5, pred slovenskim 
mednarodnim mojstrom Markom Tratarjem 7,5 in slovenskim vele
mojstrom Draženom Sermekom 7. Na tekmovanju jc nastopalo tudi 
12 Naprcdkovih sahistov. Najbolje se je uvrstil Ivančič. in sicer na 
28. mesto s pel in pol točkami, le mesto za njim je bil Vavpelič z ena
kim številom Jočk. na 31). meslu pa je domžalsko Irojieo zaokrožil moj
ster Marjan Šemrl tudi s petimi ločkami in pol. Med vidnejšimi uvrs
titvami je bil J . Skok s petimi ločkami na 34. meslu, llogdan Osolin prav 
laku pelimi točkami na 39. mestu. It. Skok pa z štirimi in pol točkami 
na 49. meslu. 

N a z a k l j u č n e m t u r n i r j u d v o j n o s l a v j e N a z a k i i u t 
N a p r e d k u 

Na zaključnem turnirju mošlvcncga delavskega prvenstva Ljublja
ne v pospešenem šahu. (2*15 minul na igralca), sta med 15. ekipami 
Napcrdkovi zasedbi igrali zelo dobro. Prva ekipa jc zmagala, druga 
pa je tik za njo osvojila drugo meslo. 

Vrstni red: I. Napredek Domžale A II (19, 5). 2. Napredek Dom
žale B 10 (18.5). 3.1.SK Upokojenci 10 (17,5), 4. Višnja gora 10 (17). 5. Kli
nični center II. 8 (15.5) 6. Klinični cenler I 7 (15) itd. 

Za prvo ekipo so igrali Ivačič. Vavpelič, Bogdan Osolin in Bojan 
Osolin. največ ločk pa sla zbrala Ivačič in Vavpelič. in sicer pel in 
pol loek iz sedmih parlij. 

Druga ekipa je igrala v postavi J. Skok. B. Skok, Janjie, ( en... Z., 
paneič. V njej slabila najboljša Cenu s Šestimi in pol točkami in ki 
njiv s pel in pol toCkami, oba iz sedmih partij. Oh tem velja še pove
dati, daje na delavskem prvenstvu Ljubljane Vito Janjič izpolnil normo 
za mojstrskega kandidata, laki . je v času dobrega pol leta (za Bojanom 
Osolin..ml v domžalskih vrstah poslal že drugi novj mojstrski kandidat. 
Dolgoletnemu ljubitelju šaha, ki zna s svojo veliko predanostjo kraljev
ski igri k njej pritegniti »udi druge klubske soigralec, veljajo iskrene čes
titke za njegov uspeh. 

S l a d k i v r h S e r m e k u 
Ze tradicionalni mednarodni turnir v aktivnem šahu v Sladkem vrhu 

je ludi lelos privabil veliko Slevilo ljubiteljev šaha. tokrat kar 175. kar 
kaže na izjemno popularnosl tega turnirja. Posebna privlačnost tur
nirja so poleg denarnih še šlevilne praktične nagrade, ki jih prispeva
jo številni podporniki šaha. največji dcleZ pa ima pri lem sladkogor-
sk.i Patoma. Na turnirju je zanesljivo zmagal edini velemojster Dražen 
Sermek pred mariborskim mednarodnim mojstrom /.upetom 8,5 in ma
riborskim lide mojstrom Simičem 8,5. Na turnirju, tik ob meji z A vsi ri
ju, s., sodelovali ludi trije Domžalčani. člani Napredka. Zelo lepo se je 
uvrstil MK Boris Skok na 28. meslu s sedmimi ločkami in laku ponovil 
lanskoletni podobni uspeh. J . Skok je bil s pol točke manj na 52. meslu. 
Ilizjuk pa s štirimi ločkami na 148. mestu. 

J O Ž E S K O K 

Nogomet v Domžalah 

Sezone je konec! 
Zasluženi lelni dopust je I... kateri pa le ne ho pre

dolg, saj se bodo »peklenske« priprave za naslednjo se
zono pričele približno na začetku turistične sezone, ko 
večina ostalih smrtnikov »leži »a plaži - z možgani na 
olT...« . 

Kdo bo prisoten in kdo ne bo je sedaj le ugibanje, 
upamo pa, da je trener Petrovič teoretično že selekcioni
ral ekipo, ki bo drugo leto še nadgradila letošnjo. V zad
njem mesecu in pol so naši fantje zopet igral i po siste
mu »toplo-hladno«, ka r je značilno za letošnji spomla
danski del , pa vendarle, konec koncev, ocena je pozitiv-

V Domžalah so se zopet predstavili varovanci Bra
neta Oblaka in iztržili točko v trdi tekmi pred 500 
gledalci. Domžalčani so bili boljši, napadalnejši. ven
dar je delitev točk zaslužena, saj bi ludi {tostje lahko 
odnesli polno bero ločk. Nenazadnje, Rudar je po pr i 
hodu Braneta Oblaka zelo napredoval. Brane je iz fan
tov iztržil maksimum, a za prvo mesto potrebuje šc 
tr i , štiri kval itelnc igralce Letošnja največja okrep i 
tev Go ran Jolić je upravičil pričakovanja in je tudi 
na tekmi v l>>mžalah dokazal , da je iz jemno kako
vosten igralec, ki bi si zaslužil vpoklic Srečka Ka tan
ca v izbrano vrsto. No . ko smo že pr i reprezentanci, 
je treba omeni l i , da naš selektor velikokrat zaide v 
domžalski Športni Park in upam. da jc opazi l , kdo je 
najboljši slovenski strelec lige. »Oki« na LP ! Zakaj pa 
ne'?! Če jc npr. njegov strelski konkurent Milan Osterc 
je v izbran i vrsti , bi si to nedvomno zaslužil lud i 
Oskar Drobne To bi bilo ludi veliko priznanje za N K 
Domžale, saj imel i igralca na L P je velika časi. 

Naslednji krog je naše fante peljal v štajersko pre
stolnico k državnim prvakom V prvem polčasu so pr
vaki napadali, vendar je odlični Karadžič branil mo
goče in nemogoče. Povsem nemočen pa je bil v na
daljevanju, ko je po predložku z desne strani zadel 
Ismet Ekmcčic. Po vodstvu Mar ibora , je imel nedol-
go zatem enkratno priložnost Karapetrovič. a je zgre
šil prazna vrata iz neposredne bližine. Tekma, ki je 
namučila državne prvake, in ni dosti manjkalo, pa 
bi bilo zopel 1:1, kol pred letom dni. Očitno Ma r i 
bor vedno navdihne naše fanle, da odigrajo dobro par
tijo. Po Mar iboru je v Domžale 'prišla Mura . kateri 
se letos rezultatsko pozna menjava generacij. Muraši 
imajo odličen podmladek, ki bo v prihodnosti Se ka
ko nevaren, ko si l i najstniki pr idobi jo izkušnje. Tek
ma je bila razgibana predvsem na sredini igrišča, v 
zaključku pa sla oba vratarja vedno bila zmagovaka 
Domžale so sicer izvajale pritisk na gol Mure , a je 
ta pojenjal v drugem polčasu. Se posebej po izk l ju 
čitvi Dejana StefanoviCa. Tore j 0:0, po prikazanem, 
pa so si tudi Sobočani zaslužili točko. Ze med ted
nom so Domžale potovale v Celje, in očitno je po
spešen ritem sreda-nedelja pusli l posledice pri obeh 
moštvih. V prvem polčasu je le za las zgrešil D r o b 
ne, vse celjske akcije pa je uspešno zaustavil V lado 
Karadžič. V nadaljevanju se je igra razživela na obeh 
straneh, naši fantje so prevzeli pobudo, in predvsem 
v finišu tekme prek KarapctroviCa in tokrat odličnega 
Mlinarja, ki je najprej zadel vratnico ter v 92. minu
li ludi zadetek, ki ga je sodnik Kranje ni priznal . Po 
besedah naših fantov jc žoga bili) čez golovo črto, toda 
sodnik jc videl drugače. Po pr ikazanem bi si fantje 
zaslužili vse tri točke, vendar jc tudi remi na Skalni 
K le l i lep rezultat. Sledilo je se eno gostovanje ... si
cer v Dravogradu, kjer so posodobil i objekt in k lub 
z igrami ler organizacijo kluba stopa na pota stabi l 
nega prvoligaša. Zc v drugi minul i so domaČi poved-
li. Po podaji Kiliča jc bil strelec Tot, v 15 minu l i pa 
jc Drobne po predložku Šalje izid izenačil m pol je 
dal polet našim fan lom. ki so postajali vse nevarnej
ši. V 35. minul i je dal Oskar že en gol. toda sodnik 
Vidal i je dvignil zastavico. Po besedah trenerja Pctri>-
viča je razveljavil povsem regularen gol. No , o sod
nikih kdaj drugič! V drugem polčasu je kvaliteta ig
re padla, izjemno priložnost jc za domače v 77. mi 
nul i zapravil Vidovič. ki pa je na našo žalost zadel 
štiri minule pred koncem, po predložku Korena. 

In po »dolgem poslu« je prišla težko pričakovana 
zmag;., saj so rumeni zadnje tekme beležili le remije 
in poraze. V Športnem Parku v Domžalah so vso je
zo stresli nad ruškim Pohorjem in ga ugnali s 6:1. Su-
Icjinani, Hr ibar in Prologa so v prvem polčasu pre
magali Prekat, ki je bil pri strelih nemočen. Tudi drugi 
polčas sc je nadaljeval v podobnem slogu, premoči do
mačih. V 52. minul i jc svoj prvi gol v letošnjem pr
venstvu dosegel Primož Jeršin in povišal na 4:1 Kmalu 
zalem jc po.dcčel Kajo Kalinic. minu lo za lem pa so 
Rušani prek Krepka znižali iz id . T r i minute po golu, 
pii j c sodnik izključil še l-amuta. tako, da so bile moči 
izenačene. V isoko zmago Domžal sta potrdila Igor Ži-
nič in sijajni Nenad Protegu, ki je Z mojstrskim lo-
bom premagal vratarja gostov. Lepa predstava in vi 
sokih 6:1 sta zadovoljila gledalec, kaler ih se je zara
di praznikov zbralo manj kol običajno (4(K)I Ze cez 
Iri dni je fanle pol vodila v odpisane Beltince, kjer 
so potrdi l i zmago proti Pohorju. Razl ika v kakovos
ti jc bila očitna in domačini so vsega dvakrat resne
je ogrozi l i vrata Domžal. Prvi gol je dosegel Drobne 
v 25. minu l i in lak je bil iz id prvega dela Oskai je v 
drugem polčasu še dvakral zadel in lako zopet do
segel halrick. Štiri minute pred koncem je v polno 
zadel šc Z.inič. ki je vstopil v igro le nekaj trenut
kov pred lem. Torej Domžale so si v dveh Zapored
nih tekmah popravile gol razl iko kar za devel go
lov. Prava i iverlura za iokalni derbi z S(.'l OJimpijo 
pred 800 gledalci, katero so lokra l spicmlinl i Green 
Dragonsi. Tekma je bila zelo razgibana, tako eni kol 
drugi so imeli zrele priložnosti. Domači so povedali 
v 26. minul i , ko je Drobne iz najstrožje kazni pre
magal Pc jkov i ia Pokorn je zrušil Prolego in sodnik 
je upravičeno dosodil enajstmetrovko. Ol impi ja bi v 
37. minul i lahko izenačila, a je Kmctec zgrešil. Napako 
je popravil l ik pred koncem polčasa, ko je mojsi is 
ko premagal Karadziča. V drugem polčasu je sodniš
ka »rojka iz Kopra vnašala nemi. in razburjenje med 
igralce in gledalce, pokazala kar dvana.jsl kartonov, od 
tega dva rdeča (Cvijanovič in Jukic). Po neuspelih po
izkusih na obeh straneh jc že dišalo po remiju, ven
dar jc sedem minul pred koncem Slefanovič s hrbta 
pod i l Oslerca in Pejkovic jc uspešno realiziral doso-
jeno enajst met rovko. Olimpija je bila pač za gol boljša, 
toda ludi Domžale so si zaslužile točko. Zadnje letoš
nje gostovanje je bilo v Ajdovščini proti vedno ne
ugodnemu Primorju. Vodstvo je domačim po podaji 
Baruta v 12. minu l i prinesel Vogr.č, loda Drobne je 
v 22. minuti po kombinacij i z Mlinarjem in rahlo po
močjo burje izid i/.cnacil, V drugem polčasu ic Bir-
jukov prejel drugi rumeni karton in domačini so prek 
Slarčcviča v 70. minuti povedli. vendar jc le nekaj mi
nul za lem Drobne zopet izenačil. Sodnik je izključil 
ludi domačina Fatiča in Domžale so bile do konca lek-
me nevarnejši nasprotnik. Mlmai je dosegel celo za 
detek, vendar ga je sodnik Izopći'") razveljavil, tek
ma v kateri so Domžalčani zapuslil i boljši vlis. a se 
lezko izognemo »grenki« ugotovitvi treh ncdosoienih 
golov na zadnjih gostovanjih (Dravograd, Pubhkum. 
Primorje). 

G R E G O R B E R L E C 
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PISMA BRALCEV IN SPOROČILA s t r a n 20 

7 1 4 - 5 9 9 Vprašali smo namesto vas 
Na nekatere odgovore še kar 

čakamo in opozarjamo, da jih že 
dolgo čakamo, pa ni videti, da bi 
bili posebej uspešni. Smo pa 
vztrajni in ne odnehamo tako hit
ro. V času od zadnje številke nis
mo prejeli prav veliko vprašanj, 
med njimi je bilo največ predlo
gov in pobud ter opozoril v zvezi 
z varstvom okolja, nekaj bralcev 
pa je poklicalo tudi v zvezi z raz
bitimi znaki in lučmi ter spraše
valo, kdo je odgovoren. Na vpra
šanje bi morali odgovoriti tisti, ki 
to delajo. 

V zvezi z zgornjimi vprašanji 
pa so povezana tudi številna 
opozarjanja na stalne poškodbe 
v parku ob stavbi občine. Po
zimi velikokrat niso gorele žar
nice v svetilih, ker so bila ta stal
no poškodovana, enako pa Se 
dogaja tudi v teh dneh. Pristoj
ni se trudijo, da bi svetilke sproti 
popravljali, vendar ne kaže dob
ro, saj so nekateri hitrejši od 
njih. Žal na škodo in stroške 
vseh davkoplačevalcev! 

Bralec Janez z. Vira se je je
zil zaradi »skakalnice« pri mos
tu na cesti Vir-Podrečje. Že po 
telefonu sem mu povedala, da jc 
bila dana obljuba, da bo most 
vsa) delno popravljen takoj, ko 
začno z delom asfaltne baze. Pa 
se je zgodilo, da je bil čez dva 
dni most popravljen in jeza na
šega bralca vsaj malo zmanjšana, 
saj most še ni urejen tako, kot 
bi moral biti. 

Mojo soimenjakinjo iz. Dom
žal jc zanimalo, kdo jc dolžan 
vsaj malo popraviti velikanske 
luknje na osrednjem ncasfaltira-
nem parkirišču sredi mesta, ki 
zaradi svoje velikosti predstavlja
jo že pravo nevarnost. Od vzdr
ževalca smo dobili, da bo v bliž
nji prihodnosti parkirišče posu
to, da se ne bi bralka v kateri 
od lukenj izgubila. 

Gospod Marjan nas jc opozo
ril, da smo v KOLEDAR PRl-
Rl DIT1 V vključili veselico, ki jo 
se kar nekaj časa nc bo. Opra
vičujemo se za pomoto, ki je na
stala pri prepisovanju datumov z 
vprašalnikov, in želimo veselici, 
kadar ta bo. veliko obiskovalcev. 

Hvala gospe iz Radomelj, ki ni 
postavila nobenega vprašanja, jc 
pa posredovala par koristnih 
predlogov v zvezi s postavitvijo 
pasjih stranišč in tireditvijo po
ti ob Kamniški Bistrici 

Tik pred zaključkom redakcije 
pa jc v uredništvo poklical tudi 
eden izmed naših mlajših bral
cev, ki ga je zanimalo, če bo ko
pališče, ki ga »razbijajo«, nared 
do kopalne sezone. Bo, saj je 
predvideno, da bodo dela dokon
čana do. 

Tudi v prihodnje pričakujemo 
vaša vprašanja, veseli pa bomo 
tudi predlogov in pobud, ki jih 
lahko posredujete tudi na e-ma-
il Vera.VojskadSdomzale.si. 

O d g o v o r n a u r e d n i c a 

pisma bralcev 
V PREMISLEK 
U ž i t e k v o d p o v e d i 

A če se kdo ne more uresničiti ni
ti v spolnosti niti v govorici, kaj ga 
potem žene, daju vedno znova vzpo
stavlja? Odgovor je: užitek. Užitek v 
odpovedi. Že s tem, ko govori o kul
turi, pravi, da si šele s prepovedjo or
ganiziramo užitek. Ne gre za mazohi-
zem; odpoved ima v redu označeval
ca pozitivno vrednost - nov označe
valec. Užitek v odpovedi gre razume
ti dobesedno, Gre za odpoved užitku, 
da bi zares lahko uživali. Užitek je v 
tem, da se sprevrže v svoje nasprot
je. V subjektivnem zaznavanju je. da 
užitka ni neskončno mnogo, njegov 
višek je v tem, da ga ne sme biti pre
več. Posameznikova želja, ki pravi: 
rad bi užival več in vedno, je na nje
govo srečo mu resnici jiv a. Ce bi bila 
uresničljiva, bi se užitek spremenil v 
neskončno muko. 

Poudarek ni le v tem. da si uživa
nje omogočimo s tistim preostankom, 
ki ga dobimo, ko uživanje omejimo, 
užitek jc prav v odpovedi - v hipu od
vzemanja, ko si znotraj slepila o kak-
Sem uživanju postavimo realno mejo. 
S tem v zvezi lahko potrdim, da je 
tisto, kar nalaga uživanje. ZAKON. 
Tudi moralna kretnja, ki jo najbolj 
nedvoumno ubeseduje Kantov katego
rični imperativ: delaj vselej tako, da 
lahko verjameš, da bo tvoje dejanje 
veljalo kot obči zakon - je v zadnji 
stopnji znotraj ekonomije užitka. 
Spregled dejstva, da etika in morala 
nista zadnji rob, od koder se vzpo
stavlja posameznikova praksa, ima to 
posledico, da jo pozitivno vrednoti za
to, ker predpostavlja subjektovo trpe
če mesto, češ: poglej, kako je sposo
ben, da se odreče osebnim željam, da 
bi izpolnil svojo moralno dolžnost. Po
trditev vednosti, da je v morali že nek 
užitek, bi lahko usodno vplivala na od
nos do temeljnih vrednot, na katerih 
počiva krščanska etika. 

Iz dejstva, da je bilo uživanje, po
sebej tisto seksualne narave, že od za
četka nekaj, s čimer jc treba vselej 
varčevati, je krščanstvo potegnilo 
usodne posledice: 

»Ce se moram nenehno odpovedo
vali sebi, da bi prišel do sebe, tega do
gajanja ni mogoCe ustaviti v nekem 
ravnovesju, prava mera je zmeraj kr
panja, do kraja prignana odpoved pa 
terja trajno odpovedovanje. Ves čas 
sem v opoziciji krivega grešnika, ni
koli se ne odpovem dovolj, zato se 
moram tudi ves čas izpovedovati in 
kesati, potrebujem dušno vodstvo, po
koro, itd.« (Dolar, Mladen, 1989. Uži
tek brez želje, univerzalnost brez. za
kona. V: Problemi - Razprave 27/2-
3.) 

Komentar k temu zapisu o (nejpri-
mernosti za pustni čas prepuščam vsa
kemu posamezniku. 

I v a n K e p i c 

A l i r e s d e m o k r a t i č n o 
( z a k o g a ) ? 

Kar pomnim, potekajo v Slamniku 
polemike. Ta razpredanja vpletenih 
strani so občasno bolj ostra, drugič več 
ali manj na nivoju. Menim, da je os
novno vodilo in celo obveznost kultur
ni dialog, brez etiketirani ali navajanj 
podatkov. ki žalijo celo zasebnost. Vsi 
imamo pravico do izražanja svojega 
mnenja in prepričanja, če kdo razmiš
lja drugače, zato ne more biti še črna 
ovca in udrihati po njej, a ji duša oma
ga. V zadnjih številkah se je pojavila 
polemika okrog pomnika o osamosvo
jitvi Slovenije. Prav ta zadnja podoba. 

kJ 

z d r a v s t v e n o 
jTN s o c i a l n o 
l e t o v a n j e 
n a d e b e l e m 

R T I Č U 
Območno združenje RDEČE 

G A K R I Ž A D O M Ž A L E bo v 
mesecu juliju organiziralo 10-
dnevno letovanje za 100 šolskih 
otrok v dveh izmenah. 

Mladinsko zdravilišče DEBE
LI RTIČ je ponudbo letovanja 
popestrilo z novo zgrajenimi 
bazeni z ogrevano morsko vo
do, urejenim botaničnim vrtom 
ter novo samopostrežno restav
racijo. V zdravilišču imajo am
bulanto s 24-urno zdravniško 
oskrbo. 

Cena letovanja je 26.100 SIT, 
ki jo plačajo starši v treh ob
rokih, do odhodi na letovanje. 
Prvi obrok znaša 8.700 SIT, ki 
se plača ob prijavi. Obroke je 

možno plačevati s čeki: LB Ban
ka Domžale, SKB Banka Dom
žale in Gorenjska banka Dom
žale; v izjemnih primerih je 
možno plačilo tudi s položnico. 

Prednostne prijave za letova
nje imajo šole, ki jim po razre
zu števila otrok pripadajo. Ot
roci, ki končujejo osmi razred, 
nimajo pravice do prijave. Pri
jave Sol bomo sprejemali do 
17. 5. 2000. Po tem datumu bo
mo začeli sprejemati individual
ne prijave, do zapolnitve mest. 
Starši otrok dobijo obrazec za 
prijavo v svetovalni službi osnov
ne šole. Prijavnice izpolnite, 
opravite zdravstvene preglede v 
šolskih ambulantah (zdravnik 
potrdi prijavnico) in jo osebno 
dostavite v pisarno Območnega 
združenja Rdečega križa Domža
le, Ljubljanska 34, 1. nadstropje 
(Stari dom upokojencev v Sto-
bu oz. na dvorišču RADIA-HlT), 
vsako sredo od 8. do 12. in od 
14. do 17. ure. 

1. izmena od 7.7. 2000 do 
17. 7. 2000 

2. izmena od 17.7. 2000 do 
27. 7. 2000 

Informacije dobite na telefonu 
7241-246. 

SIMAX T R G O V I N A Z A V T O D E L I 
IN D O D A T N O O P R E M O 

M a s l j e v a 1 1 , D o m ž a l e 
u d j i o p e l s T e l . : 7 2 4 2 - 6 9 1 i n 7 2 4 1 - 6 5 6 

aana 
RENAULT 

- prodaja nadomestnih delov za vse 
tipe vozil 

- menjava in centriranje pnevmatik 
- zavorne ploščice LUCAS, 
sklopke LUK 

- akumulatorji za vse tipe vozil -
BOSCH, TOPLA, 

• svečke CHAMPION, BOSCH, 
PAL, NGK, ENKER 

• motorna olja VALVOLLNE, 
CASTROL, ELF, A RAL, 
FUCHS, TOTAL 

- dodatna oprema - prevleke - po
krovi koles - meglcnke - dodatne 
luči in vsa ostala oprema 

- varnostne čelade POLICE 

C E N E G U M KUMHO 
Možnost plačila na 6 obrokov 145/80R12 5.117 SIT 
155/70 R13 6.306 SIT 
175/70 R13 7.139 SIT 
185/60 R14 H 9.637 SIT 
195/65 R15 V 12.732 SIT 

ko bi polemizirajoča stran ne samo po
vsem zanikala nasprotno stran, ampak 
uporablja poteze žalitev in navedbo 
stvari, ki se ne navezujejo na polemiko. 
Te sodijo v interno razreševanje na or
ganih stranke na nivoju OO SDS, ki to 
področje pokriva. S takimi pristopi pi
sec iz OO SDS za njegovo področje 
mnogim simpatizer jem, volivcem pa 
tudi članom, ki berejo Slamnik v dru
gih občinah, ne dviguje ratinga, prej 
nasprotno in je povzročilo precej neia-
godja v teh vrstah. Nismo prepričani, 
da so take vprašljivo udarne manire 
demokratične in tudi za koga. Že tako 
se čutijo stalni pritiski in poskusi ne
nehnega omaloževanja. Uredništvo naj 
razprave, ki nastajajo bolj iz osebne 
zamere, več ne objavlja. Takih diskva
lifikacij je bilo že v preteklih letih v 
Slamniku dovolj. 

K omenjeni problematiki bi dodal 
samo to, da sem tudi sam pogostokrat 
prihajal med uradnimi urami v pisar
no OO SDS, pa ni bilo nikogar. Po
dobno so mi pripovedovali tudi znan-
ei-ke. Tiste opazke o drugih potezah 
g. Scngcrja, ki naj bi škodovali SDS, 
pa tole: so zlonamerne, poznamo že 
desetletji njegovo angažirano delova
nje in ima množico uglednih poznan
stev tako v Sloveniji kot zunaj drža
ve Ko jc vodil KO SDS JarSc-Rodi-
ca, jc bil uveljavljen in aktiven, mno
gi so ravno zalo s<xlelovali, v njem ni
so karieristi vseh barv. Zdaj o KO Jar-
šc-Rodica ni ne duha ne sluha (aktiv
nosti). Vem tudi. da najmanj 20 nek
danjih volivcev v bodoče nc bo (Ki
dalo svoj glas za SDS. Sploh pa jc mo

ja narava dela terenska in tako zlah
ka ugotavljam utrip in mišljenje biv
še občine Domžale. Ta zavzetost v se
danji občini Domžale upada (osip), 
prevladuje apatija in sc zborskih vo-
lilev kar bojim. Vodstvo OO, KO SDS 
in njihovi glasniki naj dobro premis
lijo, na koga bodo zvalili krivdo za 
volilni (ne)uspeh. Zato naj sc posve
tijo tej aktivnosti in nc osebnim za
meram. 

FRANK MATIČIČ-KAVKA 
Gorička pri Ihanu 40 

D o k d a j n e v a r n o ? 
Nedavna (pred dvema mesecema) 

prometna nesreča na prehodu Rodica 
- (.roblje, ki se je končala s smrtjo peš
ca, je samo potrdila moje slutnje, da ho 
do tako tragičnega dogodka prej ali 
slej znova prišlo. O tem prehodu in z 
njim povezanih nevarnostih sem že po
gosteje pisal (tudi drugi), vendar pa ta
ka nesreča prisili človeka, da znova se
že po peresu. Sicer pa to ni edini vzrok, 
kajti botrovanje takim žalostnim do
godkom je potrebno analizirati tudi z 
vozniki avtomobilov. Zlahka je moč 
ugotoviti, da je nevarnost prehoda 
(,roblje - Rodica (tudi obratno) naras
la tudi z vzpostavitvijo semaforja na 
križišču Rodica - Mengeš. 

Voznik, ki pripelje iz smeri Dom 
žale - Rodica, že od daleč opazi se-
maforiziranc svetlobne znake in tako 
vsak (večina) usmeri pozornost nanje, 
pri tem pa nehote zmanjša pazljivost 
na dovolj vidne znake, ki opozarjajo 

Kako prazen je dom, dvorišče, 
naše oko zaman te išče, 
ni več tvojega smehljaja, 
le trud in delo tvojih rok 
za vedno nam ostaja. 

Z A H V A L A 

V 75. letu starosti nas jc za vedno 
zapustila naSa ljubljena ž.cna, mami, 

sestra, stara mama in prababica 

ZOFKA URANKAR 
(roj. L E V E Č iz Loga nad Blagovico) 

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
sosedom, prijateljem in znancem za izrečeno sožaljc, darova

no cvetje, sveče in svete maše. Hvala tudi gospe doktor 
Ličina za zdravniško pomoč. Zahvala gospodu župniku Jožetu 

VrtovSku za lep poslovilni obred, pevcem pevskega zbora 
Lipa ter g Cirilu Smrkolju za poslovilni govor. 

Vsem, ki ste jo v tako velikem številu pospremili k zadnjemu 
počitku, Sc enkrat iskrena hvala. 

Vsi njeni 

Praznuje hiša in dvorišče, 
oko povsod zaman te išče, 
ni več tvojega smehljaja, 
It drlo tvojih rok ostaja, 
v naših srcih pa naprrj živiš, 
zato pot nas vodi tja, 
kjer v tišini mirno spiš. 

Z A H V A L A 
V 81. letu starosti jc prenehalo biti 

plemenito srce našega dragega moža, 
očeta, dedka, tasta, brata, strica in 

svaka 

MARTINA 
RIHTARJA 

iz Domžal 

Iskreno sc zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijate
ljem in znancem, ki ste nam izrekli sožaljc, podarili cvetje in 
sveče ter se našemu atu tako številno in spoštljivo poklonili 

in ga spremljali na zadnji poti. Hvala pevcem Kranjskega 
kvinteta za lepo zapete pesmi, praporščakom in pogrebcem. 

Posebej hvala govorniku g. Vulkanu za poslovilni govor. 
Hvala dr. MuSiču za vso izkazano skrb v času njegove 

bolezni. 

Vsi njegovi 
maj 2000 

I Z D E L U J E M O : 
• cvetlična korita, fontane 
• elemente za ograje 

ELZj ^ • elemente za brežine 
kf ~\ c • tlakovce, plošče 

i • robnike 
1—«rA Z • tople grede, kompostnike 
V~ J UM • kamine, umivalnike 
r C ^ • mulde, galanterijo 

NUDIMO TUDI MONTAŽO ZA TLAKOVCE, 
ROBNIKE IN OGRAJE 

1225 Lukovica, Vrba 7, tel. 061/735 408 

I Z D E L A V A IN 
M O N T A Ž A 
kovinskih nadst reškov 
z i l x a n senč i ln imi 
p loščami 

pokličite! 01/72-16-47 9 ali 041/421-743, Alojzij Zore 

Sv e t u j e m o 
I / d e l a m o 
P o s t a v i m o Privoščite si senco! 

na bližino prehoda Groblje - Rodica 
Da je temu tako, jc v pogovoru za
trdilo kar nekaj celo domačih vozni
kov. Se kar strinjam, da lake razme
re delujejo nekako psihološko na av-
loniobilistc. 

Da prejšnje velja, dokazuje tudi ve
denje voznikov iz smeri Domžale v 
Mengeš - Kamnik. Pogosto sc pripe
ti, da vozeči (tudi če jc kolona) iz 
smeri Kamnik - Mengeš v Domžale 
vozi proti prehodu Groblje - Rodica 
počasneje in pravočasno ustavi pred 
prehodom, medtem ko vozniki iz. 
Domžal v super McKn tega nc store. 
Med njimi so celo pogosto vozila av-
tošol. Zadnji tak primer se jc dogo
dil v ponedeljek 21. februarja, ob 
17.08. Pešce - uporabnik jc v resnični 
dilemi, ko mu jc polovica prehoda od
prta, druga ni varna. Kdor nc verja
me, naj poskusi! 

Tako menim, da bo za zmanjšanje 
nevarnosti na tem prehodu moral pri
stojni organ občinske uprave čimprej 
poskrbeti za semaforizirano signaliza

cijo, in to z dodano vklopno napra
vo, s kalero se uravnava uporaba se
maforja. Tu so ludi Otroci, šola. vrtec, 
starejši itd., prečkanje jc obojestran
sko. Nas bo zdramila šele nova žrtev'.' 

LEON SENGER 

S p o š t o v a n a 
u r e d n i c a , 

toplo se zahvaljujem za lepo pred
stavitev moje knjige »Glose in Stori
je« v vašem vsestransko zanimivem 
časopisu. 

S to informacijo, upam, bom pri
dobil kaj bralcev tudi s področja 
Domžal in okolice, kjer me nekateri 
Starejši ljudje poznajo kol komercialis
ta nekdanje Črnuške opekarne. Na 
Črnučah gre knjiga, razumljivo, prav 
dobro v promel. 

Ste pa Vi med bralci prvi, ki sle iz
javili, da ste sc nad knjigo tudi zanos 
lili in nc lc smejali. Počaščen sem! 

Z lepim pozdravom 
D. K. 

12. maja 1.1. smo sc na pokopališču v 
Krašnji poslovili od drage sestre in 

tete 

MARIJE 
URANKAR 

iz Dragomlja 
roj. 1914, upokojenke tov. T O K O 

Zahvaljujemo sc vsem, ki ste jo pospremili na zadnji poti, 
darovali cvelje in svece. Posebno sc zahvaljujemo Župniku 

iz Šentjakoba g. Toni ju Burji za lepo opravljen obred, 
praporščaku Društva upokojencev Domžale g. Modicu in 
Cerkvenemu pevskemu zboru KraSnja za čutno zapete 

pesmi. Obenem se zahvaljujemo osebju Doma upokojen
cev DomZale za vso oskrbo. 

Njeni najbližji 

Hiša tiha je postala, 
ko si vzida od nas slovo, 
v srcu bolečina je ostala, 
ki prenehala nc ho. 

Z A H V A L A 

Mnogo prezgodaj nas jc zapustila draga 
ž.cna, mami, hčerka, sestra in teta 

DARINKA ALIBABIC 
roj. Markič 
iz Domžal 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom in znancem, KK Helios, ki ste jo pospremili na njeni 

zadnji poti, ji poklonili cvetje in sveče, ter nam izrekli 
sožaljc. Hvala g. župniku za lepo opravljen obred. 

Mož Andrej, sinova Sebastijan in Marko in drugo sorodstvo. 

Z A H V A L A 

Z a h v a l j u j e m o s e O s n o v n i s o l i V c n c l j a P e r k a , g o s p e 
J a n i V r h o v n i k z a p o s l o v i l n i g o v o r o b z a d n j e m 

s l o v e s u A n t o n a P a j c r j a 13. m a r c a 2 0 0 0 . 

Ž e n a Ivanka ter hčer i Helena in Ivi z d r u ž i n a m a 



s t r a n 21 
N a p o d l a g i 9. Člena P r a v i l n i k a 0 p o r a b i s r eds tev /a k r e d i t i r a n j e o b n o v e fasad 

na območ ju Obč ine Domžale (U r . v e s t l l i k Obč ine Domža le , St. 6/98) j e 
U p r a v n i o d b o r S t a n o v a n j s k e g a sk l ada Obč ine Domžale na 26. sej i d n e 

17. 05 . 2 0 0 0 sp re j e l . 

S K L E P 

o razp i su dode l jevan ja posoji l za kred i t i ran je obnove 
fasad na o b m o č j u O b č i n e D o m ž a l e 

1. člen 
S k u p n i r a z p i s a n i znesek poso j i l je 
51.500.000,00 SI I 

2. člen 
Razp i s za dode l j evan je posoj i l za k r e d i 
t i ranje fasad je namenjen f izičnim ose
bam, državljanom R e p u b l i k e S loven i je , s 
Sta ln im bivališčem na območju Občine 
Domžale. Poso j i l a sc dode l ju j e jo z a na 
slednje namene : 
• o b n o v a fasad, 
• obnova s l r c h , žlebov in d i m n i k o v , če sc 
obnav l j a jo skupa j s fasado, 
• posegi z a izboljšanje t op l o tne i zo l a l i v-
nost i fasadnega plašča 

3. člen 
Poso j i lo sc l ahko dode l i l a s tn ikom ob jek 
tov, i z j e m o m a pa tudi na j emn ikom objek 
tov , Ce ima jo z l a s tn i kom ob j ek t a sk le 
n j eno u s t r e z n o dolgoročno na j emno p o 
g o d b o o sov lagan j ih v ob jek t ter soglas
je l as tn ika za o b n o v o fasade. 

4. člen 
D o b a vračanja poso j i l a znaša štiri leta. 
L e t n a o b r e s t n a m e r a j c T O M + 1%. 

5. člen 
V laga te l j vloži v l ogo za poso j i l o v z a p r 
l i kuve r t i skupa j z. zah tevano d o k u m e n 
tac i jo v 30 d n e h od dneva ob jave r a z p i 
sa poso j i l a v glasi lu S l amn ik na nas lov: 
Občina Domžale, L jub l janska 69, Domža
le, z. o z n a k o »krediti z a o b n o v o fasad«. 

6. člen 
V l o g a za poso j i l o m o r a o b v e z n o vsebo 
va t i : 
• ime , p r i i m e k in naslov p ros i l ca i c r l o 
kac i j o (naslov) ob j ek ta , 
• po t rd i l o o lastništvu ali na jemno p o g o d 
bo, ki m o r a b i t i sk lenjena najmanj za d o 
b o vračanja k r e d i l a ter soglasje las tn ika , 
• odločbo o dovo l i t v i obnov i t ven ih del na 
o b j e k t u , 
• pop is del in predračun, ki ni starejši o d 
6 mesecev in ga |e izde la la p ravna ali f i 
zična oseba, reg i s t r i r ana za t o v r s t n o d e 
javnos t , 
• mnen j e pr i s to jnega zavoda , v k o l i k o r 
gre za ob j ek t e spomeniške al i ku l t u rne 
v r ednos t i , 
• višino zaprošenega posoj i la z navedbo 
lastnega deleža. 

• rok zakliučitve obnove . 
7. člen 

Posoj i lo jemalcu se o d v z a m e niožnosl ko 
riščenja posoj i la, če v r o k u 3 mesecev od 
prejema sklepa o dodel i tv i posoji la lc-tcga 
ne i z rab i . 

8. člen 
Poso j i lo jemalec prične vračali poso j i l o v 
sk ladu s pogoj i i z posoj i lne pogodbe , ki 
jo sklene z banko , s ka te ro S tanovan jsk i 
sklati Občine Domžale sk lene u s t r e z n o 
pogodbo . 

9. člen 
N a m e n s k o porabo posoji la l ahko p « verja 
si t o k o v n a služba S tanovan jskega sk lada 
Občine Domžale. 
Poso j i lo jema lec je dolžan v r n i t i dode l j e 
no poso j i l o v p r i m e r u : 
• zamolčanja resničnih dejstev al i pos re 
dovanja lažnih poda tkov , k i bi vp l iva l i na 
dode l i t ev poso j i l a , 
• čc sc ugo tov i , da j c poso j i l o n e n a m e n 
sko izkoriščeno. 
V teh p r i m e r i h sc neodplačani del poso 
j i l a r e v a l o r i z i r a in obres tu je v višini z a 
k o n s k i h z a m u d n i h obres t i p o s topn j i , p o 
ka te r i r e v a l o r i z i r a poso j i l a banka . 

10. člen 
N e p o p o l n e in nepravočasno vložene v l o 
ge se nc b o d o upoštevale. 

11. člen 
Pos lana d o k u m e n t a c i j a sc p r o s i l c e m nc 
bo vračala. 

12. člen 
P o zaključku razp i sa b o 5-članska k o m i 
sija, ki j o imenu je U p r a v n i o d b o r S t ano 
vanjskega sk lada Občine Domžale, ob rav 
navala v loge in o p r a v i l a ogled ob j ek tov , 
na k a t e r i h se b o d o o b n a v l j a l e fasade. 
S k l e p o dode l i t v i poso j i l a bo na p r e d l o g 
komis i j e izda l vodja Stanovanjskega sk la 
da Obč ine Domžale. N a j k a s n e j e v 15 
d n e h p o sp re j emu sk lepa bo O d d e l e k za 
prostor in varstvo oko l ja obvest i l vse p r o 
silce o r ezu l t a t i h razp isa . 

O B Č I N A D O M Ž A L E 
S t a n o v a n j s k i s k l a d 

U p r a v n i o d b o r 
P r e d s e d n i k u p r a v n e g a o d b o r a 

M A R K O V R E S K , d i p l . p r a v n i k 

SPOROČILA 
V tednu gozdov 2000 

Narava -
gozdar -
človek 

V tem trenutku si na Istem kosu tvari iu\ drveče 
in vrteče se preko vesolja, stojita nasproti dva sve
tova. Svet človeka, obsijanega / njegovim umom, in 
svet gozda, večnega, neprestano spreminjajočega 
se, tihega. V davni preteklosti človeške zgodovine se 
je človeško bitje zibalo v naročju gozda kot njegov 
element, majhen, a pomemben in nepogrešljiv. V 
svojem potovanju se je neprestano zatekalo v ta 
prasi steni in v njem iskah» zavetje pred vsemogoči
mi neprijetnostmi, si polnilo svoj trebuh, ga upo
rabljalo kot prostor, kjer je udejanjalo spoznanja 
svojih neprestano razvijajočih se možganov in ga 
uporabljalo kot kraj , kjer je bivala S K R I V N O S T . 
Za majhen del človeštva ta odnos še traja, za večji 
del pa je G O Z D postal nasprotnik, zadnji prostor, 
kamor si bomo postavili stolpnico ali ga bomo za
sadil s koruzo. 

K;ij jc tisto, kar nas je kot visoko razviti del 
Človeškega rodu lako ostro ločilo med seboj, kaj 
je oblikovalo nas tisoč in en odnos do lastne z i 
belke? 

Odnos med Človekom in gozdom, pomembni
ma in enakovrednima deloma znotraj ene C E L O 
TE, je bil verjetno na začetku zavil v veliko skriv
nost. Človek, voda, žival, drevo so si bili enaki. Po
skušali smo prisluhniti vsem in vsemu okoli nas. 
Na samosvoj naCin smo odgovarjali drug druge
mu. Človek je pazil, da teh svojih »bratov« (tako 
imenujejo dele ekosistema primitivna (?) ljudstva 
s Frančiškom Asiškim vred) ni izrabljal ali j im ško
doval. Ce je izginil brat bizon, je prišla L A K O 
TA , Ce jc bila zelja po preveliki njivi manioka le 
prevelika, so odšli bratje drevesa in prišla je SU
ŠA. Opazovanje posledic svojih dejanj na lastni ko
zi in predvsem na lastnem želodcu ga je pripe
ljalo do globokega razumevanja odnosov med 
»brati«. Naši predniki se gotovo niso spraševali o 
ustroju ekosistema, fiziologijji, anatomiji, mehaniki 
in drugih principih delovanja posameznih delov. 
Zelo pretanjeno so poznali odziv vsega okoli njih 
m tvoja dejanja. V kibcrncl ik i , znanosti moder
ne dobe, bi ta odnos ocenili kot najbolj razvit. 
Človeško bitje je samo delovanje mehanizma, v 
katerega je vključeno, prepustilo S T V A R N I K U , 
poimenovanemu v vsakem jeziku s svojim ime
nom in bivajočemu v svoji legendi. V potovanju 
preko ČASA našega obstajanja se je zavedajoče-
mu sc elementu izostril čut, kaj bo prejel in ob
čutil kot posledico na tisto, kar je dal ali vložil. 
Vse drugo je ostala SKRIVNOST, zavila v pisa
ne tančice mistike, čaščena in nedotakljiva. 

Prepričan sem, da so špekuliranja o nerazum
nem in fatalističncm strahu in spoštovanju naših 
prednikov pred naravnimi pojavi na majavih no
gah, v zmeraj večjo žalost mnogih uradnih zna
nosti. Dokaz te predpostavke izginja skupaj / 
mogočnimi tropskimi gozdovi in njegovimi komaj 
dobro spoznanimi prebivalci, ki jih golta n;is NA
PREDEK. Ce ni tožnika, tudi ni plačnika. Osem
indvajseto vrstico prvega poglavja Geneze Podvr-
žita si zemljo in ji gospodu jta! smo razumeli hudo 
napak in kaj kmalu sc zna človeškemu rodu pri-

Župnijska * 
karitas Domžale 

tudi letos prireja dobrodelni koncert 
S K U P A J 
NA POTI 

v sredo, 21. junija 2000 ob 20. uri 
-Kćerima 1 KllIIlllliallIi*Jfil m i l M HoiH/i l l , ' . 

I »rujem si in, j o t i muUm m a e t o msmttt 

ima vedno nekaj, ( ' ' as ina p o k r o v i t e l j a k o n c e r t a \l«i : 

/htm M-riKUii M « imm]m a ji«mtw" ljudem t Kl iski 
in ihikiiji »sum m- l i i . i i ic \w wlmi i«>i n/r-mh Ijmli 

P R O D A J A VSTOPNIC: V I U D O M Ž A U IN i t f M M J S H OVADI 

petiti, da ho kot v najstrašnejših sanjah njegov 
jastni um zagospodoval nad njim samim. 

Odgovorov na vprašanje, kdaj in zakaj je del 
človeške vrste zavil na drugo pot v svojem raz
voju, je več. 

• Da so krive zle sile, ki so si podredile člo
veka in mu vladajo, gotovo ne bo držalo, saj smo 
sami priče, da drugi sistem, ki ga naša dejanja ne 
motijo, deluje zelo zelo brezhibno - seve, merje
no z našim melrom. Zle sile in ostalo temačno 
navlako smo si narisali sami za opravičevanje pred 
samimi seboj. 

• Da je lo povzročil neodvisen razvoj M A T E 
RIJE in K A P I T A L A , ki poleka neodvisno od člo
veka, tudi ne zadošča, ker vsi deli sistema delu
jejo proti idealnemu ravnovesju, človeško družbo 
pa vse hitreje poganjajo zmeraj večja nasprotja 
v njej sami skupaj z. vse večjo nepetostjo do last
nega okolja. 

• Da takemu nerazumljivemu obnašanju bot
ruje narcisoidna zagledanost v svojo lastno supe
riornost in v svoj neodvisni prav, morda lahko po-
kMU. i ino in potrdimo, ko smo uvideli, kako velik 
razkorak je med nami in vsem okoli nas. 

Morda pa ima človeški rod srečo, da si lahko 
odgovori na vprašanje preživetja, pomembnejše pa 

je, kakšna bodo dejanja, ki bodo sledila lem od
ločitvam. Će pogledamo zelo od daleč na nastali 
položaj, lahko rečemo, da se je zgodba že nekaj
krat ponovila. N A R A V A nas Se zmeraj potrebu
je pri svojem delovanju za nekakšen gonilnik, kot 
bi se reklo v računalniškem jeziku, a nas lahko 
ludi izloči, če postanemo preveč moteči za nje
no delovanje. 

Nekaterim sinovom in hčeram človeškega ro
du je dano. da se zavedajo vsega tem. Začutili so, 
kako huda so trenja med željami ČLOVEKA in 
možnostmi N A R A V E . Vsak dan bolj se zaveda
jo, kako tesna in medsebojno odvisna je poveza
va med sprtima členoma CELOTE . Spoznavajo 
dobre in slabe strani obeh in j ih s svojimi želja
mi in dejanji poskušajo omiliti , če že ne razreši
ti. G O Z D A R zagovarja možnosti G O Z D A ter v 
kar najboljši meri poskuša uresničiti ČLOVEŠKE 
želje. Razpet je med dva mogočna gospodarja in 
je na koncu koncev za svoja dejanja odgovoren 
O I . O I I I;i ii|cgov;i razpetost, posvcčcnosl, z;i ne 
katere tudi preteklost je tema letošnjega tedna 
gozdov: G O Z D A R V SLUŽBI ČLOVEKA IN N A 
R A V I 

G M 

Prihajamo in odhajamo kot valovi. 
Nekateri pustijo le rahlo sled na tej ahali življenja, 
drugi s svojo toplo, zdravilno voda obilna zalivajo 
in oplemenitijo naše njive, 
da njih plodove lahko uživajo Se naslednji rodovi. 
In takega moža, očeta, brala, dedka, lasta in 
prijatelja smo imeli mi, 
zato ga bomo Se bolj pogrešali. 
/Mojca/ 

Z A H V A L A 
O b boleči i z g u b i našega dragega 

JANEZA 
NOVLJANA 

sc i s k r e n o zahva l j u j emo vsem s o r o d n i k o m , sok r a j anom, p r i j a te l j em, 
z n a n c e m in vsem, k i ste sc m u p o k l o n i l i in ga tako množično 

sp reml j a l i na n jegov i zadn j i po t i . Zahva l a vsem, k i ste i z r e k l i top le 
' besede sožalja, da rova l i cvet je , sveče in sve l c maše 

Z a lepe pos lov i lne besede sc zahva l j u j emo o b e m a g o v o r n i k o m a na 
pog rebu . Častni četi gasi lskega društva S tob-Dcpa la vas in p r a p o r 
ščakom. H v a l a s t o b l j a n s k c m u o k t e t u za zapete žalostinkc. z a h v a l o 

i z r e k a m o g o s p o d u doc. dr. Matjažu Zvv i t t ru , dr . M e t k i Zenkovič. 
dr . M o j c i Zaje. dr . Mušicu in vsem sest ram. ki so mu OD njegovi 

b o l e z n i s p r i j a z n o besedo stal i o b st ran i . I skreno sc zahva l j u j emo 
g o s p o d i , kap l an i , in gospodu dr . Štruklju za l epo op rav l j en 

pogrebn i ob r ed . 
V s e m in v sakemu posebej še enkra t naša i sk rena zahvala . 

V s i n jegov i 

Glej, zemlja sije vzela, kar je njeno. 
A kar ni njeno, nam ne more vzeti. 
In lo kar je neskončno dragoceno, 
je večno in nikdar ne more umreti. 
(Svetlana Makarovič) 

Z A H V A L A 

8. a p r i l a 2 0 0 0 nas j c z a v e d n o z a p u s t i l 

JANEZ 
POGAČAR 

m e s a r s k i m o j s t e r i z P r e v o j 

V s e m s o r o d n i k o m , p r i j a l e l j e m , z n a n c e m in s o s e d o m i n v s e m k i 
s le sc o d n jega p o s l o v i l i in ga p o s p r e m i l , na n j e g ^ z a đ n j l 

p o t i , n a m i z r e k l i sožalje, d a r o v a l i c v c . j c , sveče a l , p r i s p e v k e z a 
sv mase , sc i s k r e n o z a h v a l j u j e m o . 

Z a h v a l j u j e m o sc župnik,, g . S v c . c . u , g t t s i l ccm p r a p o ^ m 
P e v c e m I o s a m s k e g a o k . c . a in v s e m , k, so k a k o r k o l i p . . spe va l , 

p r i o r g a n i z a c i j i p o g r e b a , 
t e p a Hvala t u d i t i s t i m , k i so ga m e d n j e | o v o ^ ^ S e 

va l i it, n j e m u in n a m n u d i l i pomoć m s p o d b u d n e besede . 
V s e m še e n k r a l i s k r e n o hva la . 

V s i n j e g o v i 

Ne jokajte nn mojem grobu, 
le liho k njemu pristopile, 
spomnite se, kako trpela sem 
in večni mir mi zaželite, 
(narodna) 

Z A H V A L A 
O b boleči i z g u b i d r a g e žene, ses t re , t e te 

i n s v a k i n j e 

MATILDE TELBAN 
i z P r e s e r i j 

se i s k r e n o z a h v a l j u j e m o v s e m s o r o d n i k o m , z n a n c e m i n 
p r i j a t e l j e m z a izrečena sožalja, d a r o v a n o c ve t j e i n sveče. 

H v a l a t o v a r n i S v i l an i t z a l e p p o s l o v i l n i g o v o r . 
P o s e b n a z a h v a l a t u d i župniku in p e v c e m . 

V s e m in v s a k e m u Sc p o s e b e j hva la . 

V s i n j e n i 

Iščem te v morju. 
Iščem te v travah. 
Najdem te v zvezdah, ki sijejo name. 
(M. Kačič) 

4. j u n i j a m i n e v a pet let , o d k a r živiS s a m o 
Se v naših s r c i h , d r a g i 

DARKO 
MIHELČIČ 

H v a l a v s e m , k i se ga s p o m i n j a t e . 

V s i n j e g o v i 

Mrtvi niso vsi mrtvi, 
mrtvi živijo v nas 
in bodo drugič umrli 
z. nami in v nas. 
(T. Pavček) 

O b dese t i o b l e t n i c i s m r t i naše d r a g e 

VERONIKE 
HEFERLE 

r o j . C u n j a 

sc i s k r e n o z a h v a l j u j e m o v s e m , k i se j c s p o m i n j a l e , j i prižigate 
svečke in j o o b i s k u j e t e na n j e n e m p o s l e d n j e m d o m u . 

N j e n i domač i 

Z A H V A L A 

V s r e d o , 26. a p r i l a , s m o se na domža l 
s k e m pokopal išču p o s l o v i l i o d nase 

d r a g e 

ANE 
MOČNIK 

i z Domža l 

V s e m , k i ste sc o d nje p o s l o v i l i i n j o p o s p r e m i l i k z a d n j e m u 
poč i tku , i z r e k l i p i s n o in u s t n o sožalje, d a r o v a l i c ve t j e i n 

sveče, se i s k r e n o z a h v a l j u j e m o . 
P o s e b n o h v a l a zdravn iškemu o s e b j u nevro loške k l i n i k e v 

L j u b l j a n i o b nesebični pomoč i . H v a l a župniku J a n e z u K v a t e r -
n i k u i z j a r Ske župnije z a l e p o o p r a v l j e n p o g r e b , h v a l a 
p e v c e m i n d u e t u za z a p e t e i n o d i g r a n e Z a l o s t i n k e t e r 

p raporščakom d ruS t va u p o k o j e n c e v Domžale 

Še e n k r a t hva l a v sem. 

V s i . k i s m o j o i m e l i r a d i . 

Domža le , m a j 2 0 0 0 

V S P O M I N 

Janez Novljan 
V maju smo se na domžalskem po

kopališču poslovili od spoštovanega 
gospoda Janeza Navijana, kije s svo
jim prizadevnim delom pomembno 
vplival tako na razvoj Krajevne skup
nosti Venclja Perka Domžale, v kate
ri je živel, kot mesta Domžale. Vse
skozi je vse funkcije opravljal nepro
fesionalno in s svojim delom v naj
večji meri prispeval k uresničevanju 
interesov in potreb vseh meščanov in 
meščank Domžal. Za svoje delo je 
prejel več priznanj, med njimi tudi 
srebrno plaketo občine Domžale. 

Pokojni g. Janez Novljan se je ro
dil leta / 9 2 7 v Medvodah, osnovno 
šolo je končal v Domžalah in se izu
čil za torbarja. Leta 1944 je bil are
tiran in odpeljan v Nemčijo. Po voj 
ni seje Zaposlil v tovarni loko. kjer 
je prizadevno sodeloval v tedanjih 
delavskih in sindikalnih organih. Ak
tivno seje vključeval v družhennpoli 
lično delo v tedanji občini, zlasti pa 
KS. Bilje ludi prvi vodja delavnic in 
praktičnega pouka v okviru tedanje 
Srednje galanterijske šole v Domža
lah. 

V obdobjih 1969-1972jebilobčin-
ski odbornik, en mandal ludi sodnik 
porotnik V delo v krajevni tkupnosti 
se je vključil takoj po vrnitvi iz vojske 
in sodeloval v številnih udarniških 
akcijah, posebej pa pri gradnji po 
sestva Pšata. V KS Venclja Perka je 
sodeloval od njene ustanovitve dalje. 
Opravljal je funkcijo predsednika 
Skupščine KS. nato pa tudi dvakrat 
funkcijo predsednika Sveta KS Venc
lja Perka. 

V imenu KS se je od spoštovanega 
g. Janeza Novljana poslovil sedanji 
predsednik KS g. Janez Ulčur, kije v 
svojem poslovilnem govoru potuhnil 
pomen njegovega dela za razvoj KS 
in mesta Domžal in izrekel domačim 
iskreno sožalje 

Gospod Janez. Novljan bo vsem 
ostal v spominu kot človek, katerega 
preudarne besede in pripravljenost 
za pomoč pri izboljševanju pogojev 
Življenja in dela v krajevni skupnos
ti, so pustile neizbrisen delež v razvo
ju KS in mestu Domžale. 

Odgovorno uredno o 



F I Z I O T E R A P I J A Z R N E C 
tel.: 56-26-736 
Dragomelj 44a 

* REŠEVANJE BOLEČINE V HRBTENICI IN DRUGIH 
SKLEPIH PO M E T O D I McKENZIE, PRI 70% BOLNI
K O V ŽE V T R E H O B R A V N A V A H ODPRAVIMO BOLE
ČINO IN V Z R O K ZANJO 

* ROČNA LIMFNA DRENAŽA 
* ROČNA MASAŽA 
* PROTISTRESNI P R O G R A M 

Vabljeni! 

E I T R O V L E Č N E K L J U K E 

\JBgL 
V P I S V H O M O L O G A C I J O n 

T E L . / F A K S : 

0 6 1 / 7 2 4 - 3 5 - 6 4 0 BOJAN K O S , s .p. 
Š t u d l j a n s k a c. 1, 1230 D o m ž a l e 

0 
I Z P U Š N I S I S T E M I 

D O M Ž A L E 

J U S - S E C U R I T Y d.0.0., d o m ž a l e 

Tel.: 7219-890.041/638-007 

AVTOSOLA; kat. A B, C in H 
VAROVANJE; prodaja, montaža in servis 
REDARSTVO; objekti, prireditve, lokali 
RAČUNOVODSKI SERVIS s p., d.0.0. 

Elckt. pošta: jus-security@siol.net 
http://www.jus-security.8m.com 

<3pPKEStradedM 

1236 TRZIN, Blatnica 3A y 

KURILNO OLJE 
VEDNO NAJUGODNEJŠE 
CENE KURILNEGA OLJA 

0 6 1 / 1 6 2 - 1 8 - 1 6 

0 6 1 / 1 6 2 - 2 2 - 4 0 

PREPRIČAJTE SE! 
K U R I L N O O U E O D G O V A R J A 

V S E M E V R O P S K I M 

S T A N D A R D O M . V S E B N O S T 

Ž V E P L A P O D 0 , 0 5 % 

D O K A Z U J E M O S 

C E R T I F I K A T O M . 

. . . i n z e b l o v a s n e b o . . . 

S P O R O Č I L A s t r a n 

Š i r i m o d e j a v n o s t . . . 

Z a t o v a b i m o k s o d e l o v a n j u 

1 . P R O D A J A L K O ( - C A ) z a p o m o č 

p r i v o d e n j u d e l i k a t e s n e g a o d d e l k a 

2 . P R O D A J A L K O ( C A ) 

P i s n e p o n u d b e z u s t r e z n i m i d o k a z i l i p o š l j i t e 

n a n a s l o v T r g o v i n a N a k u p , K a m n i k , Š u t n a 4 8 . 

^ R G O V / A / 4 

nafjup 
N O V A t e l . š t . : 8 3 9 7 0 8 1 

Z N A N J E J E P O T D O U S P E H A 
v v 

RAČUNALNIŠKI TEČAJI 
ZA VAS organiziramo tedenske računalniške tečaje, kot so: 
WINDOWS, WORD za začetn ike, EXCEL, ACCESS, INTERNET, 
ELEKTRONSKA POŠTA, STROJEPISJE NA RAČUNALNIKU... 

Ljubljanska 80 (SPB1), Domžale 
TeL/faks 713-660 

Ugodnosti: E-pošta: clip@clip-domzale.si 
-10% popust nudimo za skupine 
- 20% popust nudimo brezposelnim, dijakom in študentom 
- delavcem, ki so zaposleni pri s.p., stroške izobraževanja 
povrne Sklad za izobraževanje pri obrtnikih. (Dr 

S » T I D « 
TELEFONSKE INŠTALACIJE 

DOMŽALE 
S E R V I S I R A N J E I N V Z D R Ž E V A N J E 

T E L E F O N S K I H I N S T A L A C I J 

K A B A J A l E K S A N D E R 
M a č k o v c i 67 
1 2 3 0 D o m ž a l e 
Tel . : (01) 721-55-22 
G S M : 0 4 1 - 6 4 6 - 0 0 9 

M O N T A Ž A V S E H V R S T 

ISDN cent ra l 
PANASONIC in BOSCH 

A K R M A N - ALKATEL 

K LE P A R S T V O 
K B O V S T V O 
TEGOLA SERVIS 

A N D R E J V R T A Č I Č 
Fortunoto Bergonto 3,1240 Komnik 
Tetefon/fok 061 8312 355, GSM 041 489 750 

P o o b l a š č e n i izvajalec z a vgradnjo s t r e š n e kritine 

- B R A M A C 

- O P E Č N A K R I T I N A ( C R E A T O N , T O N D A H ) 

- E S A L ( S A L O N I T A N H O V O ) 

- T E G O L A C A N A D E S E 

• T R I M O T R E B N J E •>u let za delo 
" do 50 let za material 

KRONA VSAKE HIŠE JE DOBRA KRITINA! 
T U D I M E D Š O L S K I M I P O Č I T N I C A M I 

UNALNISKI TEČAJI 
OTROKE IN DIJAKE 

ENOTEDENSKI PAKET Ljubljanska 80 (SP81), D o m ž a l e 

ZANIMIV PROGRAM 
E-pošta: clip@cllp-domzale.si 

PRIJAZNI PREDAVATELJI 

Informacije In rezervacije 7219-460 

« 
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S T R E H O V E C 

d r . J a g o d a 

P o t o č n i k o v a 1 5 , 

1 2 3 0 D o m ž a l e 

t e l e f o n : 0 6 1 / 7 1 2 - 9 9 0 

O r d i n a c i j s k i č a s : 

P o n e d e l j e k 

o d 1 3 . - 1 8 . ure 

T o r e k 

o d 9 . - 1 2 . ure 

S r e d a 

o d 1 3 . - 1 8 . u r e 

Č e t r t e k 

o d 1 3 . - 1 8 . u r e 

P e t e k 

o d 9 . - 1 2 . u r e 

P r i r o j e n a e l e g a n c a . 

N o v i P o l o . 

i I 

boe:sP3?: 

S m u č a r s k i klub 
PIŽEM Ihan 

vabi na 

i n t i t i o r u t u\ 2 0 0 0 

ki bo v soboto, 
10. junija 2000 

v š p o r t n e m parku 
v Ihanu 

Start: 
10.00 za š o l s k o mladino 
11.15 za č l a n e 

K L I N I K A 

Z A M A L E Ž I V A L I 

V E T E R I N A R S T V O 
T R S T E N J A K - Z A J C d.o.O. 

K l i n i k o z a m a l e ž i v a l i s m o p r e s e l i l i 
n a U l i c o p a d l i h b o r c e v 2 3 v L j u b l j a n i . 
Odprta je vsak delovnik od 8. do 20. ure, ob sobotah od 8. do 13. ure 

N a r o č i l a i n n u j n e p r i m e r e s p r e j e m a m o n a 

n o v o t e l e l e f o n s k o š t e v i l k o 

0 6 1 / 1 6 - 5 5 - 1 2 0 . 

• Komaj ga prepoznamo: novi Polo. 
Nova privlačna oblika je prijetno 
presenečenj«. V notranjosti nas prepriča 
udobje, varnostni elementi in kakovost 
detajlov. 

Na voljo je kar šest motorjev s skupno 
23 valji, 62 ventili in 312 kW. Še dobro, da 
lahko izbirate. Vabimo vas v nai prodajni 
salon. 

im o d 1 . 6 6 9 3 2 6 S i r d a l j « . 

* cena je informativna in odvisna od valutnih razmerij N o v i P o l o 

A S 
DOMŽALE 

In formac i je 
L j u b l j a n s k a c . 1 

D o m ž a l e 

T e l . 0 6 1 7 1 5 0 5 9 

file:///JBgL
mailto:jus-security@siol.net
http://www.jus-security.8m.com
mailto:clip@clip-domzale.si
mailto:clip@cllp-domzale.si


s t r a n SPOROČILA 

C3R±I\J± INFORMACIJE 724-41-44 

D U 
D E 

Center za tuje jezike 
B r e z n i k o v a 1 5 , C e n t e r B r e z a 

( n a d M c D o n a l d ' s o m ) , 

1 2 3 0 D o m ž a l e 

T e L / f a k s : 7 2 1 - 6 9 - 1 3 
o r g a n i z i r a 

poletne tečaje 
z a o t r o k e i n m l a d o s t n i k e 
I j ez ikovne delavnice 

poletno Solo ob Ko lp i 
pr ipravo na popravne izpi te 
konverzaci jo z »nalive speaker-jem« 

poletne tečaje 
z a o d r a s l e 

začetni nemški tečaj 
začetni angleški tečaj 
osveži t veni angleški tečaj 
konverzaci jo z »native speaker-jem« 

NOVA ALMERA 
T E S T N E V O Ž N J E 

m e d 9 . i n 1 8 . u r o 

nAGLASIINAŠOLA 
Naše dosedanje večletno uspešno delo osrečuje tako mlade, ki so obiskovali naše 

oblike izraževanja, kot tudi nas, ki smo delali s prepričanjem, naj otroci pridobijo ne 
le nova znanja, ampak izoblikujejo predvsem pozitiven odnos do umetnosti. 
V novem šolskem letu 2000/2001 lahko vpišete otroke v naslednje oddelke : 

g lasbene urice - violončelo - klavir - flavta - blokflavta - kitara 
Vpisovanje bo v soboto, 10. junija 2000 od 10. do 12. ure 

na sedežu podjetja PARNAS, d.0.0. (Prelog, Krožna pot 18, 1230 Domžale). 
Dodatne informacije: 721 69 63 - vsako dopoldne od p. do 10. ure ali od 19. do 20. ure. 

I* 

M I C R A A L M E R A T E R A N O , 
PRIMERA 

KL IMA Z A S T O N J 

o c - v a t e l . številk-

M a l a L o k a 1 5 , 1 2 3 0 Domža le , t e l e f o n ( 0 1 ) 5 6 2 7 1 0 0 
w w w . p i z e m . s i , e - m a i l : i n f o @ p i z e m . s i 

m a l i o g l a s i * m a l i o g l a s i • m a l i o g l a s i • 

PROFESOR uspešno poučuje 
angleščino, italijanščino in nem
ščino za vse Sole ter pripravlja na 
popravne izpite. Tel.: 724-22-81 
I N S T R U I R A M matematiko za 
osnovne in srednje Sole. Telefon: 
722-62-80 (Barbara). 
SERVIS Šivalnih strojev, Ka-
juhova 15, Preserje (v bližini 
Kcniisa). Delovni čas: od 9. do 
12. ure in od 15. do 17. ure. V 
soboto: od 9. do 12. ure. Tel.: 
061 727-897. 
G N O J zrel, konjski, komposl; 
prsi, lesne sekance z dostavo, 
prodamo. Izposojamo motokul-
livalorje in rahljalce okrasne 
trate in čistimo greznice in 
izposojamo kontejnerje - 5 m'. 
Tel.: 724-2056, 041/589-187. 

I N S T R U I R A M matematiko, l i 
ziko in osnove elektrotehnike 
Tel.: 738-157, G S M 041/322-571. 

kov brezplačen. Tel.: 061/831-
5872 zvečer, G S M 040/209-433. 

S T R I Z E M in saniram Žive meje. F2NOSOBNO stanovanje 39 m\ 
zelenice, urejam vrtove in lepo in mirno okolje, v Radom-
parke. Odvoz pridelanih odpad- Ijah, prodam. Tel.: 041/762-497. 

A H A Č I Č „ 

a l i i K V l d Prešernova 1/a, 
T R G O V I N A t e l . 72-42-107 

prodajalna izdelkov gOfGIIJG 
gorenje 

P r o p a g a n d n a s p o r o č i l a z a o b j a v o v n a s l e d n j i 

š t e v i l k i S L A M N I K A , o d d a j t e n a j k a s n e j e d o 

p e t k a 9 . j u n i j a 2 0 0 0 . 

SLJ .U13LL I L C C b L O i C L E L O i 
• POMIVALNI STROJI (vgradni) 
-od 65.224sit 

- HLADILN IK (1851) - 47.981 sit 
- HLADILNIK kombinirani (zamrzovalnik 
spodaj) - 62.975 sit 

•ŽAR PLOŠČE-11.790 sh 
- BARVNI TELEVIZORJ I IN GLASBENI 
STOLPI 

i ' j i 

• 

TELEVIZOR i 
IN 
GLASBENI 
STOLPI • 

I Z K O R I S T I T E Z E L O U G O D N E C E N E , 
brezplačna dostava in možnost nakupa na več obrokov 

^ l N A S L O V Z A N M U P A P A R A T o v 

Odpr to vsak d a n o d 6. d o 1 9 . ure, o b s o b o t a h o d 8. d o 12. ure 

VELE 
p r i j e t e n n a k u p 

^BROŽ BUBB 

T a k o j š n j a d o b a v a 
v s e h m o d e l o v . 

Možnost n a k u p a b r e z 
p o l o g a s k r e d i t o m n a 
položnice d o 5 l e t . 

S T A R O Z A N O V O . 

22l£Blim\Cl NAŠEGA P R O D A J N E G A S A L O N A V A M 

m k u p u nooaov PALIO, BRAVO, BRAVA, KAREA 
ODOBRIMO D0180.000 S I T P0P0S1A. 

P R O D A J A V O Z I L : Lahov«- 2, tel . : 064/2529 070 
• j K K V I S V O Z I L : Lahov fe 40. tel. : 064/2529 050 

Modna 
revija 

Tudi letos je VELE Domžale v 
veleblagovnici pripravila tradici
onalno modno revijo, na kateri so 
manekenke in manekeni predsta
vili nove modne smernice za se
zono pomlad-poletjc. 

Kot vse kaže, tekoče in navad
ne stopnice v VELE postajajo pra
vi modni poligon. Modna revija je 
bila zelo dobro obiskana, gledal
ci in gledalke pa so bili navduše
ni tako nad prelestnimi maneken
kami kot pomladnimi in poletni
mi modnimi oblačili, ki jih vse po 
vrsti lahko kupite v veleblagovnici. 

Ob tem povejmo Se, da je VI -
LE, d. d. ekskluzivni slovenski za
stopnik za firmo MICOLL. 

I )obrodošli! 

POPUSTI ZA VOZILA 
IZ ZALOGE 

PRIHAJA NOVI 
SCENIC RX4 

R E N A U L T 

A V T O S E T D . 0 . 0 . - S E T N I K A R 

D R A G O M E L J 26 , DOMŽALE 
T E L . P R O D A J A V O Z I L : 0 6 1 / 1 6 2 7 - 1 1 1 
T E L P R O D A J A R E Z . D E L O V : 0 6 1 / 1 6 2 7 - 2 2 2 
T E L . S E R V I S : 0 6 1 / 1 6 2 7 - 3 3 3 
ODPRTO: 
TRGOVINA: pon.-pet od 8. do 18. ure, sob. od 8. do 13. ure 
SERVIS: pon.-pet od 8. do 17. ure, sob. od 8. do 13. ure 

Slamnik je glasilo Občine Domžale in je nadaljevalec tradicije časopisa Domžalcc. ki je izhajal v letih 1925 (5 .številk), 1929 (2 
Številki), 1934 (I Številka), 1935 (I Številka). Domžalcc je izSel Se v letu 1958 (1 Številka), nato pa je 5. II. 1962 pričel izhajati 
Občinski poročevalec in je redno izhajal vse do 21. marca 1991, ko se je preimenoval v Slamnik. 
Odgovorna urednica V E R A VOJSKA Tel: 714-599, 720-100 041 634505. Pomočnica odgovorne urednice KRISTINA BRODNIK 
Člani uredništva SAŠA KOS, TONI D R A G AR. P A V E L PEVEC, J A N E Z STIBRIC. L E O N M A K C . U R B A N /N IDARŠ IČ ROK 
RAVN IKAR . Uredništvo glasila SI A M N I K je na Ljubi lanski cesli 69 v Domžalah Uredništvo I K NA / A B i l K KOČAR 714-
599. 720-100. U R A D N E URE: vsak petek od 13.-14. ure. Lektor prof. AVGUŠTIN PIRNAT. Glasilo izhaja v nakladi 12.000 
izvodov in ga prejemajo vsa gospodinjstva brezplačno. Na podlagi Zakona o D D V (Ur. list RS. Stev. 89/98) sodi časopis med 
proizvode, za katere se obračunava D D V po stopnji 19%. TISK: D E L O - Tisk časopisov in revij, d-d., Ljubljana. 

http://www.pizem.si
mailto:info@pizem.si


Združeni 
NAPREDEK 
KOČNA 
TABOR 

SUPER N 
Osebni računalnik kreator 466 

c e n a vključuje 1 9 % D D V 184.990.-
BLAGOVNICA VELE IN CESMIN 

Osnovna plošča PC CHIPS (zvočna kartica, 
grafična kartica 4 MB, 4 MB cache) 
Procesor Intel Celeron 466 M H z 
Trdi disk Fujitsu 6.4 GB UATA 66 
Fax modem 3Com V90 int. 56 K 
Spomin 64 MB SDRAM DIMM PC 100 
ATX Midi tower, FDD 3.5" 
CD ROM 40xlDE TEAC 
Monitor 15" Philips 105E 
Tipkovnica CHERRY G-83 

Aktivni zvočniki 8 0 W TEAC 
MS Windows 98 SLO DSP 
Navodila za priključitev 
in uporabo 
SIOL priklop na internet 
15 ur brezplačnega dostopa 
do INTERNETA 
Protivirusni program 
PC CILLIN 

V s e , k a r p o t r e b u j e t e z a k o m u n i k a c i j o s s v e t o m 
p o n o r i c e n i , p a še miško s p o d l o g o v a m p o d a r i m o . 

Vse informacije dobite v trgovini Super N , 
Ljubljanska cesta 6 4 , Domžale, tel.: 061 7 1 8 140 

SALON KERAMIKE 

• 

V zgornjem nadstropju PE Kovinar vam v Salonu keramike 
nudimo veliko izbiro kopalniškega pohištva, sanitarne 
keramike, armatur, kopalniške opreme in keramičnih 
ploščic domačih in tujih proizvajalcev. 

VELE 
prijeten nakup 
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Bogata izbira kakovostnih kopalk blagovnih znamk Lisca, 
Nancy, Beti, Galdrea, Galvis... ter vsega kar potrebujete 
za prijeten dopust. 


